
lliembres présents

PRwE;::;- VEILDAL dG lc-t réunion du BUREAU de l'IFLA

.th ux~ll\::; , 9-1 0 ~,J.8.rs 1969

'Ir. R.3chreiner, Président
~r.F.G.~r~man, ~écr·taire Général
Prof.O.Lspesaeter, Trésorier
Sécrétàir~ ~xécutiv8

Le l'l'of. '.C. Cabral a pris part à la réunion ,1 e 10 l\tlars,
afin d'ex~miner le progràmme du congres de 1970.

(Jonseil de l '.burope Ainsi que l'annonçaient le -proc-s-verbal de la réunion du
bureau a Stu-t;tgart, en l~ovem re 1968 et la circulaire du

Président,divers contacts ont été é~ablis avec le Conseil de l'Burope,aunrès
du~uel l 'IFLA a posé s~ candidature au statut consultatif,en offrant sa coll&
boration pour la préparation de l'lmnée Européenne pour la Conservation de la
Nature, en 1970.Le Presiêent s'est r-Jndu à deux invitations du Conseil, à St:ras
bourg,où on lui demanda de fournir un rûnpcrt sur chacun des 4 thèmes de la
conférence avant le 1er 1\, ars .Ce délai Etant fort court, le :Présièent choisit
les architectes paysagistes <lu. 'il considerait comme étant les -plus compétents
pour produire les rv.pports dé.rlc: le temps voulu.Comme il était impos.::>ible,dans
le délai prévu,d 'obtenir l'ar robd.tior.. de l'Ass mblée Génércl.le aux quatre :rap
ports,qui sont sensés exprimer la position dL l'IFLA en la matiere,le Prési
dent demanda l'avis du CO(j~itt Exécutif quant a la procédure à suivre.L 'avis
unanime fut d'envoyer l\;; s 4 rapports au Conseil de l'Europe, signés par leur
auteur respectif,et accompaêncs ct 'une lettrv du Président les accréditant c~

me étant les représ81na nts dv l'IFLA,exprimant les vues de la Fédération sur
les sujets ·C1.\:.. ités. Le résident suivit cet avis, ct une copie des 4 rapports
sera envoyée aux membres de l'Assemblée tntrale, plus tard.

Le Bureau décida que 18 Irésiccnt devrait renrésenter l'IFLA à la réunion
du Gonseil de l'~urope le 1er Avril,ctfin d'eXaminer la contribution de l'IELA
au prograrrme du Cons eil en 19701 obtenir l'ad.1ission au StdtUt consultatif ,et
établir le contact G~ec les divers départements du Conseil en vue d'une colla
boration aussi ètr oi1,8 y'ue p ossible de l i IELl>., qui devrai t éventuellement nom
iller un délégué pour travailler G.vec chacun de ces départements.

l~ations Unies Le ;:,écrétariat des li.U. à Nev York a demandé au Sé crètaire Gén&-
l'al de l'IFLA de lui envoyer un rapport préliminaire, avant la

fin du mois de l"ars, contenant une brève description des El ctivités de l' IFLA
en relations avec les Il Problèmes de l'Environnement Humain", thème de la con
férence que les Nations Unies organisent en 1972 en collaboration avec l'UNE
SCO et suivant la conference sur la Biosphère.Ce rapport devra se réferer aux
principcl.ux problèmes qui se posent aux pays développés autant qu'à ceux en
voie de développement,et offrir des suggestions quant aux points essentiels
cl traiter par la conférunce .LE:. Sécretc..l.ire lxénérul des li""tions Unie s s'adresse
ainsi pour la première fois à l'IF~ , et le Bure,-,~ décide de fdire tout son
poss ible . :pour So.ti fai rt; 2. ce1- te de lande. l.e Secrétaire Génèral aYcmt soumis
un projeWour ce re<.pport,lc.;:l m..mbres du Bureau l'examineront et lui enverront
leurs suggestions et commcnt~ires endéans les trois semaines, afin qu'il

puisse en tenir compte en. elb,uorant le rapport final, dont une copie sera en
voyée 8.uX membres ae l'Assem lèe ~enérale.

Election des Vice - T l'Ii: si dents l'==-~of.Vaughan et Dr.v erkmeister ayant obtenu le
même nombre de voix lors des élections,le Sécré

toire Général procéàa à d nouvelles élections pour les départager, et le Bu
reau examina les votes reçus, comme suit :
34 enveloppes, àont une non vctlable 1 )) votes, dont un non valable. Des 32
vot.es valé.bles, le l'rof.Vaubhar" a obtenu 13 voix, et le Lr.v'erkmeister 19.Ce
dernier 8st donc élu Vice-~r~siaefit; de ~'lFLA, et reçoi~ les félicitations du
Bure~u, qui décide d'écrire au ~rof.Vaugh&n pour lui exprimer toute la grati
tude de l'IFLA pour tout ce qU'il b. déjà fait, et continue à fdire,pour l'~

Assemblée Générale à stockholm Aucune information concrète n'~Yclnt encore été
reçue quant uU prograrrme de cette réunion,les

excursions, le coût, etc.,le Bureau demande au Prof.Aspesaeter, R son retour
à Oslo,de téléphon r à Lr.H.Blom pour le prier de fournir le plus rapidement
possible tous les détails utiles. Le Bureau discute l'ordre du jour de la
réunion, et l'établit plDvisoirement comme suit:
- happort du Yrésident
- happort du 8ècretaire G-enér&l - relations ""vec l s organisations internat.
- happort du Trésorier et budget
- ~rocès-verbaux de la dernière réunion
- Situation financière de l'IF~A

- Règlement intérieur - alGér~tions proposées.
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- ~ouveaux membres
- GonlSrès de .Lis bonne, 197u
- .n.ssemblée 178nérole en 1971 et congres de lS72
- Livres de l iI}l~

- nrochure de l'IP~

- .Embl ème de l' IF.Ltd.
- nriTHOS et informations de presse
- 31ection des Vice-Présidents ( vérification~ de la nrocédure seulement )
- ~roupes de travail
- Compétltions internationele~

- n.l.I.
- ~outes autres questions

~es membres de l'~ssemblée G,nérale sont prles de bien vouloir envoyer
leurs suggestions quan-c à l' Q.gc;nda ci -dessus, au Sécrétariat, avant le 10 r.~ai.

ftapport du frésorier Le l'rot'. üspesae-cer -propose au Bureau un bref rapport
sur ~~ 0ituatio' financière de l'IFLA,qui démontre que

le capital de l'I.B'.L.n. sera totalement épuisé en 1974,si les revenus de la Fé
dératlon ne s'accroissent pas considérablement.Il apparait donc clairement
~u'il est abs<lumen-c indiE.ensable de doubler les cotisations des membres et
abandonner la limite supérieure,faute de voir l'IF.LA cesser pratiquement tou
te activité dans trois ans.~~ bureEU (écide gue le ranport du lrésorier doit
souligner fortement ce point~et que tous les délégués devraient dès à nrésent
exposer la situation a leuI- association afin d'en obtenir un accord, nermet
tan-c de voter définitiveneül; l'alA.gmenlJation des co-cisations,lors de la pro
chaine réunion de l'.n.ssemolee ~~nerale, a ùtockholm •

..o..Je .dureau d~cide egale.Jent que le l'résorier devra écrire immédiatement
a tous les membres n'ayant pas encore pay~ leurs cotisations pour 1968 et lS~~

aIin de lui permettre de clore ses livres.

~ivres de l'IF Le Sécrétaire 'énéral annonce aU Bureau qu'ayant parlé aux
éditeurs Dj~mbutan, ces derniers ont finalement décldré qu'

ils n'étaient pas disposés à imprimer le livre 1966.compte tenu de la perte
financiere qu'ils ont soufferte avec les deux derniers livres édités. Vu l'
énorme travail réaliSé pour lu publication de ce livre, la traduction des tex
tes, leur correction, la révision etc., grâce ~ux efforts du Président et de
tous ceux qui l'ont bénévolement aidé,le Bureau décide de tenter par tous les
moyens ct '0 btenlr l ' édition de l'ouvrage. A cet effet, le Prési dent s'adresse
ra aux éditeurs Lllemands Ulmer et a ir.Clay, le Sécrétaire Général à la Fon
dation hockefell-er,tardis qUe le Prof.Cabral parlera à Gulbenkian.

Anthos Le ~résiQent ffinonce q~'il rencon~rera les dlrecteurs de la revue a~

début Q'_vril, afin 'éclaircir la situation avec eux.Un rannort sera
fai. t à la prochaine reurüor:. do l' ....s emtlée Générale.

Brochure Le Sécrétaire G-é:1.É:rc!'l s rL.'11et 2 l'ap probation du Bureau un nrojet de
brochure ,q1... i est E.xa.. ine et iscuté par les membres, qui promettent

de lui envoyer le Ù.rs COll e ... cé;.i rt::s et sUp ge stions endéans le s trois semaines,
afin de lui pe2illettre d'éld orèr un rojet définitif et le soumettre à l'As
semblee Génerale. ~e 3t.cret<-'.l.re G-énE.I&l prornet de se rerlseigner quant au
coût de la publiCation et de la mi3e en page par une firme spécialisée.

heunions des orgunisations internationales L'IFL a (té invitée à envoyer 11P

délégué aux réunions suivante~:

- Congrès de l' International Feden~ tion f()r ousing ( Ilanning, à Dublin,
du lb au 24 l.ai 1969 . .De Bureau décide de -prier riss Crov.e d 'y assister.

- Congres de l'Inter.Federation of Park Administration, à Berne,le 22 Juin.
Le Bureau décide de prier r'Ty.Boccard d 'y assister. .

- X- congres mondial de l'U.l.A., Buenos ires,19-25 Octobre 1969 . .Le Bureau.
décide de prier les mem res de l'Assemblée Générale qui ont l'intention

de se rendre à ce congrès, ou qui connaissent un membre ~e leuy association
qui compte y assister, de bien vouloir en informer le Sécrétariat de.l 'IFLA
afin de permettre a la Fédération d'éventuellement choisir un délégué.

Apres avoir ôSsisté à ces reunions, en qualité de délégués de l'IFLA,
ces derniers sont priés de ien vouloir faire un rc....pport à l'Assemblée
'enérale.

louveaux membres lyant ap ris nar une certe de Noël adressée au Sécrétariat
de l 'IF.LL la ~r:ation en Turquie d'une association d'archi

tectes pc:..ysagist,es, le Secye-caire 'éneral s'est adr~ssé.à cett~ société, en
la priant de fournir des L.Io:rm tions sur son organlsatlon, malS n'a encore
re~u aucune réponse .JJe bUl.ev."'v.. prie le rÉ,sider:t a' écrire au membre individuel
turc, 1?rof. Sadri ~Œan, en l .i dGr lc... ndéLnt plus omple info rmation •
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Le Secrétaire G-enéral f:. retsu une demande d'admission, envoyée par l'in
termediaire de 1. r .l:Toshorn ( CLnada ), de l' associdtion des archi tectes paysa
gistes des Indes .11 a ecrit a cette association, en la priant de lui fournir
des renseignements sur sa con.;titution, ses Statuts, sa liste de membres, etc
afin de pouvoir soumettre sa ccilldidature à l'appréciation de l'Assemblée Gé
nérale.

~e Prof. S.Ghallè~ger, ~~uvelle Zélande, a également posé sa candidatu
re, en qualité de membre individuel de l'IFLA. Il est cl~udernent recommandé
par le Prof.B.Hackett. 1,e BU1'e~u décide de lui écrire pour le prier de four
nir des plans,c1essins,etc. prouvant SJ qualité d'architecte paysagiste, afin
de soumettre sa demande à l'approbation de l'Assemblée Générale.

Groupe s de travail "~yant écrit aux présidents des di vers groupes de travail,
après la réunion du .3ureau à StUttgdrt en Novembre 1966,

le Président n'a encore :!:'eçu aucune informati on sur le s activit és des grou
pes, except é celui e ~.Gn ieu.L' R. .Pechère - Jardins Histo rique s .

Le President regrette, une fois de plus ,que les délégués qui avaient
accepté de se charger de certaines tâc~ es - notc.i.'ment en ce qui concerne
les honoraires professionnels -ne s 'e _ sont jamai3 acquittés, et le Bureau
décide de faire appel, une fois de plus, à une collaboration plus étroite
et plus active de tous le- 'Ilelll l'es de l' IFL.k, qui permettrait à la Fédération
de se développer davanta[e, et de rendre, PQr là même, de plus grands servi
ces aux sociétés uembres.

Jardins historiques ~C Comi~8 a prénaré ~ne liste ce 12 paees des jardins
d'Itc.lie,et se propoce de la publier dans: .Les Espaces

Verts et .hrt des JarciL1.s, et -plus tard dans AnTHOS. Un questi o:nnai re sur les
jardins historiques a ét· envoyé à tous le nays, mais jusqu'à présent seulffi
l'Espagne et la Pologne y ont répondu •.!.Je Comité nrépare activement ses listES,
et poursuit ses négociations 8vec l 'IC OS en vue d'une collaboration plus
étroite. ii~r.P.Gazzola, Presi,-'ent de l'ICa]): os, c. acceptf' de faire partie du
Comité de l' IFLll., et f.'~r .Lemaire, Secréta.ire Général de l' IC ()1\ CS, a déj à of
fert son appui, ainsi qU'il était dit au procès-verbal de la réunion du Bu
reau à stuttgart.

~rr.Pechere a également irilormé le Bureau d'une réunion à laquelle il a
pris part à Bruxelles, le 6 ~~rs,orgctllisée par la CEGAP.Il a annoncé une
reunion des délégués de 18 pays, en Novembre 1969, à Bruxelles,sous le patr~

n~ge du Conseil de l'~urope, pour l'étude de problemes de protection des
monuments et des sites.

tr. rechère a reçu du Prof.ForcinBi une lettre lui annonçant que le PraL
Gazzold. a l'intention de créer aU Centro di Roma une section destinée à la
restauration des jardins his~oriques de toutes les narties du monde, et de
mande des suggestion:::: al' IE'.L"·~. r .Pechère lui a répondu en lui offrant toute
sa collaboration à cet ef~et.

Le Bureau estime lue ces divers contacts et les projets qui en résulten
sont fort intéressants, et ~ue rr.Pechere, en s~ qualft é de président du
groupe de travail Jardip..b =~ültoriques,doit être chargé par l 'lFLA de traiter
de toutes les questioLs ressol~iss8.nt de ce do~nine, et des contacts avec 1
ICùwù3 . .Le .bureau décide Q' écrire ....u l'ré id en~ et c.U tiecrétaire Gén éral de
l'ICÙl.hOS, pour les en infcŒ!Ler . .Le Bureau décide également de prier lBr.Pe
chère et le Prof .Po:rcincl.i 'unir leurs efforts afin de matérialiser les pro
jets de fur.P.Gazzola .

Ayant examiné les informations fournies
par Ir.Bodfan Gruffydd quant à la propo

sition de 1Y.r. Cochrc..ne, suivant laquelle l' IF1A c' evrai t grouner et diffuser
toutes les infonnations relatives aUX investigutions duns le domaine de l'
architecture paysagistes,realisées p~r les sociétés-membres,le Bureau décide
de prier les délégues ae ces sociétés Qe bien vouloir informer le ùécréta:riat
de l'lFL~, avant le 10 nai, e l'xistence de groupes d'investigation au sein
de leur association, et, dans l 'affirmative, de fournir un bref rapport sur
leur activité.

Réunions des associations-membres üe Président suggère yu' il serai t intéres-
SELIn de connaître les dat es des réunions

des &ssociations-membres,le ~rogramJe de ces réunions, et d'obtenir un rap
port général sur les activi tés des associations dans tous les domaines de la
profession. ~e Bureau décide de prier les délégués des sociétés-membres de
bien vouloir envoyer dU Sècrétariat de l' IFL.h, pour le la rai, une liste
de leurs prochaines rèunior,c-, et un r.-nport géné~_ü sur leurs activi tés.

Congrès à ~isbon.l1e .Le .t'l'of. Gü.bre.tl s'èl:8.nt Joint aUX membres du Bureau,le 10
La:r' , '1 eUl' prGsL.nta un pro gramme pour le congrès et

le budget provisoire • .!.Je l~or .GnbrJl leur annonce qU'il s'est adresse à la
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l'101 dation Gulben. ic: n, 1 0'.1 _'.li dem, nà e l' de revoi l la deman e de subsid es pour
l 'orgo,nisation à 1 _ co -Y.:.> .L sonne ,et pour obtenir une aide finaI cière }:our
le congres.Llacc~ il a tt lQ~ encourageant que )récedemment et l Fondation
a suggéré au Pro_.Ca ral d'~b~~nir une artie des fonds de l;Etat ar exem
ple. ~ns ce c~,s, <- .L'()ndc::;~ cu. co )1 ter~i le budge . ~e Prof.C b;el espère
des.resultats ~ sitifs, et ~ co~venu avec la Fonaation qu'il demanderait,fin
vrll, une O-udlence POUy l~ mE:.mbres t. Bureau de l'IPLli, dé.ns le courant de

L.ai,entre le 10 et le 25 . .Le: ,em res du Bureau seraient invités r-er le co
mi té organisateur d'À congre. ,a e rendre 8. Lisbonne à cet effet afin d' éta
blir un meilleur contac-;:; a'J eC' F dation ·ul enkian et aussi d~ coordonner
le progr2lJlme du cCJngre...,. 1..J8f· ;'Yais d ~ voyaf!e et de s' ,jour des membres du
l'eau ser .ont excluvivewent a l~ ch~rue du comité organisateur.

~e Hureau accep~e cet~e invitution,et décide que ses membres paieront eux
nême leurs frris ue voys e e~ de séjour, qui leul seront remboursés par le
comité organisa~eur au con:rc~, dès ue les fonds seront disponibles. e pr~

or~me défintif, avec la li te des confélenciers et des thèmes traités,les
excursions, frais etc. sere:.. e~c.bli apres la réunion de 'ai,pour être ensuite

oWlli s al' a ppro t:J~t ion dl';"s .embl èe (Tenerale •
~in d'obtenir 10. particip~tion des organisations internationales invi

tées au congrès, le Bureau décide ue le Fyof.Cabral ira à "orges rencontrer
! ...r .Her1fick - ruc J- sur son chemir.. de retour, tc:ndis que r .breman irait à l '
DI.c.;ùCO pour rencon~rer ! r.lJlJ.do 'ski .__ 1. dvmande du SécrÉ:t""ir e Général, rr.
l'errin devait approcher la F.nO, lors de son séjour a Rome .Le Frésiden ecri.ra
à l' Int. lt'eaer tion 1 r :_ou~L_. Q J:'lalming dans lt; même but.

Le con l'es c.UY.... lieu du 5 au l 0 3ep~embre l S7ü, les grGupes de t y vail
se reunissant le 10, et le.:.> cxuùrsion co! e cerent ~e 11.

1Je Présiaent re, ercie les n.em' - es du Bureau et le Professeur Cabrf'.l,
et leve la séance. ~~ ~.

Rapport du Sécre"t",ire J'énen::.l sur sa visite à l 'U ŒSCO -12e"t 13/3

Suiteà lu decision du .wlyeai.J, sn réunion de Bruxelles les 9 et 10 8Y~

je me suis re du à P8ris,~ur ru .d~z-~ous avec r.Budovski,pour obtenir la
participc.tion de l'Ul.-'"'ùCO dU C'mgrès "8 Lisbonne en 1970.

'onsieur lJuaovs.,i v'est ,O~'1tl.'· fort interessé, comme toujours,par les
Cictivitt:.s Cie l' I1,'L •• .:iu.ite o. entrevue avec lui, il é.l éte décidé que l'IFIA
enverrait une invi t tior fficiell ~ u Directeur éneral,lui demandent d'en
voyer un représen~....n"t u con~rès do l! IF.L~_.

J'a' 0 tenu des rel1seic......L~rr;entc. fol."'t u il~s uant ' des docum~nts et 00

Vlc;.. es puolies pc;.r le:::> .otiC'rl~ Unies, q i pouyraient servir . la préparation
Q rurport,âem~de ar l' :v, pour Sct conférence de 1972.

il;.r . .Dudov ski m a fai t cor.r.aî tre "u 'une réunion aur~ i t lieu le len ema:m ,
€';roupant les délég és è organisatior.s catégori J.. ( P;.O, IUCI, etc) qui
avaient pri pc.rt à ] <. onf érence ur la ljiosphère, en Septembre dernier, afin

e d cider des mesures .J. • rcLdre et du programme à établi r pour obéir aux
recoffiL.d.ndatlons de L. Ji te confEren 'e .l_pres <-~vo:ir éta li le progr ome, les dé
legués discutero!t de le:... C(lrl"tr' utio ce ch cUne àe~ organis8~ions,sous le
patrona6e et dc..l1s le c....àre e l lU D.:>Cv.üples avoir co:r..sulté "r .DUdovski à ce
...,ujet, J'ai déciaé d. e l't~n re cet.,tt:... réunion,c:.fin d 'y rencontrer les délé-
gues et leur offri:'- l s s rVlCQû de l 'IF'.Li"", préparée à collaborer evec eux
u. l' réalisation de la urt <:.u ro l'Emme \.jui leur ser~-it attribuée,dans tous
les domaines de no"tye rof~ssinn. n rencontre avec les narticipants de la
réunion ,U' été tres contiale, Lot;8!TI1. cnt nvec c ux que j' uvais déjà rencontrés
lors de lE conference .."ur l Ji osphere •

a visite a l 'U b CO éi nco re renforc': mon opinion que l 'IFLA doit re
nouveler sa demanc.e a 'admB sion en catè orie B,en lé'. basant sur ses plus ré
centes c.ctivités, lcJ. <..rtici"l""tion le ses délégués ù des réunions internatio-
na es d'expert ~1S'U S domainvs, ses nouveaux mem lGS,SeS prC'~rès

lotamment; en .tJduc....."t.:.or., L blications otc.Une fois de plus,il semble in-
isp nS<:.401e '1.ue le..; del e. oci t s- t; JlOres de l 'IFLi fassent un effort

et entrent; en contact ~ t~~ 0 si le avec le reprcsentant de leur pays à
l 'U .E~CO, afin d 'obu __ 'r ~IJ__ <. pUi, n lQi 'ou~nis t toutes les informa
tion utiles sur 1'1 Lu.

Uette proposition a d~j~ et v fe:..iv6 rllsielrr~ fois par le Bureau,et
aussi erniere "ent par "on i~'.Y.l: rrin.

F.G.,Breman
Secrétai re Genéral de l' IPL.a

...rnsterdam ,le 27 l ar.: 1969
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:1 .UllES of the ~ EBT1:G of the BUREAU of 1FIJA

.brus sels, ~ G.rch 9-1 Oth? 1969
----------------------------

~r. h ..chrciner, resic ent
.a.;r.~.u.Dre~~~, SecrotarJ General
~rof. O.hspesdeter, freasurer
~- ecutiTe ùecret&ry
~roÎ.~.G.va rbl jGined the Bureau on larch lOth,to discuss
lihe "":rc ,--,reu ...e o~ tl-:.e congress in .:üisbon,1970.

CouIlcil of Europe 41.S state'" i!". the r:ünutes of the meeting of the Bureau in
... tcÂ.ttgarLJ, .ovem' er 1961, and the circulaI' from the Presi-

d~nt,several.CO~vucts vere Lade \ it the Council of urope,to which IFLA ap
plled . for admlsslo l to cons.l Ge.:...tive ù lialius, offering co-oper""tion for the pre
pcŒCltloü of tl'1e .c,ulopeùL Y2i:.ü.' for vons :r vë'..tion of Nature, in 1970. The Pre sident
WdS invited to ~tlc.:...soour ~~i~~,dnd ~a relueslied to send a report on each of
t.t:e four themes of the cGllfe. ence ,by .t.arch l st. Time being very short, the Pre
sldent chose the lan0sca c ~~chitects that he deemed most c()m~etent to handle
said themes ~ithin the 3hol~ tlœe &lloved,ard they kindly sent the renorts as
requested. As there \"as no ci 8 to submi t these reports - which ciTe meant to
express IFLA's stClndpoint re2ûtivc to the four themes - to the anprrval of tœ
Urand Council,the President consulted the members of the ~xecutive Committee
on the policy to IolloV'.J:he lnanimous advice vas to send out the four reports
to the COUllcil of ùurope,signed by their respective G<uthors,accomnanied by a
letter from the Presiàent accrediting them as 1FLA's delegates,ex ressing the
.!:t'e cro.tion's views on lihe matJters co .cerned .The President acted according to
this aavice. h copy of ~he four reports ~ill be circulaued to the members of
'the LTru.lld (jouncil Id.li r on.

'rhe .tmreau further decided t'~&t the President should represent IFLA at
tn meeting convened by lihe Council of ~urope on April lst,to disCllSS IFLA's
con~ribution to the program of the Council for the 1970 year,obtain the con
sultaliive status,and contact the various departments of the COUllcil in order
to assure a close co-operation vith l :l;"A, vho "',ould eventuctlly have to appoint
& representc.tive to ~ork 'Vith each of these departments.

United Nations' headqu~rters in -e~ York contdcced tre ecretariat of l FLA ,
req u.estin the 3e cretc.:...:CY Ueneral to send a prel iminary report

by ena of li.tc.rch, containing a b~·ief.' survey of the activities of the Federation
in connection 'v i th the f l:Toblem'J of HUl'Il<.J.n Bnvirorunent "which is the theme
of Cl. conference convenea oy tlle 1 ~ in lS7L,in co-oneration vith UNESCO,and as
a result of the lJioSphere ) ro€.rètffi oi came .'l'he report s.Î.l0uld refer to the main
problems facing developed cD 'cvelopinr cour~ries,as -ell as brodd recommen
dations on the p:dncipal fea'tu:r'es OI the pro osed conferencC'. U'N"s ~,H:;-b-o.ry

General is callint.; on IFL.~Ys ,:;nllLJ 'ibutior' for the first time,and the Bureau
decided that every effort .3 .0uld e <-.de to satisfy C:::rlid re-qnesiJ .Therefore,
the Se c:retary General m,,-,de a d:r.'é:ft for tne report, and submitted i t to the oiter
members of the Bureau ho~e 00nment~ und udditions he ~ill take into consi-
eration to make out the fiYk\l re0ort.Â copy of thi~ renort ill be circula

ted to 'the members of the Grand Council.

~lection of Vice -lTesiàent Elections took place betveen Professor Vaughan and
Dr. erkmeister,~ho had obtained the same number

of votes at the first Vice-Iresidents' elections.The Secretary Generdl car:ded
out a ne~ vote,an0 the Bureau checked the elections and found the follo~ing

resul GS : 34 envelopes '-ere received, one vas invalid. Olt of the 33 votes
'thus received, one vas invalid. Dr. verkmeister obtained 19 votes, and Prof.

au.gh.an obtained 1) votes. Dr. I,erkmeister being thus elec'ted Vice-President,
recei ved the congratulations of the Bureau, V\,hose members decided to convey
to J.Jrof. Vaughan the deep gratitude of IF.LA for all the valuable ....'ork he has
done and is still doing for IFLA.

Gr&nd Council in ùtockholm nS lihe time of the meeting is nearing,and no in-
fonnation has yet been received regarding the fi

nal pro~ram of ~ne meetin5 an excursions, nor the cost of same, th Bureau
aecided that Prof • .<1.S1 eSdeter V\ould call !iT.H •.blom on the telephone to urge
h' ta produce all definitive informaliion at the earliest possible date.

The Bureau dlscussed trcE: ag'enda of the meeting, and provisionally esta-
blished it as follo~s :

- President's report
- Secre ary General' report - .l..'elà~io~s 'i th internê:1tional organizations
- 'l'reasurer's report an- bue:: et
- ~d.nutes of the last mee nI
- Financic.l si tUut ion (if IF.L.•
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bye-Laws : proposea âltera~ians

- Applications 01 new llerr:bers
- COU6ress in Lisbon~ 197U

GTc:..nd Council meeting in l ~71 and conGress in 1972
- IE'.i..lA books
- IF~ls leafle~

- I:b'M 1 S em olem
- ANTHOS and press ir.tfol'lJati 0:1 bull etins
- Vice-lresidents' elections (checking the voting procedure only )
- ~.orking pè::l.Yties
- Inte:rnational cOin eti tions
- B.I.'lI.
- ~ny other matters.

rhe members o:t the GT2..ncl Council are rel1 11ested to send their suggestions
for uny c:..ddi tion to the above al.::enda. :Proposal s shoul d reach the Secretariat
before J.lJ.ay 10.

l'reasurer's report :Prof. Aspesaeter suh"'itted to the Bureau a short report on
IFL.t~' s finc:..ncial situation, showing that the balance of 1S68

end the budget for 1965 c.nd tl1e fcùlovinE- years, are eviëlencing the fact that
by 1974, IFL~\' s ccipital \I\'ill be completely exhausted, unless the income of the
Federation is considerctbly increased.lherefore~ it an~ars as absolutely in
dispensable to make i t vel:y clear to all c,ffiliated societies that the fees
must be dOllbled, und the uIJper limit lllUSt be droppec.., unless IFLA will cease
all activi~ies wi~hin the next three years.The Bureau decided that the Trea
surer's report to the Grand COllncil should stress this point very strongly,
ana thut all delegates should contact their association before the next mee
ting of -che li-rand Council, eXposinS the situation and eventualJ y 0 btaining
theiJ:' agreement to the lYlCreaSe of fees, ~Cr thcit the m<.J.tter can be finally
voted upon in Stockhollü.

The Bureau decided th&t ti:te l'reasurer shaulo V\ri te to the members who
have not yet paid theil fees for 1968 and 1969,urging them to settle payment
soonest possible, so as to ",,11011 him to close the books.

TFL..'.. books rhe ùecretary \xl;neral reported to the Bureau that he had contac-
ted the publishers Djambatan,who fi~lly advised that they could

not undertake the printing ca the 1966 book, as the sales of the previous books
shov~ed c:.. consiaerc. le loss [,0 lJüem. Considering -the enormous amount of work
ulreQdy invdved in the ~reparation of the 1966 book,the translation of the
texts, their correction and revision, etc, thanks to the efforts of the :Presi
dent and all those ~ho kindly accepted to do the vork free of charge,the Bu
reau decided to tly by a11 illeans to have the book pl~nted.Therefore, it ~as

deciCied tho..t the .1. resident v'C'uld anproach ~,r. Clay ;:m( the german edi tors
Ulmer, the Secretary General would dP ly for funds to the Rockefeller Foun
dation, ané! :Prof. Cabral v'ould contact the ~ulbenkian Foundation.

A~rHùS The rresiden-c infonned that he vould rneet the publisher dnd redactors
of kN'I'HÜù in ne beglYmint of April, und clear t,he situation \I\-i th them.

~l. report on his nego c iCltions will be given to the Grand Council in Sto cl{holm .

.Lec:..flet '.L'he ùecretary lrene.L'c,l prod ced a raft for a leaflet on IFLA, and sub-
mitted it to ~hé D~reau.The drc:..ft . as examined and discussed, and the

members promised to send ~hc SecretQry General thcir comments and suggestions
wi thin three V'eeks, so d.S to allov,j him to produce the final draft to be sub
mi tted to the appreciation of the Grand Council. l'he Secretary Genercil promi
sedco investigate abnut the cost of having the lêly-out of the leaflet and
the printing of i t done professionally.

rheetiné,s of lnte.rnE.tional 01'881 izations

tinbs :

IF~A hds been inviGed to send a re
p.rP.spm,at.iVB to the following mee-

- Cong:ress of the Int . .F'ederation for Eousing Ci.- :Planning, Dublin, N'ay l &-24th
the Bureau decided ~o request ~iss Crove to replesent IFLA.
Congress of the Int. Federation of Park Administl'ation, Berne June 22.
the Bureau decided to request fr.Boccard to represent IFLA.
loth \l\orld congress of U .I.A., Buenos Aires, October 19-25th,196S. The
Bureau requests all members of the Grand Council \l\ho plan to attend this
congress, to inform the ~ecretariat of l FLA , or to inform about a member of
their association vho plans to attend it, so as to permit IFLA to eventual
ly appoint a delegate to represent the Federation at this congress.

After a~ténding the meetinbs, the delegates are requested to report to
the ",Tand Council.



-3-
.<~pplications for n(; nbersh~p l avin learned from a Christmas greetings l tter

addressed to the Secretariat of 1F1A,about the
creation of a Turk~sh ~ssociati n of l~ndscctne architects,the Secretary Gene
ré..l Vvrote to sarr.e fol' furthel- details, but received no reply. llie Bureau deci
ded chat the ~lesident shou1o vrite to 1urqueJs individual member, Prof.Sadri
Aran,requesting him to supply more cOllcise information .

. The 3ecr~t<.A~y lTe:;8rc-l r~('pivpd E'n anplication for membership from the
Indlan ",~ssoclatlon O.l ..udDd'-.">ci. ..t e .lu chi tects, v'hnse request VIas fOYVlarded by l'ir.

Gos11?rn, ~·ro. Cb.no.d. ...... 'l'he oe C:. ç éAYY Cener""l v rote to the association, reg' estin g
conClse lnformation on its Ce'n...... titulJion, list of members,etc. so as to submit
the application te' lJhe Glèn~ Gouncil.

AIl appli cc.lJi on lO]' iLdi '. lc1ual Illêmbership had been received from Prof.
Challenger, New Zeal~nà, reCl ,endej'y Prof.n.Fackett.The Bureau decided to
ii'lite to Prof. Challt:nE"~r,r'3auestinc 111111 to send all documents,plans dnd
drc.wings eviuencin!5 _lis \..... ' Go" _.L î.c,,,,ti ns a.') la' eSCape archi tect, so as ta submit
nis application to ile -rd ( ·C'L•.ncî.

~lorKing parties HctvinE: li"lJ ...... Y to "the cilainnen of l..11e pdrties,afLer the meet
ing of ch.... ~U}· -au in 3lJuttgdrt, the President received no in

foY1l1ation on the activi.1.ius ,.;:" the orkin: l î artie s, except as regards l""r. Pe
chère's Historico1 Garren~.

The Presiâent regre u'tea, once more, that the delegates who hdd accepted
to carry out sorne t~sks- némely relative to professional fees- never did,and
the Bureau decided to cal1,once again, for a closer co-operation and more ef
ficient action of all members of 1P~A,in order to promote the activities of
the iederation 8.nd, thereby, 1:'8nder better service to the c.lffiliated societiEô
themselves .

li1r.Pechèlt: receivec . le", T fr·o.> Pr(f .}iorcinai,informing that J r.P.Gaz
zola Vias int erestcc1 in f ClULr . Dt in Rome, a t the Centro di I-toma, a se ction for
the restoration of his tC'ri Cé._ [ü'd· ns of all T'art e of the \!l'orld ,and VI/as cal
ling on sugbestions from lFL.-~. J:C .l-ccl1ere offered his closest c0-{1peration
-f'r. Y' + h C> YI" rrn"'" "" _

The bureaU deciàed tlat such cC'ntJcts an~ proje~ Viere very interesting
and the.t 1\JY .:Pechère, in lüs ct al i ty of chetinnan of the committee on hist orical
gardens, should be appoinlJed the representative of 1FLA for all questions
aealing vuth these matters,aLd all further contacts with ICavOS.The Bureau de
~ided to hrite to the l:'rtosident and Secretary General 0 f rc O. OS acco rdingly.
lhe Bureau also aeciàea to rJ_uest ffir.Pechère to contact Prof.Porcinai in view
of joining efforts to materlslize the project put forth by ~fur. Gazzola, as
mentioned aoove.

Historic6.1 gardens 'The COllhl i 1, te e prepare d a 12 page l ist of rtalian gardens,
VI.hich \; ill be published in Y/Espaces Verts et Art des Jar

dins ll and evenlJually A~THOS •.n. questionnaire on historical gdrdens has been
sent to ffiany c(Juntries, UlJ only Sapin G.nd Poland have answered it so far.The
OO,lllllittee is very active prepcŒing the lists of gardens and establishing con
tacts in view of clos er co-operéltion 1,11 i th 1COiLOo. lUI'. P .G-az zola, Presi dent 0 f
ICCkOS, accepted to join 1F..i:,';" ';:, committee on historical gardens, and Torr. Le
tüaire, Se cretury General of Cü OS, offcred bis be st co -operation, as already
stateo in the minute ~ ai' t h,-, "etin[ oÏ the Bureau in Stuttgart.

l\'lr .Pechere 81so rc orte on a mee ting he Et tended in the offices of the
COn1JÙon l./erket IS GD' P Li ~l"J. _::;1s, Larch G.He d.dvised lil1at the delegates of
lb countries v,oul( Leeti .L·r",..;_ \j1::;, l\J(',velll:Jer 1969, to discù.ss the prob1ems of
plote ction of tïlonwne _t cn(t'- i lJeG ,undel' tne pu.tronClge of the Counci l of Euro
pe.

11'...1.'. bodfan Gruffydd IS. -proI'9..;al Discù.ssing the information supplied by T-r.
Bodfë.n Gruffydd reldtive to .t: r. Cochrane 's

<'\."lôQestion thc.;t 1F1A. 1Sho-uld o"ll A.te ",11 il1formati on aVèlilable on resec rch in
l.0.ndscape architecture c<:.trried out by ùll-.:. ~r'i 1 i :::.tp.d societies, the Bureau
aecided to request the delegates of G,ll national associations <;\1 ir .f"J~'lI", -\:;h.

0ecret5.riat v hether -Chey bave resea.rch groups, and, in the affinndtive, supply
a report on the activities of suc croups.

fhe delegates ~e kin(l~ r8~u\jsted to supply sùch information to the
ùecl'eta:t'iat oI IPlJA beiore . ,.y l

rueetings of affiliated soch;lJi..;s -he l'resident sug§3 sted th",t i t Vl/oul et be in-
terestinf to learn about the meetings plan

ned by the Y:l.cttional aSf'nci~t· ol1s,"the deltes ctnd progrdms of sarne, also a gene
ral outl ine of their acti ri l i. E; s in evel'Y field of the profe ssion. The Bureau
decided to re~uest the ~çl ;-G~es oî the affiliated societies to kindly send
a list of their l1êX"'L, jet.:tin<"~" and G. brief r8nOJ: on the éJ.ctivities of tl1eir
association, sa ê.S lJO ::cac:. Lî .. Sucretariat of 1F1;.,. before ,ay 10.
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Congress in Lisbon Frofessor Cabral joined the Bureau,and presented a draft

program frr the cr·ngress 2J1d a provisional budget for sare.
~lof.C~bral infol~ed that he had ci uroüched the Gulbenkian Foundation,in or

der to renev IF~ 's é.prlica.1Jion for funes 1;0 organize a course for the trai
lun- of landscare ~rchitects, and also ootain a loan for financing the con
gress.He found l,his nev contac"t more ncouraging than previously,but was told
thctt "the f'oundation \,",oula :lOT give ct loan •The J!'ounèation suggested that Prof.
Cclorcl should ~pply to 1, e Sta"te for a gr~nt, then to Gulbenkian to comnlete
the fUnds, if necessary .l'ro::. abYc:.l hopes thc...t fruitful contc..cts l'ill follow,
as he mc.de arrangements \i"t l •.....üc.;nlcian to anply, end of April,for an audienœ
of 1;he 1 embers of the Bure~u cf IF~A.Such audience should take place in ~ay,

betv~een the l ÙGh and th-.; 25th, G.t L,11 e Y-"ctuest and on invitation of the Commit
tee organizing the con"'l-ess o.t l S70, to p8rmit bl3ttt:;r contdct bet ,een Gul beR
kian ~nd IFLA, cond cool'dinatirlé: the; vl'ogn.:a· of the congress. Travel and acoo
!llodc;;,tion expenses of tl _. l1 '3l11~'el':: of t e Bureau 'V'ill bt> exclusively on charge
of the budget of ~he congre~~.

The .J::mreau Qecided te, L.CC,:" Jt thi3 ir:vi1,é::ttio _, and that the members ,,'ould
pay out of their o"n poch.et c.Ll exncnsc;~, \l'hich ~!ould be paid bdCk ty the
congress organi z,él.tion b. soon c;;:) 1JOney bcCQ[üêS '- vailable. The final pro gram
of the congress, incluàlnc "thL li~t of lLcturers,excursions,etc, ~~ll be es
taolished after the 1. e etinE; irl .uis t on in l' c:y, and submitted to the approval
01' 'the lTrand Council i:n cock 101m .

The .dureau deci ded 1;h~,L;, in orèe r to 0 btain tbe pë:.rticipati on of the in
ternationé.l organizatiol inv':" tee to he congress, PYofessor Cabral 'ould COTI
tact 1r. Herwick, Secr~tEry of IUCN, in torges, th next day, dnd ~r.Breman

\ oule go ta UlbSCO to ê. proac1'j pers0nally ~r . .3udoV'<ski. ll-r.lerrin had been
requested ta contact; Fon 0, en -e;18 occc.sion of his stay ln Rome. Th:> resident

ould Vlrite ta the Int . .i.i"eder~t;ion for Eousin, è Planning, asking their parti
cipation.

'l'he fin"",l dat for"t e congres r established from September 5 to
Ilth,lS7ù, tne V\orking pc..rties meeting on the lOth. Excursions GO follo '.

The l:'resident théillked the rnembers of the Bureau and 1:'rofessor Cabral,
a c closed thé sessions.
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PROCES- VERBAL de la réunion du CO.HTE EXECUTIF

Stockholm, le 17 Août 1969
--------------------------

lliss S. Crowe
Prof. H. Owens
Dr. F: H: VJerkmeister
Prof. F.Caldeira Cabral
1-1r. F. G. Breman
Prof. O. Aspesaeter

Vice-Présidente
Vice-Prfside:lts

Président ~ort~nt

Sécrétaire G[néral
Trésorier
S[crétaire Lxécutive

En sa qualité de Vice-Président le plus ancien, lliss Crowe préside la séance.
A l'occasion de la mort récente du Président, diss Crowe exprime la profonde sym

pathie des membres du Comité, et propose d'envoyer une lettre de condoléances à Hadame
Schreiner, au nom de l'Assemblée Générale.

Hembres présents

APPROUVE AL' UNANlrlITE

La Présidente propose que l~s élections présidentielles aient lieu immédiatement.
Ayant examiné la question,le Comité décide de recommander à l'Assemblée Générale d'agir
en accord avec les Statut~ et de procéder aux élections dans les délais prévus par le
Règlement Intérieur, le Vice-Pr&sident le plus ancien suppléant le Président jusqu'nu
moment où le nouveau Président entrera en fonction.

Mr.Schreiner n'ayant pas eu le temps de préoarer son rapport, en raison de sa mala
die ,le Sécrétaire Général déclara que son propre rapport couvrirait les points les plus
importants. lrt Présidente propOSé de concentrer l'attention de l'Assemblée Générale sur
les questions essentielles: finqnces, suivant rapport du Trésorier

com~unication ct échange d'informations
tâches spéciales à confier aux dé+8gués.

APPROUV~ A LIUNANI~ITE

Le Comité approuve le r~pport du Sécrétqire Génér~l,qui a déjà été distribué,et
qui souligne les points suivants: n[c~ssitf de faire connaître davantage l~ profes
sion au niveau national et internation~l le plus élevé, afin d'obtenir l'intégration
de l'architecte paysagiste d~ns les équipes chargées de l'étude et de l'exécution des
grands projets de dévelop_ Ement; nécessité d'obtenir de l~ part de tous les délégués
une coll~boration plus active, cn vue de réaliser ces obj~ctifs ; nécessité de renfor
cer les ressources financi€res de llIiLA, en doublant les cotisations et en abandonnant
la limite supérieure, suivant l proposition du Trésorier.

Le Trésorier présenta son rqpport et le budget,qui avaient déjà été distribu[s.
Le Comité examina l~ situation financière dt l'IFL:,et approuva le rapport et le budget
du trésorier. Le Comité d6cida de reco~mander a l'Assemblée Générale de doubler les co
tisations et d'abandonner la limite superieure, étant donnf que l'IFLA doit, ainsi que
plusieurs délégués l'ont fqit rel~arqucr plus d'une fois, être capable de poursuivre
ses activités sans dGpendre de subsides extérieurs, grâce aux cotisations de ses membres

Le Sécrétaire présenta l~ projet de brochure, déjà distribué, et le Comité exami
na la possibilité de le faire imprimer en vue d'une distribution très vaste. Le Tréso
rier fait remarquer qu'il app~rtient aux délégués de multiplier tous les do cu lents rela
tifs aux activités de l'IFLA et de les dirtribuGr à tous les membres de l'association
qu'ils représentent. Il proposa ég~lement que les informations relatives à l'IFLA,qui
ét~ient precédemment publi[es p~r AfJTHO;, soient distribuées par les délégués de la

ême manière.Les délégués devraient tenter de les f~ire imprimer dans le journal ou le
ulletin de leur association, ce qui permettr~it à l'IFLA de diffuser ses informations
ans frais. Le Comité décid de recommander ces propositions à l'Assemblée Générale.

Le Professeur Cabral soumit Comitf le programme du congrès de 1970,comprenant
e thème des conférences, les noms dES conférenciers déj~ choisis,les excursions,etc.

LE Comité décida d'approuver ce programme et de le reco,~mander à l'Assemblée Générale.

~Rle~ent Intérieur Le SécrétairE Général, se rappo~tant au procês-verbal de la réuniol!
u Bureau à Bruxelles, en l.ars 1969, propose de soumettre à l'approbation de l'Assemblée
énérale un amendement à l' rticlc 8 du Règlement Intérieur, comme suit:

: Seuls les membres ayant siègé :lU !.loins 4 ans à l'A.ssemblée Générale de l'IFLA pourront
etre élus membres du Comité bxécutif". Le Professeur Owens soutient cette proposition.

APPROUVE AL' U ~ANIllITE

Le Sécrétaire Général soulèv~ la question du statut des présidents des groupes de
travail,qui ne sont pas membres de l'Assemblée Générale, mais devraient assister à ses
~éunions. Le Comité, ayant examiné la question,décide qu'il n'y a pas lieu de prendre
a cet effet aucune mesure spéciale, puisque les Statuts préVOient que les délégués peu
vent se faire accompagner de conseillers techniques.Dans ces conditions,les pr~sidents

de~ groupes de travail peuvent toujours être invités à participer aux réunions de l'
.ssemblée Générale, en qualité de conseillers techniques.

'Ouveau~_memb~ Uné demande a ét; reçue d'une association des Indes. Le Comité exami-



APPROUV~ A L'UNANIMITE

ne les documents remis par l'association,et constatant que ses objectifs ne coïncident
pas exactement avec ceux de l'IFLA,décide de lui demander des informations Plus concrè
tes, des plans d' ouvrages r~alis';s par ses membres, etc .liiss Crowe déclare qu'elle ira -1-1
peut-@tre aux Indes en Novembre,et dans ce cas ferait une enqu@te sur place.

Une demande a été reçue de trois architectes paysaGistes du Brésil,dont les curri
culum et plans de travaux sont examinés p~r le Comité,qui, sur proposition du Sécrétaire
Général,soutenu par le Prof. Owens, décide de recommander leur admission.

APPROUVE A L'UNANIMT L.
Le Comité examine ensuite 1'" demande de Hr. Challenger,de Lincoln College,Nouvelle

~élande,dont la candidature est vivement recommandée par le Prof.B.Hackett.Le Comité
décide,sur proposition de Prof.Ow~ns, soutenu par jlr. Breman,de recomaander son admis
sion à l'As6~mblée Gén:rale.

Se rapportant au procès-verbal de la réunion du Bureau à Stuttgart,en Novembre 1968
le Sécrétaire Général propose d'étudier,à l'abri de l'art.8 des Statuts,l'admission en
qualité de " membres honoraires" d'Ltats, de dépar1anents d'Etat,d'organisations inter
nationales,de Fondations etc ,qui seraient associés aux travaux de l'IFLA, ce qui élar
girait considérablement sa sphère d'influence, et renforcerait ses recours financiers •
.yant étudié la question,le Comité décide d'en référer à l'Assemblée Générale pour en
examiner les pour et les contre.La décision finale serait reportée à une prochaine
séance de l'Assemblée Générale. Le Comité examine également l'admission éventuelle de
firmes commerciales,ce que divers me.abres avaient déjà proposé, mais décide de rejeter
cette proposition.

Informations techniques La Présidente insiste sur l'importance d'un échange d'informa
tions,pour le b~n~fice de tous les membrLs de l'IFLA autant que pour faire reconnaître
davantage la profession et les activités de l'IFLA. Le Comité décide de demander à l'
Assemblée Générale des sue gestions à cet effet, et d'insister sur la nécessité de ten
ter par tous les moyens de f2ir publier les livres de l'IFLA.L'essentiel serait d'ob
tenir une collaboration plus étroite et plus active de la part de tous les délégués,
afin qu'ils distribuent aussi l rGemcnt que possible toutes le? informations aux mem
bres de leur propre aosoci~tion.

Groupes de travail Jardins historiques Le rapport de Lr.Pechère ayant été distribué,
le Comitê l'approuve~-en-fèïIëit8~ïauteur.

gout~ Niss Crowe en parltra .; l'Assemblée Générale, au nom du Président, 1 Œ ...Porter.
1ducation Le Prof.Vaughan en pdrlera personnellement à l'Assemblée Générale
Bibl~ogr~hie La Présidente ~XpOSe l'échec des néfociations de l'IFLA et de l'UICN en
vue d'obtenir des fonds permett~nt .; l'Universite de I ewcastel-upon-Tyne de rÉaliser
une étude préliminaire.Le proj~t doit donc @tre temporairement abandonné •. Iiss Crowe
propose que l'IFLA s'adresse à une Université équipée d'ordinateurs, peut-@tre Harva:

Concours internationaux Dr.~er~neister, ayant travaillé sur le r~glement destiné aux
concours d'architecture paysa('ist avec le Président 3chreiner,en fera rapport à l'
Ass&mblée Générale.

Histoire de l'IFLA Mr.Schreiner ayant demandé à tous les anciens préSidents décrire une
brève histoire de l'IFLA, a reçu 18s r pports de !'Ir.Jellicoe et Hr.ShurclifLLe Comité
décide que l'oeuvre doit être poursuivie, et demandera à tous les membres d'envoyer au
Prof.Aspesaeter, qui se chargera de les collationn~r, tous les documents, photos,
programmes etc. se rapportant à l'histoire de l'IFLA.

------------------
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j-INUTI:S OF THE dEETING OF THE EXECUTIVE C0I-111ITTEE

Stockholm, August 17th,1969

iembers present Vice-President l'Iiss S.Crowe, Chairman
Vice-Presidents Prof. n.Owens

Dr. H.F.ierkmeister
Past-President Prof. F.Caldeir~ Cabral
Secretary General: Mr, F.G. Breman
Treasurer Prof, O.Aspesaeter
Executive Secretary

In her quali ty of Senior Vic e-President, 1iss Crowe took the chair.
Referring to the recent death of the President, rliss Crowe expressed the feelings

of deep sympathy of the Committee,and proposed to send 1 rs.Schreiner the condolences
of the members of the Grand Council.

APPROVED UNANI iOUSLY

The Chairman proposed that the election of the new president should take place
immediately.After discussing the matter,the Committee decided to recommend to the Grand
Council to act according to the Constitution : the elections should take place within
the normal delays stated in the 3ye-Laws, and the Senior Vice-President should replQce
the president until the ne~lJ elcctc~ ~L'~~iaent takes office.

The late President having had no time to prepare his report,due to his illness,the
Secretary General advised that his own report would coyer the most important matters.
The Chairman proposed to concentrate the attention of the members of the Grand Couneil
on the most essenti~l points - finances, as per the rreasurer's report

- co~munications and exchange of information
- specifie tasks to be given to the delegates

APP,,\O LD Ui~ANli!OU;:;LY

The Committee approved the ~ecretary ~eneral's report, already circulated,stres- ..
sing the following points: necessity to promote a better knovledge of the profession
at the highest national and international level,so as to integrate the landscape ar
chitect in the team work req ired for every major development projectj necessity to
obtain a closer and more active co-operation from aIl delegates, in order to achieve
such objectives j necessity to increase IFLA's financial resources, by doubling the
fees and dropping the upper limit, as proposed by the rreasurer.

,-" ~ (. ,.
.',

The Treasurer presented his report and budgets,already circulated. The Committee
discussed the financial situation of IFLA, and approved the Treasurer's proposaIs,
report and budgets. The Committee decided ta recommend to the Grand Council to double
the fees and drop the upper liit, because, as several members have constantly pointed
out, the Federation should be capable of carrying out its activities without depending
on gr.an_ts or subsidies, but wi th the fees paid oy i ts o"m members.

- \ Tf'''''. - ,.
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The Secretary General submitted the draft for a leaflet, already circulated,and
the Committee examined the possibility of having such leaflet printed and distributed
widely. The Treasurer pointed out that it is the delegates' dutY to duplicate aIl papers
relative to the activities of IFLA,and to distribute them to aIl the members of their
association. He also proposed that IFLA news,formerly published in ANTHOS,should now be
circulated to delegates,who should try to get them published in their societies' jour
naIs or bulletins.This would disseminate news at a minimum cost to IFLA.

The Committee decided to recommend these proposaIs to the Grand Council.

Prof. C.Cabral submitted the program for the congress in Lisbon,including the the
mes of the lectures, the names of the lecturers already chosen, the tours, etc. The
Committee decided to approve the program,and recommend it to the Grand Council.

Bye-Laws The Secretary General,referring to the meeting of the Bureau in Brussels,
~~1969,proposed to subJit to the approval of the Grand Council an amendment to
article 8 of the Bye-Laws, stating that " Only those who have been members of the Grand
Council for at least 4 years are eligible for election to the Executive Committee".
Seconded by Prof, Owens

The Secretary General raised the question of the status of the chairmen of the
working parties,who may not be members of the Grand Council, but should be invited to
the meetings.The Committee,after examining the matter,decided that there was no need to
make special provision for the case, as the Constitution permits the delegates to be
accompanied by technical advisers.Therefore, the chairmen of the working parties could
always be invited to the meetings as technical advisers to the delegate of their natio
nal association.

:ew members The Secretary General received an application from India. The Committee
e;amined-the documents submitted by the association,and found that the objectives sta
ted therein did not coincide exactly with those of IFLA.Therefore,the Committee decided
to write to the association,requesting further information on projects carried out by
its members, copies of publications issued, details of old constitution to which the
present one refers. The Chairman advised that she plahned to go to New Delhi in Novem
ber,and would, in such event, investigate the matter and report on it later.

An application for individual membership had been received from three Brasilian
landscape architects,who submitted their curriculum and plans of their works. These
documents were examined,and the Com~ittee, on proposaI of the Secretary General, se
conded by Prof. Owens, decided to recommend their admission to the Grand Council.

APPROVtD U,lA l''IOUSLY

11r.Challenger, lecturer in lanûscape architecture at Lincoln College, New Zealand,
also applied for individual membership.iis application pas submitted by Prof.B.Hackett
who warmly recommended the candidate. lr.Challenger's curriculum was examined, and on
proposaI of Prof. Owens, s(conaed bythe Secretary General,the Committee decided to
recommend his admission to the ,rand Council.

APpnOVED mlAllIdOUSLY

The Secretary General,referring to the minutes of t e meeting of the Bureau in
Stuttgart,November 1968,proposed that,undcr coyer of art.8 of the Constitution,IFLA
should study the admission as Il Honorary l1embers Il of Governments, ~tate Departments,
other international organizations and Foundations, and associate these bodies to the
work of IFLA. This would permit IFLA to enlarge considerably its sphere of influence,
at the highest level,and also provide additional financial resources.

Having studied aIl the aspects of the matter,the Committee decided to refer it to
the Grand Council,for discussion of the advantaees and disadvantages; a decision to
be deferred to a future Grand Council meeting.

The Committee also examined the possibility of admitting trade members,as had been
proposed several times in the past, but decided to reject it.

Technical publications and information The Chairman insisted on the importance of
exchanging information and publishing technical news for the profit of ail members of
IFLA as weIl as to promote a bett r knowledge of the profession and the activities of
IFLA. The Committee decided to reconmend to the Grand Council to put forth suggestions
for the purpose, to make every effort to promote the publication of the IFLA books,and
most important of aIl - to réquest aIl members to co-operate closer and more actively
for the distribution of information to their own association.

~orkin~ Earties ~~ica!-~rdens 11r.Pechère distributed a report on his activities.
The Committee approved it and congratulated the Ch~irman on his achievements.
~~ Hiss Crowe stated sne "!ould report to the Grand Council on behalf of the Chair
man, Mr. H.Porter.
Education Prof.Vaugh~n was expected to report personally on the activities of his
party~o the Grand Council.
~bliographl The Chairnan rE.:ported the failure of IUCN and IFLA's joint efforts to
obtain funds,to permit thé University of néwcastl~-upon-Tyne to carry out the prelimi
nary feasability stU?Y. Untier th~ circumst0nces, and due to the lack of funds, the
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project had to be temporarily abandoned. The Chairman suggested that IFLA should apply
to a University already equipped with computers, perhaps Harvard.

Re~ulations for international competitions Dr.i.erkmeister,who had been working on the
project with the late President, promised to report on it to the Grand Council.

History of IFLA The late President had appealed to aIl past presidents to obtain from
them a short history of IFLA, and received a report from Messrs. Jellicoe and Shurcliff.
The Committee decided that the work should be continued,and that the members of the
Grand Council should be requested to supply whatevever documents, photographs, programs
that they might have, tocontrib~uteto the collection, and permit the completion of the
history of IFLA. Prof. Aspesaete p omised to collate the information and try to conti-
nue the work of Jlr. Schreiner. ~l '~ ~

:!!!~~----------~_._~~~p~~-



16 votes
9 votes
6 votes
5 votes
3 votes

Professeur O.Aspesaeter
Prof sseur H.Owens
Professeur F.C.Cabral
Miss S.Crowe
Professeur P. Porcinai

Président faisant fonction: Vice-Présidente lliss S.Crowe
Sécrétaire Général : jjr. F.G .Breman
Trésorier. Prof. O. Aspesaeter
Sécrétaire ~xécutive

repris ses publications de nouvelles de l'IFLA d~ns son numéro" THOS

le 16 Octobre 1969, le décrétaire G~néral a renouvtlé officiellem nt la
d mandt d' adlnission de l' IFLA n cat';gorie B. Pour donnér d1.vRntQge d

poids ~ cette dem3nde, 1'1 Pr&sidtnte ad intcrim prépqr une court~ liste de quel
ques tr~vaux importants réalisés par des membres de l'IFLA, et de~ande à tous les
membres de l'~ider, en lui E:nvoy~nt imm'di~tement dts exemples dt tels tr3v3UX.
La liste ne doit pqS nécessairement être co~plète, l'essentiel êtqnt l'urgence.

UIIESCO
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PROCES-V RBAL de la réunion du BUREAU de l'IFLA à Londres,

les 14 et 15 Novembre 1969

Election du Président : Le Bureau procède au comptage des nveloppes de vote,et
trouve 39 enveloppes valides,qui sont ouvertes et vérifiées

Les 39 votes valides se répartissent comme suit

Conseil de l'Europe L'IFLA a envoy€ le 4e r3pport demandé p1.r le Conseil,prép1.ré
par le Prof. Buchwald. A la denande du uirect ur du Dép3rte

mént des Ressources Naturelles et de l'Environnement, le Sécr[taire Génér1.1 lui a
nvoyé un rapport d stinê 3. la proch'l.ine public~tion du Conseil" 1 Rturope " sur

le thème" Espaces Verts Urbains".

Union Scientifique Technique For stière, Adm.Centr,le, Sofia ~ invité plusieurs
membres de l'IFLl ~

participer à un symposium qui aura lieu 'l Sofia en 1970, sur le thème " Fortt et
Loisirs" • Le nouveau Président 'lccepte d'envoyer un rC\pport, au nom de l'IFLll.

Publicqtions iss Goll~itzer a proposé la publication, p1.r Callwey, d'un ouvr'lge
intbrn~tion:=tl d' rtrchi t ecture p'OlysRgiste ," Ye rbook for L:lndscape

Development ~nd open sp1.ce pl1.nning "et souh~ite intéresser l'IFLA ~ cet ouvr~ge,

sans charges financières. Le Burepu estime que c tt )roposition est intér'ss~nte

et se propose de la discuttr .vec .elle. Gollvitzer.

Afin d'éviter des problèmes similaires à l'avE:nir, le Comité Dirècteur prépa
rera un amendement au R~glement Intérieur, qui sera soumis AU vote dG l' .ssemblé
Générale lors de sa prochaine réunion. Le problèrne du r~mplacemtnt éventuel, ~n cas
d'urgence, ad interim, du Sécrétaire Général et du Trésorier, sera également xamin~

et le projet tiendra compte de la possibilité de voir un jour le Sécr'taire Général
élu Président, ce que l'article 3 du Règlement Intérieur lui interdit actuellement.

Fi~nc~ Le Bureau décide d'envoyer à tous l s déléeu~s le projet de nodification
de la structure financi~rt dE: l'IFL,~, prép~ré par le SLcrGtaire G€nér~l

et approuvé prtr le Comité Directeur, en leur del!land '"l.n t 18urs COllu,ent airGs, suivant
la décision de l'~ssembléE: Gênerale.

\ssemblée Gén~rale en 1971 L'Pssociation du Vénézuela a confir~l son invitation,
dans une lettre adressée au décr&taire G'néral, t

personnellement au cours dE: la visite dE: Jlr. RObles licquer qu Prof~sseur C,br~l.

Congr~s de 1972 tir. Pech~re ayant confir8[ S0n invitation d Bruges, n 1972, le
Bureîu décide d'écrire ~ l10nsieur Üldh"l.m pour lui dLm nder si son

associ~tion confirme ég,lement son invitation en ~ustr lie, ct en le pri,nt de ré
pondre avant le 1er Janvier proe, ~in si possible. û,ns l',ffirm~tivG, l':ssembléL
Générale s~ prononcera quant au choix ntre les deux invit tions.

gembres présents

Le Professeur O.Aspesaeter est donc élu Président d l'IFLA.
Après les élections, le Bureau examine la question de l'entrée en fonctions du nou
veau président. Suivant l'article 19 des Statuts - texte français -l'~ssemblée Géné
rale pourvoit, s'il y a lieu, les postes vacants,et le poste rendu vacant par le
décès du pr&sident Schreiner devrait donc être pourvu par l'élection du Professeur
Aspesaeter, ce dernier prenant i~médiatement ses fonctions. Tou~~fois, tenant eOlnpte
du désir exprimé par l' .,ssembl' e Générale a' Stockholm, de voir 18 Vice-Président le
plus ancien remplacer le Président jusqu'à la prochaine réunion de l' ssemblée Géné
rale, ainsi que des difficultés résultant du fait que le nouveau Président devrait
cumuler la fonction de Trésorier jusqu'à l'élection d'un nouv~au Trésorier, lequ l
aux termes du Règlement Intérieur ne prendra la r sponsabilité de sa charge que le
1er Janvier 1971, le Bureau proposE: que lliss Crow(. continue- a assumer la présidence
ad interim jusqu'à Lisbonne, en Septembre 1970, lorsque le nouve~u Présid~nt et le
nouveau Trésorier entreront en fonction:



Le Bureau demande, une fois de plus, à tous les membres e bien vouloir envoyer
au Sécrétariat des articles et des informations destin&e ~ être publiés dans
Anthos.

Espaces Verts et Art des Jardins Ainsi qu'il l'avait promis 8. l'rssemblée Générale
Jlonsieur Pechère a étudié le coût d'un dépliant

de 3 volets ( 6 pages) en deux langues, destiné ~ être publié deux fois par an et
distribué A tous les membres des associations affiliées à l'IFL . Cette publication
contiendrait des textes se rapportant So~ aux qctivités de l'IFL et 20~ à des in
formations de culture gén€rale. Les fr~is seraient de SO.OOO francs belges par ~n.

Le Bureau estime cette proposition fort intÉressante, et regrette qu'à l'heure ~c

tuelle l'IFLA ne puisse envisager une telle dépense.

Frais d'inscription aux co~rès / b&néfice destiné à l'IFLA Il semble qu'il y ait
eu des malentendus quant

aux 20% destinés à l'IFLA sur le total des inscriptions aux congrès.Après les d~ux

derniers congrès, il y a eu des exceptions,quant aux membres de la famill accompa
gnant les participqnts. Toutefois, le Bureau reco~mande vivement qu'à l'avenir la
decision originale soit strictement r spectée, l'IFLA ayant droit à 20% du mont~nt

total des inscriptions aux congrès, sur tous les ptrtic~~~!~ quels qu'ils soient.

IF~LQICN centre bibliographique La Présidente ad intërim discutera cette question
avec l'UICN ~ la prochtine r[union de la Landscape

Planning Commission, A Delhi.

UIC; Landscape Planning Commission propose de publiér des informations sur les pro-
jets d'aménagement du p~ysage, et souhaite la col

laboration de l'IFLA L€ Bureau charge l~ Présidente d interim d'examiner c~tte

proposition avec le Sécr~taire de la Commission, et d'en fair8 rapport au Bureau.Il
est bien entendu que toutes les inform~tions émqnant de membres de l'IFh~, ct stin~es

à cette public~tion, devr~nt en tout cas être autorisées p~r l'IFLA qui en port ra
la responsabilité.

Projet de brochure IFLA Le Bureau attend Its commentaires des membres qu~nt au
projet préparé ptr le B'crét~ir~ Génér~l,~vant le 1/1/1970.

Textes deS conférences du conrrès de ontreal Les d~légufs qui n'ont pas encore reçu
un eXtmpl~ire de ces textes,sont priés

de s'adresser directement au S~créttriat du congrès, ~ l'qdrcsse suivante:

Jie lle. :.line Bergeron
Uni versi té dé: .lontre~l

Facult[ de l'Aménagement
Ecole d'~rchittcture

3450 rue Sqint-Urbain
1 ontreal, 130

Etude comparée des tarifs professionnels LL Bur.au écide d'écrir~ à r.Boccard et
~ r. uodfnn Cruffydd pour leur dcm~nder

s'ils travaillent à cette étuàe et quand ils esp8rent la terminLr.

Congrès de Lisbonne Le Burc~u Lxpri~e sa d~cLption de n'avoir pqS encor rçu l
programme d~finitif du congr;s. Co~mL l ~ftsidé:ntL ~d interim

part pour Delhi, le S'crétair~ Général se ch~rgera '~xqmin~r la question av c le
Professeur Cabral.

~l ction du TrÉsorier Le Burtau dÉcide qUe l ~Lcrfttirt ~nértl prùc8dera immédia
tement aux tlections du nouveau Tr~sori r, pour pourvoir le

poste lqissé vacant par l'élection du Professeur _ spesact€r au poste dL Pr~si cnt,
suivtnt l'article 19 des Jt3tUts et le R~glem€nt IntÉrieur.



MINUTES of the MEETI1G of the BUR~AU of IFLA, London Iov.14/15~969

~~ber~Eresent: Acting President, Vice-rrE:sident .tiss S.Crowe
SecretaryGenernl, 11r. F.G .Breman
Treasurer , Professor O.Aspesa8ter
Lxecutive Secretary

11ection of President The Secretary General brought the election envelopes,which
were counted. The Bureau found 39 valid envelopes, 'îhich

were opened and checked. The 39 valid votes ~ere found as fol1o~s :

Professor O.Aspesa ter
Professor H. O~ens

Professor F.~.Cabral

J'iiss S. Cro\\
Professor P. orcinai

16 votes
9 votes
6 votes
5 vot-s
3 votes

UNESCO

Professor O.As~esaeter was e1ected President of IFLA.
After the election, the Bureau examined the question of when the newly e1ected Presi
dent should take office. According to the art. 19 of the Constitution ( frtnch text)
it would appear that the vacancy caused by the death of President Schreiner was to
be fi1led immediately upon election of his successor. Ho~ever, considering the wish
of the Grand Council, expressed during the meeting in ~tockholm, that the Senior
Vice-President should carry on until next Gr~nd Council meeting, and the difficul
ties arising from th fact that the Pre~ident must combine the chargés of President
and rreasurer, until the election of a new Treasurer, whose responsibility, accor
ding to the By€-La~s should start on January 1,1971, the Bureau propos cd that the
Actin: President continues until Lisbon, when the new1y 81ected President and Tr8asu
rcr can take office.

In order to clarify the situation in thé future, thG ~xecutiv COlflmi t t8e '.viII
draft an amendment to the Bye-Laws, to be put before th Grand Council at its n xt
m'çting. Th8 question of who shou1d take teIT.porarily the functions of the Tr8asurér
and Secretary General in case of emergency, will also be considered and a clause
~lill be dr~fted to d~al with th~ possible eventua1i y of a ~ecretary General being
elected to th~ Presidency, from v'hich h is presently debarred by by art.3 of th
Byé-Laws.

Finances The Bureau decided to circulate the m~mb~rs of the Grand Council to ob
tain their opinion rcgarding the future structure of fin ncial contribution

as per the Secretary Gencralls draft, a proved by the xecu ive Committée.

Grand Council meetinp; 1971 The Venezuclian .,ssociation has confinl dits invi t<'l.tion
in a lettcr to th ~ cretary GenLral and prrsonally,du

ring the visit of .. r. Kobl s ::'icquer to ?ast-Prl.si( tont Prof. l'.-'::.vabral.

Congress in 1972 Itr. P ch8r~ havin, confirm(;d his invitation to ho1d th 1972
congress in 8elgium, the Bureau dLcided ta irit ta 1 r.J.Oldham,

requesting him ta kina~yd~ise by J~nuary l t, if possio1to,:'hethtr his inv'tation
ta hold ~ conGrcss in Australia has bccn confirm~d. Tl n bath propos ls would be
submitted ta the final decision of tlL Grand :ouncil.

On Octobtr 16th,1969, the 'ecretary G n(r~l r n~~ d, in the namL of IFLA,
the Federationls ~pplication ta cat gory B. Ta furthçr support this appli

cation, th~ :cting Presidént undertook to pr~part ~ short list of som~ of th8 outs
tanding works of IFLA and its mtmbers. To nablL h~r ta do this, pltase exprtss
immediately to the Acting lrE:sidtnt any examples of such proj cts. A complete 1ist
is not asked for, speed is ~ss ntial.

f~~ncil of~~ope IFLA sent in Prof. Buchwald's report, th( 4th report r quest8d.
~ request of thé Head of LnvironmLont & Natural Resources Dept,

the ~ecretary Général sent a report for the next publication of th Council of
turope Il Nature in Focus", on the th8mt of " Urban gn, en areas".

~n Scientifique Technique Forestière, Adm. Centra1é Sofia invited s~v raI mem-
b rs of IFLA ta contri

bute to a 1970 symposium in Sofia, on "For st & Recr ation". The Pr~sid nt-elt'ct
agr~€d ta prés~nt a paper, in r~pr€sLntatinn of IFLA.

~ub1~~~ti~~~ 1iss G.Go1lwitzer proposed th publication by ~allway of an interna-
tional Y arbook for lands cape deV lopm nt,and open s~ace planning,

in ~hich she hopes ta associate IFLA without financial r~sponsibility. The Bureau
considered this a hopeful proj ct and is pursuing th' m~tt r 'lith "iss Goll"'itzer.

A~THOS resumed publication of IFL~ n ws "ith nure l.r 3/1969 issue. The Bureau once
mort requésts aIl delegates to sl,;nd itel'IS of n "S for publication, to the

Secretariat of IFLA.

ire Pech~re's nroposal As pronis d
the cost of

to th8 Gr~nd Courcil, r'lech~rt investigqt~

printing t'ice a YLa~~~ti~A C";s 7f.t1....
V-\; L __



Draft for IFLA folder
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and information,and adviscd that the cost of a bi-lingual folder on 3 sheets ( 6
pages ),containing 80% on IFLA activities and 20% on gen raI culturé, 4.000 COpi0S
to be distributed to aIl membçrs of aIl associated societ~of IFL~, would be about
80.000 belgian Francs. The Bureau considers this an interesting proposaI, but at
~his time IFLA cRn unfortunately not afford such expense.

Congress fees It appears that sorne misunderstanding hns arisen ~s to the payment
of 20% to IFLÀ on congress fees. This WqS instituted RS a charge to

be levied on ALL congrcss fees. During the last tv'o congresses,there have been sorne
exemptions,regarding the wives ~nd children. However, the Bureau recommends that
the original decision to levy 20% on aIl congress fees should in future be strictly
kept to.

IUC~_L_l~~_ioi~!_~~bl~~~raphyRnd information centre The Acting-President will
discuss thL matter during

the forthcoming meeting of IUCN's Landscape Planning Commission in Delhi.

IUC~~_Land~~~pe_Pla~~~ngCom~~~~io~ proposed issuing a bulletin of Inndscape plan-
ning projects,and asked for IFLA's co-operqtion

for the preparation of this. Thc Bureau proposes thqt the Acting-President discuss
this matter with the Jecrttary of the Landscap~ Planning Commission,and report on
it to the Bureau. Information emanating from IFLA members, for such publication,
should be authorized by and accredited to IFLA in every case.

The Bureau Rwaits the comments arrd suggestions of the mem
bers of the Grand Council by January lst, 1970.

~~~~~ings_~!-!~~~ntre~!-Con~~~~Would any delegate who h~s not yet received
a copy contact directly the Congress Secre-

tariat at the following address :

~iss Aline Bergeron
Universit~ de ,1Ontr~al

Faculté de l'Aménagement
1cole d'Architecture
3450, rue Saint-Urbain

fjO~JTREAL,130
Professional fces compqrqtiv€ study The Bureau decidcd to write to 1essrs.Boccqrd

and Bodf~n Gruffydd,to enquire whether they
were proceeding with this study.

Congress in Lisbon The Bur€~u discuôsed the programmç qnd expr-ssed disappointmcnt
OVLr the fact thqt no programme h~s yet been receivLd. As the

Acting-President is leqving for India,the Sccretary General ~ill take ovcr the
mRtter with rofessor :qbr~l.

Election of Treasurer Ehe Burequ decided thqt th- vccrct ry General should start
immudi" tely the procedure for election of the n w TrcRsurLr,

to repInce Professor \spesnet r, ccording to ~rt. 19 of hL Constitution tnd the
Bye-Laws.
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PROC_S-V~RBAL de la réunion du BUREAU

Strasbourg,8 et 9 F~vrier 1970

Membres présents Président Prof. O•. ,spesaeter
PrésidE:nt f. f. liss S. Crowe
Sfcr[tairt. Gé"l~r3.1 Ir. F.G. Breman
Sécrft~iré ~xécutive

Bureau décide d'écrier au délégué du Vénézuela,le priant
soumettre i la prochaine Assemblfe Générale,à Lisbonne,
de 1971.

1971 Le
de

le programme de la réunion

Le Bureau s'est réuni q Strasbourg, à l'occqsion de la Conférence pour la protection
de la Nature, à l~quelle le Conseil de l'Europe avait invité l'IFLA à participer.

Election du nouveau tr&sorier Le Sécrftaire Géneral annonce qu'il a fixé au 26/2
la d,te limite pour la r~ception des bulletins de

vote, afin de donner aux électeurs le temps de procéd~r au vote. L'ouverture des
bulletins aura donc lieu à la prochaine réunion du Bureau.

CongEès~Lisbon~Le Prof.Cabral a expédié le program~e préliminaire,et fourni
Ales informations utiles quant aux reservations d'hotel,le cout

des excursions etc.Le Bureau insiste auprès de lui pour que le programme définitif
comprenant des chiffres exacts et des données concrêtes soit expédié au plus tard
le 15 Mars.

Assemblée Générale

Congrès 1972 I1r.J.Oldhqm 8 f~it savoir que son association ne pourrait confirmer
son invitation qu'â sa réunion,en ~ars. Le Bure~u décide d'attendre

cette réunion: si l'invit~tion n'est pas confirm[e,l'IFLA se rendra avec pl~isir à
l'invitation confirmée p~r "r.Pechère; si ellL est confirmée,l'Assemblée Génfrale
choisira entre les deux altern~tives offertes.

Brochure IFLA Ayant reçu des suggestions r~lqtives ~u projet de brochure,lc Sécré
------------- taire Gén~r~l ,nnonce que ces altérltions ont ft~ introduites,et que
le projet définitif serq souris à l'qpprob,tion de l'Assemblée à Lisbonne.L'impres
sion de 10.000 brochures coûter~ environ US$ 550,- mise en page non comprise.Le Bu
reau souligne l'importance de cette brochure qui devrait être distribuée le plus
tôt possible,et devrait comprenàre une liste courte m~is frappante,illustrant les
ouvrages réalisés par d~s me~bres de l'IFLA. L~ Président f.f. prépare cette liste.

~énovatio~finan~~~~dL_l'~~~Suite ~ s proposition,circul~e le 15/11/69,le Bu-
r~~u del~ .nde instamment d tous les déléguts de dis

cuter la possibilité de su'primer la li,lit~ Eupérieure des cotis~tions,avec leur
tssociation, en adopt~nt l'un8 ou l'~utre des alttrnativ s offertes pour donner aux
associ~tions une reprGsentation proportionclle.L'Assemblée Générale devra votér
cette question lors d~ sa proch~ine r& nion. Le Bureau discute le programme des
,ctivités de l'IFLA,en accord avec les d[cisions et le poli ique de l'Assemblée Gé
nér~le dans un proche aVenir,et écide de soumettre à l' ssemblée un projet concis,
cl~ir et bref, accorr,pqgnÉ d'un calcul ~pproxi8atif tstimé du coût,destiné à l'éla
bor~tion d'un budget corr~spond,nt.

R~glement Intérie~E Lé Bure-u propose l~s ,lt~rations suivantes:
art. 3 7 :"Le Sécrftairc Général ne sera jamais remplacé en

même temps que le Pr&sident,pfin ',ssurer l~ continuit~ dé la direction des affai
rtS, à moins qu'il ne soi'" &lu ,u post", de Président, ou vice-versa."
ajout~ : " Au cas où le irésori~r ser~it empêch~ de remplir ses fonctions,à titre
perm~nent ou provisoire, le )~cr{t~ire G~nér~l le su~éerait jusqu'au moment où l'
, ssemblée GénÉrale pourvoiGr~it le post v~cqnt, en élis,nt un nouveau Trésorier,
et jusqu'à l'instant où le nouyc.l ~lu prendrait son poste."

~rt.4,dernitr § ajouter :" Au cas où le S~cr~t~ire Général ser~it emp&ché de remp
ïir StS fonctions,q titre pGrm~nent ou tempor~ire,le Trbsorier le suppléerait jusqu'
au moment où l'Assemblfe Génér~lû pourvoier~it le poste vacant,en élis~nt un nouveau
Sécrétqire Général, et jusqu'i l'instqnt où ce dernier assumer,it ses fonctions."

art.8 ~13 ajouter:" Ces enveloppes sont ouvertes Ln prfsence des membres du Bureau
lors dE; leur prochaine réunion, ou E::n présence d'un Notaire ."

\.J outer l'artiCle suivant : Les :nembr€s du Cor:ti té Ex~cutif,autres ,.ue le Trlsorier,
entreront en fonctions lors de l'Assemblée Générale qui

suit leur élection, sauf en cas de dfc&s de l'un de ces membres au cours de leur
m~ndat. Dans ce cas,l'Assemblée GénÉral pourvoit immédiatement le poste vacant,les
élections ayant lieu le plus tôt possible, et lé nouvel élu entrera en fonctions
imr!lédiatc.ffient après son élection."

?ominations.Afin d'aider les délégués - surtout ceux qui siègent à l'~ssemblée pour
la première fois - dans leur choix,le Bureau examine la possibilité de

permettre au Comité Exécutif de le proposer une liste de candidats.

~~rès de jeunesse Le 3ure~u ex Min un projet,soumis au Sécrétaire Gfnéral parû'ttv /1.. ,kt14'SSOCi,tiO 'ée~ise,d'Org'niSer~e~l~S~
IKIf" \ __
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réduit,destinÉs aux etudiants et architectes paysagistes de formation récente,et
décide que l'IFLA devrait encourager de tels congrès, qui seraient organisés sous
ses auspices par les associations n1tionales, pour et par les jeunes. Afin de pro
mouvoir cette idée, le Bureau propose à chaque délégué de se faire accompagner par
un étudiant ou jeune membre, en qualité d'observataar,à la prochaine réunion de l'
Assemblée,où ce projet sera examiné.

Livre Melle.Gollwitzer La Présidente f.f. écrira à ilelle. Gollwitzer pour lui de-
o - mander où en sont ses préparatifs pour cet ouvrage.

Livre IFLA stuttgart La Présidente f.f. écrira à Dr. ~erkmeister pour lui demander
où en sont ses négociations pour la publication de ce livre,

tout au moins une seule édition en langue allemande. Le Bureau fait appel, une fois
de plus, à tous les délégués, pour qu'ils renouvellent leurs efforts pour la vente
des livres encore en stock chez les éditeurs Mouton & Co.

Q!oupes de travail En vue de réorganiser le Comité Education,le Bureau décide de
prier Dr. erkmeister d'accepter la présidence de ce Comité.

Routes ~lr.M.Porter, qui organise une conférence internationale sur ce sujet à l'
Université de Kiel,en Juillet, enverra des inform~tions aux délégués.

Nouveaux membres Durant son séjour aux Indes, la Présidente f.f.a étudié la compé
----------------tence en qualité d'architectes paysagistes des membres de l'Insti
tut Indien qui a posé sa c1ndid2ture à l'IFLA, mais ne l'ayant pas jugée suffisante,
le Bureau décide de rejeter cette candidature.Le Sécrétaire Général écrira offi~iel

lement à l'Institut.
Le Prof.Prabhakar Bhagwat,qui enseigne l'architecture paysagiste à l'Indian Natio
nal Institute of Design, à velhi, a demandé son admission comme membre individuel.
La Présidente f.f. ayant exa~iné ses travaux et les jugeant satisf~isants,le Bureau
recommande au Comité Exécutif d'approuver son admission,qui sera soumise au voter
de l'Assemblée Génér,le.
Hadame Rosa Gren1 Kli1ss, Brésilienne, a également posé sa candidature,et envoyé
son curriculum.Le Bureau décide de lui demander davantage de précision et de se
renseigner sur sa compétence aupr0s de l~essrs.Shurcliff et Lovelace,qui la connais
sent.
Règlement~~~~ur~in!~néJ.tion§':.~ i'Œ. Bodfan Gruffydd a envoyé au Sécrétariat

un exemplaire de ce rêglement,composé par la
société 1nglaise lLA.Le Bureau décidê d'en envoyer copie à Dr.i.erkmeister,Prof.H.
Owens et rir.Schmiedhammer,en leur dem~ndant de l'8tudier avant d'en recommander l'
approbation par l'Assemblée Gén&r~le.

Union Scientif~ue Techni(ue ForestiÈre,Sofia.Le Prof.Aspesaeter prépare un rapport
qu'il ne pourra présenter personnelle

ment, m3is essayera de se faire représenter A Sofia par un collègue norvégien,qui
ferq ensuite un rapport A l'IFU sur cette conf0rLnce..

CONSEIL DE L'1UROPE Les mf.:mbr(·s du Bure'3.u ont ensuite p:uticipé à la conférence
org~nisé(. p~r le. Conseil de l'Lurope pour la protection de la

N1ture, du 9 au 12 f8vritr à Styqsbourg. LtIFL~ qvait ~nvoyé quatre rapports, sur
les quatre thèmes db lq conf~r(nce, ces rap~orts lY'~nt été distribués pqr le Conseil
de l'Europe à tous les p~rticipqnt (docu,~ nt Fr~nçRis 12.XII 69,CCN-IFLA(69)46 )
Tous les membres du Bureau eur~nt l'occasion d'approch8r dGS personn~lités influen
tes et de leur exposer le rôle d_ l'IFLh et de l'architecte p~ysRgist8 dans la so
lution des problèmes examin[s. :.pr~s le 4~ r~pport, le Sécrétaire Général prit la
parole, et fit remarquer qUL l~ dfbqts sur les Ruatre thèmes de la conférence fai
sai8nt elairement ressortir' q el point le paysagt serait aJfecté,et les conséquen
ces qui en résulterRient pour Its conditions de vie de l'homme.Il est donc indis
pensable d'accorder le plus gr~nd soin aux problèmes du paysage et de son dévelop
pement,et l'architecte pays,giste aoit particip8r R tous 18s plans ~u stade le plus
précoce,afinde résoudre l~s multiples et comp18xes problèmes que pose. l'aménagement
du territoire,en sc b,s,nt sur les donné8s de l'écologie. Mr.Hookway,Rapporteur du
4e thème Il Les loisirs" approuva vivement l'interv8ntion du Sécrétaire Général,en
déplorant le manque de sp~cialistes dans C8 domaine. Durant la ~nférenc8 et ses
intervalles,les membres du Burequ eurent l'occasion d'établir de nouveaux contacts
fort utiles,et de propage.r activement : a) une meilleure connaissance du rôle de
l'architecte p~ysqgiste dans lq résolution déS problêmes de l'environnement humain,
b) un aperçu des activités et des objectifs de l'IFL~

c) l'admission de l'IFL en qualité de membre consultatif du Conseil de l'burope.



1INUTES OF THE MbETING OF TH~ BUR1AU OF IFLA

Strasbourg, February 8-9th, 1970

- LAIs brochure-leaflet The Secretary General informed that he received comments
- -.-------...------- on the proposed draft ,and that these would be introduced
~, tte final draft to be sub~itted to the Gr,nd Counci1 1 s approval in September,
C)st of printing 10.000 copies in two colours is approximately US$ 550,- lay-out
not included. The Bu~e2u decided to investigate the cost of lay-out,eventually to
submit a final draf~ to the CcunGil for approval before printing.The Bureau stres
sed the importance of having the leaflet printed as soon as possible.The leaflet
~:10ul include a short but répr~sentative list of some out standing works by mem
bers of IFLA.The Actinü Pres' en: is co~~ating such information to composé the
list.

~~:~~_~-l2 add :" The returned envelopes ~re opened in the presence of the m~~b
of the Bureau,at their next meeting, or in the presence of a
public notary."

~.!:.~~::~_icles to be added Officers,other than the l'reasurer,take(normall:-)up
their duties du ring the Grand Council meeting .Jl

lowin~ their election, exce~t that, in thé case of death of an officer, the ~ro

c~edi~Ss for Election shall be ~ t in hand as soon ~s possible and the newly
electcd officer shall take ofîicl:.' immediately after his election."

~~~~~tions for Election o~~f~~~E~ The Bureau considered having the Executive
COI.mittee putting forth names for nominations

to assiet the delegates in th ir chol~e, nqmely new elegates sitting at the Conn-

" In caee of emergency,the Treasurer takes over the duties of
the Secretary General,until a new Secretary General is elec

his charges."t d and takes over

.?-_r~:..~ § last add:

Financial restructl1rL of :::1' =.,;. Furt: Pol' to the proposal put forth by the Bureau and
.- .--.---------- -.-.---.... circulated : ovember 15th!1969, regarding the possi-
bility of dropping the u~per limit :ees by eventually granting the associations
propcctional representation, the 3~reau urges the delegates to discuss the matter
with thnir associ~tions dnl to J~ke a final choice between the two alternatives
o:fered.The Bureau r€comm€nd~ to the Gr~nd Council to make a final vote on this
s ')j ect at i ts next eeting.

îhe Bureau discussed the program of activities laid out in accordance with the
desisions of the Gr~nd Council on its general policy for the near future,and deci
del to lay out a brief,concise and clear program,and to draft accurately the esti
rr te of expected desirable future management and respective cost.

B~-~-Ia\'ls The Bureau proposed the following amendments :
.- --" -- art.3 § 7 " His change of office shall never coincide v'ith that of the

------- President in order to ensure continuity of direction,unless
th- Secretary General is elected to the post of President, or vice-versa."
a~ Il In case of emergency,the Secretary General takes over the duties of the

Treasurer, until a neVi Treasurer is elected and takes over his charges."

~m~ers present President Prof. O.Aspesaeter

Acting President üss S .Crowe

[.~retary General Mr.F.G.Breman

Executive Secretary

The Bureau met in Strasbourg.on :he occasion of the Council of Europe's conference
on Nature Conservation,to hich IFLA had been invited to participate.

Blection of the new Treasurer Th" Secretary General advised the Bureau that he had
--,_.- -------..--- fi ..~ed the limit date for recpption of the voting pa-
pers to February 26th,to al~o~ sufficient time for the voting procedure.Therefore,
~he voting papers wou!J be o~ene~ at the next meeting of the Bureau.

~is~~~~~gre~ Prof.CaLral ~ ~t out the preliminary program,and advised the Bu-
reau about t~0 progress of his preparations for the congress,in

cluding hotel reservations:estim~tes for excursion costs etc.The Bureau urged Prof.
Cabral to send out the final program including all information on exact cost,accomo
dation etc. before ~arch 15th.

Qran~_Council meeting 1971 The Bureau decided to write to the delegate of the Vene
zuelan Association requesting a program,to be appreci~

L~d ~y the Council at the Asbon meeting next September.

~rr.pss 1972 Mr.J.Oldha~ adviEed that his Association would not be able to con-
- '- .----- firm his invitation before its annual meeting in llarch.The Bureau de
c~dcd to await the final decision : should it be negative,IFLA would be pleased to
2.s:..C'pt lIr .Pechère' s confirmed invitation; should i t be positiV'3, the Council \'l0u 1.d
.,;~ to decide between both invitations.



cil for the first time.

Youth congresses The Bureau examined a proposal put forth by the Dutch Society to
the Secretary Genera,re~arding the organization of cheap congres

ses for young people, students and landscape ~rchitects, and decided that lFLA
should encourage the organization of such inexpensive regional or continental con
gresses by and for the youngcr and student members of the national associations.
To promot€ this, any delegate is authorized to brin8 in a student or junior mem
ber as observer,during the discussion of this item on the agenda of the next Grand
Council meeting.

Book Gollwitzer The Bureau decided to investigate how far :!iss Gollwitzer got with
the preparation of her yearbook on landscape development and open

space planning.The Acting ~resident promis~d to write.

lFLA book The Burt:;;"l.u 3.skecl tt.<_ ctinf' President to write to Dr.V"erkmeister asking
--------- him about his negociations for thL printin8 of the book,at least in the
German Edition. The 3ur~au d~cidçd to urge, onc~ ~gain, all members to make renew
ed efforts to sell the books still in stock with the publishers.

Working parties Considcrin[ the reorganization of the Committee on Education,the
Bureau decid<d to ask Dr.' crkmcister whetehr he would reconsider

accepting the chairmanship of Qaid ~ommittee.

Roads Mr.M.Porter,organizer o~ a conference on roads, to be held at the Universi
ty of Kiel, next July, -ill be requested to send particulars.

New members The Acting Presidént investigated the qualifications of the lndian
lnstitute,whose application for membership had been received by lFLA,

during her stay in Delhi. The members of s~id Institute appeared to have no land
scape achitect's qualifications, and the Bureau d~cided that the ~ecretary General
wou Id write to them accordingly.

Prof. Prabhakar Bha8wat, from the Indian lnstitute of Design,applied for individual
membership.The portfolio of his work in Delhi,where he is teaching Landscape Ar
chitecture at the lnstitute, has becn Sten by the Acting President,who considered
it good. The Bureau decided to recommend his admission to the Executive Committee
of lFLA, for approval before voting by thE Grand Council.

M~s. Rosa Grena Kliass, Erasilian, ap_lied for individualmembership and sent her
curriculum. The Burtau decided to r,quest h~r to send more information on h r
work,and investigate on her qu'lific~tions as landocape architect from Messrs.
S .Shurcliff .qnd E.Lovelace, \'-ho appe'1.r to know thE:- clpplicant.

The Bureau decided
hammer, requesting
regulations, so as

to stnd
e.em to
to ,qllo

l.r.Bodfan Gruffydd sent the Secretariat a
set of the regulations composed by lLA.

'1 covy to ProLH.Ûwe-ns,Dr.\ erkmeistûr and j·1r. Schmied
~ tu y the dOCUl:lEnt and to confirm that they approve the

T :,; to sponsor them.

Union Scientifique rechni~u~~~tièr~~~!ia Prof. Asp~saeter advised that he
prepared a paper to contribute to

thE conference,but would b un 01 to attend it personally.He willtry to send a
representative from .lorv.ay,t-) pr.sent his paper and report to IFLA on the confe
rence.

..

------------------------- <- ... L. . - ;" -

t!dt/~~'~

Council of Europe The membèrs of the Bureau of lFLA attended the conference on
Nature Conservation,in Strasbourg, February 9 to 12. lFLA had

contributed four reports,onthe four themes of the conference,which were distribu
ted by the Council of Europe to aIl participants ( document 23.X.69,CCN-lFLA

(69)46 - english).All members of the Bureau hqd opportunities to contact influencial
people and explain the role of lFLA and landscape architecture. The Secretary Ge
neral took the floor aft~r the four Rapporteurs had pres8nted their reports,and
pointed out that, on the debates on all four themes, it had clearly appear~d that
the landscape would undergo considerable changes,which would greatly affect the
human environrnent and living conditions.The greatest care should th8refore be gi
ven to landscape planning,based on ecology, ~nd ecological specialists should be
part of the team working on this planning at the earliest stage,to solvt the many
and complex problems of l.qnd use. Mr. Hookway, Rapporteur on the last theme "Lei
sure" approved the Secretary General's int~rvention and emphazised the shortage of
trained landscape planners. During the conference and the intcrvals,the memhers of
the Bureau had the opportunity to cont>ct several leading personalities,and active
ly promoted : a) a better knowl dge of l~ndscape architecture's leading role in the

hum'1.n cnvironm nt roblems,
b) lFLA's activiti s and ~ims,

c) admission of IF~' to onsultative status ~ith the Council
~urope.
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Londr s

Pr~sirl~n~ f~isant fonction
? ..:ésident él'l
Sücrét"irL Gén6~al

S~cr~t~ir~ Ex~cut~ve

Hiss S. Cro\'le
Prof SSLur O. !sp s~et~r

I-i:::-. F.G.Bl'ël"'1"J.n

L~tio~dv_Trl:soi~_~ L s LIGctions on~ etC r[alis~ts p~r les soins du S[cr~taire
G~1ç~~1~ èl~ccord VéC le ~~gle~eLt Int&rieur, ct les membres

du Bureau comp~en l~s en'L-o:pes r~çves, ~u nombre dL 31. ~es ~nv01oppes ouvertes
contenaient 30 votc~ valablec, ~'p~r~is COo~L suit:
Professeur E. ?ontt3 9 votes
r. R. van der Bur: 8 ~otcc

,iiss Stenersen 13 votes
lliss I.stt~ l~cn ,t ~onc LJUe Trésorièr~ de l'IFLA ct pr0ndra ses fonctions

lL 31 D~cembre 19'(0: c"ivent 1(; r:; lr.onE.nt Int{;:::-icu!'"

Ul'JESCO ,Ir. J.-).PE , ..,on :l t.~...tbli (l,iv(;:"'G contacts à l'UN.tSCO,et en a informé le Bureau
-- _0__ - Il s8m-)lc (1~ 1 ~c .... tt...)llel"'1enC 1; uJ. iSCO ~x3.nlinc la demande r~nouvelée dE:: 1 t IFLA.
dl&trt admjse en G~t °Œorir- BI ee qu;~l n'y ait rien ~ frri~e sinon ~ttendre la déci-
Gion de l'Ui ES J C': ,o'lj ·t,

ONU Pour Gtre ccrt:.~ .• q~<.. l'I~L rcc_vr"1 une invit~tion officielle pour p"1rtici-
per effGc-:i" ;"Jcnt ~l l con:Crc. ,ce nondietlt:: su-r:' " Les Problèmes de l'Environne

ment dc l'H(m;; Il ....~G.,.ic·':. p r l' .Hl en 1972 o., con':crencc pour 1:1. prép"1r~tion de
l~quelle le S8cr't"1ir Gén&r,l ùe l:IFLA , ~ts prié de fournir un rqpport - le Bu
rl;au décide de pri r l l:~O_". r:l:i' H.Ov'ens ~t I!r. H~.Lovel cp. d'C~ablir des cont:.cts
,vec les persor.n~s ~(.pors~ülcs, lors dOune conférence GU:::- le nCme th~m€,qui "ura
,i.eu CGt ft& 'J. ,j~ ~r; n. LI o-:;e ':;lL(;; "[r.Cr'lle devr~ nomrlCr un d(;légu& officiel
destinf i rep~'-ent~r l'! l ~', CO~fr~Lncc de 1972.

Ç0E;g::.;s d::-~2-~'~?o~ _-:: .wC Bu:;."c ~u L:nu.~:l. le progr :1117\. ùu Prof. C br,l et formule diver
seo r COllllneno" tion~ qu,nt 'lUX rCun 0 ons du Bure'lu, du Comi t Di

rl.cteur _t de l' .sembl~(; G(n~. le.
Lî. discus ,iOI déG di v' rs Guj l. ts dcv:.nt jouer lEl rôle p'"lrticulièrement impor

t:1.nt lors de cc cu:-:;r':', il c.st ,; 8sp're1 qUL lE.s délé[,ld:-, et tout p~rticulièr(;

Dent les rnccbr~s (0 lIAps~nbl(c Gcinir'llt,sl.ront eisposfs " y pr ndr une p~rt tr~s

~ctive, en diroGL,nt ~(;B rliscussions etc.

D~ org"nisc sous lE. p tron~g8 d~ la F,O un sympo-
~~'.l,.o S 'r le th~mc "Scoloùic l betses for Environ

.~nt"J.l ana:::;bm_nt",it '~o;;:: l",s 28 t.t 29 Sl;ptt.;mbre 197a~ et ~ invité l'IFLA "1 s'y fai
:t. rcpr{sente--:-. Lt. 3:"1 _al: dE:L~c::.<:. qt~' il ~st J...~~ r' iDportanv p ur l' IFLA d'être: pré
C-E;!.Cl; l cette t;l)n:t:. CLca. e-t dE:!!l:l. ••d~_·a au P~ofc::ss~ur P.Porc~: iJ.~ d'assister au sym
po.5i' (1 en qu.:ü _-;..~ dl. cL .l de l'~ dC:l: ;01 tion •è <.. l' IFLt~, 2."lq e lIe COi. prE.:ndr.:J. ~me .Par
pî.gliolo. L8 P--&G:i.dem, ' .. onc(~ qu'il essayer" d't;t"1blir un cor..t~ct "vec la FAO, et
18 "Sl!re3.u déci le ~]:. -",1.. sc' C"11te bl"nche ~ cet effet.

Le Eureau d( :~~~ dE.: souliGner une fois dE.: plUA, lors de 1'1 prochaine rfunion
è.c l'AssGmbl[e Gér.~Y'.,lc (;o,n'üc'1 il 8'3t importent pour l'IFL.:\ dletre représentGe
:tctivement ;:',. t0Ut8S le", ün.;j.L'Cl~CC"'; oui relèv(;.1t du dOr.·l~:.P dG S3. profession. Les
délégués sont ".nstaf.l lL.1t '. i';~ de cCJllnborer :.'ovc lE; Bur ':lU '_n lui fournissî.nt dE:s
informations cuncr~tes su,:, IbC" conf(rc'1c~s etY"1nt lieu da.s l ur pays.

lU C N L'IFLA vic:1t d'>.'3 ,.,c:.'1is'" ta qU"llit.6 èoc meC1br~ de l'U.r.C,d. En S:l qu"lité
-,---.-- d(; dél :gu":e cl' ::-FLA :'1..:pr;., c'.e l' UIC!'!: 1:1 Préside. tE.: !""tisant fonc tion fera
~ l'Assembll~ G[n'r~l~ u.. qPPC-C e~~ le3 "'ctivit~s d~ cett~ or ~lis:1tion et distri
bUEra une borc'urL •

~:oc t C;)1 ,':).(; t u ~ t "1blis pî.r le S~crC'l,"1ire Gfnéral lors de
COI' 'or_nC'~ d Str"sbo..lrco ct î.r::'~", l' IFLA peut esp&rer ~tre

~! uto.vut con~ '~t~t~ du Conseil. L~ J'crCt- ~at a fourni au
'CC. te- J.°1 doc. e. t "vion f..:::~st:lnte, lE.s :':1pports t les livres

i'1cçssJ.lTIr.!ent '1:. ~

Cons il de l'.tlropL
r.. G 1; IF1J~ •

BroC:lUre 1::: ::'ll. L. E~~e ' è circ de comn"ndcr 1"1 .is~ 8n R;(; pour 10.000 exemplai
rUf;. _ mo~èle ser, GJumis î ll~pprobqtion de l'Assemblée G€nérQl •

Emb l 'me L, br ,1 ~€ d
un CO.LC

prfp'lrer ce co.co~~

r'"l ,t ~ ::. . emblènE.: de l' IF1 ',.
pr0'uction d'un embl~m(;, t
i. fo~~(.r les mLMbrLs d's qu

Le Bur~"u propose d'ouvrir
le Pr~sident promE:t de
lossible

~~~re~ Lee ~f~o-is 'u L ' rh1l.i..,te]' pour ob: nir l publ:ic~tion du livre 1966
sor:v ml' .•e. t r _~' (,5 T'lins; vu que les soci~t,-,s ~ffili[es 3. l' IFLA

r..e sont P"s di. • r .r 1.';".-:' l''l.C'1î.t du nOl:1bl de livrL::J n8cLssaire.
Le B'.HC"U r'~('p~ - 1.;".:::1 .er è.c.) négociq'.-ions ,vùc z ,TLOS, en vue de leur f:lire

pubJ~er léS ~r;ic~ s d~ l~~:eo l l ncuÇ ~r~Bin~le1 "ur è s feuillets i d~t~-

c .C~, ct ~~.c ~':'lto~~cqt·o pr~n.l, le. u~s ~uteu~Sr



faire
con
Carol

un livre,le Bureau décide de
le 4/9/70, afin d'examiner

l'Habitat a invité l'IFLA à se
représenter à son 30e

grès, les 17/23 Mai 1970 à Barcelone. Le Bureau décide de prier Nr. L.Riudor
de représenter l'IFLA à cette conférence, et à en faire un rapport.

l F P R A( Fédération Internationale des Administrateurs de Par~s) a demandé au
sécrétaire Général de proposer une collaboration avec l'IFLA. Considérant

que cette proposition peut intéresser l'IFLA, le Bureau prie le Sécrétaire Général
de se mettre en rapport avec le Président de l'IFPRA, IIr. Liechti, en lui demandant
de fournir des informations sur la collaboration envisagée.

Floriade 1972 - Amsterdam Le ~écrétaire Général distribuera des informations sur
cette exposition et sur les possibilités d'y voir repré-

Le Bureau prépare une résolution qui sera sou
mise au vote de l'Assemhlée Générale, après

approbation du Comité Directeur, visant à supprimer la limite supérieure des coti
sations des membres, et à doubler le m0ntant de ces cotisations, ce que plusieurs
associations ont déjà fait.

Fédération Internationale pour l'Urbanisme et

Quant à la proposition de Miss Gollwitzer de publier
l'inviter à la réunion du Comité Exécutif,à Lisbonne
la possibilité de réaliser ce projet.

Membres individuels Le Prof. Oztan, Turquie a posé sa candidature en qualité de
- ------------- membre individuel, et envoyé un curriculum et un dossier très

complet de plans et dessins de ses travaux. Le Bureau ayant examiné ces documents
et les trouvant satisfaisants, décide de recommande au Comité Directeur de proposer
l'admission de ce candidat à l'Assemblée énérale.

D'autres architectes paysagistes turcs ont posé leur candidature, vu que l'
association turque n'a pas encore réussi à obtenir un statut légal, mais ces can
didats n'ont pas encore fourni les documents demandés pour l'examen de leur candi-

dature.
L'Ecole Supérieure de Sylviculture et Industrie du Bois, de Sofia, demande

d'être admise en qualité de " membre collectif",vu qu'auncune association n'existe
encore en Bulgarie. Le Bureau ayant examiné la question, décide d'en référer au
Comité Directeur,étant donné qu'il s'agirait d'une catégorie nouvelle de membre.
Le Bureau recommande que la question soit étudiée très soigneusement, car il est
très souhaitable d'enroler des membres appartenant aux pays de l'Est, en particuli~

un corps enseignant.
A ce propos, le Bureau rappelle le procès-verbal du Bureau de Novembre 1968 et

les décisions de l'Assemblée Générale à Stockholm en Aout 1969, quant à la possibi
lité d'admettre à une certaine catégorie de membre, des organisations étrangères,
qui seraient alors associées aux travaux de l'IFLA. Le Bureau demande instamment
aux délégués d'étudier cette question, afin de prendre une décision définitive
lors de la prochaine assemblée.

Réorganisation financière de l'IFLA

senter l'IFLA.

~èglement ~~tfri~ A la demande de pJusieurs associations, le Bureau prépare une
résolution d'amendement au Règlement Intérieur art. 7, en vue

de faire parvenir tous Its documents directement au Sfcrftariat de l'association,
en même temps qu'au délégué. Actuellement, le délégu6 reçoit tous les documents
en duplicata.



;Jiss S. Crowe
Professor O. Aspesa~ter
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ilINUTES OF THE i lJETING OF THE BUREAU OF IFLA, London lay 10,70
-------~

.embers present : Acting Pr~sidGnt

Pn;sidcnt Elect
Secretary Gt;nt=r3.1 1

hx~cutive Secretary

Elections of Treasurer The Secretary General had carricd out the clection proc~dure

according ta the Bye-Laws, ~nd the members of th Bureau
counted the 31 cnvelopLs rLceivcd. Thes~ env~lopcs contained 30 valid votes, divided
as follows :

Professor 1. Fontes
; r.R.van dE:r Burg
~iss I.StenE:rsen

9 votes
8 votes

13 votes

lHSS Stenersen has thus bean electcd Trcasurer of n"'LA. She will tak", up her office
as from December 31, 1970, ~ccording to the Bye-Laws.

UNESCO lIr.J .B.Perrin had sev~ral contacts v/ith U1LSCO, on which he reported ta th
------ Bureau. It appears that, ~t the present sta~e, IFLA's r",nLwed requcst ta be
admittLd ta catcgory B is undcr stuay at UIJESCO, qnd there i5 nothing we can do but
await the final decision on this matter.

Council of Euro~ rlr.F.G Breman hns maintain~d a cloSE: contact with the Council,
aftcr the Str~sbourg conference, and it is hoped that a f~voura

bl€. dE:cision v·ill be made saon, on IFLA' s admission ta consultati ve status. The Se
cretariat su plied the ouncil with ~ll availablL informqtion, reports and books.

Int~rnational Biol~gical Programme is organizin~ a l''ymposium on " 1cological bases
for Environmental il'1nage.me.nt" in l.~ome., September

28/29,1970, and IFLA received an invitation ta attend this ~mport~nt conferenc~. The
Bureau decided that it was extremely important for IFLA ta be rLpres~nted nt this
conference, and that Professor Porcinli would bL r~que.stcd ta head the official
IFLA delegation,which would include llrs. ~'1rpagliolo. The President-elect adviscd
that he would try to establish direct contact with FAO,under the patronage of which
this symposium is org~nized, ,nd th~ .3urL'1U decided ta lcav~ th~ matter ta him,to
act '1S he thinks best.

The Bureau dccided ta rlisc again 'lt the. nLxt GrRnd Council meeting, the f,ct
thGt it is essentiol for IFLA ta be r(;prùs~nted qt all relvv'1nt confer~nc0s. The
delegatLs arc requestc.d ta co-operate with the Bureau,by sending all available in
formation on conf0rLnc~s ta be heldfu their country.

l U C N IFLA has bc<:;n admitted as memb"r ta l U C II. The Acting-President, as IFLA's
rcpres~ntttive at IUCr:, will givc a report ta th~ Grlnd Council on the

activities of IUCN, and a ll~flt on IUCN will b circulatcd to th~ memb rs of the
Grand Council at n~xt meeting.

United N~tions Ta mak~ sur~ th~t IFLA will re.ce.ivc an offici~l invitation ta
pqrticip~te to thE; 1972 confercnc. on " 'fhe ProblE:ms of Human

Environmt;nt", for the prüp"1.li"tion of vlhich thc 3ccr~t'l.ry Gl:n~ral of IFLA h~s becn
invit~d ta co-opt;r~te. nd h'l.s sent ~ r~port, the Bure~u d~cidcd ta write ta Prof.
H. Owens 3.nd rr. E. Lovllact;, r~quLsting th.m ta .stablish cont~cts with the r~s

ponsibl~ p(;rsonaliti~s, ,t the me~tin[ ore~nized on the s me subj~ct, in llichigan,
this summ~r. ~h~ Grqnd Council should appoint ~ fihal rLprest;nt~tiv€ ta the UNO
conf~rLnc~ in 1972.

~~~~~_~~grt;~~_ ThL Burc~u LxaminLd the progr~mme printed by Frof. Cabrql, and
made s~vcr31 sUfgestions as rcg~rds the timc nece.ss~ry for Bu

r au, Executive CornmittoL ~nd Gr~nd vouncil meetings.
This congress willb~ one in ~hich discussion will pl~y a p'l.rticul1.rly import

qnt part. It i5 therefore hop~d th~t the d leg~tLs, and in p'l.rticul'l.r the membcrs
of the Gr~nd Council, will b~ prcpared ta co-opcr'1tû nctive.ly, in lL'l.ding th" dis
cussions, ~ tc •

LI_ ~flet The Bure~u d~cid~d to arder th~ lay-out for 10.000 copies. The final rnodel
will be sublütt~d ta th~ ~pprovrl1 of th~ Gr nd ';ounciL

Emblem Tht; le 'l.flct should be:ar IFLA' s cmblem. Th~ 13ur au proposed to launch a
competition for thL production of an t;mbl~m.Th(; PresidLnt will prepare

s~id comp~tition 'l.nd circulate information as saon as possible.

Books Dr •. erkm~istcr's efforts ta h~VL th 1166 book publishcd hav~ failed unfor
tun'l.tE:;ly, du!,; to the "1~mb,,"r ~ocit;ti(;s of IFLA not b8ing pr(;p~ued ta gU'l.r'J.ntee

to t~ke the rcquisit~ numb~r of books.
The Burc'1u proposcd ta initiate negoci:ttions v/ith A.ITHO.s, ta hav(; the articl·s

comprising th~ book, in th~ir origin~l l,nguqge, printcd in tc~r-out farm, Vlith
the 3uthors' permission.

ReE'l.rdin[ .iss Gall "itzcr's propos~l of publishing a yt;~rbook, th~ Bureau de
cidcd to inviti.; h ... r ta nttt;;nd the lxecutivc Coml.. itt(;(;'s meeting in Lisbon, ..Jept.4,
ta discuss the possibility of m~t~ri' lizing th ... project.
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The Bureau dccided to requEst Prof. Veddle to take over the
Chairmanship of the Com8ittcE on Education.

Individual membership An ~pplication for individual ~embcrship has been received
from Prof. Oztan, Turkcy,supported by ~ complete curriculum

dr~wings and plans of eXEcut~d works etc. The Bure~u exq~ined these documents and
found them satisf~ctory.Ther~fore,theBure~u dccided to r~commcnd to the ~xecutive

Committçe to propose th~ admission of Prof.Oztan to the Gr~nd Council.
Oth~r Turkish landscnpe architects ~ppliGd for individu~l membership,as the

association has not yet becn able to achieve l~gal status,but they h~ve not yet
sent the requested documents to sunport their ~pplication.

The Ecole Supérieure de Sylviculture et Industrie du Bois, SOFIA,applied for
Il collective" membership, as no nssoc i ~t ion exists in I3ulgnria. The Bureau examinéd
the m~tter,and decided to refer it to the Executive Committee"s this would be a
new clqss of membership.The Bure~u recommends a careful study of this matter,as it
would be desir~ble to enrol m~mbers of the East Countries,especially a te,ching
body.

In this connection,the Bureau refers the members of the Gr,nd Council to the
minutes of the Grand Council meeting in Stockholm,August 20,69 ,nd the minutes of
the Bureau meeting November 68,regarding the possibility to Open a cErtain class
of membership t9 outside badies,which V/ould be qssociated with th~ work of IFLA.
The Bureau urges the delegntes to consider th matter,nnd be prep,red to makc a
final decision at next Grand Council meeting.

Financi~l re-structure of IFLA The Burequ is preparing ct resolution,which,with the
approv~l of thE 1xecutive Committee,will be put to

the meeting in Lisbon, removing the upper limit on sub
subscriptions, ~s several \ssoGiations have qlready

the GrÂnd Council's vote at
script ions and doubling the
done.

Intern,tional Fedcr,tion for Housin~_& P!~~in~ invited IFLA to sGnd a delegate to
their 30th congress in Barc lona,

Any 17-23d.The Bureau dEcided to request dr.L.Hiudor Cqrol to reprcsent IFLA nt
said conference and report on it.

l F PRA ( interne Fed~rntion of P,rks Adnin.) îppronched th0 Secret,ry General
--------- to promote co-operation with IFLA. Considering such proposaI might be of
interest to IFLA, the Bure~u r questcd the Secr~t\ry General to contact the Presi
dent of IFPRA,llr.~.Licchti, ,sking him for dLt,ils on th~ Lnvisqged co-oper~tion.

Amsterdam 1972 Flori,de The Secret,ry Gener,l will circulîte papers on the ~xhibi-

tion ~nd will inform the members of the Grînd Council on
the possibilities for IFLA to bt reprLsented.

B~e-Laws At the request of sever~l ~SSoci,tions, th~ Burl,u is pr~p,ring a motion
to amend the Bye-L~ws, ~rt. 7, in ord~r to ensurt thît qll infornîtion

is to be s0nt to the 08cret~riat of thç ,ssoci,tion, 's weIl as to the deleg~te.



Membres Erésents

Proc~s-v~rbal de la réunion du Bureau de l'IFLA

Lisb~~~~~~~Et~mbre1970

PrÉ:sident : Prof. O. Aspesatter
Pr~sident faisant-fonction: Miss S.Crowe
S~crftair~ G~nfral : Mr. F.G.Breman
Sécrétaire Dxécutive.

Excuses pour motif d 'abs~nce de ;lt::"le. l .Stenersen, nouv(;lle Trésorière.

Procès-v6rbal de la dernière réunion examinf et approuvé.

g~ort du Sécrétaire Général examiné et approuvé.

structure financibre Le rapport et le budget du Trésorier sont examlnes et approuvés.
Le Bureau examine et approuve une proposition faite par la Prési

dente faisant-fonction, de présenter la motion suivante à l'Assemblée Gén&ral~ :
" Il est recommand~ de supprimer la limit~ supéri~ure d s cotisations.Les associations

qui acceptent d'aboli~ cette limite, auront droit à des droits de vote proportionnels.
Les cotisations sont doublées. Il n'y aura jamais qu'un seul délégué par associa

tion."

Nou~u tlpe d~embr~ Afin d'étendre la sphère d'influence de l'IFLA ainsi que ses
ressourCéS financi~res, le Bureau propose la création d'une

nouvelle catégorie de membres, permettant d'associ~r aux travaux de l'IFLA des Btats,
des départements d'ttats, et des organisations officielles, qui n'auraient pas le droit
de vote.

Nouveaux membr~s individuels Candidature~ de: Prof. y.Ozta~ ( Turquie).Le Bureau recom
mande son admission,vu qu'il n'existe pas d'association

légalement constituée ~n Turquie.
Prof~~hagwat ( Inde). Le Bureau recommande son admission
~~~~ayr~~ ( Tur~~). Le Bureau décide de recomman

der son admission, sur proposition du Secr~taire General.
Mme. Rosa Grena Kliass ( Br'sil) a envoyé des références

et des plans de ses travaux, que le Bureau examIne-ët approuve.Son admission est recom
mandée à l'Assemblée Génlrale.

f1r. L.C.Palade n'ayant pas envoyé les plans et référenc~s

qui lui ont été demandés pour appuyer-sa~andidature, 10 Bureau décide d'attendre la
réception de ces documents.

Règlement IntéE~~ Le Bureau dfcide de proposer les amendements spécifiés dans le
proc8s-verbal de sa réunion de Strasbourg,les 8 et 9 Février 1970.

Publications IFLA Le délfgué d'Autriche, Mr.Schmi~dhammer,a proposé de se charger de
recueillir les informations destinées à &tre publiées dans ANTHOS

et GARTEN-UND LANDSCHAFT.Le Bureau dfcide de recommander à l'Assemblée Générale d'accep
ter cette proposition.

'Le Bureau a fixé ~endez-vous à 4elle. Gollwitzer,afin d'examiner avec elle son
proj t de publication -'un livre.

Le Bureau décide d'examint:r avec lir.Neuhaus, éditeur d""lTHOS, qui assiste au con
gr&s, les possibilités de publication.llr.Ncuhaus a envoyé 300 exemplaires du dernier
num~ro d'ANTHOS, afin d~ les faire distribuer aux participants du congr&s.

UNDSCO Le Sécrétaire Gén[ral fait rapport sur sa visite à l'UN~SCO, après l'admission
------ de l'IFLA en catégorie B. Il semble que l'IFLA doive maintenant pr~senter à l'
UNESCO des proje ts concrêts et détaillés. Si ces proj~ts intéressent l'UN~SCO,elle

p~tronnera les projets et les financera éventut:llement. Actuellement, il est indispen
sable que l'IFLA : a) décide quels projets elle d~sire soumettre i

b) prépare pour ces projets des programmes concr€ts et détaillés i
c) présente ces projets à l'UN~SCO d8s que possible.Comme l'UNBSCO

vot~ ses budgets deux ans à l'avance,l'IFLA ne peut espérer au
cun subside avant un délai minimum de deux ans.

IUCN Le Sfcrétaire G~n~ral fait rapport sur sa visit~ au DirLct~ur Gén&ral,Dr.Budowski
qui sera conf~r~ncier au congrès, et qui lui a donné dES informations fort utiles

pour le futur d&vEloppement dts relations dE; l' IFL.... avec l 'UN~SCO. Le Bur~~u décide
d'Examin~r avec 10 Dr.Budowski la possibilité de renforc~r la collaboration qui ~xiste

~ntrc l'IFLA et l'Union Intern~tional~ pour la Cons~rvation de la Nature.
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Cons~i!-d~-!'Europe Le SÉ:crétaire G~n~ral fait sqvoir que l~ Conseil a égaré la de-

mand~ d'admission de l'IFLA, adress~e à son sécrétariat ~n Octobre
1968 par lé Pr&sidcnt R.Schréiner. ; r.Br~man a donc envoy[ copi~ d~ ce docum~nt au
Sbcrftair~ du Conseil, et s'occupera personnellement de la question en Octobr~.

Buropa Nostra La Présidtnt~ faistnt-fonction propose que Ir.Lovejoy ~xpose la qu~stion

d'unt collaboration 6vcntuelle avec c~ttt organisation à l'.~ss~mblét

Générale.

l F-E-~~ Le Sécrétaire Gén€ral fait savoir que c-tté organisation désire un~ collabo
ration plus étroite avec l'IFLA et propose notammént des congr~s conjoints.

L~ Bureau décide d'en réf~rer à l'Assémbl[e Générale.

~!:9.chai~ réu~ions_IF~ Te Sécr~tari'1.t a reçu confirmation de l'invitation de l'asso
ciation du Vfn~zuela, pour la prochaine Assembl~e Générale à

Caracas en 1971. Son Président, Mr.Soto Rivera qui la représente à l'Assemblée Générale
exposera le programme qui a ét& préparé.

10nsieur Pechère a confirmé l'invitation de l'association Belge pour le congrès
de 1972, qui se tiendra à Bruxelles, et exposera son programme à l'Assemblée Générale.

Aucune invitation n'a encore étu reçue pour 1973, et l Bur~au décide de demander
aux délégués leurs sULgestions.

Groupes de travail. Education Le Prof. Vaughan a envoyf quelques copies de son rap
port, complét~ ùt corrigf, qui sera présentf à l'

Ass~mblée Générale. Le Bureau propose de faire voter des remerciements au Professeur
Vaughqn pour son magnifique ouvrage.

Le Bureau décid~ d~ préSente à l'Assemblée Gén[rale le Professeur ~eddle, en recom
mandant à l'Ass~mblée GLn~rale d'approuver sa nomination ~ la tête du groupe de travail
en remplacement du Proftsseur Vaughan

~~~in~~ist~riqu~ Honsieur Pechère ayant complété les cartes indiquant la locali-
sation dts jardins historiqUeS inventoriés par son Comité, ces

cartes seront exposées durant l~ coner~s. Monsiéur P0ch~r~ féra rapport à l'Assemblée
Gén(ralt:: sur les travaux de son Comité et ses contacts avec l' ICotiOS.

Routes Miss Crowe ayant reçu une lettre du président de ce groupe de travail, ~r.M.

------ Porter, en fera rapport à l'Assemblée Gén~rale.

Co~ité Ex~~utif Les deux Vic~- Présidénts, Prof. Owens et Dr.~'erkméister, étant
absénts, le Bureau décide qu'il n'y aura pas de rbunion du Comité

Exécutif avant l'Assemblée Générale 1n fait, seul le Président-Sortant, Prof.Cabral
pourrait y assister, en déhors des membres du Bureau, la nouvelle Trsorière,Melle.
l .Stenersen étant égalem~nt absente, et ayant annoncé son arrivé pour l~ premibre
réunion de l'~ssembl~é GfnLrqlé.



Minutes of the meeting of the BUREAU of IFLA

Lisbon, September 4, 1970
Hembers Present

President Professor O. Aspesaeter
Acting President l;iss S. Crowe
Secretary General Hr. F.G.Breman
Executive Secretary

Apology for abs~ was received from Treasurer-elect, Hiss r.Stenersen

Mi~ut~~~~st~eetin~were approved and signed

~~~~~~~~~~~~_~~E~~~ was examined and approved.

Financial structure The Treasurer's report and budget were examined and approved. The
------------------- Bureau examined and approved a proposaI by the Acting President,to
ward as follows the motion ta be put forth ta the Grand Counci's vote: " It is recoro
mended that the upper limit on subscriptions be abolished. ~ember associations agreeing
ta forge the upper limit,will be entitled to proportional voting rights.The subscrip
tions are doubled .There will still be one delegate only for eA.ch society. "
New class of membership. .. .
----------------------- Ta further lncrease IFLA's sphere of lnfluence and flnanclal re-
sources, the Bureau decided ta propose the creation of a new class of membership,to as
sociate State Departments, Governments, official bodies etc. to IFLA's work. These new
members would have no voting rights.

New individual members Applications from Prof. Oztan ( Turk~ ) The Bureau recommends
---------------------- ta the Grand Council~o_admIt him as individual member, as there
is no legally recognised association in Turkey yet.

~~of~~.Bh~wat ( In~ia )The Bureau recommends
to the Grand Council ta admit him as an individual member.

Nrs. Bayraktar ( Turkey )The Bureau decided
to recommend her admission, on the Secretary-GeneralïS-referenëë:

Mrs. Rosa Grena Kliass ( Brazil) having sent
documents and drawings relative ta her works~-;hiëh-Wëre-ëXaminedand-approved by the
Bureau, her admission is recommended.

hr. L.Palade having been requested ta send
evidence of his qualifications,has not supplied-Same-]et. The Bureau decided ta await
the requested documents.

Amendments of Bye-Laws The Bureau decided ta propose th8 amendments as specified in the
---------------------- minutes of its meeting in Strasbourg, February 8-9th, 1970.

IFLA's publications The Austrian delegate, Mr. Schmiedhammer, proposed te gather all
------------------- news for publication in ANTROS and GARTBN-UND LANDSCHAFT.The Bureau
decided ta recoromend that the Grand Council accept his offer.

The Bureau made arrangements to meet Miss Gollwitzer,to examine her project of
publication of a Year-Book.

The Bureau decided ta examine with Mr. Neuhaus, editor of ANTROS,the publication
possibilities. Mr.Neuhaus will attend the congress,and has sent 300 copies of the last
issue of ANTROS, ta be distributed to all participants.

Q~SC2 The Secretary General reported on his visit ta UNESCO officials,aftcr IFLA's ad
mission in category B.It appears that IFLA shou~d now put forth specifie projects

ta be appreciated by UNESCO. Should these projects be found of interest, UNESCO might
sponsor them and finance them. It is essential for IFLA ta :

a) decide which projects should be proposed ;
b) work out a detailed and concrete draft for such projects;
c) present UNESCO as saon as possible with such projects,since UNESCO prepares its

budgets two years ahead, and IFLA can therefore not expect any funds before 2
years, at the earliest.

1~ The Secretary General reported on his visit ta IUCN's director general,~lr.Budowski

who will lecture at the congress. Dr.Budowski had given the Secretary General sorne
very useful directions for th~ development of IFLA's new relationship with UNESCO.The
Bureau decided to examine with Dr.Budowski the possibilities of reinforcing IFLA's co
operation with IUCN.

Council of Eur~ The Secretary General reported that the Council had apparently misfiled
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IFLA's application, sént in by Présid~nt R.Schreiner in Octob~r 1968. Thérefore,he
sént a copy of the létter to the Secr~tariat of thé Council, and will révert to the
matter in October next.

Eu~pa ~~str~ ThE: Acting PresidE:nt proposbd to ask ["r.Lovejoy to report on this orga
nization to the Grand Council.

l F PRA The SE:cr~tary GE:nE:ral rE:ported on this organization,which seeks closE:r
co-opE:ration with IFLA, namely for joint congréss~s. The BurGau dE:cidE:d to

report on thE: matter to the Grand Council.

Ne~~-1FLA__~~~!~~~~ ThE: SecrGtariat reCE:ived thE: confirmation of the invitation from
the Venezuela Association,for the next Grand Council, in Caracas

in 1971. Mr. Soto Riv~ra, PrE:sid~nt of the Association and delegate to IFLA,will
presE:nt his program.

l1r.Pech~rE: confirmed his invitation to thé congress of 1972, in Brussels, and
will report on it to thE: Grand Council.

1973 is still open. ThE: Bur~au decidE:d to ask the Grand Council's membE:rs for
suggestions.

~~E~~~~-E~E!ie~ • 1d~~~ion Prof. Vaughan sent some copies of his reviewed and comple
ted report,which will bé presénted to the Grand Council. ThE: Bureau

proposed a votE: of thanks to Prof. Vaughan for his magnificent work.
The Bureau d~cided to introduce Prof. ~'eddle to the Grand Council, with a recom

mtndation that he should act as the n~w Chairman of the Committee on Education.

Historical Gardens ~"r. Pech~ré compléted the maps showing -thE: historical gardens that
his CommittE:e has listed so far. These maps will be exhibited du

rine the congress. ilr. Pechère will report on the progress made by his Committee and
his contacts wi th ICOI iOS.

Roads The Acting Pr~sidE.nt received a letter from the Chairman, 11r. lLPorter, and
----- will report on the matt~r to the Grand Council.

Ex~cutive Committee As both Vice-Presidents, Prof. H.Owens and Dr.Werkmeister, are
absent, the Bureau décided that ther~ would be no Executiv~

Committee prior to the Grand Council. In fact, the Past-Presid~nt, Prof. Cabral, would
be th~ only member of the Executive Committee, besidcs the Bureau membèrs. The newly
elected Treasurer apologizbd for absence, and would only arrive in time for the first
Grand Council meeting.
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Minutes.of the meetin~ of the BUREAU of I FLA

Pari~~embeE~~=29th_,_1970

,embers present President Professor O.Aspesaeter
Secretary General kr. F.G. Breman
Executive Secretary

Elections of Secretary General The Secretary General's term of office ending in 1971,
the elections have been put in hand, and to this date

4 nominations were received. The president pointed out that, according to the Constitu
tion, the Secretary General is eligible for another term of two years.

Elections of Vice-Presidents The three Vice-Presidents' term of office ending in 1971,
---- the elections have been put ID hand, and to this date 16
nominations were received, out of which 2 are invalid because they refer to persons who
have not been sitting on the Grand Council for the minimum of 4 years, as stated in the
Bye-Laws amendment voted at the Grand Council meeting in Stockholm, in 1969.

Projects for UNESCO The Secretary General visited several departments of UNESCO,on the
occasion of the General Conference of NGO, where Hr.Perrin repre

sented IFLA. He met leading officials,among whom tlessrs. Le Harivel, Batisse, Rodriguez
Dai-Fuku and Hardoin ( Natural Resources, Education, Relations with NGO )to request
their advice on the projects that IFLA's Grand Council proposed to submit to UN~SCO,

asking them whether they would fit into UNESCO's programs. The response was, in princi
pIe, favourable, as to :
- General survey of the tiediterranean coast, in co-operation with IUCN who plans a simi

lar project - suggestion by Dr. Werkmeister.
- Creation of a vast network of green spaces throughout Lurope, suggcsted by Nr.Pechère.
UN~SCO officiaIs approved this project and strongly recommended to work it out in
close co-operation with the Council of burope, so as to create a desirable link bet
ween said organization and UN1SCO.

- International course for th8 training of Landscape Architects specializing in the
setting and conservation of historical monuments and sites and historieal gardenssas
per Prof. Cabral's suggestion.

UNESCO officiaIs advised that detailed drafts relative to such projects should be
sent as soon as possible to the Director General, with copies to rlessrs, Le Harivel and
Batisse,who promised to give them their best attention. Details are later to be worked
out in co-operation wi th llessrs. Dai-Fuku and Hardoin.

AccordinE to the Grand Councills decision, the Dutch Association pre
pared a draft for a youth congress, to include 4 or 5 lectures and

4 days. Such congresses would take place every two years, between thelast no more than

The Bureau will prepare the preliminary drafts. The President strongly recommended
that IFLA should work out a project - to be sponsored by UNESCO -to enforce the recom
mendation made at the last IFLA congress, relative to the training of Landscape Archi
tects for developing countries. This project might be linked to the creation of an
International Institute of Landscape Architecture Training and Research, at University
level, as proposed by Prof. Cabral, who sent the Secretary General a detailed draft to
be appreciated by the Bureau, including training and research centre, computer equipped
and a bibliography centre. The Bureau approved the project,and decided to promote it.

Council of EuroEe The Secretariat prepared a new set of up-to-date documents,required
to renew IFLA's application - 32 copies of each, to be signed by the

President and the Secretary General before being sent to the Council of Europe.
The Secretary Gener~l proposed to submit to the Council the above-mentioned project

suggested by Mr.Pechère, ~nd will report on his contacts in dU8 course.

IUCN IFLA offered co-operation on the above-mentioned proj8ct,relative to the survey
---- of the rlediterranean coasts. IUCN accepted, and proposed the creation of a joint
competent working group. The Bureau decided to consult Dr.herkmeister on the matter,
and organize a meeting with IUCN's Director General, to materialize the project as soon
as possible, in viEw of obtaining UN1SCO's sponsorship.

IUCN invited Professor Aspesaeter to represent IFLA and participate in a project
relative to the creation of a World Heritage Trust, a proposaI to be submitted to the
consideration of UNO's conference in Stockholm, in 1972. The Bureau decided that Prof.
Aspesaeter should accept this invitation, and the President promised to try and coordi
nate this matter with the above project, both being discussed on the same occasion.

Youth Federation Further to the decision of the Grand Council, the Secretary General
--- answered a request for information by this organization,whose delegate

:lr. Monbailliu, advised that they plan a working group on international educational
survey of aIl conservation and environmental studies in college programs for student
Landscape Architects, asking IFLA for advise. The Bureau expressed IFLA's approval and
proposed a meeting with representatives of the Youth Federation, to discuss the reques
ted co-operation.

~uth congresses
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normal IFLA congresses,end of August or early September,and comprise at least 100 par
ticipants.The first congress might take place in Rolland, preferably at Wageningen,and
affer cheap accomodation, no simultaneous translation, the lectures being published and
distributed in the original language only, before the congress.The Bureau decided to
request the Dutch Society to present the detai1ed program for this congress,planned for
August 1971.

Emblem Mr.Pechère reported that his approach to Baron Lambert failed.The Bureau deci-
ded to request aIl members to organize a competition,as they best deem fit, or

apply to professionals, so as to produce an emblem and submit it to the final choi~e of
the Grand Council at its next meeting. The Bureau suggested that the design be left
entirely free, the emb1em being in black and white, and submitted in standard size A4.

Leaf1et According to the decision of the Grand Council, the Bureau decided to have the
------- leaflet printed as soon as possible.The leaflet will be distributed to the
member societies,who should send them over to aIl their members directly, and use the
extra copies for such propaganda purposes as they deem best fit~

Publications According to the decision of the Grand Council,the Secretary General will
contact Dr.Werkmeister as soon as he returns from Japan,and ask him to

abtain the Bosh Found~tion's final decision as to the printing of the 1966 book,within
the next 6 weeks, before starting negociations with ANTHOS.

List of Eublications and bibliograEhl-nucleus Having studied the matter,and considering
the enormous amount of material that is

being received by the Secretary General as weIl as the Secretariat,it appears that it
would be the task of a full-time bibliof,rapher to prepare a l~st and a brie! summary of
contents, as proposed by the Grand Council. Besides, many publications come in langua
ges other than English-French-German. The Bureau decided to refer the matter to the
Grand Council at its next meeting.

Europa Nostra The Secretary General will contact Nr.Lovejoy and write to the organiza
tion,asking for suggestions as to the proposed co-operation.

Patronage Further to the decision of the Grand Council, to request patronage by public
and private organisations, the Bureau decided to prepare a draft letter,which

will be sent to the members of the Executive Committee and the delegates of the coun
tries concerned, requ6sting their suggestions for the best approach.

The Bureau also decided to circulate a letter to aIl de1egates and individual mem
bers,asking their advise : a)which Government Department, public and private bodies
should be approached, b) how this approach should best be made, and at what time.

The answers should reach the Secretariat before February 15th, 1971.

Working part~ Education The Bureau decided to refer to Prof. Weddle,Chairman of the
Committee, a proposaI made by ilrs.Scho1tzowna: organise a

permanent competition for graduated students of aIl schools ~nd universities,presenting
their final diploma works to a jury,set up by IFLA,to awa-d prizes.This competition,fol
lowed by an exhibition of the works,would be held every ~6ar,during the Grand Council
meeting,and the results published in ANTROS.The jury would be composed of members of
IFLA's Committee on Education and bxecutive Committee.

The Bureau decided to write to Prof.Weddle,asking him to inform onthe program he
set up for the work of his Committee, as weIl as on the composition of same.

~mmittee for the translation of technical terms According to the decision of the Grand
Council,the Bureau decided to set up

such Committee,and,considering that the task was started on the initiative of the Ger
man Association,suggested to h~ve a member of said society as chairman.The Secretary
General would write to Dr.Werkmeister,asking him to approach the person he deems best
fit for the job.The Committee should comprise at least one member of French nationality
and one member of British nationality.

Congress Committee Considering that the Ch~irrnan and the members of such Cornmittee
should have experience of previous congresses,the Bureau decided to

request Mr. van der Burg,the Dutch delegate,to take up the chair, and to write to rIr.
Dormling,the Swedish delegate,and to Dr.Werkmeister,asking both to approach the right
person in their association,towork on the Committee,unless they accept to do s~ them
selves.

Grand Council 1971 The Bureau decided ta write to the delegate of Venezuela,requesting
him to circulate the final program with aIl practical information,

to aIl members of the Grand Council, prior to February l5th,1971.

Congress 1972 Mrs. Scholtzowna proposed that the therne of the next congreœbe " Educa
tion and professional work of landscape architects aIl over the world".

The Bureau decided to suggest this theme to Mr.Pechêre.



-3-
Voting procedure The Secretary General ~dvised that the voting rights having been alte-

red,~ccùrding to the deicsion of the Grand Council,it is now essential
to know the exact number of m~mbers of each association,every year.Therefore,the Bureau
decided that the Secretary Generql would circulRte a letter,together with the voting
papers,requesting the deleg~tes ta supply the Secretariat,every yeRr,with an up-to-date
list of members, in triplicate, so RS ta determine exactly etch society's number of vo
tes.

For the time being, the nUMbers indicated in the circular of the President-Treasurer
in Novernber 1969 will be used for the current voting procedures.

Indi!~du~l memoership According to article l of the Bye-Laws,the individual members
should be re-appointed by tht Grand Council every five years.The

Bureau decided to refer the matter ta the Grand Council,which should decide on its next
rneeting,the re-Rppointment of 1lessrs. Anagnostopoul~s and Sadri Aran, individual rnembers
for more than 5 years.

By~=Laws The Bureau proposed the following amendment, to be submitted to the ~pproval of
the Grand Council at its next meeting:

" Individu~l members admitted by IFLA acquire a voting right only after they htve been
sitting at the Grand Council at least once".

This proposql is formulated because individu~l members just ectod,who have no
knowledge whatever of the affairs of the Federation ~nd h~ve nev r met ~ny of the lnembers

Of~~~reObViOUSly_~::~~:_~:_:::~::~:_:::_:ot~, _______



Procès-vtrbal de lq réunion du BUR1AU de 1'1 FLA

q pqris, le 28 et 29 Novembre 1970

Membres pr~sents Le Pr~sident Profess8ur O.ASp8s3~ter

Le Sécr~tqire G~n~ral hr. F.G.Br~man

La Sécrét~irt 1xécutive.

Eltctions du Sécrétaire G~n~ral LE m~nd~t du Sécrétair8 Gfnér~l terminqnt en 1971,les
----- élections sont encours, et jusqu'q présent 4 nomina-
tions ont été reçues. Le Président souligne qu'aux termes des Statuts, It Sécrétaire
Général peut être réélu pour un nouveau mandat de deux ans.

~lections des Vice-Présidents Le mandat des trois Vice-Présinents se terminant en 1971
..-------- les élections sont tn cours, et À. CE:: jour 16 nominations

ont ét~ reçues, dont 2 ne sont pas valables p~rce qu'elles se réfèrent 2 des personnes
qui n'ont pas encore siègé 4 nns R l'AsseMblée G&nÉrale, ainsi que l'exige l'article
du Règlement Intérieur adopté p~r l'Asse blée Gén~r~le R Stockholm en 1969.

Projets pour l'UNESCO L8 Sécrétaire GÉnérnl a rendu visite n divers départements de l'
UNESCO à l'occnsion de la Conf~rence Générale des ONG, où J1r.J.B.

Perrin représentait l'IFLA. Il a rencontré, entr'autres, Nessieurs Le Harivel,Batisse,
Rodriguez,Dai-Fuku et Hardoin ( Ressources Naturelles, Education, Relations avec les
ONG )et les a priés de lui faire connaître l~ur opinion quant qUX proje ts que l'Assem
blée Gén~rqle propose de soumettre à l'UNbSCO,notamment à savoir s'ils s'intègrent dans
les programmes de l'UNESCO. La réponse a ~té, en principe, favorable quant à :

- Etude générale de la prot~ction des rives méditerranéennes, en collaboration avec l'
UICN qui a déjq un programme similaire en vue, suggestion du Dr.verkmeister.

- Création d'un vaste réseau de corridors verts 1urop~ens, proposition de "Ir. Pechère.
Les personnalités compétentes de l'UNESCO ont approuvé ce pFojet et recommand~ qu'il
soit développé en collaboration avec l~ Conseil de l'Europe,afin d'établir un lien
très souhaitable entre les deux organisations intéress&es,par l'interm~diaire d'IFLA.

- Cours international pour la formation d'architectes paysagistes spécialisés dans la
conservation et mise en valeur des jardins et sites historiques, proposé par le Prof.
C.Cabral.

Le Bureau élaborera ces projets pr~liminaires. L8 Prlsident demande instamment que
l'IFLA étudie un projet -destiné à obtenir l'appui dL l'UN1SCO - en vue de mettre en
application les recommandations formulées lors du dErnier congrès de l'IFLA, quant à
la formation d'architectes paysagistes pour les pays en voie de développement. Ce pro
jet pourrnit être lié à celui concernqnt l~ création d'un Institut International de
Recherches et de Formation d'Archittcture Paysagiste, qU niveau universitaire, que pro
pose également le Prof. Cabral, qui a envoyé au Sécrétairt Général un programme détaillé
destiné à être examiné par le Bureau.Ce projet comporte un centre de formation profes
sionnelle et de recherches, équipé d'un ordinateur, tt un centre bibliographique. Le
Bureau approuve le projet et décide de mettre tuut en oeuvre pour le réaliser.

Conseil de l'1uro~ Le Sécrétariat ay~nt préparé un nouve~u jeu dt tJus les documents
nécessaire,en 32 exempl,ires, pour renouveler la demande d'admis

sion de l'IFLA, ces documents sont signés p,r le Président et le Sécrétairt Général et
remis ~u Conseil de l'Europe.

Le Sécrétaire Gfnér~l propose de 50umettre le projet ci-dessus, proposé par Nr.
Pechère, à l'approbation du Conseil, et fera un rapport sur ses démarch~s à cet effet.

~~ L'IFLA ay~nt offert sa collabor~tion ~ l'UICN pour la rf~lisltion du projet re-
latif à l'étude des côtes de ln JléditerraQ.ée,celle-ci q ét& acceptée.L'UICN pro

pose l~ création d'unt groupe de travail cnmmun,et le Bureau décide de consulter le Dr.
\'erkmeister q ce sujet,et d'orglniser une réunion ~vec le Directeur Gén~rl1 de l'UICN
en vue de concrêtiser le projet d~s que possible, afin d'obtenir l'appui dt l'UNESCO.

L'UICN vient d'inviter le Président Prof. Aspes~etér q représenter l'IFU, en pRr
ticipant A un pr~jet de création d'un Fonds d'Héritq~ Mondial ( \.orld Herit'l~e Trust)
qui sera soumis A l'lpprob~tion de l'ONU lors de Sl crnférence de Stockholm en 1972.
Le Bureau décide que cette invitation doit A tre ~cceptfe,et le Prfsident pr~met de
tenter coordonner ce projet avec celui ci-dessus, afin de les discuter tous deux à la
même occasion.

a l~ d6cision de l'Assemblfe Glnérqle, l'Association Néerlan
a préparé un progrqMme dt coner~s, qui c)m~tera 4 ou 5 cJnfé
4 jours, et 'lura li tU t~us les deux ns, d'lns l'intervalle des

Suite
daise

durera seulemE.ntrences,

Fédé~ation de Jeunesse Suite q lq décision de l'Assemblée G&n~rale,le Sécr~t3ire Général
a répondu à plusieurs demandes d'inf0rmati0n de cette organisa

ti~n, dont le d~légué r.r. M~nbailliu,annonce un projet de création d'un groupe de tra-.
vail pour une étude génér-=J.le des problèmes de formf'lti ln pro f~ssi()nnelle et de conserva
tion de l'environnement dans les pr graMmes d'enseignement des architectes pays~gistes,

et dem'lnde l' !".ppui de l'IFU. fi cet effet. Le Burel.u exprime son qpprobcltion et propose
d'organiser une réunion avec les représentqnts de lq Féd~rltion en vue d'examiner ce
proj et.
Q2ngrès de Jeunes
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congrès habituels de l'IFLA, fin Août ou début Septembre.Ces congrès réuniront RU moins
100 pRrticipants, et le premier aura lieu en Hollande, sans chute à \.Rgeningen, en Août
1971. Il Y aura des logements peu coûteux, pas dç tr~duction simultanée,et les confé
rences seront imprimées et distribuées uniquement d~ns la langué d'origine,avant le
congrès. Le BureRu d~cide de prier l'Association Nécrlandgise de lui présenter le pro
gr~mme détaillé de ce congrès.

1mblÈ;me La tentative de l·ir. Pechere ':tuprès du B'1.rdn L~mbert aY'lnt échoué, le Bureau déci-
- de de prier tous les membres d'organiser un concours pour 1'1. production d'un

emblème comme bon leur semble, ou de s''ldresser à des pr1fessionnels, et de soumettre
le modèle de leur choix à l'approbation finale de l'Assembl&e Générale lors de sa pro
chaine réunion. Le Bure~u propose que le motif soit entièrement libre, et que les des
sins soient présentés sous le forD~normal A4, en noir et blRnc.

Brochure Suite ~ ln décision de l'Assemblée GénÉrale, 1'1. brvchure sera imprimée dès que
-------- possible, et envoyée à toutes les sociétés-membres, avec prière de les distri
buer à tous leurs r.embres directement, et d'utiliser les exempl~ires supplémentaires
au mieux, afin de propager les obj ectifs de l' IFL.\.

Publications Suite à 1'1. décision de l'Assemblée Générale,le Sécrétaire Général verra le
Dr.; erkmeister dès son retour du Japon, et le priera d'obtenir de la Fon

dqtion Bosh une réponSe définitive quant q l'éventuelle publication du Livre 1966,dans
un délai maximum de 6 semRines, avant d'entamer des pourparlers avec ANTHOS.

Liste des Eublicati<lns et noyau biblioer.qphig~ AY"'lnt examiné 1'1 questi n, et vu l'
énorme qU'1.ntité d~ public':ttions que

reçJivent le Sécrétqire Général et le Sécrétari.qt, il Rppqrqît cl'1.irement que l'élabo
ration d'une liste de ces documents et un résumé de leur contenu, ne peut être la tâche
que d'un bibliographe travaillant toute 1'1. j0urnée. De plus, ~e nombreuses revues sont
en langues étrangères ~utres que le Français,l'Anglais et l'Allemand. Le Bur~au décide
d8 porter cette question à l'attention de l'Assemblée Générqle lors de sa prochaine
réunion.

le patronage d'or
l'IFLA,le Bureau
et aux délégués des

Le Sécrétaire Général examinera IR question avec 11r.Lovejoy,et demRndera
q cette organisation ses propositions quqnt à 1'1. collaboration envisa-

EuroEa Nostra

Suite à la décision de l'Assemblée Générale de solliciter
ganismes publics et privés s'intéressant aux activités de

dÉcide d'envoyer un projet de lettre aux membres du Comité 1xécutif
pays intéressés, leur dem~ndant leur qpprobation.

Le Bureau décide de circuler une lettre à t(IUS les membres individuels et délégués
les pri~nt d'informer le Sécrétariat, RVqnt le 15 Février 1971 a) quels dép.qrtements
d'1tQt, organismes publics JU privés devraient être sollicités b) à qui il convient de
s'adresser ~t de quelle manière.

~~Ees de travail Education Le Bureau décide d'infùrmer le Prof.~eddle,Président de
ce C8mité de la proposition forœulée par 1 me.Scholtzowna :

organiser un conc.)urs permanent entre les diplômés en rchitecture Paysagiste de toutes
les Institutions compbtentes , qui présenteraient leur travail final au choix d'un jury
composé des membres du Comité Exécutif et d'bducntion de l'IFLA. Des prix seraient dé
cernés, et l'ouvrage primé ser~it publié dans ANTHOS. Ce c)ncours, suivi d'une exposi
tion des travaux, nurait lieu chaque année,au c~urs de l'Assemblée Génér~le de l'IFLA.

Le Bureau décide également d'écrire nu Pr f. Ueddle en le priRnt d'indiquer quel
8st le pr0gramme qu'il a établi p Jur les travaux de son C0mité, et lq cJmposition de ce
Comité.
Comi~é pour la traduction des termes techniques Suite à la décision de l'Assemblée

Générale, le Bureau décide d'organiser
ce Comité, en confi~nt sa présidence ~ un membre de l'Association Allemande, dont pro
Vient cette initiative.Le Sécrétaire Général demandern au Dr.~erkmeister de solliciter
~ cet effet la personne qu'il estime devoir remplir cette t~che.Le Comité devra compter
au moins un membre de nationqlité Française et un membre (.e nationalité Anglaise.

~mité Congrès Estim~nt que le président et les membres de ce Comité doivent av~ir une
certaine expérience de l'organisati0n de c)ngrès,le Bureau décide de

s'adresser à Mr. van der Burg, dél~gué Néerlandais, en tqnt que président, et à {Ir.
Dormling, délégué Suèdois et au Dr.~erkmeister, en leur demandgnt de fqirû partie du
Comité 8U de s 'Rdresser à cet effet à des membres de leur associ::ttion.

gée.
Patrona~e

~mblée Générnle de 1971 Le Bureau décide de prier l~ dGlégué du V~nézuela de faire
parvenir ~ tous les membres un programme détaillé et des

informqtions prqtiques, avant le 15 Février 1971.
t

~ngrès 1972 iqdqme ~choltzowna sUf,gère comme thème p0ur le prochain congrès : f1 La
f~rmati ,n professionnellG et le trRvail de l'architecte paysagiste dans

lE. monde ". Le BurC:."l.u cléciuE:: d'en référer A. '1 msieur Pechi::re

§1s!ème de vote Le Sécrétaire Générql fait remarquer qu'en r~ison de l'altération du
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du nombre de votes, en ~ccord QV8C l~ décision de l'~ssemblf Générqle,il est indisp~n-

s~ble de connaitre, chaque ann~e, le nombre exact de membres de chqque ass~ci~tion. ~

Le Bureau prie donc le sécrét~ire Générql d'env-yer q t~us les membres-délégués une cir
culaire, en m@me temps que les bulletins de vote,leur dem~ndant d'env:yer chaque qnnÉe
au Sécrétqriqt une liste à j0ur, en 3 exemplqires, des membres de leur société, afin
de p'>uv'Jir déterminer ;.tvec prÉcisi -m lE_ n'Jmbre de votes d~mt disp:Jse chacune d'elles.

Entretemps, le n0mbr~ de membres de chaque ~ss0ci~ti n sera considéré sur la base
des chiffres figur:tnt dRns la circul:tire du Président-l'résJrier,envny&e en N.)vE;mbt.'e
1969, plur les élections en cours.

l1embres individuels Aux termes de l'qrticle 1er du Règlement Intérieur,les membres
individuels sJnt sour.lis, t~us les 5 ans, à un v te ùe l'Assemblée

Générale pour le renouvellement de leur statut de membre. L~ Bureau décide d'en référer
à l'Assemblée Générqle, qui devrq dtcider lors de sa pr0chQine réuni'n, du ren~uvelle

ment du mandat de membre individuel de ~essieurs Anagnostop.ulns et Sadri Aran, membres
depuis plus de 5 ans.

Règlement Intérieur Le BurE;Ru rpropose de s' umettre RU v:te de l' ssemblée Gén~rqle,

lors de SQ pr,chaine réunion, l'amendement suivent:

Il Les membres individuels admis p~r ln Fédération n'acquièrent leur dr.)it d vote qu'
après avoir siègé au m;ins une f Jis q l'Assemblée GÉnérqle • Il

Cette proposition est justifiée par le fnit que les membres individuels nouvelle
ment élus, et n'ayant encore jR~ais si~gé q l'Assemblée Générale, d.nt ils ne conneis
sent donc ~ucun membre, et n'ny,nt aucune connqiSS,nCe des qff~ires de la Fédérqtion
ne peuvent émettre de n0minqtions rationnelles, ni voter en connqiss~nce de cquse.
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Procès-verbal de la réunion du BUREAU de l'IFLA, a

Genève du 19 au 21 Févri~E_1971

. embres pré~~nts Le Président Professeur O.Aspesaeter
La Trésorière: Mademoiselle I.Stenersen
Le Sécrétaire Général : Mr. F.G.Breman
La Sécrétaire Exécutive.

~~C.N. Ainsi que l'annonçait le procès-verbal de la dernière réunion du Bureau,une
réunion a été organisée au siège de l'UICN,le 19 Février, en vue d'examiner la

possibilité d'établir une collaboration active entre les deux organisations, en vue de
matérialiser le projet de l'IFLA ~our l'étude des côtes méditerranéennes, défini comme
suit: " Ecologie et conservation des côtes néditerranéennes ". Assistaient à cette réu
nion, en plus des membres du Bureau de l'IFLA, le Directeur Général de l'UICN, le Dr.
Budowski, ~Ir. Dasmann et ~"!r .Hoffmann, Sécrétaire Exécutif de la" Landsc'l.pe Planning Com-

o • "mlSSlon. . t t' d' t 0 db' l t' t' tLe proJe en ques lon Ol serVlr e ase a un programme p us vas e, ln eressan
toutes les côtes jouissant du climat méditerranéen, et l'expérience qui en résultera
pourra plus tard servir à une étude générale de toutes les régions côtières du monue.

Il a été décidé que, pour l'instant, le proj et sera limité aux côtes de la t1édi ter
ranée, et, pour des raisons pratiques, le Président Prof.Aspesaeter a proposé de le
restreindre à l'étude d'une région prise comme exemple, et choisie pour les facilités
existantes,-plans, ra~ports,etc.-que doivent révèler les élements réunis grâce à la
documentation qui doit être réunie, et organisée grâce à un système de cartons perforés.

Le premier pas en vue de la réalisation de ce programme, sera l'envoi d'un question
naire, préparé par l'IFLA et a1prouvé par l'UICN, adressé ~ toutes les autorités compé
tentes, en vue de réunir une documentation aussi complète qua possible : plans, photos
aériennes, rapports, livres, etc et de découvrir les personnes désireuses de participer
activement au programme établi. Ce questionnaire devra être envoyé en Juin, aux Univer
sités et aux individus choisis simultanément par l'IFLA et l'UICN, leur réponse étant
attendue en Septembre. Une réunion IFLA/UICN est prévue mi-Octobre, en vue d'établir le
programme définitif et détaillé, après examen des possibilités pratiques de réalisation
du projet, son financement, la participation de chacune des deux organisations,etc.

Le Bureau décide de mettre tout eu oeuvre pour encourager la réalisation de ce pro
jet, et en rendra compte à la prochaine réunion de l'Assemblée Générale, ainsi que des
progrès réalisés entretemps.

L'UICN propose qùa~autre projets, en vue d'une collaboration éventuelle:

- Effets des loisirs, du tourisme et des activités qui s'y rapportent sur l'homme et son
milieu.

- Influence des écosystèmes urbains sur le fonctionnement de la biosphère.
- L'architecture paysagiste dans lq conservqtion et la restauration des sites histori-

ques ( en relation avec les jardins historiques ).
Méthodes appliquées à la conservation et l'aménagement des paysages à protéger, sui
vant inventaire ( en relation avec le projet de l'IFh~ concernant la création de
" corridors verts".)

Le Bureau décide d'étudier ces projets,en vue d'une participation éventuelle.

Des informations concrêtes et détaillées ont déjà été envoyées par le Bureau au
Comité Exécutif, concernant les programmes actuels de collaboration avec l'UNESCO, le
Conseil de l'Europe et l'UICN. D'autres informations seront fournies à mesure que ces
projets se développent, et le Bureau en rendra compte à l'Assemblée Générale.

Elections du Sécrétaire Général et des Vice-Présidents Les élections ayant été réali-
sées par les soins du Sécrétaire

Général,suivant le Règlement Intériaur,art.9, the Bureau vérifie les 36 envelopes reçues
et les trouve en parfait état. Les ayant ouvertes, les bulletins de vote comptés donnent
les résultats suivants:

Sécrétaire Gén~ral . 38 votes à Monsieur F.G.Breman
5 votes au Professeur E.Fontes
l bulletin en blanc.

Monsieur F.G.3reman est ainsi réélu au poste de Sécrétaire Géneral pour un nouveau
mandat de deux ans, prenant cours lors de la prochaine Assemblée Générale à Caracas, et
se terminant lors de l'Assemblée Générale de 1973.

~ce-Présidents 14 candidats ayant été

Dr. H.F.\erkmeister 33 votes
Nr. D.Lovejoy 20 votes
Prof. H.Owens 19 votes
Prof. H.L.Vaughan 15 votes
Prof. F.C.Cabral 15 votes

nommés, les vot s suivants sont comptés

j r. Anagnostopoulos
dr. L.< .liller
Prof. :t.Fontes
Prof. P. Porcinai
r. R. Pechère

6 votes
5 votes
4 votes
4 votes
4 votes
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Miss B.Colvin 3 votes ~rs. U.Bodorff 3 votes Prof.Yokoyama l vote

Les Vice-Présidents élus pour deux ans, à partir de l'Assemblée Génerale de 1971
3. Caracas, jusqu'à celle de 1973, sont donc Dr.\'.erkmeister, [r. Lovejoy et Prof.Owens.

Collaboration avec l'U~~§CO Le Bureau a le plaisir de faire savoir à tous les membres
de l'Assemblée Cénérale, que l'IFLA a obtenu son premier

contrat de l'UNESCO: " pour l'étude comparée du milieu urbain, en particulier:
a) programmes de conserv,tion et restaur~tion des jardins historiques ;
b) parcs urbains et plantation d'arbres, mentionnant leq espèces qui se sont ré

vélées résistantes à la pollution atmosphérique ;
c) effet de la végétation urbaine sur l'humidité et la température ambientes;
d) coût moyen, dans diverses grandes vill~s, de l'entretien d'espaces verts

appropriés;
e) contribution apportée par les espaces verts à la qualité du milieu urbain,

des photos peuvent être utilisées pour montrer le changement d'aspect avec et
sans ces espaces verts;

f) programmes illustrant l'application des travaux d'architecture paysagiste aux
environs immédiats des villes, et leur influence sur le bien-être des popula
tions urbaines. "

Le rapport d'environ 50 pages, accompagné de photos et de plans, d~vra être remis
le 1er Septembre 1971. L'UNESCO payera à ce moment le montant global de US$ 1.000,-

Le Bureau établit le programme de travail en vue de la réalisation de ce contrat,
et demande à plusieurs membres de l'IFLA d'y contribuer gratuitement. La Trésorière
fait remarquer que l'IFLA ne pourra payer aucun honoraire pour ce travail, mais seule
ment les frais en rfsultant. Le Bureau demande à tous les membres de bi n vouloir con
tribuer à ce travail, en envoyant au Sécrétariat, avant le 15 lai prochain, tout docu
ment, rapport ou photo qui puisse illustrer ou étoffer l'étude en question.

Autr~-E!~jets Suivant décision de l'Assemblée Générale, le Bureau a soumis à l'UNESCO
un projet, élaboré p~r le Prof.Cabral, relatif au cours de spécialisa

tion dans le domaine des jardins historiques. La réponse écrite de l'UNLSCO réflète un
intérêt réel. Les négociations se poursuivront avec Mr.Daifuku,et le Bureau en rendra
compte en temps voulu.

Conseil de l'Euro~ Ainsi que l'annonçait le procès-verbal 4. la dernière réunion du
Bureau, un projet relatif à la création d'un réseau de " corridors

verts" à travers l'~urope, a été r~mis au Conseil, qui lui a manifesté un intérêt con
sidérable, et a placé la question à l'ordre du jour de la réunion du Comité buropéen
pour la Conservation de la Nature et des Ressources Naturelles, ayant lieu le 16 dars.
Le Sécrétaire Général de l'IFLA a été invité à y présenter personnellement ce projet.

Le Conseil de l'Lurope prépare une publication sur" Le paysage changeant de l'
1urope" et a demandé à l'IFLA de lui fournir une introduction d' nviron 500 mots. Cet
te intorudction a été remise, et apprnuvée par le Conseil d l'burope.

Patrona~ Le délégué Norvégien est le seul qui ait répondu à la demande du Bureau,
quant aux organisations dont l'IFLA pourrait solliciter le patronage, et sa

réponse est négative. Le Bureau prie, une fois de plus, tous les membres de l'IFLA de
donner leur attention à cette question, et de faire connaîtrc, le plus tôt possible,
s'il existe dans leur pays des organisations publiques ou privees susceptibles de s'in
téresser à l'IFLA. Le Bureau prépare entretemps une lettre, destinée à solliciter le
patronage de la Fondation Gulbenkian, Ford, Bosh et Conservation Foundation.

Groupes de tr~vail Ed~!ion: Le président de ce Comité, Prof. Ij,eddle, a envoyé un
nombre restreint d'exemplaires de la nouvelles édition

du Rapport, préparé par le Prof. Vaughan, en vue de recueillir des informations plus
modernes, plus détaillées et plus complètes.

L'Uni versi té de danchester y a répondu en fournissant des informations Ellr le cours
d'Architecture Paysagiste fonctionnant dans cette Université, à la charge d Mr.I.Laurie.

Comité de Congrès ~lr. van der Burg a accepté de prfsider ce Comité,auquel Dr.\erkmeis
----------------- ter et Mr. Dormling, délégué Suédois, ont accrpté de contribuer. Ils
ont promis de composer leur Comité et de préparer un projet d'organisation pour les
futurs congrès. Le Bureau suggère au Président de solliciter la collaboration du délé
gué Danois, lir.Bruun. Un rapport devra être remis par le Président à l'Assemblée Géné
r3.1e.

ues contacts personnels et par corres
pondance ont été établis. L'IYF a deman

dé à participer aux travaux du Comit& pour l'~ducation dE IJIFLA, et le Bureau ayant
examiné cette demande, en a référé au Comit~ Exécutif, lequ~l l'a approuvée. Le Bureau
prie donc le Président,Prof.\eddle,d' gtablir directement le contact avec l'IYF, et
d'en rendre compte q l'Assembl~E Générale.
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N~tions Unie~ L'IFLA a étf invitée par l'ONU a assister à l~ conférence organlsee à

Prague, du 2 au 15 'lai prochain, sur lE:s"Problèmes de l'E.nvironnemE:nt
Humain". Le Bureau dÉcide de prier !Ir. O.Kuça, délégué Tchécoslovaque, d'y reprÉsenter
l'IFLA, et d'en rendre compte à l'Asze-,·)...1e Génfrale.

Quant à la conférence organis~e par l'ONU sur le même th~me, à ~tockholm en 1972,
le Bureau décide d'écrir~ au Sécrétariat afin d'obtenir des informqtions concrêtes sur
son Éventuelle participation.

Livre 1966 Le Bureau a fait une dernière 'tentative aupr~s de la Fondation Bosh, en lui
écrh .ant suivant les indications du Dr. \{erkmeist er, et attend la rÉIOnse.

Rapport du C9mité Education 1968 En vue de sa dissémination, le Bureau prie tous les
membres de l'IFLA de l'offrir, en consignation, aux

bibliothèques de leurs Universités. Toutes les demandts devront être adr~ssées au séc
rétariat de l'IFLA.

Le Dr. \,erkmeister a Hé prié d' orga-
niser ce Comité, et de rechercher

la collaboration des Universités de langue Anglaise,Française et Allemande, en vue de
réaliser les meilleures traductions possible,avant de les publier.

Centre d'Information En même temps que le proc~s-verbal de sa dernière réunion, le
Bureau a envoyé A toutes les associationsrofilifes, une lettre

les priant de charger l'un de leurs membres de servir d'agent de liaison avec le Sécré
tariat, pour l'envoi d'informations techniques et autres, en vue de leur échange et
dissémination. Seule l'Association NorvéE:ie~ne y a répondu, en chargeant son délégué,
Mr. Bruun de la tâche. Hr.Bruun a promis d'envoyer incessamment son premier rapport.

Entretemps, le Sécrétariat a fait une liste de toutes les publications qui lui
parviennent, avec un bref résumé de leur contenu. Ces listes_successiv8s sont envoyées
à Mr. Schmidhammer, chargé dE les coordonner, ~t le Bureau le ~rie d'en faire rapport
à l'Assemblée Générale.

Assemblée Générale à Ca~~ L'Association du Vénézuela a répondu en temps voulu à la
demande du Bureau, et lui a fourni un programme détaillé,

avec les dates, prix des excursions etc. Ce programme a été examiné p~r le Bureau,qui
l'approuve, et demande à l'Association de l'envoyer directement à tous les membres de
l'Assemblée Générale. En bref, le programme s'établit comme suit:

- ArrivÉe et enregistrement l 29 Août
- Réunions du Bureau et du Co~ité Exécutif le 30 Août
- Réunions de l'Assemblée Générale, matin et après-midi du 31 Août et 1er 3eptembre.
- Visites à la ville et environs, réceptions etc. les 2 - 3 - 4 - 5 Septembre
- Tour A - départ le 6 Septembre, r~tour le 8- voyage par avion. US$ 195,- par personne
- Tour B - Il "8" "" 11'' " " $ 190, - " "

~ence de voyage" Internacional Unidad Comercial La Florida~ local 28, Avenida Avila
à Caracas est officiellement chargée des réservations d'hôtels et

des tours. LE:s hôtels sont : Avil~ (luxe) ch ambre l personne US$ 17,00 par jour
" 2" US$ 22,00" "

Las Americas ( lere classe)
chambre 1 personne US$ 12,50 par jour

Les réservations peuvent être faites directe~ent à2l'Age~ce Ci~a~s~6s5~ l~ plu~ tôt
possible. Les deux tours comprennent le voyage avion, le logement dans des hôtels de
le. classe. Le programme est très intéressant.

Etant donné que le Pré$ident de l'IFLA devra assister à une réunion de l'ICO!'lOS
le 12 Septembre, ~ Paris, le Bu~~~\ décide de prier les organisateurs de l~ réunion
à Caracas d'~xaminer la possibilit& de couper deux jours, ce qui permettr~it le retour
en Europe le 11 Septembre. Les dél~gu~s qui désirent être libreS pour des visites pri
vées à Caracas, pourront s'y rendre à l'avance, tandis que les d&l&gu€s qui ne dispo
sent pas de plus d'une semaine pourront retourner aussitôt.

Le Président fait savoir qu'il a demandé une offre pour vol en groupe à la compa
gnie Islandair/Loftleidei Line, qui propose le prix de US$ 512,00 par pepsonne, pour
le voyage aller ct retour Luxembourg-Carac~s, via Bahamas, pour un minimum de 25 per
sonnes. Des arrangements pour un voyage ~n groupe devraient évidemm8nt ~tre rfalisés
dès que possible.

Ordre du Jour de l'Assemblée G€n8rale Le Bureau prépqre l'Ùrdre du Jour, qui sera
distribué à tous les membres avec les documents

qui s'y rapportent, en Juin. Le Bure~u prie les dél~gués qui désirent voir mettre un
sujet particulier â l'Ordre du Jour d'en informer le Sécr&tariat avant le 15 Mai.

Brésil 11r.F.de Britta Pereira, membre individuel Brésilien, informe lë Bureau de la
création d'une Association Brésilienne. Une information officielle sera faite

incessamment. Le Bureau décide d'encourager cette association, et lui propose de poser
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officiellement sa candidature en qualitf d~ membre de l'IFLA, lors de la prochaine
Assemblée Génfrale.

~ongr8~de_~~~~~ L'Aorociation Néerlandaise a pr&par[ un programme pour le 1er
congr~s de jeunesse, qui doit avoir lieu en Hollande, en 1971.

Le Bureau examine ce programme, adressé par lettre au Sécrftaire Général de l'IFLA,
ét l'approuve, moyennant les altérations suivantes:

- les langues officielles du congrès doivent être celles de l'IFLA : Français et Anglais

- La manifestation dLvr~ porter le nom de : IFLA YOUTH CONF1R~NC1 - CONFER1NCE IFLA
POUR LA J1UNE.SSE, afin de la distinguer totalement des rongrès rie l' IFLA.

Le Bureau décide de rappeler formellement à l'attention de l'Association Néerlan
daise l'article 10 du RèglemLnt Intérieur.

E.mblème dE.._~IFLA Le Bureau rappelle, unE: fois dE. plus, qtous les mE.mbres qu'ils
devront présenter un emblème lors de la prochainE. Assemblée Géné

rale, afin que cet emblème y soit définitivement adopté, et voté.

Concours internationaux Le Bureau décide de prier i'r. Lovejoy de se charger de cette
----------------------- question, étant donné qu'il y a déjà acquis de l'expfrience,
et qu'il se trouve en étroites relations avec l'Association Britannique.

Histoire_~~!~IFLA Le Bureau rappelle la demande de Mr. Schreiner, de réunir tous les
documents, photos et souvenirs qui puissent contribuer à une his

toire de l'IFLA dès ses débuts. Les membres fondateurs, én particulier, sont priés
de bien vouloir compulser leurs dossiers, et d'envoyer tout document utile au Prési
dent Prof. Aspesaeter, qui a accepté de les coordonner.

Prochaine réunion du Bureau début Juin.



iinutes of the meeting of the BUREAU of IFLA
------------------------------

Geneval. Febru~rl_J:9-~h. 19Z~

President Prof. O.Aspesaeter
Hon. Treasurer J iss I.0tenersen
Hon. Secretary General: Mr. G.Breman
1xecutive Secretary

l.U.C.N. Further to the contact established with IUCN ~fter the last meeting of the
Bureau,as reported in the minutes of SQMe, a joint meeting was held at IUCN's

headquarters, in ilorges, February 19th. IUCN's Director General, Dr.Budowski, Dr. Dasmann
and i-Ir. A.Hoffmann, 1xecutive Officer of Landscape Planning Commission, attended this
meeting,together with the members of the Bureau of IFLA, to examine IFLA's proposed co
operation on the project relative to the general sur vey of the editerranean coasts,
outlined as follows :"1cology and Conservation of the Hediterranean coast" • This project
will serve as first phase for a wider programme, including the survey of aIl coasts under
lediterranean climate throughout the world. The experience gathered may later serve as

a base for the study of aIl coastlines, in particular in developing countries.

It was agreed that this world-wide scope should, at present, be restricted to the
above project, and for aIl practical purposes, President O.Aspesaeter proposed to limit
the preliminary study to a specifie demonstrRtion area,chosen ~s an example, and selec
ted according to the facilities existing ~ maps, existing studies, etc. These elements
are to be found out from the elements gathered through compilation of documentation,lis
ted on a punch-card system.

The first practical step will be a questionnaire,prepared by IFLA and agreed upon
by IUGN, to be sent out to aIl potential contributors, reguesting information on existing
maps, studies,photographs,literature, people interested in cO-bperating,etc. This ques
tionnaire is to be sent out in June to competent authorities and Universities, selected
by both IFLA and IUCN.Replies are expected by end September, and a next joint meeting
lFLA/IUCN was scheduled to take place mid-October, when the feasibility of the project
has been further explored. At that time, the project should be worked out in detail, and
the final programme adopted, after clear definition of scope, objective, details of exe
cution, repartition of tasks between IFL~ and IUCN, and budget.

The Bureau decided to engage actively in this project,and to report on the progress
made to the Grand Council at its next meeting,when the project should have matured.

Fo'!r other IUeN proj ects were examined in view of eventual co-operation :

- Lffects on man ~nd the environment of recreation,tourism and related activities.
- Impact of urban ecosystems on biosphere functioning.
- Landscape planning in conservation or restoration of historical sites ( in connection

with historical gardens).
- Methods of management and protection of the landscapes listed in the inventory (in

connection with IFLA's project related to "green corridors").

The Bureau decided to study thoroughly these projects in view of eventual partici
pation

The Bureau had alreafy sent to the members of the ~xecutive Committee detailed
information on all standing projects involving co-operation or sponsorship by UN1SCO,
~ouncil of ~urope and IUCiI.Furth0r information will be supplied as these projects develop.

Electioœof Secretaty General and Vice-Presidents
The Secretary General having-ëarrIe~out-rhevoting procedure according to art.9

of the Bye-Laws,the Bureau checked the énvelopcs received and found 36 ~nvelopes in order.
Having opened the envelopes and voting bulletins,the following votes were counted:

~cretary General 38 votes to ilr.F.G.Breman
5 votes to Professor 1.Çontes
l blank vote.

4 votes
4 votes
3 votes
3 votes
1 vote

Prof. P.Forcinai
l:r. R .Pechère
.;iss B.Colvin
,-Irs. U. Bodorff
Pro f • li. Yokoyarna

~r. F.G.Breman has thus been re-electéd for another two-years term, as Secretary
General, taking office at the next Grand Council, in Caracas, and ending at the Grand
Council meetinr of 1973.

Vice-Presidents 14 candidates had been nominated, and the following votes were counted:
Dr. Werkmeister 33 votes
Nr. D.Lovejoy 20 votes
Prof. H.Owens 19 votes
Prof. H.L.Vaughan 15 votes
Prof. F.C.Cabral 15 votes
Mr. Anagnostopoulos 6 votes
1r. Z .11iller 5 votes

Therefore, the three Vice-Presidents elected for the n€xt term of office, starting at
the Grand Council meeting in Caracas, ~lding at the Grand Council meeting of 1973, are



sities, and offer the
on consignation basis.

Close contact h~s been established with the organization
in writine and personally. IYF requested participation in

IFLA's Committee on Lducation,and the Bureau submitted the matter to the ~xecutive Com
iittee,who approved the proposaI un~nimously. The Bureau decided to request Prof.Weddle
ta contactlYF for the purpose, and to report to the Grand Council in due course.

~port on 1ducation-lst e~~tion In order to disselDinate the Report,the Bureau decided
to request all me! bers of l.LA to appro~ch their univer

respective libraries a certain number of copies of the Report,
AIl requests are ta be sent directly to the Secret~riat of IFLA.

~EE~Co.mni!!~~ Mr. van der Burg accepted the Chair of this new Committee,and l'ir.
Dormling,Swedish deleg~te, and Dr •. erkmeistcr accepted to work on it.

mhey promised to organize their Committee and prepare ~ draft for the organization of
fu ture congresses. The Bureau sugcested to the Chairman t 0 appro~ch 11r. 1'1 .Bruun, the
Danish Delegate, to join the ~ommittee. The Chairman should report to the Grand Council
~t its next meeting.

International Youth Federation-----_.
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Dr. ilerkmeister, .1r. D.Lovejoy and Prof. H.Owens.

Co-operation w~~È~NESCO The Bureau takes pleasure to inform all members of the Grand
Council,that IFLA has been awarded its first contract by UNLSCO

" to carry out a comparative study on the urban environlDent,with particular reference to:
a) programmes for the preservation and restoration of historic gardens;
b) city parks, and the plantation of trees,including citations of those which have

proved resistent to atmosphere pollution;
c) effect of urban vegetation on ambient humidity and temperature;
d) average costs,among several important cities,in the maintenance of adequate green

spaces;
e) contribution of green spaces to the quality of urban enviromnent ,photographs may

be used to show changes in appearÂnce with or without them,
f) programmesillustrating the use of landscape architectural work in the surroundings

of cities and contributions to the well-being of the urban population."

IFLA has to submit a report of about 50 pages,accompanied by photographs and plans
to illustrate the study,which should be completed by September 1,197l. Upon completion
of the study,UNESCO will pay the total amount of US$ 1.000,-

The Bureau established a working scheme to carry out the above contract,requesting
the voluntary contribution of several members of IFLA.The Hon.Treasurer pointed out that
all work should be contributed free,IFLA covering only the expenses incurred,but no fees.

The Bureau requests all members to kindly contribute any report and/or photoeraphs,
statistics or other relevant data th3.t may serve this study, sending all documentation
to the .3ecretariat not later than lIay 15th.

According to the decision of the Grand Council,the Bureau submitted to
UNESCO the draft project made out by Prof.Cabral relRtive to ~ post

graduate course on historical gardens. UNBSCO's written reply reflects consider ble in
terest .Further contacts are to be made by the Bureau with .1r.Daifuku,and the Bureau will
inform the Grand Council on the follow-up.

~un~il of~urope As stated in the minutes of the previous Bureau meeting,a dr~ft pro-
ject, relative to the creation of a network of green "corridors"

throughout Europe,has been subwitted to the Council of ~urope,and met real interest.Con
sidering the matter of great importance, the Council of Lurope put it on the agenda of a
special meeting of the European Committee for Conservation of Nature and Natural Resour
ces, and invited the Secretary General of IFLA to attend it, J1arch l6th, to expose per
sonally the project to the Committee.

The Council of Lurope is preparing a public'1.tion on " The Jhanging L'1.ndscape of Eu
rope" and requested IFLA to produce a 500 words introduction for same.Sa.id document \'Jas

prepared and sent in,in due course, and accepted for publication.

~~!E~~~~ The Norv regi'1.n deleg:te, lr. Bruun, has been the only member to reply the Bureau 's
request for suggestions as to Patronage for IFLA,and his inÎormRtion was ne

gative. The Bureau urges,once again, ~ll delegates and individual members,to kindly exa
mine the matter and inform as soon ~s possible which public or private organisations, in
heir country, should be approached in view of obtaining Patronage.

Meantime, the Bureau prepared a draft letter to cont~ct the Gulbenkian Foundation,
the Ford Foundation, the Conservation Foundation and 30sh Found'1.~ion.

_2rking ~rties - Edu~Atio~ The Chairman,Prof. ~eddle, sent a linited number of copies
of a new edition of the amended R port on 1ducation, pre

pared by Prof.Vaughan, requesting information and additional data onthe contents of same.
~he University of r1anchester supplied elements on the course operating at that University,
ecturer ,r.lan Laurie.
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~ed Nations Organization IFLA has been invited by UNO to attend the conference,in

Prague, on the Problems of Environment, Aay 2 to 15th. The
Bureau decided to request the Czech delegate, l'r.Kuça,to attend the conference in repre
sentation of IFLA,and to report on it at the next Grand Council.

Regarding UNO's conference on same subject,to be held in Stockholm in 1972,the
Bureau decided to write to the General Secretary to obtain further information on IFLA's
eventual participation.

Book 1966 The Bureau made the final approach to Bosh Foundation in view of the eventual
--------- publication of the Book,as per Dr.\.erkmeister's araft, and awaits results.

Translation of technical terrns To organize the respective Working Group, Dr.\.erkrneister
has becn requested to take th8 Chair, and to seek the

co-operation of Universities, in the countries concerned, in order to carry out the
best possible translation of technical terms, to be later published.

Information Centre Together with the minutes of the last Bureau meeting, the Bureau
circulated a letter to aIl associations,requesting them to appoint

one member as liaison agent,to supply th~ Secretariat with information and technical
data, in view of exchange, dissemination and filing of sarne. Only the Norwegian Associa
tion answered this request, and appointed its delegate, Nr.Bruun, whp promised to send
in a first report soon,

The Secretariat has compiled lis~of aIl publications received, with a brief
resum~ of contents, and sent the lists regularly to hr. Schmidhammer. The Bureau deci
dcd to request 1r. Schmidhammer to report to the Council on his coordination activities.

~~~nd Council meeting in Caracas The Venezuelan Association ~nswered the Bureau's re-
quest in time, and sent a detailed programme,stating

dates, tours and costs. This program.ne was exarnined by the Bùreau, and found satisfac
tory. Detailed information will be sent to aIl members directly by the organizers,as
soon as possible, together with registration forms for hotel and tours reservation.
At present, the programme is briefly as follows :

- ArrivaI and registr3tion August 29th
- Executive Committee and Bureau meetings August 30th
- Grand Council meetings August 31st and September lst, aIl day ( 4 meetings)
- Visits ~nd lor.al excursions, parties, etc, September 2,3,4 an 5th.
- Tour A, September 6th return 8th (airborn ) Price per person US$ 195,)0
- Tour B,September 8th return Ilth ( airborn) Priee per person US$ 190,00

Travel Agency in cha~: Internacional Unidad Comercial La Florida, Local 28, Avenida
Avila, Carac~s, is the official agency in charge of hotel and

tours bookings. Hotels are: Avila ( luxe) european plan,single room US$ 17,00 per day
idem,double room US' 22,00" "

Las Americas ( lst class) single room US" 12,50" "
double " U.... $ 15,55" "

Bookings, addressed directly to the qbove ,gency,should be lnqde as soon as possible.
Both tours include ir trips, accomodation in first class hotels, and the programme
is most int~restingo

In view of the fqct that the PrE,.ji E::nt of IFLA sho Id .qttcndthe ICOI·IOS meeting,
Sept. 12th in Paris, the Bureau d8Cid~d to r~quest the organizers to examine the ~ossi

bility of cutting out two d~ys from their programme,as rtS to permit return flights on
Sept. Ilth Those delegatcs wishing to have free time for private visits in Caracas,
could then arrive in advance, wh~r~as those coming for the ahortest possible time,
could reduce their stay to one ~eek.

The President informed tlat rt preli~inary enquiry ~ith Islandair/Loftleidei Line
provided an offer,for a group of 25 people, Luxemburg-Caracas and return, vi~ Bahamas,
at the speci,l price of US~ 512,00 per person.Arrangements for such group flight should
be made ~s soon as possible.

Agenda for ne~t Grqnd Council meeting was prcpared by the Bureau ?nd will be circula-
ted together with rel vant papers, in June.AIl

members wishing a special item placed on th€ Agend~ ~re kindly requested to inform
the Secretari'J.t before ,;3.y 15th,

~zil .1r. FI:lvio de Britto .:edeiros, individu'1.1 mel!lbcr, informed th'J.t: " the Brazili-
an individu~l memb8rs of IFLA have formcd a society. The offici,l communication

will be sent in due til!le". The Bur€au decided to encourqgG the society,and request it
to submit q formaI 3.pplication for admission as mcmber of IFLA, on the occ,sion of the
next GrRnd Council meeting.

Youth ~ong~~~~ The Dutch Associ'ltion prepared the drRft progr'1.mme for the first IFLA
youth conr,ress, to be held in Holland, 1971. The Bureau examined the

draft and approved it, subject to the following amendments :
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- Langu::tges must be English .:md French, the officiql l:'\nE;uageG of IFLA.•
- the name of the conference must be ~ltered to : IFh4 YOUTH CONFBH~NCE, to clearly

distinguish it from IFLA's norm~l congresses.

The progrnmme was exposed in a lettcr RddrGsscd to the Secret0ry General, and the
Bureau decided to formally remind the Dutch Association to obey strictly Rrt.IO of the
Bye-Laws.

Emblem of IFLA The BurGau urges, once qg~in, aIl membtrs to produce an emblem, the fi
n~l choice to be made at Car~cas, Dnd voted upon.

International comEet~tio~ The Bure~u dccid~d to request tir. D.Lovejoy to handle the
m~tter, considering his previous experience ~nd his contact

with the British Association.

His!ory~! IFLA The Burc~u renews President Schreiner's request for reports on the
past of IFLA, photographs, documents qnd souvenirs, permitting to

complete a history of IFLA's first days and furthcr developm~nt. Foundation members,in
pqrticular, are kindly requested to send whatever papers th.y may have to the President
who accepted to coordinqte the docum~ntation.

Next~tin~ the Bureau : ta tqke pl'l.ce mid-,June.

Amendment to the ..inutes of the Grand Council of l FLA

Apologies for absence were received from Vice-President Professor H.Owens .

Ame~dement au Procès-verbal de la réunion de l'Assemblée

Excuses Eour_mo!~! d'absence Le Professeur H.Owens, Vice-Président de l'IFLA
s'est excusé de ne pouvoir assister à la réunion.
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PROCES-VERBAL de la réunion du BUREAU de l'IFLA

Oslo 15-17 Juin 1971

Prof.O.Aspesaeter
~'lr. F.G.Brem9.n
.liss I.,stenersen

Président
Sécrét~ire Général
Trésorier
Sécrétaire Exécutive.

Rap~rt du Président à l'Assemblée Général~ Ce rapport,préparé et approuvé par le
Bureau,ser~ distribué prochainement.

Le Président y souligne la situation financière de l'IFLA et la necessité d'augmenter
son budget afin de pouvoir remplir le programme d'~ctivités que définit le rapport du
Sécrétaire GénéraJ.

Hembres présents

Rappor~ Sécrétaire Général Ce rapport est approuvé et distribué. Il expose les
résultats obtenus ~u cours de la derni8re année et dé

finit le programme des activités futures.

Rapport du Trésorier et ~udge! Ce rapport 8S; préparé et approuvé par le Bureau et
sera distribue prochainement. Il expose clairement la

situation financière de l'IFLA et le fait que, sans une aUf,mentntion substantielle de
ses revenus, l'IFLA ne pourra poursuivre ses activités.A cet effet, le Trésorier
propose, avec l'appui du Bureau:

a) Patronage Il y a lieu de solliciter dès que possible le patronage de diverses or-
ganisations, en leur offrant le droit d'assister gratuitement aux con

grès, de recevoir toutes les publications et les rapports de l'IFLA, ainsi qu'une
assistance technique pour la résolution de problèmes relevant du domaine de la profes
sion. Le Bureau décide que le Président s'adressera aux membres du Comité Exécutif et
aux délégués des pays interessés, en les priant d'établir un contact personnel avec
les o~ganisations qu'ils estiment devoir solliciter: Ford Foundation, Rockefeller
Foundation, Conservation Foundation, mv Foundation, Ais Borregaard (Horvège),Kellog
Foundation etc.

b) Réorganisation financière de l'IFLA Se réf8rant ~ la motion votée par l'Assemblée
Génénüe A. Lisbonne :" L'Assemblée Générale

décide d'abolir la limite superleure des cotisations de ses membres, pour autant
qu'aucun membre ne soit forcé de contribuer plus de 10% du montant total des cotisa
tions Cette condition d'exception fera l'objet d'une décision ultérieure de l'Assem
blée Générale,après étude du problème." Le Bureau propose la motion suivante
" L'Assemblée Générale déci~e d'abolir la limite supérieure des cotisations de ses

membres."

Décès de 'ire E.Ihm Le Président q Je regret d'annoncer le décès de Mr.lhm,qui fut
pendant des années le délégué de l'Association Autrichienne,et que

de nombreux membres ont connu et estimé. Le Président a adressé à sa veuve une lettre
exprimant ses condoléances et celles de l'IFLA. ANTHOS publie un article consacré à
la mémoire de Mr. Ihm.

~roupes de Travail - Co~ité~~~~ès. Les contacts du Bureau en vue de la création de
ce comité ayant suscité des réactions contradic

toires, le Bureau décide de prier le Délégué Danois, nr.Bruun, de soumettre à la pro
chaine Assemblée Générale un progr~mme d'~ction pour le comité,et des suggestions
qu~nt ~ la manière de le réaliser, après qvoir consulté son Association - qui avait
proposé la création de ce comité , - ~t ilessieurs werkmeist~r et Dormling,qui ont accep
té d'y participer.

Concours intern~tionaux Le Sécrét~ire Général s'est adressé à l'Association Britan
niquf:: et :l. lir. D. Lovej oy, lequel 3. promis de soumettre un

projet définitif de règlement, lors de l'Assemblée Génér~le de C~rac~so

Educ~tion L~ Président de ce groupe, le Prof.v'eddle, annonce qu'il lui reste quelques
exemplaires du Rapport 1970, qui sont disponibles contre payment de US$ 2,00

chez lui, à l'Université de SHEFFIELD, G-B.

Le Prof. ;eddle se rendr~ ~ C~r~cas et y fer~ rapport sur les points suivants
- Election p~r l'Assemblée Génér~le des membres qu'il ~ choisis pour son groupe;
- Orientation génér~le du comité, se r1pport,nt princip~l~ment aux besoins ocadémiques

et professionnels de l'architecte paysagiste;
- Collaboration entre son groupe et celui de l'organisîtion d~s congrès, en vue de

favoriser uneptus l~rge p~rticipation des étudi~nts îUX congrès.
- Programme de réunions du comité Educttion ~u cours de 19720

Le Bureau décide de recomm~nder au Prof .• eddle d'utiliser son Rapport définitif
comme base pour formuler une série de recommand,tions aux divers corps enseignants,
afin de leur permettre d'tmeliorer et coordonner leur curriculum et d'atteindre un
niveau éducatif plus élevé aux div~rs niveaux de l'cnseifnement de la profession.
L'objectif final est d'élever le niveau général d'éduc~tion professionnelle de l'~r-
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chitecte p~ysagiste.

Le Bureau souhaite également que le Comité Educ~tion prépare un rapport général,
soulignant l' importnnte des reco.Jmandations dont question ci-dessus. Ce r"l.pport est
indispensable pour montrer à l'UNESCO et aux ~utres org~nisations internationales
que l' IFLA attache 10:1. plus h::lUte import::mce aux problèmes d'éducation profesionnelle,
et doit p€rmettre aux Universités et autres corps enseignqnts, auxquels il devra être
distribué, de solliciter des subsides pour réformer leur programme et l'améliorer
de manière ~ atteindre un niveau général s~tisfaisant, suivant les r~commandations

dE; l' IFLA.

Choix des membres des grouEes de travail Le Prof.Owens a formulé une proposition
en demandant qu'elle soit à l'ordre du

jour de l'Assemblée Générale:
a) "L'idéal serait de choisir le président de chaque groupe de travail de l'IFLA

au sein de l'Assemblée Génér~le".

Le Bureau fait rem3.rquE:r que l'Assemblée Génér"tle a déj3.. débat l cette question,
et décidé qu'il n'est pas nécessaire de se limiter ~ux membres siègeant 3 l'Assemblée
Générale, et que le choix peut se porter sur toute personne compétente. Le Bureau
propose donc que cette décision soit maintenue.
b) "Si,toutefois, le président du groupe de travail n'était pas choisi parmi les

membres siège~nt à l'Assemblée Génér~le, le Comité Exécutif devrait formuler des
règles pour l'élection des membres des groupes de travail de l'IFLA".

Le Président fait rem:1rquer qu'une fois élu, le président des groupes de travail
devrait être libre de choisir les membres de son groupe comme bon lui semble,ce choix
étant entièreoent de sa responsabilité. Ce choix devrait &tre ratifié par l'Assemblte
Générale. Le Bureau soutient cette opinion,et place la question à l'ordre du jour
de l'Assembl&e de Caracas, comme le Prof.Owens le demande.

IUCN Ainsi que le rapporte le procès-verb~l de la réunion dù Bureau q Genève,en Fé
---- vrier dernier,l'IFLA a préparé un questionnaire relatif au projet IUCN-IFLA
sur les côtes ïiéditerran·~..I1é.b,et l'a soumis à l'approbation de l'UICN. Toutefois,
cette dernière ayant revu IR question, a décidé de renoncer à ce questionnaire, et
de se limiter, pour commencer, ~ une étude en Fr~nce et en Italie exclusivement. A
cet effet, l'UICN s'est ~dressée à 7 personnes et institutions d~ns ces deux pays,
pour en obtenir des informations directes, sous une forme sommaire, afin de pouvoir
en tirer Uh~ m~thode e classification. L'UICN e6pêr~ compter sur une collabor~tion

active de l'IFLA, du Conseil de l'1urope, de diverses universités et ~ssoci~tions.

Le Bure,u décide de soutenir cette initi~tive, et demandera ~ l'UICN de lui
fournir un r~·)port sur le développement du projet, ~fin de pouvoir en rendre compte
aussi complètement que possible ~ l'~ssemblée Génér~l~.

UNESCO - contr~t en exécution Le Sécr&t~ire Général qui s'est ch~reé de cette tnche,
a sollicité l'~ide des Universités de Georgin, H~nnovre

Wageningen et Lisbonne, ainsi que celle de ilr.R.Pech8re. Le Prof.Owens lui ~ fourni
un cert~in nombre d'éléments, et le Sécrétaire Général espère que ses ~utres corres
pondants lui enverront 10s inform~tions dem~ndées en temps voulu pour lui permettre
d'achever cet import"tnt ouvr~ge. Il espère également recueillir des &léments de va
leur q l'occ\sion du congrès de l'IFPRA qui se tient en fin Juin n Rotterd~m. Des
photogr3phies et d~s plans, tirés des ~rchives du Pr6sident et du 0écrétaire Général
complèteront l'ouvr~ge. Le Burecu soulign~ l'extrême import~nce de ce premier contrat
avec l'UN13CO, et regrette vivement qu'en dépit de ses demandes répétées ~ tous les
membres, en vue d'obtenir sinon leur p~rticipRtion ~ctive, du moins des renseigne
ments utiles, il n'a pr~tiquement obtenu aucune assistance pour la ré"tlisation d'un
ouvrage considérqble, nécessit~nt beaucoup de trqvail.

Le Sécrétaire Génér,l rend compte de sa réc0nte visite ~ l'UN~SCO, à l'invita
tion de Hr.Daifuku, Directeur du D&p~rtement Conservation et Développement de l'Héri
tage Culturel, et de la réunion des Org~nisations Ilon-Gouvern mentales (ONG), au
cours de l,quelle furent exqminés plusieurs points du budget et plan de travail,
prépar& p:n l'ir.lJ'1ifuku pour l'UN1SCO, où l'IFLA se trouve mentionnée. Il s'agit pour
l'IFLA d'obtenir une part de ce budget, en rétribution d'une participation active
dans certains domaines, notamment les suiv~nts :

- Cours internation~l destiné aux architectes et techniciens responsables de la pré
servation et du développement des biens culturels,Centre de Rome: cours destinés
aux ~rchitectes paysagistes.

- Inventaire et etude des monuments et des sites :le Sécrétaire Général suggère de
présenter q J'ir.Daifuku le tr.<1.v~il de l'1r.Pechère sur les j3.rdins historiques,t-Ir.
D~ifuku ayant exprim€ son intérêt pour cette question. Le Bureau décide de prier
ilr.Pechère de sc m&ttre directement en rapport avec rœ .D·üfuku -\ cet effet.

- Programmes pour les jeunes et problèmes d'~duc'1tion : le Sécrétaire Général remet
trq ~ lr.Daifuku un rapport sur l~ première Conférence des Jeunes, organisée à
Wageningen,cet été, sous les Ruspices de l'IFh\.
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Monsieur Perrin a rendu compte au Bureau de la réunion des ONG ,à l'UNESCO, le 8
Avril dernier, où il représentait l'IFLA,et son rapport 11 attire particulièrement l'
~ttention sur le fait que si l'IFLA désire effectivement collaborer avec l'UNESCO et
obtenir son appui fin~ncier, il est absolument indispensable de maintenir un contact
régulier avec tous les services de cette organisation. Une visite rapide, une ou
deux fois par an,ne nous permet pas de suivre l'évolution des idées, ni, ce qui estplus
important encore, de nous maintenir au courant. L'autre objectif que l'IFLA doit pour
suivre, est de s'adapter aux demandes de l'UNESCO, au lieu de proposer des activités
dont l'intérêt,pourtant indiscutable, ne correspond pas à ce que l'UNESCO attend des
ONG."

Le Bureau apprfcie vivement la collaboration de 110nsieur Perrin, et lui en ex
prime sa sincère gratitude, en le félicitant de son intervention aUfrès d~ l'UNESCO.

Année Intern~tionale du Livre L'UNESCO a décidé que 1972 s~rait l'Année du Livre,et
demande la collaboration de toutes les ONG. Le Bureau

propose d'offrir à l'UNLSCO les droits d'auteur pour la publication de son livre 1966
qui, malgré tous les efforts, n'a pns encore pu être publié. Avant d'obtenir l'appro
ba tian de l'Assemblée Générale, le 3écrétaire Général dem3.ndera â Hr. \-.erkmeister où
en sont ses négociations avec VW.

25e Anniversaire de l'UNESCO L'UNESCO fêtera en 1972 son 25e anniversaire,et demande
la p~rticipation des ONG. Le Bureau propose que cet

anniversaire soit mentionné officiellement au cours du congrès de 1972,et demande à
Monsieur Pechère d'adresser, au nom du Président de l'IFLA, une invitation officielle
~ l'UNESCO, afin que l'organis~tion soit représentée au congrès de Bruxelles.
Le Bureau prie tlonsieur Perrin d'écrire un article,commémorant cet anniversaire,afin
de lu publier d~ns ANTHOS et son Bulletin de Presse. Le Bureau sollicite d'autres
suggestions.

UNESCO Une circulaire relative à la résolution du Comité Exécutif de l'UNESCO quant
aux ONG qui pratiquent la discrimination raciale, a été reçue par le Sécré

taire Général. L'IF~1 étant, aux termes de ses Statuts, essentiellement non-politique
le Président a répondu à cette lettre suivant copie en ~nnexe.

Conseil de l'EuroEe Le Sécrétaire Général ayant exposé ~u Conseil le projet de l'IFLA
rel.<ttif ~ la création des 11 corridors verts", suivant la propo

sition de Mr.Pechère, attend maintenant sa décision. Il reste en contact avec le
Conseil, et fera ranport ~ l'Assemblée Générale d~s résultats obtenus.

ICO}10S Une réunion d'experts sur les monuments, sites et jardins historiques, aura
lieu à Paris du 13 au 18 Septembre prochain, sous les auspices de l'UNESCO.

Le Président de l'IFLA sera officiellement invité à cette réunion, pour y représen
ter l' IFLA.

~~ Jour pour lq proch~ine Assemblée Génér~le Le Bureau prépare l'ordre du
jour,et y pjoQte quelques notes

avec ses recoDm~ndations,enpriant les délégués de les étudier tres attentivement
et de consulter leur association, afin d'être en mesure de voter ces motions lors
de l'Assemblée Générale de Caracas. Le Bureau souhaite attirer tout spécialement l'
attention des délÉguÉs sur les problèmes fin~nciers,et les prie d'en réfèrer à leur
association dès que possible, afin qu'une décision finale soit votée à Caracas.

Publications IFLA - Livre 1966 - voir UNESCO ci-dessus.
- T~xtes du congrès de Lisbonne 1970 : Ces textes n'ayant pas encore

été publiés, le Bureau dem~ndé au Prof.C~bral de l'informer dès que possible à ce

sujet. _ Livres de l'IFL\ encore invendus: le Bureau décide d'offrir
aux éditeurs ~outon & Co. une somme globale pour le rachat de tous les livres inven
dus.Ces livres pourraient alors être vendus f~cilement à un prix très bas. Le Sécré
taire Général promet de s'adresser aux éditeurs ~ cet effet.

Emblème Le Bureau dem~ndc, une fois de plus, à tous les membres de bien vouloir
-'-- produire un emblème, qui sera soumis qU choix finGl de l'Assemblée Générale
;; Caracas.
Brochure L~ brochure de l'IFL\ a été imprimée et le SécrétariClt en enverra à chaque

-- association le nombr~ correspondant au nombre de membres de cette société,
en la priant de les distribuer rapidement à tous ses membres. Des brochures supplé
ment~ires pourront être demandées au sécrét~riat, à usage publicitaire. Les délégués
sont instamment priés de bien vouloir veiller 3 ce que les brochures soient distri
buées s~ns retard.

Conférence des Jeunes, hageningen 1971 Le Sécrétaire Général en rendra compte à
l'Assemblée Générale. Le Président de l'

IFLA assistera à cette conférence, si possible.

Futurs_congrès et réunions de l'~~mblfe Générale Compte tenu de la situation fi
nancière de l'IFLA, le Bureau
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estime qu'il est prématuré pour choisir aucun lieu de réunion après 1974. L'Associa
tion d'Afrique du Sud invite l'IFLA d tenir un congrès en 1976, et cette question se
trouve à l'ordre du jour de l'Assemblée Générale.

~rganisation des Nations Unies DIFLA ayant été admise en catégorie B de l'UNESCO,se
automatiquement sur la liste de l'ONU, et souhaite

maintenant obtenir la catégorie II de l'ONU. hq demande a été envoyée, et sera sou
mise à la décision du Comité Directeur de l'ONU en Janvier 1972.

L'ONU a demandé la participation de l'IFL\ à sa conférence de 1972 sur les
Problèmes de l'Environnement, et le Sécrétaire Général lui a fourni un rapport, au
nom de l'IFLA.

Formulaire d'Information Professionnelle L'Association Britannique,ILA, permet à ses
membres d'utiliser des formulaires, desti

nés à fournir aux autorités - en dehors du Royaume Uni - des informations sur leur
firme professionnelle. l'ILA a remis un exemplaire de ce formulaire à l'IFLA et deman
dé ses commentaires. La question lui semblant de grande importance, le Bureau décide
d'en réfèrer à l'Assemblée Générale. A cet effet, il prie l'ILA de lui fournir assez
d'exemplaires pour en remettre à chaque membre de l'Assemblée, et place la question
à l'Ordre du Jour

Statuts - art. 12 "L'Assemblée GénÉrale est renouve~able par tiers tous les deux
ans." Le Bureau propose de formuler un article au Règlement

Intérieur, pour établir une méthode de renouvellement. Ce renouvellement n'ayant pas
été pratiqué au cours des dernières années, le Bureau propose ~'adopter une méthode
et de la mettre en pratique imoédiatement après la prochaine Assemblée Générale.

Le Bureau fait remarquer qu'il est nécessaire et même indispensable de procéder
au renouvellement des délégués - ou à leur réélection par leur propre association 
grâce à une méthode fixe et connue des associations.Il est ,en effet, essentiel que
les délégués siègent à l'Assemblée Générale assez longtemps pour pouvoir devenir
membres du Comité 1xécutif,et que les associations sachent exactement, au moment de
les nommer à ce poste, pour quelle durée ils y sont et à quelle date ils devront être
remplacés ou réélus.
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HINUTES OF THE J"1EETING OF THE BUREAU OF l FLA
Oslo, June 15 - 17th 1971

Professor O.Aspesaeter
dr.F.G.3reman
l'liss I.Stenersen

Members :eresent President
Hon. Secretary General
Hon. Tresurer
Executive Secretary

President's report to Grand Council was drafted and approved by the Bureau for
circulation shortly. The President will refer

especially to the financial re-structure of IFLA,and the need for a larger budget so
as to carry out the proéramme of activity outlined in the Secretary General's report.

Secret~!l General's report to Grand Council was circulated and approved.This report
exposes IFLA's achievements during the

last year and outlines the programme of activity in next future,short and long range.

Treasurer's report and budget was drafted and approved by the Bureau,for circulation
-- -- shortly.This report will outline IFLA's financial situ-
ation, making clear that without a substancial increase of funds,IFLA will be unable
to accry out its prosramme of action. For the purpose, the Treasurer,supported by
the Bureau, proposed

a) Patronage members should be contacted as soon as possible,offering them free at-
tendance to congresses, distribution of aIl reports,technical

information and publications, and technical advice on specifie professional problems
The Bureau decided that the President would approach the members of the Executive
Committee and the delegates in the countries concerned,requesting them to make a per
sonal contact with the organizations in their country likely to accept patronage
Ford Foundation, Rockefeller Foundation, Conservation Foundation, V\i Foundation,
A/S Borregaard ( Norway), Kellog Foundation, etc.

b) Financial re-structure_of2I~~ Referring to the motion voted in Lisbon: " Agreed
to remove the upper limit on the payment of sub· ~i

scriptions, provided that,Eending further consideration~ the Grand Council, no
member society will be required to pay more than 10% of the total subscriptions to
IFLA" , the Bureau proposes to vote the following motion :
" Agreed to remove the upper limit onthe payment of subscriptions without any res

triction."

Death of Mr. Ihm The President regretfully announced the death of f1r.Ihm, long time
Austrian delegate to IFLA, whom many members have known and deeply

appreciated. A letter of condolences to his widow has been sent by the President in
his name and in the name of IFLA' s members .ANTHOS will publish a biography of ~1r. Ihm.

~orking parties Congress Committee In view of the contradictory reactions to the
Bureau's approach for the set-up of this commit

tee, the Bureau decided to ask the Danish delegate,~lr.Bruun,toprepare a programme
of action for such commitee, and to suggest how the Danish Association -who has
proposed its creation-would like to see it materialized, after consulting Messrs.
Dr.~erkmeister and Dormling, who accepted to work on the committee,before reporting
on the matter to the Grand Council at its next meeting.

International competitions regulations The Secretary General contacted the British
Association and lIr.Lovejoy,who promised to

present a final draft for these regulations to the Grand Council, in Caracas.

Education Professor \eddle, Chairman of the vommittee,advised that he still holds
sorne copies of the reviewed Report 1970, which are available at the cost of

US$ 2,00, from him : Dept. of Landscape Architecture, The University,Sheffield.
Prof. Weddle plans to attend the Grand Council meeting in Caracas and to report

on the following points : - Election by the Grand Council of the members that he
selected for his Committee;
- general policy of Education Committee, mainly concerned with academic and profes

sional needs of landscape architects;
- co-operation between Education Committee and Congress Committee or congress organi

zers, in view of promoting a larger participation of students at congresses;
- programme of meetings of the ~ducation Committee during 1972.

The Bureau decided to recommend t o the Chairman/~~e the final Report on Edu
cation as a basis, to formulate a set of guidelines for the various educational bo
dies, to enable them to improve their teaching so as to reach a satisfactory stand
ard at the various levels of the profession, in view of 1mproving the general level
of education of the landscape architecte

The Bureau further recommends that the Lducation Committee prepare a general
report, outlining the importance of the above-mentioned set of guidelines, indispen
sable to show UNESCO and other international bodies what importance IFLA gives to
educational matters. Such report should be placed at the disposaI of Universities
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and other teaching bodies,to enable them at apply for grants,in order to improve
their standard to the level considered satisfactory by IFLA.

Method of selecting members of Working Parties Prof.Owens, Vice-President of IFLA,
asked the Bureau to place this

matter on the Agenda for the next Grand Council,and put forth the following propo-

sal:a)"The ideal situation would be to select a chairman for any IFLA committee
from the current members of the Grand Council ".

The Bureau noted that the Gr~nd Council has already considered this point,and
decided that the Council shouad be free to select the chairman and the members of
the Working Parties outsides,thus making it possible to appoint the most competent
personnalities without restrictions, and proposes that this decision be maintained.

b)" If,however, the Chairman should not be selected among the current members
of the Grand Council,t~e Lxecutive Committee should set up guidelines for
the selection of the members of the IFLA Committees."

The Freeident pointed out that, once elected by the Grand Council,the Chairman
of a committee should be free ta select the members of his group,such choice beco
ming his entire responsibility~The appointments are to be ratified by the Grand
Council. The Bureau supports this opinion. The matter is on the Agenda of the next
meeting of the Grand Council, as requested by Prof. Owens.

IUCN As reported in the Ninutes of the meeting of the Bureau in Geneva,February
1971, IFLA prepared the questionnaire relative ta the project on the survey

of the llediterranean coasts,to be carried out jointly by IFLA and IUCN, and sent
it to IUCN for approval. However, having reconsidered the matter, IUCN decided that
the questionnaire would not be used,and that a better start would be a pilot-project
restricted ta France and Italy only. For the purpose, IUCN contacted 7 people and
institutions in these countries, ta obtain direct information in a summarized form,
in order ta be able ta develop a method of classification. IUCN expects close co
operation from IFLA, the Council of ~urope, Universities and private groups.

The Bureau decided ta support IUCN's initiative, and to request further parti
cul-~ on the development of this project, sa as to submit a complete report ta
the Grand Council.

UNESCO's contract under execution The Secretary General applied for information
ta the Universities of Georgia, Jageningen,

Hannover and Lisbon, as weIl as the assistance of J1r. Pechère. Prof. Owens sent so
rne elements, and the Secretary General still hopes that his other correspondents
will supply the requested data saon enought to permit him ta produce the report in
time. He also expects ta gather concrete information from the IFPRA congress, in
June, in Rotterdam.Photographs anû drawings ta illustrate the report will be sup
plied from his and the President's files. The Bureau pointed out the importance of
this first UNESCO contract, and regrets that, in spite of its repeated requests to
aIl members of the Grqnd Council to contribute information, very little assistance
has been given for the completion of this considerable work.

The Secretary General reported on his recent visit ta UNESCO, at the request
of Mr.Daifuku, Director of the Dept. for Conservati0~ and Development of Cultural
Heritage,and the meeting that he attended at UN SCO, gathering the non-governmental
organizations ( NGO). Durinf this meeting, several items of the budget prepared by
,Ir .Daifuku for U1ŒSCO \Vere discussed, and IFLA appears on the work plan tha t he
had established, in view of obtaining a share of this budget, ta coyer specifie
activities and participate in the following programaes :

- International advanced training for architects anà technicians responsible for
the preservation and development of cultural property - Rome Centre; ta include
landscape architects as part of the team ;

- surveys and inventories of sites and monuments: the Secretary General proposed
thatIr.Pechère's work on historical gardens be submitted to l·lr.Daifuku,who
showed considerable interest. The Bureau decided ta request l~r.Pechère to approa
ch l1r. uaifuku for the purpose, directly.

- Youth programmes : UNESCO is particularly interested in aIl activities involving
the participation of younger people and educational problems. rhe Secretary Gene
ral promised lr.Daifuku to report to him on the results of the first Youth Confe
rence sponsored by IFLA, at lageningen Unive.sity this summer.

Mr. Perrin reported to the Bureau on the UNBSCO meeting that he attended on
April 8th, gathering NGOs, in the quality of IFLA representative, and" draws spe
cial attention to the' fact that if IFLA truly wishes to co-operate with UNESCO and
obtain its financial aid, it is absolutely indispensable ta make regular contacts
with aIl the services of this organization. Rapid contact,rnade only once or twice a
year, does not permit us to follow the evolution of ideas and, most important, to
be kept completely up-to-date. The other objective which must be sought by IFLA, is
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to adapt itself to the demands of UN~SCO, and not to propose actions, of undisputable
interest, but which do not correspond ta what UN~SCO expects from ~he NGOs."

The Bureau expressed its appreciation of the fine job that }lr.Perrin did at this
and other UNESCO meetings, and its sincere gratitude.

International Year Book 1972 UNESCO decided that 1972 would be ~ook Year, and reques-
ted contribution from aIl NGOs. The Bureau proposes to

offer UN1SCO the copyrights for the 1966 book,that IFLA has been unable to print, in
spite of aIl efforts. Before proposing this to the Grand Council for approval, the
Secretary General will contact Dr.\.erkmeister to find out whether he succeeded in his
negociations with ~, in Germany.

UNESCO's 25th anniversary will be celebrated in 1972,and UNESCO requested the parti-
cipation of aIl NGOs. The Bureau informed that the event

would be referred to at the 1972 congress in Belgium,and Mr.Pechère will be request
ed to invite officially, on behalf of the President of IFLA, a UNESCO delegate to
said congress. Mr. Perrin will be requested to write an article on the event,to be
published in IFLA's name in ANTROS, and distributed together with the next Press Bul
letin. Other suggestions are ~elcome.

UNESCO sent out a circular letter, referring to its Lxecutive Board's resolution re
garding co-operation with NGOs practising racial discrimination. IFLA being

non-political, the President answered as per attached copy.

Council of Euro~ Ravine exposed its project on the creation of a network of " green
corridors", as suggested by Hr.Pechère, IFLA no\'! awaits the Coun

cil's decision. The Secretary General promised to contact Strasbourg and report to
the Grand Council.

ICOMOS A meetings of experts on historical monumentG, garden~ and sites, will be
organized under UNbSCO's patronage, in Paris Septembcr l3-l8th,1972. The Pre

sident of IFLA will be invited to represent IFLA officially.

Agenda for next Grand Council The Bureau made out the Agenda,and added sorne notes
regarding the proposaIs put forth, and its recommen

dations, so as to permit the deleget8s to study these carefully and, after consulting
their association, be prepared to vote on these important matters at the meeting in
Caracas. The Bureau wishes to calI the delegates' particular attention to the finan
cial re-structure of IFLA, and urges them tp discuss the matter with their associa
tion as soon as possible, as a final vote should be made at the GrRnd Council mee
ting this year.

IFLA~blications - 1966 book, see UNbSCO proposaI.
- Proceedings of 1970 congress in Lisbon : these have not yet been

published, and the Bureau decided to request Prof.Cabral to inform on the matter as
soon as possible.

- Previous IFLA books still in stock at Mouton & Co. The Bureau
decided to appro?ch the publishers and offer them a low lump sum for aIl remaining
books, which could then e~sily be sold out. The Secretary GenerRl promised to con
tact "1essrs. Houton & Co for the purpose.

Emblem The Bureau requ8sts once again the members to produce an emblem, and submit
it to the final choice of the Grand Council in Caracas.

Le~flet The leafl~t has been printed, and the Secretariat will send to each affilia
------- ted Society the number corresponding to its number of members. These leaflets
are to be distributed by the Association to aIl its members. Additional copies are
available from the Secretariat,for propaganda purposes. Th delegates are kindly re
quested to make sure that the leaflets are distributed to aIl members as soon as
possible.

~h conference, V'ageningen 1971 The Secretary eneral will report to the Grand
Council on this matter. The President of IFLA

will officially represent the Federation at said conference, if possible.

Future congresses and GrRnd Council meetings Considering thefinancial situation of
IFLA,the BureRU considers it premature

to propose any venue aftcr 1974, but the invitation of the 00uth African ~ociety to
have the 1976 congress in Southern Africa will be placed on the Agenda of the Grand
Council.

United Nations OrGanization IFLA being now listed on the UNO Roster, as belonging
ta category B of its 3p cialized agency UNLSCO, applied

for category II of UNO. The application will be examined by UNO's ~x~cutive Board
in January 1972.

aNO requested IFLA to contribute a report for the 1972 conference: Problems of
Ruman ~nvironment, and the Secretary General sent th document on behalf of IFLA.
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Practi~e Form The British Institute of Landscape Architects issued a Practive Infor

mation Form, to allow its mLmbers to inform authorities outside the
United Kingdom of the resources of their firm, and requested IFLA's comments.

The matter being of great importance, the Bureau decidGd to request lLA to sup
ply enough copies of this form to send one to each member of the Grand Council, and
ta place the matter on Grand Council's Agenda for consideration.

Constitution - art. 12 " r::he Grand Council mf::mbers are renewed at the rate of one
third every two years."

Referring to this item, the Bureau proposes to formu1atû a ne~1 Bye-Law, to cstablish
a method of renewal of the delegatcs. As this renewa1 has not been systematically
carried out in the l~st years, thv Bureau further proposes to adopt a method to b
put into practice immediat ly aftcr the next Gr~nd Council meeting, in Carac~s.

1
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li

The Bur8Au wishes to point out that it is indeed nec8ssary and even indispensable
to renew the Grand Council - or re-elect the delegates - according to a fixed method
weIl known to each association. In fact, it is essential that the dëlegates be able
to sit at the Grand Council ong enough to become eligible to the Executive Committee
and also that the associations be perfectly aware, at the time their delegate is
appointed, of the period of time for which he is elected to this post, and the exact
date at which the delegate has to be replaced or re-elected.

----------------------------
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Le rap~rt du Trésorier
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~~C~ES-V~RBAL de la REUNION du BUREAU de l'IFLA------ -----------Caracas, le 29 Août 1971

le Président Professeur O.Aspesaeter
le Sécrétaire Général Hr.F.G.Brema~ r présentant Miss Stenersen,

Trésorier, absente.
la Sécrétaire 1xécutive.

Le Bureau examine l'ordre du jour de l'Assemblée Générale et décide comme suit

Excuse~~oti!-~ab~~~et ad memoriam Dr.E.lhm , ser~n~ l~s par le Président.
Comme plusieurs membres ont delegue leurs pouvoirs pour

les représenter auprès de l'Assemblée Générale, le Bureau propose que les porteurs de
mandat présentent une déclaration écrite attestant leurs droits,et décide d'en référer
au Comité Exécutif.

sera présenté par le Président personnellement.

devra être complété comme suit, à la demande du Tr~sorier

Il Il me semble qu'il est essentiel que le Président,le Sécré
taire Général et le Trésorier de l'IFLA soient présents aux Assemblées Générales.
Jusqu'au moment où j'ai pris la charge de Trésorier, je croyais de bonne foi que ces
personnes voyagent aux frais de l'IFLA, mais je sais maintenant qu'il n'en est rien.
J'estime qu'il est tout à fait anormal que non seulement ces personnes se dévouent
à leur tâche en dépen-~nt leur temps et leur travail quotidiennement pour l'IFLA,mais
encore doivent payer leurs frais de voyage, même si elles sont disposées à ce sacrifice
au moment où elles sont nommées et élues. Je demande à tous les délégués d'examiner
ce problème, conjointement avec les autres questions importantes, et je demande que
les budgets futurs prévoient les montants nécessaires pour couvrir ces frais."

Budget et ré-orga~~at~~-!~~~iè~~ Après mûre réflexion,le Bureau décide de main-
tenir sa position sur ce point.

Patr~~age Le Bureau est heureux d'annoncer que la Fondation Gulbenkian a accordé son
patronage '. l'IFLA,et souhaite une nouvelle collaboration. Le Bureau de

mandera à Mr.Pechère d'inviter officiellement la Fondation au congrès de 1972. En vue
d'une collaboration avec Gulbenkian,le Bureau propose de maintenir un contact étroit
et de préparer des projets,à soumettre à Gulbenkian,dans le cadre des intérêts mutuels.

Education Le Bureau approuve le choix du Prof.Weddle,président du Comité,pour les mem
------- bres de ce groupe.La liste en sera soumise à l'approbation de l'Assemblée.

Routes Le Bureau n'ayant reçu aucun rapport du président,Mr.M.Porter,demandera au dé
----- légué Britannique et à Hr.Lovejoy d'enquêter à ce sujet.

Jardins~istorig~ Le Bureau exprim~ toute sa gratitude à Mr.Pechère pour son tra
vail dans ce domaine, et en particulier pour ses contacts avec l'

ICOMOS et l'UNESCO. Mr.Pechère fera rapport sur son Comité ~ l'Assemblée Générale.

Comité pour l'organisation des con~ès Le Président a reçu une lettre à ce sujet du
déléEUé Danois, et son représentant, Ir.J •

Dormling, en fera rapport à l'Assemblée Gén&rale.

Prochaines réunions IFLA Compte tenu d~ la situation financière de l'IFLA, le Bureau
décide de maintenir son point de vue.

~~~966 Le Sécrétaire G~néral ayant obtenu l'approbation de principe de Mr.Daifuku
quant à la publication du livre par l'UNESCO, tn qualité de contribution

officielle de l'IFLA à l'Année Internationale du Livre,UNESCO,1972, tout le matériel
du livre a été remis à Mr.Perrin, qui le soumettra à l'UNDSCO.

Livres anciens Le SÉcr" ~re Général a négocié avec l1outon & Co le rachat par l'IFLA
du stock de livres invendus, environ 1200, à très bas prix, et esp~re

réussir dans ses démarches. Les livres serviraient alors pour la propagande de l'
IFLA ou pourraient être vendus à bas prix au profit de l'IFLA.

Pr~~hain~éuni~~~Bur~ Cette réunion devrait avoir lieu début Novembre, de pré-
férence à Paris, afin de permettre à l'JF!A de renouer

ses relations avec diverses personnalités de l'UNESCO, à l'occasion de la remise du
contrat, et de la commémoration du 25e anniversaire de l'UN1SCO.
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Hinutes of the HEBTING OF THE. BURE.AU OF IFLA.

.J~mbers_E!:~ent

President
Secretary General

Professor O. spesaeter
J1r. F.G.Breman ,representing the Hon.Trea
surer, absent.

E.xecutive Secretary

The Bureau examined the Agenda for the Grand Council meeting,and made the
following decisions :

Apologies for absence and ad memoriam Dr.E..lhm,will be read by the President.Consi-
de ring thnt several delegates have delegated their rights to

other members of their association to represent same 'lt the Grand Council meeting,the
Bureau recommended that the bearers of delegated votes should present a written state
ment establishing their rights,and decided to refer the matter to the Executive Com
mittee.

The President's r~port would be presented personally by the President.

~ Tre~~erls~E~i should be completed, on the Treasurer's request,as follows:
" In my opinion, it is essential that the President,Secretary

General and Treasurer of IFLA. be present at Grand Council meetings.Until l took up my
charge of Treasurer,I simply assumed that these officers had their travel expenses
paid by the Federation,but l am now aware of my mistake on this point. l believe that
it is basically wrong to expect these officers to support aIl their expenses to carry
out their duties, on top of all their hard work and daily expenses in tirne and labour,
even if they are prepared to assume this burden at the time they are nominated and
elected. l request aIl delegates to consider this matter, in addition to aIl oth~r

important problems,and recornmend that,in future budgets,provision be made to support
these charges."

Bud~~~~-!~~~!-E~~!~!~ After thorough consideration, the Bureau decided
to maintain its point of view and the resulting

recommendation.

Patronage The Bureau was happy to report that the Gulbenkian Foundation accepted to
co-opcrate again with IFLA,and granted its patronage to thû Federation.The

Bureau decided to askdr.Pechère to address Gulbenkian Foundation an official invita
tion to the 1972 congress.

In view of future co-operation with the Foundation,the Bureau recommended that
the contact be rnaintained as clos~ly as possible,and that a number of draft projects
be submitted to Gulbenkian,within the frame of mutual inter-sts.

Education The Bureau approved the choice made by the Chairman of the Committee,Prof.
--------- Weddl~,as to the members of his Committee.The list will be submitted to
the approval of the Grand Council.

Roads The Bureau having no report from th~ Chairman,Mr.11.Porter,will ask the British
delegate and ~Jr. Lovejoy to investigat~ wheth~r the committee still exists.

Historical gardens The Bureau expressed its appr8ci~tion of lir.Pech&re's fine work,
• in particular his efforts regarding contacts with IC01l0S and UNESCO

Mr.Pech&re will report personally on his Committees activities and programme.

~mitte~ on congresses The President received a letter from the Danish delegatc,
whose representative, Ir.J.Dormling,will report to the Grand

Council on the matter.

~~~~eetings Considcring the financial situation of IFLA,thé Bureau decided to
maintain its point of view as expresscd in the Agenda.

1966 Book The Secretnry General contacted UNESCO's Mr.Daifu~,who favoured IFLA's
proposal,and remitted aIl the material to 11r.Pcrrin,who will submit it to

UNESCO. This book would be IFLA's official contribution to U~ES~O's Inttrnational
Book Year 1972,and UNE.SCO would print it under IFLA's namû.

Old hooks The SecrLtary General offered Nouton & Co a lump sum for their whole stock
---- of IFLA books, about 1200 copies,and hopes to obtain it at very low cost.

The IFLA books should then bG used for prop~ganda, or sold at low cost for IFLA's
profit •

Next meeting of Bureau to tRke place beginning Novemb8r,prefer~hly in Paris,to renew
---- contacts with UNESCO officers, on th~ occRsion of delivery of
IFLA 's cont:- 1 ~ t, ~nd th\.! commemor'1. tion of UrŒSC 's 25th Rnni ve-rs'1ry.

-------~---------~ty~
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THE XLCUTIV CO. ~ITTEL OF IFLA

Caracas, August 30,71

Dr. ,erkmeister

Mr. D. Lovejoy

The Vice Presidents Professor H. Owens

Professor O. spesaeterThe President

The Secretary General r. F.G. Breman



PROCES-VERBAL de la REUNION du COMIT~ EXECUTIF de l'IFLA

Caracas,~30 Août 197ï------------

Le Président
le Sécrétaire Général
les Vice-Présidents

Membres présents
----------

Profess8ur O.Aspesaeter ~
Mr.F.G.Breman
Professeur H.Owens
Dr.H.Werkmeister ~.
"1r.D.Lovejoy ~

./

Excuses pour motif d'absence Se sont excusés: Melle.I.Stenersen,Trésorier,reprf-
-- sentée par Mr.F,G.Breman,par mandat écrit; le~rof.
Cabral,Vice-Président,représenté par le Prof.E.Fontes, et Miss S.Crowe,Vice-P~ésidente
Le Président propose un vote de remerciements à Helle.Crowe,pour son dévouement cons
t~nt à l'IFLA depuis sa fondation,et sa présence à toutes les réunions depuis 1948.

APPROUVE A L'UNANnnTE.

Porteurs de mandat Pour la bonne règle,lb Bureau recommande que les porteurs de man-
dat,leur permettant de représenter un membre absent, présentent

le document ftablissant ce mandat.Le Comité Exécutif approuve cette procédure et
décide de la proposer 3 l'Assemblée Générale.

~apport du Président Le Président rLlate brièvement les activités de l'IFLA au cours
de l'année passé~,et déclare qu'il soutiendra entièrement les

recommandations formulées par le Trésorier.

Rapport ~écr~!aire Général Le Comit~ Exécutif approuve ce rapport,et le Prof.H.
Owens propose un vote de remerciements au Sécrétaire

Général. APPROUVE A L'UNANIMITE.

~apport ~rés~rier Le Trésorier ~ demandé d'ajouter à son rapport ce qui suit:
" Le Président, le Sécrétaire Génér~l et IG Trésorier devraient

toujours ~ssister aux réunions de l'f.ssemblée Générale,et l'IFLA devrait payer leurs
frais de voyage à cet effet. Le budget Ce l'IFLA doit &tre prévu de manière à pouvoir
faire face à ces frais."
Rappelant que rlr.Bodfan Gruffydd avait proposé cette motion, lors de la discussion
des priorités au budget, à l'tssemblée Générale de Lisbonne, et que l'Assemblée l'
avait approuvée, Le Comité Exécutif décide de la proposer de nouveau à l'Assemblée
Générale, et de soutenir le rapport du Trésorier.

géorganisation fi~ncièE~~!~FLA Le Comité Exécutif examine la proposition du Bu-
reau,qui ne semble pas acceptable de la part des

1tats Unis,dont le délégué, le Prof.H.Owens, a reçu par écrit des instructions très
précises à ce sujet. Le Comité ~xécutif, compte tenu de ce que la proposition de l'
association des Etats Unis soit inacceptable de lR part des petites qssociqtions,
ainsi que de la nécessité d'adopter un système destiné à augmenter substantiellement
les ressources financières de l'IFLA,sans surcharger exagérément les petites associa
tions,ni les plus grandes - ~tnts Unis -, décide de recommander ~ l'AssemblGe G8né
rale la recherche d'un compromis permettant de concilier tous les intérêts et tous
les besoins. Le Comité ~xécutif demande au Bureau de retirer sa proposition,et de
formuler une nouvelle recommandation. Le Président déclare que le Bureau maintiendra
sa proposition, mais préparera un~ nouvelle proposition.à soumettre à l', ssemblée
Générale, au cas où cette derni~re rejettait la premi8re •

~at~age Le Comité Exécutif félicite le Bureau pour avoir obtenu le patronage de la
Fondation Gulbenkian, et recommande que des négociations soient entamées

avec d'autres organisations du même genre.

~roupes de travail Le Comité Exécutif approuve les recommandations du Bureau.

UN1SCO_=-lQ~_Conseilde l'EuroEe Le Comité bxÉcutif f81icite le Bureau pour ses
activités, et propose de réclamer, une fois de

plus, une plus l~rge contribution de la part de tous les délégués.

Règle~ intérieur Le CorÜtÉ Exécutif approuve les recommandations du Bureau.

Livres Le Comité Exécutif approuve les négociations avec l'UN~SCO en vue de la
publicÂtion du livre 1966, représentant l~ contribution officielle de l'IFLA

à l'Année Internationale du Livre, orgnnisÉG p~r l'UNBSCO en 1972, ainsi que les
pourparle.rs avec .'iouton & Co en vue du rach:ü des livres invendus.

-----------------------
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MINUTES of the MEETING of the LXE,CUTIVE COlldITTEE of IFLA
- ._----------------------

Caracas, August 30th, 1971

The President
The Secretary General
The Vice-Presidents

Professor o., spes etGr
nr. F. G•Br~r.lan

Professor H. Owens~~
Dr. H. v. E: r kme. is t c: r
.Ir. D.Lovejoy .JJfJ."~~._....,

~ologie~ for ab~~ were r(;cei v0d frorn l1iss Stenerst::n, Hon .'l'reasurer, who delegate
her vote to the Secretary General in writing, and Prof.F.C.

Cabral, Past-Preside:nt,who de1egated his vot~ to Prof.L.Fontes. Hiss S.Crowc:, Vice
President of IFLA,apologized for absence too, qnd the Pr~sident proposed a vote of
thanks to her, who served IFLA consta ly since its foundation,and attendcd every
meeting since 1948.

lembers present------

CARRIbD UNANI, ;OUSLY

Bearçrs of delega~ votes. For the: sake of good order,the Bureau rcoommended that the
bearers of delegated votes shou1d present a written decla

ration establishing their quality. The bxecutive Committee approved this procedure
and decide:d to refer it to the Grand Council.

President's r~Eort The President briefly su. med up IF~ 's activities during the last
year,and pointed out that he would support wholeheartedly the

recommendations put forth by the Hon.TrLasurer.

The ~~!~ary~~~l's_reEort The E,xEcutive Co~mittee approved this re:port, and
Professor Owens proposed a vote of thanks to the

Secrctary General.
Cfl ..ŒIED UNANIflGUSLY

The Trcasurer's report The Treasurer added the fo1lowing to her r~port :
.. The President, S~cretary General and Treasurer should a1ways

attend the Grand Council meetings, and IFLA should support their trave1 expenses for
these meetings. IFLA's budget should permit to support such charg0s, in future."

Recalling that Mr. Bodfan Gruffydd had proposed such motion, when discussing
priorities in the budget at the Gr~nd Council in Lisbon. whLrE: the Council had appro
ved it, the Lxecutive Committee decided to rE.comm~nd it to the Grand Counci1 again,
and to support the Treasurer's budget.

Financial re-structure of IFLA The Executive Committee examined the Bureau's proposa1
which appeared un~cceptqblc to the USA delegate, Prof.

H.Owens, in vit::w of the strict instructions he received in writing from the !·SIA
Board of Trustees. The Executive Committee,considering that ASLA's proposaI would
~ppear unacceptab1e to the smaller societies, Rnd fully aware of the necessity to
adopt a system that should incr~ase substancia11y IFL 's incorne without placing too
heavy a burden either on the sm~ll societies, or on the largest - USA -,decid~d to
recommend to the Gr~nd Council that a compromise be found,to conciliate aIl require
ments and interests involved. fh6 1xecutive Committûe Rsked the Bureau to withdraw
its proposa1 and to elaborate a neW recommendation. The President advised that the
Bureau would maintain its reco~mendation,but would prep~re a new proposa1 in case the
Council rejects the original motion.

~at~~~ The 1xecutive Committec congratu1atbd th~ Bureau for obtaining the patronage
of Gulbenkian Foundation,and rccommended to initiate negociations with

other orgRnizations for the same purpose.

~~~~ti~ The Lxecutive Committec approved the recommendations made by th
Bureau.

UNES~ IUCN - Counci1 of Eur~ The 1xucutive Committec congrQtulated the Bureau
for its ~ctivities, and proposed to request, once

~g~in. a larger contribution from the delegates.

Bye-Laws The Executive Committ0e approved the Bureau's recommendations.-----
Books The ~xecutive Cornmittee approved the negoci~tions with UNESCO in view of--- offering the 1966 book,~s IFU~'s contribution to the International Book Yéar,
qnd the deal with Mouton & Co. tegarding the disposaI of the old books.



Procès-verb~l de l~ réunion du BUR1AU de l'IFLA

P~ris, 4 au 6 Nov~mbre 1971

Lt- 2résidcnt
h. Sécrét~irEo

Le l'r~sorier

L~ ..)~crét8.irEo

~rofess~ur O.rtspes~etcr

G(n~r~l rir. F.G.Br0mqn
l'iE:.:llt. I.StEonE;rsen

Ex~cutivt;.

Le Bureau se réunit ~ Paris, ~ l'occ~sion du 25e ~nnivlrs~irt de l'UN1SCO qui
îv~it invité une reprfsent~tion de l'IFLA. Les m mbres du Bure~u ssistèrent 3 la
séînce d'ouverture et aux conférences, le6 4 et 5 Novembre, ce qui leur donn~ l'occa
sion dE renouveler divers contîcts et d'îvoir un important entretien avec rlonsieur
Dqifuku quant ~ ln collîborîtion future de l'IFL\ avec l'U 1SCO. Le Bure~u eut ég~le

ment divers entretiens avec tJonsieur J.B.Perrin, représent~nt officiellement l'IFLA
à l'UNESCO, qui lui fournit des informations et des conseils de gr~nde valeur.

Excuses pour motif d'absence ~ Caracas Le Président f~it sRvoir que ~r.~.Arrèdondo

-------------------------------------- avait envoyé à l'Hôtel Avilq,~ C~r~cas, le
30 Août, un t~lCgralOme C01:lme suit :" Regrette mon Rbsance et envoi avec mes GXCUSCS
mE:S meilleurs sOl1haits pour une.: réunion fructueuse."

Le Prof~~r F~~_Q~~~~! ayant Gté nommé Docteur Honoris Cause de l'Université de
Hannovre, le Bureau décide d lui envoyer un tflégrqmme de

félicitations et d'amitié.

Corlrat_UN~SCO Le Sécrétaire GénérRl ayqnt ~chevé le rapport de 50 pages destiné a
ce contrat, en soumit le proj et à J1onsil.-ur D,-:üfuku, qui l' approu va mais

demRnda quelques aditions : a) coût moyen - pourctnt~ge du budget allouG dqns diver
ses gr~ndcs villes q la créRtion et q l'(;ntrcticn des e5paces verts, en compîr~ison

avec le budget générîl de trîvaux publics; b) inforP.lRtions similRirts sur des cités
non-européennes. Au stqde actuel, le Sécrétaire Génér~l nlayqnt obtenu d réponses
~ son enquÊte que de villes en Lurope, une nouvellE enqu€te devrî Ctre réRlisée. L
Sécrétaire Géner~l promit de compl~ter son r~pport ct de le rémettre sous Sî forme
finîle, y compris photos, plans et autres illustrations, avant IR fin Décembre.

Le Président dem,nd~ qU S&crft~ire GfnGr~l de lui faire un rqpport sur la prép~

ration dt ce contrat, afin d'en tirer m~tièrc ~ un méssage, dtstin[ ~ tous l~s mem
bréS de l'IFIA, relRtif non s~ulLment ~u présent contr~t m~is 6 d'~utres R l'qvenir.

Livre rlonsi,-,ur Dn.ifuku promit dILx~mim.r 1'.1 m tièrl. du livre d~s que possible, et
-----d'informer l'IFL, quqnt ~ l~ possibilit& de le publitr.

R8g1emt::nt pour concours inttrn::ttionaux Ay~nt exposL ~ ,[onsieur D"'ifuku It:: désir de
------------------------------------- l' IFL.. de voir son règlément, b1.s~ sur ctlui
dE- l'UI,\, approuv8 officil.-llE-ment pnr l'UN1SCO, le Bure~u obtint d\:; fvlr.D.:tifuku ltl
promesse dû lui envoyer 10s recomm~nd::ttions f,ites pîr l'UNLSCO d ,ns ce dom~ine. Le
projet de l'IF~, en îccord avec ces recomm~nd,tions, devra lui &tre soumis, y com
pris les ~nnexes d~stinées plus spéci,lement ~ux ,rchittctes p'J.ysagistes.

Cent~~_~ib!iogr1.phiq~lonsieur D1.ifuku cncour1.gea les projets dt l'IFLA, et proposa
une coll~bor1.tion éventuellt avec l'ICO, OS qui orgQnise ac

tuellement un tel cQntre ~ Paris.
Le ~fcr8t~ire Générîl soumit ~ l'1.pprfci~tion du Bur~1.u un projet rcl,tif à 11

org~nisqtion d'un centre ~quip€ d' ordinateurs,pr~pqrC pqr l'Ing.iiokovec et prfs~nt8

ptr 11r.~chmidh1.mmcr. Le Bureau dCcid~ de prier ce dernier dL poursuivre son ~tude,

et d\:; soumettre; 1- prochîine Asse~blfe G&nlr1.1e un programme d l1.ction concr6te.
Le Prfsident, ~Y3nt :1cquis une cert~ine exp[rience dqns le dom~in~ bibliogr~phi

que, promit d'Lt~blir un projet pour 11. réunion d'une docum~ntRtion technique PUiSLl.
dans les divcrs(s bibliothèques universitîires, et de le soumettr A l',ppréci~tion

du Burequ lors de Sq prochaine réunion.

~~N1SC2 org1.niser l ~ Helsinhi, du 19 îU 29 Juin 1972, une conférence inter-gouvern
ment 'lIe sur les politiques européenn s pour l'environnement, et prie l' IFL;~
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d'y envoyer un délégué. Le Bureau demande à Mme.ML.Rosenbroïjer de représenter l'IFLA.

Conseil de l'Europe Le Sécrétaire Général promit de reprendre le contact, par correspon
dance et personnellement avec diverses personnalités du Conseil,en

vue de hâter une décision éventuelle quant au projet de l'IFLA " Corridors Verts".
Le Bureau décida d'envoyer à chaque délégué de l'IFLA une copie de l'article écrit

par Mr.FG.Breman,à titre d'introduction à la revue du Conseil de l'Burope NATUROPE,en
les priant de le faire reproduire dans leur presse locale et spécialisée.

Le Conseil de l'Europe ayant organisé à Split,Yougoslavie, un colloque sur les
"Cités Historiques" du 20 au 23 Octobre dernier,invita un délégué de l'IFLA à y prendre
part. Le Bureau pria Mr.Pechère,en qualité de président du groupe de travail Jardins
Historiques, de s'y rendre. Son rapport au Bureau révèle l'intérêt de ce colloque et
des contacts qu'il a pu y établir après un bref exposé des objectifs et activités de l'
IFLA dans ce domaine.

Nations Unies Compte tenu de l'importance de la conférence mondiale sur les problèmes
de l'environnement, qui aura lieu à Stockholm en Juin 1972,et à laquelle

l'IFLA a été priée de prendre une part active, après avoir déjà contribué à sa prépara
tion, le Bureau décide de s'y réunir, non seulement pour u~e participation active,mais
aussi pour avoir l'occasion d'y resserrer les liens existants avec d'autres organisations
qui y seront représentées et d'en créer de nouveaux. llr.Daifuku souligne d'ailleurs
l'importance de cette rencontre internationale, et exprime le désir d'y ;--~r le Bureau.

L'ONU a organisé à Addis-Abeba un premier séminaire Afric~in sur les problèmes de l'
- environnement, dont Mr. Lovejoy a fait parvenir un rapport au Bureau.

Fondation Gulbenkian Le Bureau, à la demande de la Fondation, décide de lui soumettre
-- des projets, notamment sur la création d~un cours d'architecture
paysagiste en Amérique du Sud.Afin de pouvoir lui proposer un programme d'action concrêt
et le budget correspohdant, le Bureau demandera au Prof.Weddle, président le groupe de
travail Education, et les membres de l'IFLA en Amérique Latine, de lui remettre des sug
gestions. Le cours serait post-universitaire, soit fixé dans une université, soit itiné
rant et se déplaçant chaque année d'un pays à l'autre.

Un autre projet serait la création du cours de spécialistes pour les jardins et
sites historiques que le Prof.C.Cabral avait déjà élaboré il y a plusieurs années.

Le Bureau prie également tous les membres de l'Assemblée Générale de lui faire d'
autres suggestions de projets qui puissent être proposés par l'IFLA à la Fondation Gul
benkian, l'UNESCO ou tout autre organisat~on qui en accepterait le patronage.

~eaux projets Melle. Stenersen suggère une étude génér~le sur les problèmes de plai
nes de jeux et récréation pour enfants~ et promet d'en faire un plan.

Finances et Budget Le Trésorier préparera le budget 1972/1973 en accord avec les recom-
------ mandations de l'Assemblée Générale à Caracas.

Toutefois, elle attire une fois de plus l'attention de tous les délégués sur le
fait que plusieurs associations n'ont pas encore effectué le p~iement de leur cotisation
pour 1971, et leur demande instamment de bien vouloir faire le nécessaire auprès de leur
association pour que ces sommes lui soient vers~es d'urgence, afin de lui permettre de
clotûrer l'ex .ercice 1971.

Le Trésorier demande également, une fois de plus, que lui soit envoyée d'urgence
une liste à jour des membres de chaque association, au 1er Janvier 1972, pour lui per
mettre de calculer le montant des cotisations de chaque société. Le Sécrétaire Général
réclame, lui aussi, l'envoi de cette liste, dont il a besoin pour établir les droits de
votes de chaque délégué, notamment pour les prochaines élections présidtntielles. Les
délégués sont donc instamment priés de faire parvenir au Sécréta~iat une liste à jour
des membres de leur association, en 4 exemplaires au moins.

Comité Education Le Bureau demandera au Prof.V,eddle de lui faire une pro?êsition pour
la publication éventuelle d'un lmlletin trimestriel d'informations sur

les problèmes de son Comité, en éta~lissant un devis, bas8 sur le nombre de copies, le
type de publication, sa destination, etc.

De Mr.R.Latinne le S~crétaire Général a appris qu'en Belgique le Ministère de l'Educa
tion a décidé de changer le titre du cours d'architecture paysagiste de

Vilvorde, en lui retirant le mot" Architecture du Paysage ".

Monsieur Latinne a demandé le soutien de l'IFLA pour obtenir le retour au titre original
Il semble que le Minsitre ait basé sa décision sur deux arguments :
1. le titre d' " Architecte" est protégé en Belgique
2. la nécessité de former les architectes paysagistes au niveau universitaire n'est pas

admise.
Le Bureau décide que le Président écrira à Mr.Latinne pour soutenir sa protestation

en faisant valoir les argumtnts suivants :
1. le titre d"'Architecte Paysagiste" ne peut nuire à celui d' Architecte,le Bureau
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International du Travail ayant classifié la profession officiellement.
Le Président demandera à Mr.Latinne s'il souhaite voir une lettre officielle adres-

ée au Ministre, directement ou sous son couvert, en Anglais ou en Français.

ardins hist0E,iques hr. Pechère a remis au Bureau un rapport sur le colloque organisé
par l'IC010S, à Fontainebleau en Septembre dernier. Ce rapport très

omplet et détaillé,sera incorporé dans le rapport destiné à l'UNESCO, à la suggestion
e 1r.Daifuku, vu qu'il répond exactement à l'un des points du contrat en question.

omité Congrès Le Prof.D.Harper ayant accepté de le présider, le Bureau décide de le
prier de bien vouloir lui faire rapport sur sa formation et sur son

rogramme d'action.

r~duction des t~~~-!.echni9.ues Le Bureau a prié Dr.Werkmeister,Mr.Pechère et le Prof.
Cabral de collaborer pour ce projet,et d'en référer

u Bureau. Le Bureau décide également d'offrir sa collaboration à l'UICN dans ce domaine
ar sous son projet 1-4 cette organisation prévoit la publication d'un dictionnaire
n plusieurs langues, de termes utilisés dans les problèmes de conservation et d'environ
ement, comprenant: termes généraux, terrain, eau, végétation, faune, paysage, protec-
ion, législation et administration. La trRduction est actuellement en cours,ct un grou
e y travaille, établi dans le Laboratoire Central de la Conservation de la Nature,au
linistère de l'Agriculture à Moscou. Des experts ont été consultés pour l'Anglais, le
r nçais, l'Espagnol et l'Allemand.

Le Prof.Cabral, coordinateur des groupes de travail,sera prié de conseiller le
Bureau, soit pour la dissolution de ce groupe de travail,soit pour sa réorganisa-

ruc~ure~~~ional~~~_l'IF~Hr.J.Oldham,ayant accepté de présider ce comité,sera prié
de bien vouloir fcir~ rapport au Bureau sur sa formation

t sur son programme d'activités.

l C N L'IFLA coll~bore actuellement au projet d'étude des côtes méditerranéennes,et
souhaite y contribuer en fournissant des informations concrêtes sur les cas

ilotes, France et Italie. Des informations ont donc été demandées aux membres de l'IFLA
usceptibles de s'y intéresser:
r. H.F.~erkmeister, auteur du projet\
r. Sadri Aran et Madame Bayraktar, en Turquie
rof.Porcinai et Mad~me Parpagliolo, en Italie
~r.Anagnostopoulos en Gr~ce

Messrs. Mir~nde de Onis, L.Riudor Carol et V.dlOrs en Espcgne
1r.J.B.Perrin en f r • nce \

Prof.C.C~br~l et Prof.E.Fontés au Portug~l

~r.Y.Paldi en Israel.

Nouveaux membres de l'IFLA Afin d'étundre ~ de nouveaux pays l'influence de l'IFLA,------------------ ainsi que le Président l'l proposé i C\r~cas et suivant la r
ecommandation de l'Assemblée Génér.le,il est décidé de :

- s'adresser ~ l'association du Vénézuéla,eu la pri~nt de réaliser une enquête dans les
pays d'Amérique Latine,et en lui envoyant une liste des personnes lvec lesquelles des
contacts ont été établis autrefois;

- s' adresser ~ Jlr. Carlos Picco, d'Argentine, et ~ ·1r. Arredondo du Mexique, ainsi qu'aux
membres individuels Brésiliens, dans le même but, en adressant copie de c tte corres
pondance à l'association vénézuelienne;

- s'adresser au D~.Werkmeister,afin d'ét~blir des contacts éventuels en Egypte;
- s'adresser aux personnes ~vec lesquelles l'IFLA a été en correspondance en URSS et

autres pays d'~urope de l'1st.
Le Bureau ferc rapport de ses activités ~ l'Assemblée Génér~le ~ Bruxelles.

Organisation de concours internctionaux à Il dem.nde de l'associqtion allemande BDGA.
-~-

Lo Bureau décide de s'adresser au Dr.Werkmeis-
ter et au Président de l~ BDGA,en les pri~nt d'établir un programme pratique en vue de
l'organisation de ces concours, qui pourrlient avoir lieu sous le p~tronage de l'UNESCO
ou du Conseil de l'Europe.

~t~de~~~br8~ des~~~iatiog~_~ff~li~~~l~II~ Le Bureau examinera le coût d'une
telle public.tion,en un certain

nombre d'exempl.ires, cette liste dev.nt être tenue ~ jour chaque qnnée. Une fois de
plus, le Bureau flit remarquer que la public.tion d'une telle liste est impossibl à l'

[heure actuelle,car plusieurs associltions n'ont jamais envoyé la liste complète de leurs
membres au Sécrétariat. Ces .ssoci.tions seraient donc bannies de 1. liste, à moins qu'
elles ne fournissent en temps opportun une liste de leurs membres.

~~ngrès 1972 Le Bureau décide d'informer ,ir.Pechère des ~rrqngements que nécessitent les
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séances de l'Assemblée Générale, et d'ét,blir une liste des invitGtions ~u congrès.

~publi~~~émocratigu~~Allema~~_a publié une excellente brochure sur les prob~èmes
de protection de l'environnement, que le Sécretaire

Général a reçue et remise au Président, qui promet de remercier le comité responsable
et de le féliciter de cet ouvrage.

~~~~ti~Fédér~~~~~-B~gio~~le_Eou~_!~_~rotec~~~~~~_!~_~2~~~~_,_St~~bou~~vient de
réaliser

un film documentaire de 31 minutes, son et couleur,16 mm, traitant des pollutions et
nuis~nces et de certaines solutions techniques proposées.L'association offre ce film
aux intéressés, qui devront s'~dresser directement à elle:

14, ,venue des Vosges, §Z-Strasb~~rg (France)

~~~_In~~atio~~!ed~~~~~~~~~~_~~~lo~iq~~~s'est adressée ~u Sécrétaire Général,en
m,nifest,nt le désir de coll~borer avec

l'IFLA, après la lere. conférence des Jeunes,en Septembre dernier ~ ~ageningen. Le
Bureau décide d'ét~blir un contact ~vec cette ~ssoci,tion en vue d'un~ collaboration
éventuelle.

organise un symposium sur les
problèmes d'aménagement des

l'IFLA. Le Bureau décide d'envoyerla collaboration deterrains tourbeux, et sollicite
un observateur R ce colloque.

~éd~~~_t_i_o_n__I_n_t_e~~~!~~~a__l~_~~_!~_~_e_u~~~_s_e dem,nde ~ l'IFLA de lui envoyer deux confé-
renciers aux cours de l'étÉ prochain,sur le

thème: "Modification des structures agricoles en Europe", qui auront lieu ~ Wageningen
du 16 au 25 Juillet 72. Le Bureau priera le Prof.C.Cabral de tr,iter ce thème à l'é
chelle mondiale, et le Dr.WLrkm~ister ~ l'échelle Européenne.

Ch~~~nt~~ délé~és~-!~~~mbléeGén~~2l~ D'accord avec l'article 12 des Statuts,
le Bureau décide de pro Joser ~ la proch

aine Assemblée Générale une méthode de renouvellement des délégués, qui pourront d'
ailleurs être réélus par leur association, i partir de l, prochaine Assemblée Générale.

---------------



11inutes of the meeting of the BUREAU of IFLA

Paris, November 4-6th, 1971

6 ,
Professor O.Aspesaeter
IŒ. F.G.Breman
1Iiss I.3tenersen

.lembers present-------------- President
Secretary General
Hon.Treasurer
Executive Secretary

The Bureau met in Paris,on the occasion of UNESCO's official invitation to attend
the celebration of its 25th anniversary. The members of the Bureau attended the official
cpening session and conferences on ~ovember 4 and 5. They had t:e opportunity to renew
several contacts,and to have "ln important meeting with ;·lr.Daifuku regarding IFLA 's fu
ture co-operation with UNLSCO. They also met tir. Perrin, IFLA's official representative
at U:~SCO, who supplied valuable information and advise.

Apolo~l_fo~~bse~~~~~~~~~_~~~nd_~~~~~~!The President informed thatHr.E.Arredondo
had sent a cable, dated August 30th to

Hotel Avila,Caracas, reading :" Disappointed by my absence l present excuses and send
you all my regards wishing you successful meeting."

~~~!~~~_~C.C~~~al having been made Doctor Honoris Causa by the University of Hannover,
the Bureau decided to send him a cable to congratulate him on the

occasion, and convey a message of deepest appreciation.

Ui~~CO~~ntr~~~ The Secretary General finished the 50 page report for this contract,and
submit ted the draft to i:r. Dai fuku, who approved i t but requested some

additions: a) average costs - percentage of the budget allowed in several large cities
for the creation and maintenance of green spaces,as compared to the general budget for
expenses on public works; b) information relative to non-europe~n cities. So far, the
Se~retary General having had replies to his enquiry only from Luropean cities,additional
nvestigation has to be carried out. The Secrctary General wil~ complete his report ac

cording to these requirements,and promised to submit the final report before end Decem
ber, including photographs, plans, drawings and other illustrations.

The President asked the Secretary General to deliver a report on the elaboration
of this UN~SCO study, in view of issuing a message to all members of IFLA regarding
this and @ventual future contracts.

BOOK i'lr.Daifuku promised to examine IFLA's 1966 book material,and to advise as soon as
possible on its eventual publication hy UNESCO.

In~er!!.~ti~!_compe~~ti~~_rec~!~~~~!!.~ Having exposed to ·ir.Daifuku IFLA's des ire to
see UNESCO approve officially the set of regula

tions,based on UIA's, as prepared by IFLA, he promised to send the Secretary General the
recommendations made by UN1SCO for the purpose. Based on said recommendations, IFLA's
draft should be submitted to his approval, including the guidelines specifically rela
ted to the profession.

~~~l~~~~~Ehy~~~~~ Ir. Daifuku encouraB@ IFLA's projects, and suggested eventual co
operation with ICOdOS, who plans such a centr8 in Paris.

The Secretary General presented the Bur8au with a short draft programme,prepared
Dy Ing.1 okovec and submitted by Mr. Schmidhammer, for the organization of a computor

:system. The Bureau decidcd to request ~Ir.bchmidhammer to follow up with his study and
Isubmit a final programme for practical action to the Grand Council, at next meeting.

The President, who acquired a certain experience in this field, promised to draft
a first programme for gathering bibliography information from uniVersity libraries,and
to submit it to the Bureau at its next meeting, for examination and working out of details

UNESCO organizes in Helsinki, June 19-29th,1972, an Intergovernmental conference on
------ Cultural Policies in 1urope, qnd invited IFLA to send a representative. The Bu
reau requested ,irs. l' .L.Rosenbroïjer to attend thE": conferenct:: in IFLA's name.

_~~~~il_~!~~~~pe The ~ecrlt~ry General promised to write again and contact personally
sevcral officiers of the organization,in vie of promoting a quick

dE":cision reg-.rding IFLA' s. proj ect " Gr8en corridors". The Bureau decided to send all
IFL.A. delegates a copy of 'Ir. 3reman' s introduction to the Council' s magazine NATUROPE,
1sking them to have it reprinted in thE":ir daily ~nd spcciRlized press.

The Council of Europe orgFlnized a symposium on " Historic~l Ci ties" in Split, Yugos
lavia, October 20-23d, and invited a représentativE of IFLA. ThE": Bur~~u had requ~sted

'r.Pechère, as Chairm~n of the Committee on Historical Gardens to atttnd the meeting
~nd report on it, which Mr.Ptchère did. His report refers to the interesting contacts
hE": made after his brief exposé on IFLA's aims ~nd ~citivitE":s in that field.

~NO_ Considering tht import~nce of tht 1972 conference in stockholm, which IFLA has been
officially invited to attend, after contributing several papers for the conference,

the Bure~u decided to me~t on the occasion,not only to participate ~ctively in the work
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of th~ confer~ncc,but also to est~blish n~w contacts and strengthen éxisting bonds with
the qllied professions and org~ni~ations represented in Stockholm. Dr.Dqifuku stressed
he importance of this world conference on environmental problems,~nd suggested a mee

tine with him on the occasion.

--;W 1 S conference "Round-up of the lst all-African seminar on the human t=nvironment "
-- V!::l.S held in Addis-Ababa •..r. Lovej oy sent the Bur0au ::l. report on this conference.

Gulbenkian Foundation The Burt=~u dccidcd to approach th~ Foundation înd propose the---------------- creation of a course in Lqndscape ArchitLcture in Latin America.
To propose pr~ctical îction and submit a d~tail~d budget to thç Foundqtion, the Bureau
d8cided ta requ~st Prof.V,eddle, as Chairmîn of the Committee on Lducation, and the de
egates of Latin American countries, to submit suggestions. rhe course might be a post
gr~du~te training, either fix~d at one Univ~rsity, or itinerînt înd moving from one
country to the other every yeqr.

The Bureau also déCidcd to proposé the cre~tion of a cours on historical gîrdens,
iS draft~~ sorne years age by rrof. C.Cîbral.

The 3ure3.u requests ::tll members of IFLA's Gr3.nd Council ta submit other sug.estions
for projects to be carried out by IFLA under sponsorship of UN1SCO, Gulbenkian Founda
tion,~ouncil of 1urope or other or[anizations which might be interest d.

~~~_Eroj~~ts liss 0tenersen suggested î generîl study on children's playgrounds, and
promised to draft a programme for Sîme.

Fi~g~~~!_~itu~ti~g_înd_~ud~! The Treasurer will prepar the 1972/1973 budget accor
ding ta the recommendqtions made by the Grînd Council

in Caracas.
The Treasurer calls the îttention of aIl delegates on the fact thqt several associa

tions ' ~ve not yet paid their dues for 1971,and requests them ta take urg nt steps to
se~tlc their subscriptions,so as to allow her to closé this yeRr's books in time.

The Treasurér further requests aIl members ta sond her urgcntly an up-to-date list
of rheir associ~tion's membership for 1972, by Jînuîry lst, so qS ta allow her to cal
culaté their fees. The Secr tary General requests the sam, to permit him to estqblish
each delegate's voting rights, in view of the Presidential Elections, to be carried out
next ye~r. Therefore, the delegates are, once qgain, requested to send an up-to-date
list of their members, with at least 4 copies, to the Secretariat.

~~~!!!~!~ee_on_Educ~ti~The Burequ decided to request Prof.\,'eddle, chairman,to submit
an estimate for the cost of ~n eventu'll quqrterly publication on

ducational problems, as he proposed in C~racas. Such estim~te should be b~sed on the
number of copies d~emed necessîry,the typ~ of publicqtion proposed, its destination,etc.

~~_~~~~~~~~~g~~ the Secretqry Generql received ward that the Belgiîn .inistry of 1du
c~tion decided to change thû title of th~ l~ndscîpe architectur~ courses,in Vilvorde,
from " Technicéll Collegc for Gîrden 3.nd Lîndscîpe Architecture" to fechnml Collcge for
Garden and LîndscRpe Contracting". Mr.L~tinne rcqu~sted IFLA's Qssist3.nce to restore
the originql title. It appears thqt the i1inister's dtcision is b,sed on the following
arguments :
1. the title of " 'lrchit8ct " is protLcted in the country;
2. the necessity of lqndscape îrchitccture educ~tion ~t University lev l,is not

recognized.

The Bureau dccided th~t th~ President would write to "r.Lqtinne, to support his
,ction of protest, bLC3.U e :

1. It h3.s been univers lly qdmitted thît lîndscapc architecture is to be taught at
university lev~l - se TIeport on Lducation published by IFLA.

2. the titlé of " Landscape Architcct " does not interfere with thît of " Architect "
see B.I.T. officitl independent classific3.tion of our profession.

The President will ask ~lr.Lqtinne whcth~r ~n officiql It=tter on th~ matter should
b~ qddressed to the ~linister, dircctly or und~r his cover, and whethcr in French or in
1nglish.

~lr.Pùch~re report~d to the Bureau on the symposium orga
niz<:d in Fontqineble~u,13.st tleptember, by IC01·10S. This

very comprehensiv~ ~nd d~tîilcd report will be incorporttcd in the UN~SCO report, ~t

1r. Daifuku 1 s sUGgestion, beC:lUse it qnswers LXîctly onl. of the po".nts of the contract.

Congress Committee Prof.D.H~rpcr h~ving Rccepted the Chîirm3.nship of this committee, the
-.------------ Burl..tu decided to request him to report on th(;; formation of said
committee and its proposed progrlmmc of action.

1'echnical terms tr'1nsl!ltions The Burcîu r~quested hcssrs. '·l.rkmeisttr, Pf_chère and
Cabr-l to co-opertte on the projl.ct,qnd report to the Bu

re~u on their activity. rhe Burl.~u aIse dl.cided to offer co-opcrqtion to IUeN in this
field, '1S said organizqtion is prepqring, under its project 1-4, q multilingual dictio
n'1ry of conservation Rnd environmLnt~l tcrminology, including : genér~l terms, Itnd, w~te:

--------_._----
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ïeg~t~tion, f~unG, l~ndscGpe, protection, l~gisl,tion ~nd ~dministr~tion. Tr~nsl~tion

is ~lready proceeding with speci~l consult~nts in bnglish,Fr~nch,Sp~nish"'I.nd G8rm~n,

qnd ~ working te~m has been est~blished in the Central Lqbor~tory of N~ture Conservation
of the USSR, in the Ministry of Agriculture in oscow •

. o~ds The Bur~,u decidcd to '),sk Prof.C. cbr,l,coordinator of th orking Groups:to
----- inform on the eventual rc-orgtniz,tion or c~ncellqtion of this committee.

Region,l structure of IFLA committee dr. J.Oldh~m h~ving accepttd the chqirmanship of
------------------------------ this commi tt<:.~, the BUTé"1U decidGd te ask him ta

report as soon as possible on th~ form,tion of this committ~e, its me~bers and its
progrîmme for practic,l ,ction.

UeN Joint project on Survey of ;l~diterraneqn Co~st. At this stage, IFLA is expected to
---- contribute concrete informqtion on th, study cases of France qnd Itnly. ThLrE::fore,
the Bure~u requcsted contribution from : Dr.H.F.' erkmeister, promotor of th~ project

tir. S<tdri Aran, from rurkey
nr. G. An"gnostopoulos, from Greece
Prof.P .Porcin:ü '-md llrs .Parp:'..gliolo, Italy
rlessrs. J .1-lir'J.nda de Onis, L. Riudor C,rol and

V.d'Ors, from Sp~in

issued q brochure on tht protection of the cnvironment,
which thE StCret0ry Genl;;rtl hqd rGctived ~nd forwardr~

promised to thqnk thl;; Committ e end congratulate thL8to th~ Presid~nt. The Prtsident
for thGir excellent report.

~~~~~~~~?~_!fd~~î!~~~_gfg~9n~1~_E9u~_!~_~T?!~ct~9~_?~_~~~~~~E~ , 1 1 Str~sbourg, in-
formLd th"'l.t they is

16 ~m sound,color film,31 minutes, d~aling with pollutions,nuis~nces J.nd sorne
technicîl solutions to SqmE. The association offers th0 film for propag~ndq pur
all Lnquiries to bE m0de directly to the Associ~tion qt the following addrl;;ss:

SUE,;d a
of the
POStS,

Prof.C.CRbrîl and Prof.1.Fontes, from Portugnl
fIr. JB. Perrin, from Fr,ncL
,r.Y.Paldi, from Israel.

~x!~~~~~~_~!-lI~~~_~~~~~~~hiE To promots the Prcsicent's intentions to extend m~mbl'

ship throughout the world, ,nd in ,ccord"nc with the
Gr~nd Council's decision, th~ Bur(~u decidLd to :
.- 'Nri te to thl: VLne zuelan Associ ". tion ,"'I.sking thcm to invcstig:lt c. in L~ tin Americ J., ~nd

sending them a list of previous cont~cts m,de by IFLA in s~id countriesj
- write to ~Ir. Carlos Picco ,Argentina, ~nd ~r.b.Arrcdondo, Mexico, ~s weIl as to the

individuql memb~rs in Brazil, with copies to th~ Venezuel~n ~ssociationj

- ~rite to Dr. ~~rkneister, nsking ,bout eventunl contRcts in 19yptj
- write to pr~vious cont,cts in Russin ~nd ~umtni'J.,Yugosl~vi, etc.

The BurCRU will report on such negoci~tions "'I.t next Gr~nd Council m~eting.

~,~E~~i~~~~~~~!~~~~~~~~i~~~!_~~~E~~~!~~~~RS requested by the Germ~n Associ~tion.
The Bure~u decid~d to request Dr.\ erkmeister

"'nd the President of BDGA to propose a progr,mmc for prRctic~l "'I.ction, to promot€ such
competi tions. 'his progr'l ,me would thE::n be submi ttLd to UNbSCO "md thL Council of .tu
ropc,who might be int~rtsted in sponsoring such competitions.

bi~!_~!_~!~~~mb~~~~!_~f!~!~~~~~~~~~~2~~~~~Th, BuruJ.u decid~d ta investigatE the
cost of printing a cl;;rt'lin nUlnber of

copits of s~id list,which should obviously b~ k pt up-to-d t~ every yeqr. The Burcqu,
once ~gqin, points out thqt such publicqtion is impossible ~t prGscnt,qs sl;;verRl ~sso

ciqtions hîve not sent ~ny li st of membLrs in the l~st ye'rs. Such ~ssociations would
th~refor~ be banned from th list,if they do not supply their membership lists in due
course, eVEry yeqr.

1972 congress The Burl;;~U dLcided ta contqct jlr.Pech~re regqrdine the rl;;quirements of
-,------------ tht Grend Council mçctings, ~nd to l;;st~blish a list of invitqtions.

~~_~~~m~tt~!-fo~_~um0~_Big~!~

14, qvenUt des Vosges, ~7- ~TR~~~2Qg~, FrqncL.

J~!~~~~!~~~~~~~~~~_of_Bio!og~~~!_~~~~~~~~q pco~ch d the 'ecrl;;tary Gener~l,~ft~r the
lst Youth Conf~rl;;ncl;; 'f IFL~ in W~gl;;ningen

l~st vcptember. TiiC Bur0~u decided to est'J.blish ~ cont~ct with s~id orgtniz~tion, in
vicw of future co-opcr,tion.

Internqtioal 0oci€'{ for Horticultural JciLnC€ ,Th~ H~gue, org,nizes a symposium on the----------- -------------------
problems of pe~t l~nd use,tnd approached

IFLA requesting co-operation. The Surequ decidcd to send en observer to stid SYi Iposium.

Intern~tion'll Youth Feder'ltion tsked l FLA. to sE,;nd lecturcrs on their SUlnQtr courses ,
-----------------------II~htnging structures in the Agriculture of .r...urope",to
he held ~t ~gEningLn University July 16-25th,1972. Tht Burl.tu dçcided to rcqucst
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------------------------

In accordan ~ with itE::M 12, thE; Burc'l.u decid0d
to recommend ~ proccdur r th~ rene~a1 of onethird of the de1égGtes every two ye'l.rs, or their re-~ppoint ~nt y thcir associ'1.tion,

to st~rt '1.~ next Gr~nd Counci1 meeting.

~~~~

Prof. C:J.br'l.l to 1E;cture on wor1d sc~lE: prob1dns l '1.nd Dr. \ E::rkmE.istLr on the Europcm
1spects of the probl~m.

,



Minutes of the meeting of the BUREAU of IFLA

Brussels/Amsterdam,April 21-24,1972
-----------------------------------

lembers present President Professor O.Aspesaeter
Hon.Secretary General Nr. Breman
Hon.Treasurer Miss Stenersen
Executive Secretary

The Bureau met in Brussels,on special request of 11r.Pechère,who intends to make
the 13th congress of IFLA reflect truly the ~orld-wide objectives and interests of the
Federation,therefore organised in close co-operation with the members of the Bureau.
As the Bureau had not been able to meet in February 1972,as normally scheduled, the
Secretary General traveled alone to Paris - UNESCO contacts- and Brussels,to assist
the organizers of the congress. However, several matters were kept pending, namely the
financial structure of IFLA and the President's election. The Bureau regrets this
delay.

13th world congress 1972 The Bureau examined with the organisers the detailed program-
me,including working parties,themes, practical details etc.

To promote the participation of other international bodies,the Bureau promised to con
tact personally members of UNESCO, IUCN,Council of Europe,etc. and to report to Mr.
Pechère. The Bureau congratulated warmly lr.Pechère and Mrs.van ~arcke de Lumme,Secre
tary General of the congr~ss, for their very elaborate and comprehensive programme and
several original initiatives, and thanked them for the enormous amount of work already
contributed,wishing themall the success that their effort~ deserve.

Agenda for 1972 Grand Council neeting was prepared, and will be circulated with rele
vant papers in June.

President's Report will be delivered at Grand Council meeting, and outline the Presi
dent's recommendations for IFLA's development and future policy.

S~cretary General's Report will be circulated with the Agenda for next Grand Council
meeting, and refer to IFLA's activities and achievements

during this year.

Treasurer's ReEort and Budget 1973 will be circulated in due course. The Treasurer's
Report will refer to IFLA's financial re-structure.

IFLA's financial restructure At the moment, the Bureau is unable to make any recom-
mendation to the Executive Comnittee in view of solving

IFLA's financial problems by a fair arrangement of fees, satisfying altogether the
requirements of the Federation and the position of aIl member-socicties, large and
small, as the Bureau still awaits the proposaI to be submitted by the USA association,
through Professor H.Owens, as per dûcision of the Gr~nd Council in Caracas.

The Bureau will write to the chairmen,requesting them to report on the
activities of thcir conmittee by June 15th.

Historical Gardens Chairman Mr.Pech8re to report also on co-operation with
ICO .OS in the field of historical g~rdens ~nd sites.

Education Chairman Prof. eddle. ~ proposaI has been formulated by Association des
Anciens de l'Ecole d'Horticulture de l'Et~t, Belgium, rcquesting IFLA

to organize assistance to students for their trqining abroad, qS rcquired by many
L~ndscape Architecture courses. Prof. Veddl suggested th~t ~ registration fee
be collected, qS IFLA can only help if funds are made available. The Bureau recom
mends that such assistance programoe b organised, r~gistr~tion fees to amount to
about $ 20,00, nd studcnt's rcquest to be support~d by their University,so as to
eventually oper~te a first selection ~nd limit IFLA's assistance to the best.

~hange of delegates On the Treasurer's proposaI - see minutes of the meeting of the
Bureau in Oslo, June 1971 and amendments to Bye-Laws voted upon

b~ Grand Council in Caracas - the Bureau decided to start the renewal or re-appointment
routine by requesting 8 out of the 24 member-societies to appoint a new delegate or
re-appoint the acting one, as per item 12 of the ConSitution. Th s 8 societies will
be selected by alphabetia order ,by the name of the Association in its own original
language.Immediat ly after the 1972 Grand Council, the Secretary General will write to
these societies,requesting them to elect ~ new delegate or re-elect the acting one as
from J~nuary lst, 1973.

Mr.Pechère's proposaI ,supported by the Bureau, will be included in the Agenda for
next Grand Council meeting. Considcring that the delegates are

often too busy to transmit imm diately to their associ~tion th~ papers relative to
IFLA affairs, which sometimes delays the association's active participation, the Bureau
should be authorized to write directly to the member-societies, with copy to the dele
gate.
Working parties
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Mrs. A.Scholtzowna propos~d to organise a comp~tition betwecn students,this propo
saI to be examined by Prof. \vc.ddle and his committee.

The Bureau to request Prof.Cabral to organise this
Committee,in co-operation with Mr.Pechère and Dr.

Werkmeister,as weIl as Mr.Schmit.

Roads Considering the increasing importance of the problem of roads throughout the
world, the Bureau decided to request Prof.Cabral,coordinator of working par
ties, to re-organise this group. AlI members of the Grand Council interested
in this matter are requested to suggest eminent experts who should be appro~

ched to work on this committee, within their association.

Congress Committee Chairman Prof.Harper sent a preliminary report to the Secretary
General,who submitt~d it to the Bureau.Some proposaIs therein

being in contradiction with IFLA's Constitution,the Secretary G~neral will write
to the Chairman to calI his attention to these.
According to the decision of the Grand Council in Caracas, the next Chairman of
this Committee is the organiser of this ~ar's congress.Therefore, the Bureau re
commends that Prof.Harper be in contact with Mr.Pechère,to ensure continuity of
work.
Translation of technical terms

Regional structure Committee Chairman l1r.J.Oldham to report to Grand Council on the
composition and programme of his committee,and also

on the contacts he promised to establish for IFLA in Asian countries.

ICOMOS- B~ography ~tr~ The Secretary General informed that UNESCO (-lr.Daifuku)
had suggested that IFLA approach ICOMOS for close co-ope

ration in this field. Mr.Perrin was requested to contact nr:Gazzola, President of
ICOMOS, who encourag~d this co-operation, and pointed out that, at least for the time
being, the information to be computered at the Centre should r late exclusively to
landscape architecture in the field of historical g~rdens and sites. The President of
IFLA promised to draft a programme of action for this project,and this paper will be
circulated with Grand Council papers, to be discussed at next Grand Council meeting.

UNESCO After completion of the contract, UNESCO requ~sted additional information on
specific points, in view of publishing IFLA's work at a later stage. Consid~ring

the amount of work involved,the Bureau requested the Secretary General to approach
Mr.Daifuku personally, to find out whether this extra work would eventually be paid for.

UNESCO requested IFLA's participation to its Youth projects,and the Bureau asked
the Secretary General to draft a programme outlining how young people could be associa
ted to the action for the protection of natural rcsources and Lndangered landscapes.

UNESCO takes particular intcrest in thç problems related to roads and traffic,
and would therefore welcome recommendations studies and projects in the field of
roads in the landscape. This justifies the promotion of an active working group on
Roads, as stated above.

Thanks to personal contacts and hard work on the contractawarded to IFLA, the
Bureau is pleased to report that UNESCO included subsidies to IFU\ in its 1973 and 1974
budgets, in the amount of US$ 2.500,00 per year. This means that more work shall have
to be done for UNESCO, and closer participation in its progrnmmes achieved.The Bureau
wishes to stress, once more, that such co-oper~tion depçnds on the good-will of aIl
members, as the burden can not possibly rest exclusively on the members of the Bureau~

f~ncil of Europe In spite of severql reminders and repeat~d contacts,final admission
of IFLA to Consultative Status has not yet bLen obtained.The Secre

tary General will make a new qpproach in due course.

UNO Conference in Stockholm Invited by the UNO, the Bureau will attend this conference
and report on it to the Grand Council in September.

~.T. invitcd IF~{ to be represcntcd at the symposium in Salzburg, February 7-10,1972
on on the theme: " Leisure, Tourism and Environment". Dr.K.Filipski, Austrian dele-
g~te, attendcd the confer~nce in representation of IFLA, qnd will report on it to the
Gr'lnd Council.

Stanley Smith Horticultur~l Trust On recommendation of Mr.Daifuku,UNESCO,the Secreta-
ry Gc.neral approached the Trust,in view of obtaining

q grant for a specific project,within its programme. Correspondence has been e~changed

~nd the Secretary Gener~l promised to invite the Trust's delegatc. to visit the Amster
d'lm Flori.de, in order to discuss proposaIs , on which he will report to the Grand
Council.

Europa Nostra Ir.Pech~re met the President, Mr.Duncqn Sandys, on 11arch 20th and repor~

ted to the Bureau on s8v~r~1 projGcts for closer co-operation. Mr.Breman
met the Secretary General of Europa Nostra,Mr. van der ~wann, for the s~me purpose.
One project rcl~tes to a photogr~ph exhibition, organised by Europa Nostra in Nice this
year,and later in thE. frame of the 1975 " Année du Patrimoine National", sponsored by
the Council of Europe, under management of Mr. D.Sandys. The Sccretary General offered
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the landscape architects' photographs presently displayed at the Floriade,which were
enthusiastically accepted. IFLA will try to provide more material for future exhibitions
in view of promoting closer co-operation.

ICOMOS invited IFLA's President to attend its Third General Assembly, in Budapest, June,--
25-30th, 1972. The Presid~nt being unabl~ to attend this meeting, Mr.Gazzola,

President of ICOMOS, suggested that Mr. Pechère, IFLA's permanent contact with ICOMOS,
and Mr. Moczeniy, Hungarian delegate, represent IFLA. The Bure~u will request them to
attend the Assembly ~nd to report on it to the Grand Council.

International Housing & Planning Federation invited IFLA to participate in the 31st world
congress, in Liverpool, May 3l-June4th, on

the theme : Research for Implementation ". Tht Bureau decided to request Vice-President
.1r.Lovejoy to represent IFLA at said meeting, and to report on it to the Grand Council.

Deut~cher~~rschutztag1972 will take place in Husum, May 30-June 3. IFLA being invited
to attend this conference,the Bureaudecided to request

Vice-President Dr.\/erkmeister to represent IFLA at this meeting and report on it to the
Grand Council.

IUCN In view of promoting the joint project on Mediterranean coasts, the Bureau decided
to ask the Secretary General of IUCN whether funds have been made available.

Elections of members of the Executive Committee
Prësident's elections As the Burea~held no meeting since November 1971, the voting
.. ------------- procedure having been carried out by the Secretary General in
accordance with the Bye-Laws, the Bureau proceeded with it at the present meeting.
36 envelopes were received, one more came too late and therefore considered invalide
: 'tuer one was returned for change of address. Having opened the 36 valid envelopes,
and checked the papers therein, the votes were counted and added up according to each
society's voting rights. The results are:

Professor O.Aspesaeter 43 votes - 1 blank.
Professor O.Aspesaeter was thus re-elected for a second term,and received the Bureau's
warmest congratulations.

S~cret3ry General's last term of office will end at the Grand Council 1973.Therefore
"- elections will take place l3.ter this yeRr.

~~,~~ term is ending December 31st, 1972 • Llections to take place immediately.

"~ce-Presidents' term ending at Grand Council 1973. hlections to take place later this
year.

~~p'lications of membership were received from : Centro Ar~entino de Arsuitectos Paisajis-
tas, the newly-formed association in Argentina. Two indi~idua.

iicmbers of IFLA belong to ir;-President Mrs.M.Marengo de Tapia and Mr.C.Picco. The Bu
reau examined the papers sent by the hssociation and decided to recommend to the Executj
Te Committee to support the application.
Miss Nadia Khawand - Lebanon , recommendrlby Pro.Porcinai, sent curriculum and set of
._. plans of her works,which the Bureau examined before deciding to re-
comillend to the Executive Committee to support the application.
prof. Ogrin, Yugoslavia • The Secretary General having investigated the qualifications

of the candidate, the Bureau decided to recommend to the Executive Commit
tee to suport the application.
~~Rt German Association - BDA- wrote to the President requesting information in view of

eventual application for membership.The BureRu instructed
the Executive Secretary to send the requested information.

Organisation of American states As recommended by the Gr~nd Council in Caracas,on Prof.
- - Harper's proposal,the Secretary General wrote to him on
Dec.27,71 requesting information in view of establishing sàid contRct,but had no reply
until April 24th,when Prof.Harper informed in a letter that he would try to make this
contact,and provided the name and address of the person in charge. The Secretary General
promised to write to said person.

~FLA Bulltin of Information on Education. On the Bureau's request, Prof.Weddle provided
an estimate of costs for the printing and dis

tribution of such Bulletin.The Bureau will submit the matter to the Grand Council's ap
proval, recommending to appropriate the funds for this project.

~~blem of IFLA The Bureau recommends to the Executive Committee to submit to final
approv~l by e Grand Council the emblem used by Mr.Pechère for the 1972

congress.

~-------------------

---r-- ~~



Procès-verbal de la réunion du BURE:.U de l' IFLA

Bruxelles-Amsterdam,21-24 Avril 1972

lembres présents Président
Sécrétaire
Trésorier
Sécrétaire

Professeur O.~spesaeter

Général Mr.F.G.Breman
I.~tenersen

Exécutive

préparé p~r le Bureau, sera distribué avec les
documents qui s'y rapportent, en Juin.

sera entendu à l'J ssemblée Générale.Il ·soulignera les recommanda
tions du Président quant au développement de l'IF~ et son orien-

RaEport du Président:

Le Bureau se réunit à Bruxelles,à la demande de Mr.Pechère,qui souhaite que le 13e
congrès de l'IFU~ réflète exactement les objectifs et intérêts d~ l'IF~ au niveau mon
dial,et l'organise en collaboration étroite avec le Bureau. Le Bureau n'ayant pu se réu
nir en Février 1972 comme prévu,le Sécrétaire Génér~l s'est rendu seul à Paris - UNESCe 
et à Bruxelles,pour examiner les préparatifs du congrès. 1ntretemps,plusieurs questions
n'ont pu être résolues, notamment la structure financière de l'IFLA et le dépouillement
es votes pour l'élection présid~ntielle. Le Bureau regrette ce retard.

13e congrès mondial de l'IFL Le Bureau examine avec les organisateurs le programme
détaillé: groupes de travail, thèmes, détails pratiques,

etc. Afin d'obtenir une participation active de la part d'qutres organisations interna
tionales,le Bureau promet de mettre tout en oeuvre auprès de l'UNESCO,l'UICN,le Conseil
de l'Europe,etc. et de faire connaître les résultats obtenus 2 Mr.Pechère. L~ Bureau
félici te vivement r1r .Pechère et i"ladame van Harcke de Lummen, Sécrétaire Général du Con
grès,pour le programme tr8s complet et détaillé qu'ils ont établi, et les remercie pour
l'énorme travail déjà accompli, en leur souhaitant tout le succès que leurs efforts
méritent.
Ordre du Jour Assemblée Générale 1972

tation future.
RaPEort du Sécrétaire Général: sera distribué avec l'ordr du jour de l'~ssemblée G6ne

rale,~t se rapporter, RUX activités et réalisations de
l'IFL\ dans le courant de l'année.

Rapport du Trésorier et Budget 1973 : seront distribués en temps opportun. Le r pport
du Trésorier se ra~portera à la structure financiè

re de l' IFL;\. •
Structure financière d~ l'IFLA. A l'heure actuelle,le Bureau n'est pns en mésure de for-

muler aucune recommandation au Comité 1xécutif quant à
la manière de résoudre les problèmes fin~nciers de l'IFU. en sauvegardant à la fois les
intérêts des associations-membres petites et grandes et les besoins de la Fédération,
car la proposition de la So-::iété ,mGricnine,ASL,·" que le ProLOwens devait lui transmet
tre, aux termes de la décision de l' ..ssembl[e Générale de Caracas, n'R pas encore été
reçue.
QÈangement des délégués Sur proposition du Trésori~r - voir procès-verbal de la réunion

du Bureau q Oslo en Juin 1971 et l'amendement au Règlement In
térieur voté R l' .•ssmeblée Génfrale de C,racas - le Bureau décide d'entamer la routine
de renouvellement de l'assemblée GÉ:nér~le par tiers tous les deux ans, en priant 8 des
24 associations d'élir~ un nouveau délégué ou ré-élire le délégué actuel, suivant l'ar
ticle 12 des Statuts. Ces 8 associ~tions seront les huit premières par ordre nl~habéti

que,q partir de leur nom dans leur l,ngue d'origine.lmmédi~tementaprès l'Assemblée Gé
nérale de 1972, le Sécrétaire Général écrira ~ ces huit sociétés, les priant de nommer
un nouveau délégué ou de renouveler le mand~t de celui f~isant fonction,à p~rtir du
1er Janvier 1973.

EroEosition de Mr. Pechère,soutenuL p,r le Bureau,qui s~ra ~ l'ordre du jour de l'J.sscm-
bl[e G6nérale : étant donné qu~ les délégués sont souvent trop

occupés pour transmettre immédiatement à leur association des documents relatifs aux
3.ffaires de l'IFIJ., ce qui empèche parfois cette association de prendre uœpart active
au programme,le Bureau devrait être ~utorise ~ écrire directement ~ l'association,avec
copie ~u délégué.

~~upes de tr,vail Le Bureau dem,ndera aux présid~nts de lui envoyer leur rapport sur
les ~ctivités de leur groupe, nv~nt le 15 Juin.

Jard~ns historiquc~ Le rapport de Mr.Pechère mentionnera la collaboration de l'
IFL\ avec rCOMOS dans le domaine Jardins et sites historiqu~s.

Education Prof.~eddle. Une lettre de l'AssociRtion des ;,nciens de l'Ecol~ d'Horti-
culture de l'1tat, Belgique, demande à l'IFLA d'org~niser les stages des

étudiants en architecture p~ysagiste ~ l'étranger,ce stage étant souvent exigé par
leur école. Le Prof.Weddle propose que soit demandé un droit d'inscription,car l'
IF~~ ne peut organiser un système valqble que si elle dispose de fonds. Le Bureau
propose d'organiser l'aide aux ftudiants,A condition qu'ils versent une cotisation
de $ 20,00 et présentent un certificat de leur école, afin de rGaliser ainsi une
première sélection qui r&duirait le nombre d'interventions de l'IFLl aux meilleurs



'1

-2-
éléments.
Madame Scholtzowna a proposé d'organiser des concours entre étudiants.Cette pro

position sera étudiée par le Prof.Weddle et son groupe de travnil.
Routes Compte tenu de l'importance croissante d s problèmes routi~ d~ns le monde,

le Bureau décide de ch~rger le Prof.Cabral, coordinateur des groupes de tra
vail, de réorg~niser ce comit~. Tous les membres de l'. ssemblée Générale
qui s'intéressent à cette question, sont priés de bien vouloir indiquer
les experts en la matière,appartenant à lepr association,qui devr~ient être
sollicités pour participer ~ux tr~vaux de ce comité.

Organisation des congrès Le Prof.D.Harper a envoyé au Sécrét~ire Générql un rapport
préliminaire,contLnant certqines propositions qui se trou

vent en contradiction avec les Statuts de l'lFLA. Le Sécrétqire Général lui répon
dra en soulignant ces contradictions.
Conformément à ln décision de l'Assemblée Générale ~ Carqcas,l'organisateur ~u

congrès de chaque qnnée prendra l~ direction du groupe de tr~vail pendant l'année
suivante. Dans ces conditions, le Bureau suggère au Prof. Harper de se mettre en
rapport avec Monsieur Pechère, en vue d'assurer l~ continuité des travaux.
Traduction des termes-!~hnig~ Le Bureau dé~i~e de prier le Prof.Cqbral d'organi-

ser un comite a C8t effet,en collaboration avec
Dr.~erkmeister et Messieurs Pechère et Schmit.
Structure régionale de l'lFLA Mr.H.Oldham est prié de bien vouloir faire rapport

Q l'Assemblée Générale des activités de son groupe,
ainsi que des contacts qulil a promis d'étqblir pour l'lFLA dans les pays d'Asie.

rCOMOS - Centre B~liograEhique Le Sécrétaire Général annonce que, Honsieur Daifuku -
UNESCO- ayant recommnndé ~ l'lF~t d'offrir sa collnbora

tion à l'lCOMOS dans ce domaine, il a prié ~lonsieur Perrin dlen parler à Monsieur Gazzola,
Président de l'lCOMOS,lequel s'y est montré favorable, mais èn f~isant noter que,pour l'
instant au moins,le Centre n'enregistrerait sur ordinateur que les informqtions relatives
aux problèmes paysagistes des jardins et sites historiques. Le Présid8nt de l'IFU. promet
de préparer un projet d'action en vue de cette opération, ce document devqnt être distri
bué en même temps que les autres documents destinés ~ l':\ssemblle G&nér~le, afin que la
question puisse y être discutée, lors de la prochaine réunion.

UNESCO L'lFL\ ayant satisfait entièrement aux exigences de son contrat avec l'UNESCO,
Mr.Daifuku a demandé qU Sécrétqire Général de lui fournir des rapports supplé

mentaires sur des questions spécifiques, en vue de leur future publication. Le Bureau
prie le Sécrétaire Général d'en parler personnellement avec Mr.Daifuku, ~fin de savoir
si ce nouveau travail serait rémunéré, étant donné qu'il slagit d'un ouvrage considéra
ble.

L'UNESCO ayant prié l'IFLA de participer à son programme" Jeuncsse " ,le Bure~u

prie le Sécrétaire Générql d'élaborer un programme d'association des jeunes aux campagnes
pour la protection des ressources naturelles et des paysages menacés.

L'UNESCO ayant manifesté un intérêt particulier pour les problèmes routiers, souhai
te recevoir des recommandations, des études et des projets dans ae domaine, ce qui justi
fie la création d'un groupe de travail au sein de l'lFLA, dont question ci-dessus.

Grâce aux multiples cont~cts établis et au travail considérable réalisé pour l'exé
cution du contrat de l'UNESCO, le Bureau a le plaisir d~annoncer que l'UNESCO a décidé
d'inclure dans ses budgets pour les ~nnées 1973 et 1974 des subsides ~ l'IFLA s'élevant
à $ 2.500,00 par an. Cela signifie évidemment que l'lFLA devra p~rticiper activement aux
programmes de l'UNESCO et lui fournir un travail .ssez importqnt, et le Bureau souhaite
Souligner, une fois de plus, l'import~nce du bon vouloir de tous les membres, dont dé
pend essentiellement une telle collaboration, car le Bureau ne p utLsupporter seul tout
le poids. en

~nseil de l~Eur~ Malgré plusieurs rappels et des contacts répftés,l'lFL~ n'a pas
encore obt~nu son admission officielle qU statut consultatif. Le

Sécrétaire Générql ferq de nouvelles tbntntives en ce sens.

Conférence de l'ONU ~ Stockholm ~ l'invit.tion de l'ONU, l~ Burequ pqrticipera ~ cette
conférence ct en fer~ rqpport à l'Assembl(c Générale.

,.l.T. a invité l'lFLA i se fqire représenter au symposium organisé à Sqlzburg,du 7 au
10 Février dernier sur le th~me:"Loisirs, tourisme et environnement". Mr.K.Filip

ski, délégué de l'~ssociation !utrichienne, y a reprfscnté llIFL en en fera rapport à
l'Assemblfe Générale.

~qnley Smith Horticultur,l Trust A lq suggEstion de t1r.Dnifuku, le Sécrétaire Gén8ral a
offert au Trust la collaborqtion de l'IF~I,en vue de

l'obtention éventuelle de subsides pour un projet spécifique, destiné i son programme.
Suite ~ un échange de correspondÂnce, le Sécrétnire Général a promis d'inviter un délégué
du Trust i visiter l~ Floriade d".msterdam, afin d'avoir l'occasion d'examiner avec lui
divers projets, dont il fera ensuite rapport ÂU Bureau i s~ prochêine réunion.

~ropa Nostra Mr.Pechère ayant rencontré le Président Mr.Dunc~n Sandys le 20 Mars,rap
porte qU Bureau divers projets de collaboration avec ~uropq Nostra.
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~r.Breman n rencontré le Sfcretaire Gfnér~l d'~urop~ Nostra,qr.van der Zwaan, et lui a
offert, en vue d'une exposition de photos organisée cette année à Nice et plus tard,en
1975,à l'occasion de " L':nnée du PatrimoinE:- N~tional "( organiséE. par le Conseil de l'
Europe sous la direction de Hr.Duncan Sandys) ,les photos ~ctuellement exposées à la
Floriade.Cette offre a été acceptée avec enthousiame. L'1FLl E.ssayera de réunir dav,nta
ge de documents photographiques, en vue d'une coll~boration future.

IC010S a invité le Président de l'1FLA à son .ssemblbe Générale, ~ Bud pest,25-30 Juin
-- 1972. Le PrésidGnt ne pouvant s'y rendre, jv\r.Gazzola,Pr~sident d'1COr'iOS,lui a
proposé de faire repr~sent€r l'1FU. par Mr.Pech8re, cont~ct permanenet de l'IFL~ auprès
d'ICOMOS, et Mr.~oczenyi, délégué Hongrois. Le Bureau décide donc de les prier tous deux
J'assister à la réunion,et d'en faire rapport à l'"ssemblGe Générale.

~Fed.lnt~ur l'Ho.bitat-!t l'Urbanisme invit:: l'IFL" a se faire représenter au 31e
congres mondial, à Liverpool,31 ~ai-4 Juin,sur

le thème" Research for Implementation" .Le Bureau décide de prier le Vice-Président Mr.
Lovejoy d'y représenter l'IFLH et d'en faire rnpport .3.. l'"ssêmblée G8nér,le.

Deutscher Naturschutztag 1972 aur" lieu -1 Husum,30 Mni-3 Juin.L'1FL.. y ét,nt invitée,le
Burenu décide de prier le Vice-Président Dr.~erkm~ist~r

de s'y rendre, et d'en f"ire rapport à l' ssemblee Générale.

IUCN En vue du progr,mme'C6tes ~éditerraniennes',le Bureau décide de demander a l'UICN
si elle, obtenu des crédits pour la réalisation de ce projet.

Elections des membres du Comité Exécutif

Election du Président Le Bureau ne s'étant plus réuni depuis Novembre 1971,les bulletins
--------------------- de vote, réunis par le Sécrétaire Gén&rql d'accord avec le Règle
ment Intérieur,n'ont pas encore été depouillés. Le Bureau compte 36 enveloppes valables,
plus une arrivée trop tard donc non-valable, et une autre revenœpour changement d'ad
resse. Les 36 enveloppes val~bles ouvertes, les votes sont comptés suivant le nombre de
votes de chaque délégué, les résultats étant :

43 votes au Professeur O",lspes~eter, E::t un bulletin blanc.

Le Professeur O.Aspesater est donc ré-élu, et reçoit les félicitations du Bure~u.

Le Sécrétaire Général terminera son derni~r m~ndat lors de l'Assemblée Générale de 1973
les élections auront donc lieu plus tard cette înnée.

Le Trésorier terminera son mandat le 31.12.72.Les élections auront lieu immédiatement.
Les Vice-P~sidents termineront leur mandat -1 l',ssemblée Génfr,le de 1973.Les élections

auront donc lieu plus to.rd cette année.

Demandes d'admission: du Centra .• rgentino de Arguitectos Paisajistqs dont font déjà
------- p1.rtie la Prtside:nte,M.I-.,.rengo de Tqpirt et Hr.C.Picco,tous deux

membres individuels de l'IFLA.Le BureRu examine les documents envoyés et décide de re
commander au Comité Exécutif de soutenir cette c~ndidÂture.

N~dia Kh~wand, Liban, est recommandée p~r l~ Prof.Porcin~i.LL BurcÂu examine son curri-
culum et les plens de ses travnux qu'elle a envoyés, et décide de recom

mander eU Comité Exécutif de soutenir s~ cendidature.
Prof.O~in - Yougoslavie .Le Sécrcatrie Génér,l ~y~nt étudié l~ qu~stion, le Bureau re
------ -- commande nu Comité Exécutif de sout0nir cette candid,ture.
BDfi~~.Démocretique~llem,nde a dem~ndé qU Président des inform~tions en vue d'une

candid~ture éventuelle. Le Bureau charge le Sécrétariat
de lui fournir les rénseicncments dem~nd(s.

EEof.Sougarev,Sofia, l demande lU Sécrétlire Général des informations en vue d'une can
didature éventuelle.Le Buréau ch,rge le Sécrét,riat de les lui fournir.

Or~anisations des Etats américains Sur proposition de Mr.Harper,et décision de l'~sseme

blée Gén&r~le q Cnracas,le Bureau tente d'établir un
contact.Le Sécr@t~ire Général ayant éorit à Mr.Harper ~ cet effet le 27 Décembre 1971,
n'l reçu sa réponse qut le 24 hvril.11r.H,rper promet d'essayer d'établir le contact lui
même, et donne le nom et l'adresse de II personne compétente.Le Sécrétaire Générnl lui
écrira directement.

le congrès 1972

Bulletin d' Informntion " Education" ;' Il démende du Burt'u, 1(; Prof. Vleddl lui a fourni
un dtvis pour l'impression et la distribution d'un

tel bulletin. Le Bureau soumettra ces devis ~ l'~ssembl e Générî~en proposant d'attri
buer les fonds nécessaires a la réalis,tion de ce projet.

Emblème de l'1FL~ Le Bureau propose au Comité Exécutif de soumettre à un vote d'approba
tion pîr l'~ssemblée Générale, l'emblème utilisé par ~r.Pechère pour
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Procès-verbal de la réunion du BUREAU de l'IFLA

Stockholm,8-12 Juin 1972

lembres présents Le Président Prof.O.Aspésqeter
Le Sécr~taire Général Mr.F.G.Breman
Le Trésorier M~demoiselle I.Stenersen
La Sécrétaire Exécutive

Conférence de l'ONU-stockholm L'IFLA a Été invitée officiellement à cette conférence,
ayant lieu à stockholm du 5 au 16 Juin 1972,et a contri

bué à sa préparation en fournissant plusieurs rapports au sécrétariat de la conférence,
epuis 1968. Les membres du Bur8au,invités en qualité d'observateurs,assistèrent à la

conférence et cn feront rapport à l'Assemblée Générale, ainsi que des divers contacts
qu'ils ont eu l'occasion d'établir.

Parmi les nombreux documents distribués au cours de la conférence,le Président
souhaite attirer l'attention d~s délégués sur les suivants, qui lui semblent mériter
un intérêt spécial:
_ The Ecologist : " A Blueprint for survival "
_ US Information Service: " The environmental crisis".

Ordre du Jour pour l'Assemblée Générale 1972 : approuvé pour distribution aux délégués.

Rapport du Trésorier et Bud~t 1973: étudiés et approuvés par le Bureau pour distribu-
------ tion aux délégués. En vue de la réorganisation fi

nancière de l'IFLA - voir procès-verbal de 1"1. réunion du Bureau à Bruxelles,~vril 1972
le Président annonce qu'il s'est adressé par écrit à l'Association des USA,en vue d'
obtenir sa proposition et la soumettre à l'appréciation de l'Assemblée Générale.

Elections du Trésorier Melle. Stenersen annonce qu'elle ne se présentera pas comme can-
didate à un second mandat de Trésorier. Son abstention n'est pas

motivée par le travail considérable que requiert cette t~che~à laquelle elle s'est vo
lontiers consacrée. A son avis, le devoir du Tréso~ier est d'administrer les finances
de l'IFUl en vue de la réalisation de son programme de développement. ~ctuellement,le

conflit qui semble opposer les intérêts des associations ayant un petit nombre de mem
bres et l'association ASLA des Etats Unis,n'a pas permis un accord satisfaisant, en dé
pit des décisions votées par l'Assemblée Générale Q Lisbonne en 1970 et à Caracas en
1971. S'estimant d~ns l'incapacité d'Jbtenir les fonds qu'elle juge indispensables à
l'~dministration des affaires de l'IFLA, donc de remplir efficacement sa tâche, la Tre
sorière préfère se retirer.

Ln proposition sera sou
mise à l'Assemblée Générale

recommande la réalisation de ce projet,et espère que le Comité Education s'enLe Bureau
chargera.

Comité Routes Le Prof.Cabral, coordinateur des groupes de trav"1.il,propose de s'adresser
------------- à des experts en la matière, aux Stats Unis, en Allemagne et en Sc~ndinî

vie. L'Assemblée Générale connaîtra les résultats des contacts ét"1.blis ~ cet effet. Le
Bure"1.u estime la création d'un tel comité fort importante, et dem"1.nde, une fois de plus,
~ tous les délégués de bien vouloir y penser et lui faire part de leurs suggestions.

Traduction des termes techniques Le Burcîu estime qu'il est important de créer un Comi-
té à cet effet,afin de préparer une coordination des

termm et des définitions, en vue de l'éventuel établissement d'un centre bibliographi-

que.~ la demande de l'UICN de traduire en Espagnol plusieurs chapitres de termes et dé
finitions techniques de la profession, le Bur~au s'est qdressé à l'association du Véné
zuela, qui lui a rapidement fourni ces tr,ductions. Le document a &t8 remis à l'UICN,
qui l'utilisera pour son dictionnaire,~ paraître proch"1.inement. Des copies de cette
tr~duction peuvent être obtenues "1.u Sécrétqriat de l'IFLA.

Comité Education N'ayant pas encore reçu du Prof.Weddle un rapport sur les réunions de
ce Comité,qu'il avait annoncées à Caracas comme étant prévues au cours

de 1972, en Angleterre et el Scandinavia, le Bureau démandera au président de ce Comité
si les réunions ont effectiVement eu lieu, et d~ns l'affirmative, le priera d'en faire
r"1.pport.

Le Bureau recommande la publication d'un bulletin du Comité Education, une fois par
an, 200 copies, suivant proposition du Prof.Weddle, et le Trésorier a placé au budget
1973 le montant correspondant.

Qoncours entre étudiants - proposition de Mme. A.Scholtzowna

UNESCO Monsieur J.B.Perrin a représenté l'IFLA ~ une réunion org~nisée p~r l'UNESCO à
Paris du 4 nu 22 Avril 1972,en qu~lité d'observ"1.teur officiel. Le rapport de Mr.

Perrin sur ce comité, réuni pour mettre au point la réd~ètion d'unt convention pour la
protection du patrimoine mondial culturel et n~turel, ser~ distribué ~ux délégués.

Ainsi que l'annonce le procès-verb~l dL la réunion du Bure~u ~ Bruxelles en Avril
dernier, le Sécrétaire Gén8r~1 tr~vaille ~ctuellement à l~ pr~paration du rapport supplé
mentaire demandé par l'UNBSCO pour compléter le premier rapport fourni par l'IFU\.
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" cet effet, il dem,nde ~ux délégués de bien vouloir l'aider en lui fournissant toutes
18s informations dont ils disposent sur les travaux d'aménqgement des sites endommagés
par les activités industrielles, pnr exemple les reboisements sur les terres victimes
d'érosion,en particuler les ouvrages actuellement entrepris en Gr~nde Bret~gne,Allemagne

ét Lt3ts Unis pour l'amén~gement des ~nciens sites miniers, etc.
Pour traiter d'un autre sujet destiné ~u même r~pport,le Sécrét~ire Général s'est

tssuré le concours d'un expert en arbres urb~ins,dRns les r&gions tropic~les et sub
tropicales.Le rapport devra être complété et remis A l'UNESCO au début de 1973. Il s'
~git d'un ouvrage considér~ble.

Le Président a préparé un bref r~pport, dont copie en annexe,
sur les préliminaires d'un centre bibliogr~phique, éventuelle

ment en coll,bor~tion avec l'ICOr10S, le premier pas étant le.rassemblement àu matériel
n&cessaire, destiné à l'ordinateur. \u cours de la conférence de Stockholm,le Bureau a
pu visiter le centre du'Système d'Inform~tique Intern,tional sur le Droit de l'Environ
nement" ( projet de recherche) établi par l'UICN. Un syst~me similRir pourrait être
~iopté p,r l'IFL~, pour le rassemblement du matériel d'information. Le Président propo
se que chaque société-Membre charge l'un de ses membres de r<ssembler ce m~tériel et de
le fournir au Sécrétariat. Cette proposition ser, soumise A l'Assemblée Génér~le.

,·fin de permettre d'entamer les travaux destinés à ce projet, au niveau le plus
modeste, le Trésorier a, provisoirement, indiqué un montant approximatif au budget 1973.

~~turschutztag 1972 Le VicePrêsident Dr.V~erkmeister ne pouvant s'y rendre, a chtrgé le
Dr.Olschowy de l'y représenter.

Programme pour la jeunesse A l~ demtnde de l'UNESCO, le Sécrét~ire Gén[r~l lui a envoyé
un bref rtpport sur un progrqmme de ptrticip~tion des jeunes

~ux projets de protection des ressources ntturelles et d s sites.

UICN A Stockholm,le Burcnu a rencontré les membres de la délég~tion de l'UICN,et a
---- examiné avec eux divers projets d'intérêt commun:

protection des c5tes de l, H[diterranée : l'UICN n'offre ~ucun ~ppui finGncier, mais
propose une réunion d'experts, qui aur~it éventuellement lieu prochainement en Italie.

- nouveau projet: le Livre Vert, une liste des p~ys,ges, de vaste étendue ( régions)
qui méritent un intérêt particulier et des mesures de protection ~ppropriées, ~ pren
dre par les états intéressés. L'UICN souh~ite l, collabor~tion de l'IFLA pour ce pro
jet.

Centre BibliograEÈ~~

Int. Symposium on La~~E~_Planning se tiendra à l'Université d: Ljubljana, Bulgarie,
du 29 au 31 Aodt 1972.Le President y a ét invité,

~~is ne pouvant s'y rendre, il demandera au Prof.Moczeniy de l'y r présenter,et d'en
faire rapport â l'hssembl~e G~n~rale.

!I Congr~s de l'UIJ 2ur~ lieu d Varna, Bulgarie,du 25 au 30 Septembre 1972.Le Président
a été invité a y représenter l'IFU" et considérant l'importance des

cont~cts de l'IFU{ avec les professions alliées, le Président étudiera la possibilité
e se rendre au congrès, ou de s'y faire représenter.

~grès Jeunesse de l'IFLA aura lieu cette annéL encore à WageninGen,Pays-Bas. Deux
conférenciers de l'IFLA, lç Prof.Cabral et le Dr.Werkmeister,

)nt accepté d'y tr~iter les problèmes de la modification du paysqge de l'Europe. Ils
en feront rapport A l'Assemblée Gén~rale.

~~~sition du Pr[sident Le Président propose que t0US les membres de l'IFLh, non seu-
lement les délégués m~is aussi les ,utres membres des sociétés

tffiliées, qui participent ~ctivement à un congrès, symposium ou qutre manifestation
~rofessionnelle, en quqlité de conférencier, soient priés d'envoyer un bref ranport
0ur la réunion et leur contribution, ~u Bureau de l'IFLA. L'ensemble de ces rapports
serait repris dQns une liste annuelle, envoyée aux membres de l'Assemblée Générale, et
constituerait un dossier sur les activités des membres de l'IFLA dqns le monde.Ce dos
sier ser~it communiqué à l'UNESCO, ÂU Conseil de l'~uropc et A d',utres organisations
internationales. Les délégu&s seraient priés d'obtenir de leurs collègues les informa

.lons néc~ssaires, S8 rapportant non seulement ~ des conférences ou cours, mais aussi
aux ouvrages publiés, livres ou ,rticles, et autres activités professionnelles des mem
Jrcs de leur association. Le Bureau encourage vivement cette initiative.

~~------------------
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Minutes of the meeting of the BUREAU of IFLA

Stockholm, June 8-12th,1972

President
Sécret'lry
Treasurer
Executive

JNO Conference in Stockholm IFù\ had been formally invited ta attend the UNO conference
in Stockholm, June 5th to 16th,for which the Federation had

contributed several reports since 1968. The members of the Bur0nu being invited in the
quality of official observers,attended the conference and will réport to the Grand Coun
cil on the proceedings as well 'lS on the various contacts that they established on the
occ!'1.sion.

Among the many documents distributed nt the confer~nce,the PresidEnt f und several
Jf interest,~nd wishes to refer the delegntes to the following:
- The Ec ologist : " A blueprint for survival "
- US Information Service : " The environmentnl crisis"

~gbnda for Grand Council mtetin~97~ was GX'lminLd 'lnd npproved for circul~tion.

Hon.Treasurer~~~rt~dbudget 1973 wns presented ~nd studied by the Bureau,and
approved for circulation. Reg'lrding the ASLA

pr~posal for financiql re-structure of IFLÎ - sec minutes of the meeting of the Bureau
in Brussels, ~pril 1972 - the President informed that he wrote to ASL\ requesting a
f0rmal propos'll to be submitted to the appreci'ltion of the Gr'lnd Council in September.

Elections for Treasurer Miss I.St~nGrsen informed thnt she would not stand for n second
term of trensuryship. The reason is not the consider'lble nmount

af work involved,which she gladly contributed. The Treqsurer feels th'lt her dutY is to
J.dministrate the finances of IFLA and plan the expenditures required by its developmént
programme. Under the present circumst'lnces, the conflict of interests betweun the smaller
sJcieties and ASh~ made it, so far, impossible to reach 'l sQtisf'lctory 'lrr'lngement,in
spite of the decisions taken by the Gr~nd Council in Lisbon,1970 end C'lr'lcns,1971.
3éing unable to raise the necessary funds, which she deems 'lppropriate, the Treasurer
fcels un~ble to fulfill her task,and therefore decides to resign.

~~~~!L~E.~E._~ducC:\tion Hqving had no report from Ch:ürm'ln Prof. r\O V-'eddle, on the mee-
tings of this comwittee,scheduled to t'lke pl'lce this yeqr in

3ritain and Scandinavin, as announced ~t Grqnd Council meeting 1971, the Bure~u will 'lsk
thE; Chairman whether th~se have taken place, 'lnd in th 'lffirm'ltive, request a report.

The Bureau being in f'lvour of hn.ving , ye'lrly bullétin on Educ'ltion published,as
proposed by Ch,irm'ln Prof •.l.~eddle, 200 copies, the Treqsurer put thE estim~ted amount
)n the budget 1973.

will be submitted to the
Gr,nd Council ~t next mee

project and hopes it c~n be materiqlizcd through thting. The BureQu recommends th
om~ittee on Education.

g~ds Committee Prof.F.C'lbr~l, coordin~tor of working p'lrties,suggested to npproach sc-
v8r'l1 experts on ronds problcms, in the US!~, Scqndinqvia qnd Germ~ny.

~ report will be mQde to the Gr'lnd Council on th~ r sults of such cont~cts. The Bureau
considers the creation of Rn active committ~e on roqd problems v~ry import~nt,qnd re
quests, once ,gain, the delegates to kindly inform of th~ir suggestions on the matter.

~hnical terms tr~nsl~tions The Burc'lu considcrs it import~nt ta set up an 'lctive com-
mittee for the translation qnd coordin~tion of professional

terms, in view of the estahlishment of a future bibliogr<phy centre.
1 t the request of IUCN to trqnsl'lte sLver'll ch~pt0rs of technical t-rms qnd d fini

tions into Spanish, the Bure~u obtained these tr'lnsl'ltions from tht Venezuel'ln , ssocia
tion,which promptly producùd them. The document has been sent to IUCN for publication in
their diction'lry.Copies of this tr~nslqtion 'lrc nvnilqble from the Sccretqri'lt.

JESCO Mr.J.B.Pcrrin rcpr€s~ntcd IFLh at a mt€ting organised by UNESCO, April 4-22,1972,
------ in Paris,in th~ qU'llity of official observer.The objectiVE of the convention was

J Lstablish a project for the protection of the world's natur~l qnd cultur'll inherit'ge.
r.Perrin's r~port to the Bure~u will be circul ted.

As reported in the minutes of the meeting of the Bure'lu in Bruss~ls, :pril 1972,the
~ecretqry Gener<l is now working on the addition'll report requ€st~d by UNESCO to comple
fient the first one. The Secretcry Gener~l would 'lppreciqte receiving from the delegates
"11 avqilable information regarding attempts m<de ta rep'lir dnmqgc cnused by indus trial
lctivities, for example afforcstntion to rcpQir eroded l'lnd, nqmely 'lttempts presently
undertqken in 1ngl~nd, Germ'ny,the USA 'lnd elsewhere, to récover from the effects of
~ining activites, etc.

To deql with another of the points to be focused in snid report,the Secretnry gener~l
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obt~ined the co-opLr~tion of an cxp~rt on street trees in tropicql ~nd sub-tropical cli
m~tes. The report is to be completLd ïnd d81ivered e~rly in 1973. A considerable
~mount of work is involved.

~~rogr~~~t the request of UNESCO, the S 'cretary Gener~l sent a brief r port,
outlining a progrlmrne intcr~sting the plrticip~tion of young people in

?ctiv~ preservïtion of nqtur~l rcsources and sites.

IUCN The Burelu met in Stockholm the delegqtes of IUCN ïnd discussed several projects
of mutull intcrest :

- ~editerraneln coasts : IUCN offered no fin,nciïl support, but suggested a joint mee
ting of experts, ev~ntuqlly in It~ly, in th~ neqr future.

- new project : Green Book, listing ïS ï first step the lïrge scale l:ndscïpes that
deserve ï speci,l interest, in view of promoting protection meïsures, to be enforced
by the respective stïtes. IUCN requested IFU,'s co-operation for this project.

Bibliography~en!~The President drïfted ïnd circul~tes herewith a progrJmme for th
prepïration of a bibliogrqphy centre,eventually t~ bt set up in

co-operation with ICOMOS,the first objective being to obtïin informqtion suit,blc for
computer input. During the Stockholm conference, the Burequ visited the Intern,tionl
Environmental Law Informïtion System ( Rcsearch project s t up by IUCN ). ~ similar
system could be ïdopt~d by IFu\ for collecting ïppropriqtc inform,tion. The President
proposes thqt elch society ~ppoint one persan t~ collect the information ïnd deliver
it to the Secretariat.This propos:l will be submittcd ta the approv~l of the Grand
Council. To eventually permit stïrting said procedure, at the most moderate l vel,
the Trelsurer provisionally nppropriïted sorne funds on the 1973 budget,far the projcct.

Naturschutztlg 1972 Dr. erkmeister bting unable to ïttend this confcrence,requested
------------------- Professor Olschowy to rcpresent him •

Int.SymEosiu~_~~~~dsc'~~!~in~,to tïkc pl,ce ,ugust 29-31,1972 in Bulgaria. The
President WïS invited to attend the conference,

nt the University of Ljubljana.Unïble ta ïttend person,lly, the Presid0nt will r quest
Prof.Moczeniy to r~prLsent IFLl and te report to the Grqnd Council.

XI~ongE~ UI~, to takc pl~cL in V~rna,Bulgïri~,Stptembcr25-30,1972. The Pr~sident

w,s invitcd t~ ïttend this congrcss, ~nd considering the importance of
co-oper~tion with the lllied professi~ns,Pr.Aspesae~d~cidedta invLstigït~ the possibi
litY of ~ttending the conference, or b8 rcpres~nt8d.

Youth congr~of-!FLA will t~ke pl~ce in \JïGeningen this yeRr. Two IFLA speakers,
Prof.F.C~br~l ~nd Dr.H.\erkmeister will lecture on thû problems

of ~uropes' changing l~ndscape. They will report on this t) the Gr,nd Council.

~he_Pr~~de~!-Erop~that qll members of IFLA, not only the delegqtes but also oth~r

members of the ~ffiliated societies, invited to participRte ac
tively qnd lecture ~t congresses,symposiums tt ~l, of ,llied professions, be requested
to send the Bureau a sh8rt report on their contribution and on the occasion, such in
formation ta be circulïted to the members of th~ Gr~nd Council, in the form of a
yeïrly list. Such g~n~r.l inform~tion on the ~ctivities of IFLA's rnemb8rs shall then be
rele~sed ta UNESCO, Council of Europe and other intGrnation',l bodies. The delegates
should bL requested to obtqin the relev~nt inform~tion fron their associqtion and
fellow members,also referring GVGntuqlly to books or ~rticlcs published, as well as
other professionïl activitics of their mcmbers throughout the world. The Bureau warmly
supports this prop)s,l.

----------------



Procès-verb~l dé l' r&union du BUREAU de 1'1 FLA

Bruxell s, l~ 1er S(pt~mbre 1972

Le Presidt..nt
Le S':crét1.ire
Le 'l'résorier
L:t Sfc rét'J.ire

Professeur O.. sp s~eter

Gfnér'l.l .lonsü.ur F.G.Sremcm
Melle. I.Stt..nersen

Exécutive

Le Sécrét~ire Genér~l f~it un r~pport sur l~ rfunion orgînisf~ p~r l' ~.I.T. ;
Lq Haye, le mGme jour, l'IFV. y ~Y'l.nt été invit~E: ~ p'l.r~icipür nux tr~v'l.UX préparatifs
du prochqin congr~s, qui ~ur'l. lieu en 1974, ~ Lisbonne, sur le th~me Plnnific'1tion
dt.s Loisirs.

Le Bur~au exanine rnpidement les divers points .~ l'ordre du jour de l'Assemblee
G&nér:tle.

1lection du Trésorier Le Sécrétaire GLnér~l ,nnonce que 1'1 proc'dure de vote a été
suivie, en ~ccord avec le Règlement Intérieur,ut qu'il n apporté

les bulletins de vote, 1.fin qu'ils soient ouverts et comptés p'l.r l Bur('l.u. Toutefois,
comme il se trouvG êtrç le seul candidat admis au suffrqge,il propose de soumettr l~

question ~ l'Assemblée Générnle qvant de dépouiller les bulletins de vote. Le Bureau
~pprouve sa proposition.

Demande d'a.dmission de nouvenux membres LE;. Prfsident ,nnonce -qu'il '1 reçu une lettre
de Monsieur 1.. ."rredondo, lui f'üsnnt sî.voir

qu'il siègerait ~ l'Assemblée Génfrqle, et se propos~it d'y présenter la cqndid~ture

officielle de la Société Mexic'1ine d'Archit ctes P,ys~gistE:s nouvellement fondée.
Le Bureau décide d'en référer au Comité l..xécutif

Cong~6s_~~_Jt..une~~_~97?-=_~afi~ingen Le SGcrét'l.ire Gén~ral annonc~ que cette conféren-
ce n'~ur, pqS lieu et le rbgrette beaucoup, C1.r

l~ confLrencs de 1971 qui a œu lieu ~ \aleningen égql~mEnt, s' était r~vélée un succès.
Le procès-verb~l complet de cette conflrencc î. [té publié, et le '[cr~taire Général
en présente un exemplaire au Bureau. Un ~utre 0xempl~irt serî. remis ~ l'UNESCO, d~ns

l~ cî.drt. de son progr~mme pour l, pnrticip:ttion des jeunes.

~~~~~gr~~intt.rn,tionald'1cologie - INTLCOL Cette nouvollc orgtnis~tion ~ invité
l'IFL ~ p'1rticipLr ~ son l~r congr~s, ;

qui aur~ lieu ~ L1. H~Y8 en 1974, du 8 au 14 Sept~mbr • Ls Bur ,u d[cidc d'cn r~f~rer
'1.U Cornit é Exécutif.



Minutes of thL r eting of th~ BUREAU of l F L J

Bruss~ls, Supt~mber lst, 1972

11E-mb~~ pr5:.sent .t-"rcsidcnt Pro f. o. HSpl.R"è0t er
Secrst~rj ~~ner~l hr. F.G.brLmn.n
TreGsurer liss I.St0n~rs n
xecutiv~ Sec~ct~ry

The SecretQry Gener~l rLported on the tnc~ting thnt ht ~tt ndtd in The HAgUl.,On
Septcmbcr lst, on invitation of Â.I.T.,who requcst~d the co-op~r~tion of IFU, , IUCN,
Council of EuropG,Europ~ Nostr~ tnd other org~nisn ions, for the pr0p,r~tion of their
next world congrl.ss, to tnke pl~ce in Lisbon in 1974, on thE- theme : Pl~nning for
Lcisure" •

The Burc~u wsnt bri fly over the various points on thL agend, of th~ Crqnd Council
meeting.

Election of Hon.lreasurtr The Secret'1.ry GGner,l informed th~t the el~ction procedure
hqd bcen carri~d out ,ccording to thé Byu-~qws"nd th,~ he

brought the voting papers to be checked by thL Bureau ~nd counted. HowevGr,considering
th,t he qppt~red to be the only clligiblc cqndidqte for th post, h proposed ta post
pone the opening of the voting p~pers until the mltter h~d b > n submittcd to th appr
ciation of the Grtnd Council. The Burcnu approved this suggestion.

Ne~~em~~~~~E_qpp!~~~~~~~~ The President adviscd thnt h rec~ived, lLtt~r from ~r.

L.Arredondo,informing th,t hL would ,ttcnd thL Gr,nd Coun
cil,where he proposed to submit the offici~l qpplicntion for rücmb~rship of the ncwly
formed Associ~tion of Mexican L,ndsC'PC .rchitects. The Bure~u decidcd ta refer the
m~tter to the Executive Committee.

!out~_~~~gr~~_!97~=-~ag~~~~~e~ The SecrLt'FY Gener,l informed th~t this conf ronce
did not t,lh: pl'l.ce,v,hich he regr ttE-d, b-cause the

first Youth Conference, in WngeningLn in 1971, provtd to be successful. He present d
to the members of th~ Burc,u thE- procL dings of s'lid conferencL,recuntly printed tnd
distributed. A copy of this r~port will be sent to UNLSCO, the mqtter being r~l~ted

to UNESCO's Youth progrlmme.

!st-!Q~ernqt~~tl_~~~~r~~~_~~_~~~!o~L-=-INT~~2~This new orgqnis~tion invit~d IFUl to
~ttend th first congress, to t,k~ place

September 8-14th, 1974 in Th~ H~gue. Th~ 3urc~u decidçd ta refer the m~tter to the
Executive Committec.



COMITE EXECUTIF de l'IFLA

EXECUTIVE CO ITTEE of IFLA

Liste des Membres présents

Attendance List

Bruxelles, Vendredi 1er Septembre 1972

Brussels, Friday September lst, 1972

Le Président
The President Prof. O.Aspesater

Les Vice-Présidents Prof. H. Owens
The Vice-Presidents

Dr.F.H. erkmeister

l r.D.Lovejoy

Le Sécrétaire Général
The Secretary General

Le Trésorier
The Hon.Treasurer

r.F.G.Breman

iss I.Stenersen

Le Présiden6 Sortant
The Past President Prof.F.C. Cabral



Procès-vcrb~l de la réunion du COlITE ~XLCU IF de l'I FLA

Bruxell~s, le l~r Septembre 1972

Professeur O.AspesReter
Professeur H.Owens
Dr.H.F.'.. erkmtist r
~onsieur Y.G.Brem~n

l'~d~moiselle I.Sten rsen

Le Pr~sident

L~s lice-Présidents

Le Sécrét~ire GGn[rql
Le Trésorier
La Sécr~taire Ex&cutive

Le Président ~nnonce qu'il a reçu dûs excuses pour natif d'abstnce du Président
Sortant, le Professeur F.C.Cabr~l.

Aembres pr~sents--

Le Comité Exécutif examine ensuite brbvemcnt les divers points ~ l'ordre du jour
de l'Assemblée Génér21e, et approuve les rapports du Sécrétaire G&néral et du Trésorier
ainsi que son budget.

Structure financière Le Trésorier remet ~u Vice-Présid nt Prof.Owens le rapport qu'il
lui a dem~ndé sur le paiement des cotisations ~ l'IFL • L Prof.

Owens déclare, qu' è. Sel connaiss"tnce, l' associ 'ltion "m~ric::üne ,\SLl rfpètertit SCl propo
sition déjà formulée qu~nt à un nouveau syst&me de p~iemtnt dts cotisations, et que
l-r.Lovelace, d[légué de l';\SL1\ présenter~it à l' .ssemblé Génér~l un document contenant
des propositions et d0s suggestions q l'intention de l'IFLA.

Le Comité Lxécutif décide d'~n r[férer , l'Rssemblée Génér~l~ sans formuler ~ucune

recommandations.

Renouvellement des délégués Le ComitL LXGcutif ~pprouve la proposicion du Bure u d'
entamer une routine de renouvellement, n ~ccord 'lVGC l'

articl~ 12 de la Constitution, en priant les huit premi~res ssociations, p~r ordre
alphabétique de leur nom dans lLur langue d'origine, ~ partir du 1er Janvier 1973, de
nommer un nouveRU délégué auprès de l'IFU, ou d reconduir~ celui fais'lnt fonction.

~~Endement de l'~rticle 7 du Règlement Intérieur, propJs' pat Monsiéur PechGre, est
approuv[ p~r le Comité Lxécutif.

11ection du Trsorier LG C011it& Exécutif approuve la proposition du Sécrét~irc GfnÉral
d'en référer ~ l'Assembl~e GénCr'lle.

NouveA.ux membres Le Comité Lxécutif examine les cqndid~tures suivantes :---------- Centra ~rgentin~ dû Arquitectos PRis~gi~tas - e décide de recommander
son admission.

- Prof8sscur Ogrin ,Yougosl~vit - 8t dlcidt de r commander son ~dmission

- M~dtmois lle N~di'l Kh3w3nd, Lib n - et d{cidc de r~canmqnd~r son

r aisqj ist qS d - je;xico - l:.t qnt donné qu'aucune
ltC r ÇU8, 1· Comitf 1XLCUtii décid8 d'a~ten

r&f-.':rer -1 l'._ss~mbl'e G&n&r-tll:, au C'1.S où
cette candid~tur ; l'ftss~mbl&~ G~nlrale.

Socitd.d de . rquit~ctos
demande officielle d'~dmission n'3 encor~

dre cette demande, ou [vcntuell ment d'en
onsieur "rredondo pr:s~nt~it dircct~ment

admission.

UN1SCO - ONU - ICOMOS Le Comit& 1xLcutif approuv les Rctivitéc du Bureau Jucours de
--------------------- l' nnée [c)ul~0, et félicite s~s membres pour les pr~~rès rCali-

, 0

ses, not~mment l' chLvém nt du r'PPQrt destih( ~ s~tisf.ire le prGmier contrat .ccordé
par l'UNl.SCO à l'IFL., "t sa p,rticip~tion .; 1. conf~r\-nc( d l'.c,çvironnement d 1'0110
'1 Stoskholm.

UICN - AIT

et d'8.utres

Le Comité Lx~cutif '1.pprouve les initiatives du Burc'1.u et dLcid de rccomm'ln
der à l',\ssembl~l: G&nLr~le unG ~troite collab~r~tion ~Vl:C ces or~qnisations

org'lnis~es internationaux.

~roposition de l' [\S1.\ d'adopter unt: d' cl.ration de princip sur" La popul~tion Humain"
Le Comité lxécutif ex:unin~ cette questiJn et décide qu'elle n'est

pas de l~ c ,mpétence de l'IFL•. Il décide donc de recommander q l'AssembléL Gén;rale
de décliner cette propJsition.

Liste des M.::mbrE::s d l'IFLA Le CornitG Exécutif propose de publier,chaque 'lnnét:., unE::
liste d~s ~dministrateurs Gt fonctionn~irLs res SOCiLt~S

membres, ce qui serqit plus facile ~ réqliser q 'une list~ c m l~tG de tous les membres
de toutes les SOCi~tLS ,ffi~iées ~ l'IFL~.Les 'lssaci,tions ~er~ient pri6es d'cnv~~er

au S8cr~tariat une liste de leurs membres et de lLurs ,dministrat urs, avec les adres
Ses Cictuelles.

Liste des associ,tions affiliLcs ~ l'IFL

Qnnée pRr le 0&cr~t'lttat, porterq

~~

ct des membr s in ividuels Cette list ,
publiÉe chaque

a d~te de sa publicati n.



Hinut8s of the t· eeting of the EXr.;CUTIV1 C0111lITTBE of l FLA

Brussels, S~ptemb8r Ist, 1972

Prof.a.lispes" t8r
Prof. H.Onms
Dr. H. F •V'erkmcister
!'lr • l' • G • Br .pnn
iss I • .::Jtencrsl..n

President
Vic -rr~sidents

~ecret~ry GcnE:r~l

~r':'lsurer

Executive S~cret~ry

The ?rcsident Rnnounced th~t he h,d rccéivd ~pologics for lbs nc\:;; from Past
President, Professor F.C.C~br,l.

.I"mbérs present----------

The Executive Committee went britfly over the ~gl..nd· for th~ Gr"nd Council meeting,
qnd ~pprov8d the reports by the Sccretary ucner~l ~nà the Tre ..sur8r, lS weIl as the
budget.

Fin~~ci,l~~~tu~ The Tre,surer prçsented Prof.H.uwEns , Vic\:;;- resident of IFLA,with
the requested report on the p ..yment of IFLA dues. Prof.Owens

informed thqt, to thL best of his knowledgG, J\SLA repent dits previous proposql re
garding re-Grrengement of feEs, end that Mr.Lovel,cE:, ASLA's dElegqte,would present the
°r~nd Council with l written document stating ~SLA's sULgestions end propos Ils to IFU\.
Thç Executive Committee decid d to refer the tnltter to th Gr .. nd Council without re
commendô.tions.

Ch2~~~~!-~~le~Rte~ The Executive Co mittee ..pproved th Bure ..u's propos'l.l to st ..rt
renEwal routine, in compli ..nc8 with it~m m2 of th~ Constitution,

~s from J~nu·try lst, 1973, by requcsting the eight first ~ssoci.. tions, by ,1ph~bGtic

order of their namE in their origin.. l l ..ngunge, to appoint a new deI g~te or re
appoint the lcting ont.

l1r.Pechère's proposaI w~s ~pproved by the Executive
Committee.

11ection of Treesurer The 1xecutive CommittGe ..pproved the Secrcttry General's propo
sll to refcr the mttt~r to the Grlnd Council.

Ne~~~mb~E~!:.~E._~E.E:!:.ic~tio~~ The 1xecutivE:; Committee ex:tmined tht:' qpplic'ltions of:
- Centro rgentino de arquitl..ctos P,..is~gistlS , end decidcd

to recommcnd its ~dmission.

- Profcssor Ogrin, Youcosl ..vit - and decidcd to recomm\..nd
his admission ~s individu .. l member.

- l11ss r';adi'" Kh~w~lnd, Leb:mon - 'l.nd dccided to r comm"nd
her ndmission tS individu~l mt~ber.

- Socied:td de "rquitectos P"ise:tgistGS de ,!exico. Considering
th'l.t no formql ~pplic~tion h~d yet bLen r e,_ived, the Executiv~ Committee d~cided to
:.lwait s,me, or 8vE.ntu"11y ref<.;r th~ m,tter to the Gr'l.nd Council in Ci'\se i1r .•rredondo
presented the lpplication to the Council directly.

Q~~SCQ=_~~Q-=-!~Q~OS The Exeoutive Committt ~pproved the Bure~u's ctivitics during
the p~st year,and congratul'ted the nembrrs for the pr~grE.ss made

namely th~ completion of th first contr,ct ~ward0d by UNESCO, 'lnd IF~\'s pnrticip~tion

to the Environm~nt Conference in Stockholm.

IUCN - .IT The Ex~cutiv0 Comrnittce ~pprovE.d the Bureeu'S initi,tives ,nd dücided to
---------- recommend to the Gr nd Council l clOSe co-op~rntion with these nnd other
intE.rnationql orgnniz~tions.

~SLA' s proposCJ.l to 'l.dopt a policy st'ltement on " Hum ..n popul:üion " VilS examined by the
~xLcutivE. Committec,which d€cid~d th,t it w,s net ~ppropri~tc for IF~Î

to adopt such policy,and would therefore rccommend to the Gr'lnd Council to dccline thE.
proposql formul,ted by ASL\.

List of~~mbers The Executive CommittcL proposed th,t 1FL. publish very ye,r a list
of the officers of the 'l.ffili,tcd socicties, which would be casier

th..n '1. complete list of aIl societics' membcrs. fhL ,saoci,tions should b0 rcqucstcd
to s~nd the Secretariat of IFLA a complete list Jf aIl their rnembcrs 'lnd officers,
with up-to-date ,ddrtsses.

List of ~ffiliat0d socicties and individual memb rs of 1FLA , publishud eV8ry year by
the Secr~tarint of 1F~i

should be r the daté of the

~~



Procès-verbal de la Réunion du BUREAU de l' l

à Paris, les 8-10 Décembre 1972
FLA tfll

l:embres présents Le Président Professeur O.Aspesaeter
Le Sécr~taire Général Monsieur F.G.Breman
Le Trésorier Mademoiselle l, Stenersen
La Sécrétaire exécutive.

C~mité ~xécutif Compte tenu de l'importance d s travaux que l'Assemblée Générale a
confiés au Comité Exécutif - recommandations pour un nouveau système

de cotisations, objectifs à court et à long ter.~e, etc. voir procès-verbaux des réunions
de Bruxelles 1972- le Président a décidé de convoquer une réunion du Comité,aux tGrmes
des articles 20 et 22 des Statuts. Le Bureau répare l'ordre du jour de cette r~union.

Le Bureau examine la circulaire récemment publiée par le 3écrétaire Général en son nom
personnel,et les réponses qu'il a reçues de plusieurs délégués,dont

certains ont envoyé une circulaire à tous les membres. Le Bureau souhaite exprimer ob
jectivement son point de vue comme suit :
_ D'après l'art. 3 du Règlement Intérieur,le Sécrétaire Général est chargé de faire

respecter les Statuts et le Règlement Intérieur.Il est donc de son devoir non seulement
d'attirer l'attention des membres sur toute dérogation aux règlements existants,mais
également de les avertir des conséquences éventuelles.

_ Il lui appartient également d'informer les membres sur toutes les affaires de la Fédé
ration,en leur fournissant tous les éléments qui peuvent leur permettre de prendre
des décisions en connaissance de cause.

Se trouvant,après les réunions de Bruxelles,sous la nette impression que certaines déci
sions avaient été prises de manière trop lâtive,sans une connaissance suffisante des
faits ni des conséquences, le Sécrétaire Général a pris l'initiative de fournir des in
formations concrêtes aux délégués dès que possible. Le Bure~u souhaite souligner que:
_ Bien que le rapport de ~onsieur J.Oldham sur la structure régionale nIait pas été

distribué à tous les déïegu~s en temps utile pour leur permettre de l'apprécier à sa
juste valeur, bien qu'il n'ait pas été distribué en Français, bien que certains mem
bres ne l'aient pas reçu du tout au moment de la réunion, sur la base de l'approbation
de principe exprimée par l'Assemblée Générale à Caracas, ce rapport a été approuvé
à Bruxelles sans objections, excepté en ce qui concerne ses conséquences financières.

- Le rapport du Prof.D.Harper sur l'organisation des réunions n'a pas été distribu~ à
l'avance, mais seulement lorz de la réunion du 3 Septembre 1972, en Anglais seulement,
la traduction verbale en Français ayant été assurée par le Prof.Harper lui-même. Les
délégués n'ont donc pas eu la possibilité de l'étudier à fond,ni de consulter leur
association. Ils ne pouvaient donc prendre une décision immédiate en connaissance de
cause, sans informations supplémentaires. Par ailleurs l'un des membres du Comité du
Prof.Harper, le Vice-Président Dr.Werkmeister ( voir procès-verbal de l'Assemblée
Générale de Bruxelles,page 5 Organisation des Congrès §3 )a déclaré qu'à son avis le
nouveau programme ne devait entrer en vigueur qu'après les congrès de 1974 et 1976.
Le troisième membre du Comité, Mr. J.Dormling, Suède,n'était pas présent à l'Assemblée

Le Bureau regrette que l'Assemblée n'ait pas retenu les propositions du Sécrétaire Géné
ral d'établir une commission ch~rgée d'étudier à fond les problèmes de structure régio
nale et financière - voir procès-verbal du 2/9/72 page 3 Structure Financière 2 -et
du Trésorier, suivant motion du Vice-Président Dr.V.erkmeister, d'étudier à fond les con
séquences financières de l'adoption du projet de structure régionale- voir procès-verbal
du 3/9/72 page5 structure J'gionale §3- avant de l'approuver.
Le Bureau regrette vivement que les informations,fournies par la circulaire du Sécrétai
re Général,et ses arguments,n'aient pas été soulevés lors de la réunion,afin d'éclairer
la discussion avant les votes. La raison en est le mînque de temps pour un échange d'
information et une étude approfondie des problèmes posés par plusieurs rapports détail
lés,distribués sur place. Les véritables conséquences de l'alternqtive III du rapport
du Prof.Harper n'ont apparu à la plupart des délégués que plus tard, ne leur donnant l'
occasion d'exprimer leurs inquétudes à ce sujet que lorsqu'ils furent mis au courant,
et lorsque le représentant officiel de l'UNESCO au Congrès le leur eut confirmé claire
ment.

Il semble que certains délégués ne se rendent pas bien compte de la différence fon
damentale qui existe entre une organisation excl sivement internationale et gouverne
mentale comme l'ONU, qui représente actuellement les gouvernements de 131 pays, et opè
reau niveau gouvernemental et international par ses Agences,notamment l'Ul~ESCO (United
Nations Educational Scientific and C ltural Organization ), FAO ( Food and Acriculture)
etc.et par l'inter~édiaire d'~rgan~~~!~~~?-E~~=g?uvernementales( NGO), telles que l'
l FLA, l'UIC~ et bien d'autres, composées de professionnels, de membres individuels,
ou encore d'unions,de féaérations ou d'associations diverses. L'ONU utilise leur compé
tence dans des domaines spécifiques, et les associe à ses progr mmes, soit directement
soit par l'intermédiaire de ses. gences ( Environnement - agence nouvelles de l'ONU
crééé après la Confér nce de Stockholm,ayant 30n siège au Kenya ).Ces organisations,
telles l'IFLA et l'UIC.I, sont classées en 3 caté~ories,-l'IFLA actuellement en B sou
haite être admise en A- ell~s reçoivent des contrats, sont chargées e travaux spéciaux,
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Dans ces conditions,le Président ayant consulté le Comité Exécutif,cinq de ses mem-
bres approuvèrent un referendum sur le lieu de l'Assemblée Générale en 1973. Ce refe
rendum se réalisera donc immédiatement, et les membres de l'Assemblée Générale sont
priés d'y répondre d'urgance.Le vote par écrit sera secret,la. procédure étant celle
indiquée au Règlement Intérieur.

Le Bureau examina le programme présenté par le Prof.R.Botha, Président de l'Associa
tion d'Afrique du Sud, dans sa lettre circulaire aux membres de l'IFLA du 3 Novembre,
et le trouva fort intéressant.Il fait toutefois remarquer qu'il ne s'agit pas d'un
congrès, mais bien d'une conférence régionale-technique, que COME, lors de sa première
réunion du 5 Septembre a décidé d'appeler" Symposium".

N~uveau budget Le Trésorier a préparé un nouveau budget, en francs suisses,suivant la
décision de l'Assemblée Générale à Bruxelles.Le Bureau approuve ce bud-

get. . Le dollar USA a été converti en francs suisses par. la
banque, à la parité ayant cours avant sa dévaluation de 1970-71 et le Smithsonian Agre
~ment du 20-12-1971 : US$ = 4,3728 francs suisses. Les cotisations des membres de l'IFLA
pour 1973 sont donc les suivantes :

US$ 2,80 per capita,minimum $ 56,- par association devient:
12,50 Francs Suisses per capita, 250,00 Frs.Suisses minimum par société

US$ 56,00 par membre individuel, devient 250,00 Frs. Suisses par membre individuel

US$ 1.250,00 forfait pour l'Association Américaine = 5.500,00 Frs.Suisses forfait ASLA

Les factures des cotisations en retard pour 1971 et 1972 seront converties en Francs
sUisses,et tous les membres sont instamment priés de les pay r sans retard.

Le Trésorier, Melle. Stenersen, ayant aimablement accepté de continuer sa tâche jusqu'
a moment où le Secrétaire Général quittera sa charge en 1973, afin d'éviter le cumul,
tous les payments devront être effectués au compte IFLA 2517 chez Bergens Kreditbank,
comme auparavant.

Le Trésorier demande que soit à l'ordre du jour de la prochaine Assemblée Générale,la
motion suivante: " Tout membre qui n'a pas payé sa cotisation pendant les deux derniè
res années, perd sa qualité de m~mbr de l'IFLA - Tout m~mbre qui n'a pas payé sa coti
sation à jour, perd le droit de vote à l'Assemblée Générale." Ajouter au Règlement In
térieur.

~devances congrès Les organisateurs du dernier congrès posent la question des 20%
de l'IFLA. sur les inscriptions des étudiants. Le Bureau examine la

question,et leur fait connaître que les étudiants sont assimilés aux autres participants
l'IFLA ayant droit aux 20% sur leur inscription comme sue celle des autres, même si
le montant de leur inscription a été considérablement réduit afin d'encourager la parti
cipation des jeunes.

)tructure financière et cotisations Suivant décision de l'Assemblée Générale à Bruxelles
---- voir page 3 du procès-verbal -le Comité Exécutif
est chargé de formuler des recommandations.La question est donc à l'ordre du jour de
la prochaine réunion du Comité Exécutif, prévu en Mars 1973.

-E0grammes à court et long terme Suivant la proposition du Prof.Owens,approuvée par l'
Assemblée le 6 Septembre - voir procès-verbal page ~-

le Sécr~taire Gén~ral a envoy~ une circulaire le 28 Octobre. Le Bureau prie tous les

obtiennent eventuellement des subsides - voir en annexe copie des statuts des
auprès de l'UNESCO, déjà distribués en 1970 par le Sécrétaire Général.

Il ne peut donc y avoir aucune similitude entre l'ONU et ses Agences,qui opèrent
toutes au niveau exclusivement international et gouvernemental, et les innombrables
organisations non-gouvernementales dont un certain nombre est associé à leurs travaux.
Il existe quelques 4.000 organisations de tout genre dans tous les domaines d'activité
dont 31 seulement sont en catégori A et 150 en catégorie B de l'UNESCO, d'après la
liste publiée en Juillet 1970.
Ainsi que le fait remarquer la circulaire du Sécrétaire énéral, seul un organisme
international et gouvernemental peut contribuer à donner à notre profession le statut
éducatif et professionnel pour lequel lutte l Fédération.

Election des membres du Comité Exécutif Le Sécrétaire Général annonce que la procédure
a été entamée,suivant le Règlement Intérieur,

, les bulletins de nomination ayant déjà été envoyés à tous les membres.

Assemblée Générale 1973 Le Bureau apprécie à sa juste valeur le travail considérable
fourni par le Prof.D.Harper pour la création du comité COME.Il

regrette toutefois que le Prof.Harper ait pris l'initiative d'entamer une action directe
en vue d'obtenir de l'Association Danoise qu'elle retire son invitation pour 1973,allant
ainsi à l'encontre d'une décision unanime de l'Assemblée Générale approuvant le program-
me de cette réunion, présenté par Mr.J.Dormling à Caracas, sans même en informer le Co
mité Exécutif, et sans envoyer aucune copie d sa correspondance avec l'Association d'
Afrique du Sud - sa lettre du 17 Avril 1972,leur réponse du 17 1ai 1972, qu'il n'a m n
tionné que le 6 Septembre 1972,lors de la troisième réunion de l'Assemblée Générale.
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de répondre le plus tôt possible, afin de permettre au
matière lors de sa prochaine réunion,début Hars 1973.

~opositions et

2 Septembre charge le
aux membres du Comité
pro~haine réunion.

U ESCO Le Bureau a rencontré à Paris tonsieur G.Bolla, Directeur du Dépt. pour la Pré
- servation de l' Héritage Culturel, ainsi que t'Ir. H.Daifuku, et examiné avec eux les
projets de future collaboration.
1. Contrat : Le Sécrétaire Général rappelle aux membres sa circulaire du 23 Novembre,

demandant leur collaboration pour l'exécution de cette étude.
2. Le Président demande aux représentants de l'UNESCO quelles seraient les conséquences

d'une assemblée générale de l'IFLA en Afrique du Sud,et s'entend confirmer formelle
ment que si l'IFL~ organise une Assemblée Générale en Afrique du Sud,Rhodésie ou un
des territoires Portugais en Afrique, elle sera exclue de tout programme de co-opéra
tion avec l'UNESCO, radiée de la catégorie B,et perdra ainsi tous ses avantages et
subsides éventuels, probablement à la suite d'une proposition émanant des autres pays
africains.

3. L'UNESCO souhaite développer rapidement sa collaboration avec l'IFLA, compte tenu de
la valeur de sa participation passée, notamment l'étude récemment fournie, les sub
sides nécessaires lui étant éventuellement fournis.

4. Le President pose la question d'une assistance de l'UNESCO pour la création de nou
veaux centres de formation professionnelle,notamment en Am[rique Latine,et,de bourses
d'études pour les étudiants qui doivent étudier l'architecture paysagiste a l'étran
ger, parce qu'il n'existe pas de centre de formation dans leur pays. Il lui est ré
pondu que l'UN1SCO peut 8ventuellement aider les Gouvernements qui lui en font la
demande à créer un centre de formation professionnelle dans une université qui doit,
dès lors, prendre l'initiative d'en formuler la proposition à son Gouvernement.
L'IFLA peut recommander,à leur prop- . Gouvernement,des étudiants qui souhaitent étu
dier à l'étranger, afin que ces Gouvernements en fassent la demande à l'UNESCO pour
l'attribution de bourses éventuelles. Le Bureau décide de soumettre la question au
Comité Education de l'IFLA.

rCOMOS Sous la conduite de Mr.Daifuku, le Bureau visite les nouvelles installations de
------ l'ICOMOS à l'Rotel St.Aignan, dans le ~Iarais, entièrement r~stauré à cet effet,
et destiné à héberger le eentre Bibliographique auquel l'IFLA a été invité~ à collaborer.
Le Bureau étudie la possibilité d'y obt~nir une salle, afin d'y installLr ses archives
et plus tard un centre bibliographique et une bibliothèque professionnelle.
Le Bureau rappelle aux membres la décision d l'Assemblée Générale à Bruxelles,et les
prie d'envoyer dès qUt possible les listes bibliographiques concernant les jardins et
les sites historiques.

li I A Le Pr8sident a assisté au congres de l'UIA à Varna.C'était la première fois que
l'IFLA avait ét~ officiellem~nt invit~e à participar à un congrès de l'UIA.Le

Président eut l'occasion d'établir maints contacts intéressants,notamment avec le Sécre~

taire Général,Mr.Weil,avec lequel il a examiné les possibilité de collaboration entre
les deux organisations.Il semble qu'une telle collaboration doive se développer à l'
avenir de manière satisfaisante.

Le thème du congrès étant axé sur l'architecture destinée aux loisirs - quotidiens
hebdomadaires et annuels, une vaste assistance reconnut l'importance du rôle de l'archi
tecte paysagiste dans ce domaine.Il apparait clairement, une fois de plus, que le thè
me des "Loisirs" est de ceux qui attirent toutes les disciplines, et aussi que les ar
chitectes adoptent de plus en plus les techniques et les théories des architectes pay
sagistes,ce qui met en lumière l'importance de la tâche de l'IFLA,en ce qui concerne
l'établissement urgent des normes et du champ d'ac,tivités de notre profession.

Afin d'étendre l'influence de l'IFLA en associant un plus grand nombre de professionnels
à ses activités,comme le proposait le Président

dans son rapport ~ l'Assemblée Générale à Bruxelles, et suite q la proposition concrète
du Prof.Rarper-voir procès-verbal page 2 §3-le Bureau décide de s'adresser à diverses
associations d'architectes paysagistes,notamment l'AlLA aux Etats Unis et l'association
d'Allemagne de l'Est. Tous les déléeués sont priés d'informer le Bureau quant à d'autres
associations qu'ils souhaitent inviter.

Education Le bulletin LAND, publié par l'association ASLA Américaine,de Novembre 1972,
vol.XIII nQ Il,contient une page entière annonçant le Report on Education de

l'IFLA, édition 1970, en vente au prix de US$ 5,- au ~écrétariat de l'ASLA. Le Bureau
estime cette information fort utile, mais pense que tous les ouvrages de l'IFLA devrai
ent être, en premier lieu, mis à la disposition des intéressés par le Sécrétariat de
l'IFLA. La question sera mise à l'ordre du jour du Comité bxécutif.

Bulletin 1ducation Des fonds ayant été attribués à la publication d'un bulletin annuel
le Bureau prie le Prof.Weddle de lui en soumettre un projet.
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stages d'étudiants à l'étranger Le Bureau rappelle aux membr s qu'ils sont
voyer une liste des membres de leur association qui son~

isposés à prendre des étudiants en stage -voir pro ès-verbal Assemblée Générale page 4
Le Bureau a demandé à ANTHOS de publier ces listes, ce qui a été accepté en principe.

Equivalence professionnelle La question présente un intérêt considérable, et le Bureau
demande au Prof. ,eddle de bien vouloir lui communiqu rIes

progrès réalisés dans ce domaine, suivant sa note A1W/SS/Sheffield d'Août 1972.
Le Prof.Weddle, président du Comité Education, est également prié de vouloir bien infor-

mer si des progrès ont été réalisés pour les concours antre 'tudiants,
et si la réunion de son Comit' a eu lieu à l'Université d'York en Novembre 72,comm~ pré~

COME Le Sécrétaire Général prés~nte le rapport de la premi~re r'union du Comité,le 5
--- Sept .1972, daté du 25 .::>eptembre, et une lettre du Président dEo l' ',ssociation Belge
datée du 2J.. Novembre,annonç.::tht la nomination de Nr.J .Beck comme délégué ad interim.La
confirmation de la nomination de Mr.R.Pech~re à la présidence de COME devait avoir lieu
lors de l?' réunion de l'Asssocation le 4 Décembre.Le Président de l'IFL, décide d'atten
dre cette confirmation avant ~e notifier les membres du CO~1E,ainsi que prévu au rapport
de Prof.Harper. Le Bureau demandera au président de COME de l'informer quant au program
me du comité,et de tenir compte de la nécessité de coordonner les dates d'autres r~u

nions, notalment le Symposium de l'ICa 'lOS sur les Jardins Historiques,en Sept. 1973.

Routes Le Bureau rappelle aux membres les décisions d l'Assemblée à Bruxelles -page 6
----Le Président €.crira ~ cet effet à Mr .Dormling et à Hr. v'erkmeister.

Ter-nes techniques Le Bureau encourage les travaux de t·Ir. Schmitt, Président de la EDLA,
et prie tous les membres de lui r'pondre directement.

IUCN Le Bur~au espère que le Prof.Harper, qui a représenté officiellement l'IFLA au
----congrès de l'UIC au Canada, en fera ra port. Le Sfcrétariat de l'UICN a fait sa
voir qUE; les réunions prévues en France et en Italie pour +e projet Côtes l'léditerranné
avaient été remises à l'an prochain.

AIT L'IFLA a été invitée pour la 1ère fois à participer à la préparation du prochain
----congrès de l'AIT,0n 1974 - voir procès-verbal Assemblée Générale page 7 -et le
Sécrétaire Général a assisté à la réunion de La Baye le 1/9/72.Une nouvelle réunion a
eu lieu le 5 Décembre,et Mr.A.G.Hosper y repr(sentait l'IFLA.Avant cette réunion,lL sé··
crei_txe G€néral avait eu des contacte avec l'AIT,et lui avait, à sa demandb,remis une
liste de conférenciers pour son congres, tous membres de l'IFLA.

Demandes d'admission Le SÉcrétaire G[néral a reçu une dem~nde d'admission de :
Mr. E.N.Akah, Nrg;rie, auquel il a demandé de lui fournir curriculum Eot autres document~,
Prof~~Sougarev-,-ae-Bulgarie.Le Bureau ~xaminc son curriculum et décide de recomman
--------- der son admission au ComittS Lxécutif.
Mr~~~l!~ Le Président a le profond rE;;gret d'annonc r son décès le 29 Octobre 1972

Nombreux sont les membres de l'IFLA qui l'ont connu et qui ont appr€cié
un ami dévoué de l'IFLA et de sa profession.

Conférences des Jeunes Le Bureau décide d essayer d'organiser des confer nces destiné~s

aux jeunes.Pour cela, il aemander~ à COME de faire établir par
ses plus jeunLs dél&gués un programme pour un congrès aussi peu coûteux que possibl •
Il faudra s'adr8sser aux Universit&s,qui s'intér~sserai~nt LVLntuLllem8nt à ce projet.
COME pourrait éga16ment étudier la possibilité de ombiner ces programmes pour l s
jeunes avec les symposiums régionaux techniqu~s.

Congrès 1974 Le 12/11/72 lES organisateurs ont remis un programme provisoire pour l
congrès simultané IFLA-IFPRA,à Vienn , sur les thèmes :"Planification et

E-nvironnE;ment" pour l'IFLA et ">tL3.1isation et Administr~tion" pour l'IFPRA.Les partici
pants pourront assistLr aux conférE;;nces des deux oreqnisqtions,à leur gré, Le Bureau
demandera au Prof.Filipsky àe so~mçttre un programme définitif et détaillé,y compris
les frais d'inscription LtC.

Fondation Van clf - Belgique invite l'IFLA a son congrès en 1973,et s'est adressfuau
SécrétariAt cn vue d'une coll~bor~tion éventuelle.Le Bureau

ch~rge le S~cr[tqire Génér,l u'~tqblir un contRct dès qu posviblc.

OT~ DU SECRbTARIAT

Le Trésorier remet en annexe les Îactur~s relatives a la cotisation de 1973.

Le Prof.K.Filipskl Rnnonce qu'il R indiqu~ des dates erronées pour les réunions de 197L

et prit de lE;;s rectifier comme suit :
Comité bxécutif : Vendredi lç 14 Juin 1974,à Vienne
Assemblée Général :Sqmedi et Dimanche les 15-16 Juin 1974
Congr~s : 16 - 23 Juin - Excursions 24-29 Juin 1974

BDLA demandv ~u Sécrftairat de distribuer la brochure en annexe, avec la note suivante:
" L'Association Allemande BDLA vo' présente un~ brochure rLlative aux principes

pour l'aménagement du territoire ct p Lservation du paysage,Gtablis par son groupe

~
rav~..'.L~ndschaftsanwfilt':? 1 ( s.e 'lü,rs pour 1" p-"l.ysage)."

-.. ..... .
0.1 c....1 -1/'::-



.1inutes of the Heeting 0 f the BUR.r.;AU of IFLA

Paris, December 8-10th,1972

1embers present The President , Professor O.Aspesaeter
The Hon. Secretary General, Mr. F.G.Breman
The f on.Treasurer, Iiss I.Stenersen
The Lxecut~ve Secretary

bxecutive Committee Considering the importance of the tasks given to the Lxecutive
Committee by the Grand Council in Brussels - recommendations for

re-arrangement of fees,short and long range objectives, etc. see minutes of Grand Coun
cil meetings 1972 -and of SO.ne decisions made, the President decided to convene a mee
ting of the Executive Committee,according to items 20 and 22 of the Constitution.
The Bureau prepared the agenda for said meeting.

The Bureau examined the circular sent out recently by the Secretary General in his own
name,and the comments that he received from several members,some

of whom sent open letters to aIl delegates. The Bureau wishes to advise very objective
ly as follows :
- according to the Bye-Laws art. 3,the Secretary General is responsible for the obser

vance of the Constitution and the Bye-Laws. It is therefore his dutY to calI the at
tention of the members not only to any derogation of existing rules,but also to the
consequences thereof.

- It is also his dutY to enlighten aIl r..embers on aIl the affair of the Feder tion,
and provide adequate information to permit them to take decisions in full knowleage
of the facts.

Because the Secretary General felt,after the Brussels meetings,that some decisions ~ere

rushed without sufficient background information nor kno~ledge of eventual consequences,
he circ lated these as soon as possible. The Bureau wishes-to point out that :
- though Ar.Oldham's report on Regional Structure was not distributed in time for aIl
members-~appreclateit as it deserved, nor was it delivered in French, nor did aIl
members ever receive it, the principle being approved in Caracas, the report was
approved without objections in 3russels,except for financial implications.
Ar.Harper's report on meeting organization was not distributed in advance,but simply
nanded over aE tEë meeting of September 3d,1972, in English only, the delegates were
unable to consijer the matter thoroughly, nor to act on their associations' instruc
tions. Lherefore they could not make a sound decision on the spot, without ad&itional
information. Horeover, one of the members of Prof.Harper's Committee declared that
in his opinion the new organization should not be implemented before the congresses
of 1974 and 1976 had ~ctually taken place - Dr.Werkmeister - see minutes of Grand
Council i.Jeeting in nrussels, page 5 3 - The third-member of the Committee, dr.~.

Dormling,of Sweden, was not present at the meeting,later declared that the Committee's

recommendations did not have his support,as stated in his letter July 14 to Mr.Harper.

The Bureau regrets that the Council did not accept the Secretary General's proposaI to
set up a Committee to study carefully aIl proposals on financial structure-regional stru
ture - see minutes of Grand Council in Brussels page 3 2 Financial ~tructure -, nor the
Treasurer's proposaI, supporting Vice-rresident Dr. erkmeister's proposal, to make a
detailed study of the financial consequences of Regional Structure - see minutes page 5
<:3 before the recommendation was voted upon.
The Bureau deeply regrets that the information supplied by the Secretary General's cir
cular and his arguments have not been raised at the mee~ing,to permit enlightened discus
sion before the votes. Jov'ever, the lack of time to ex hange information and to consider
thoroughly several detailed r ports, freshly istributed,are responsible for this. The
true consequences of the approval of alternative III appeared too late to many delegates
who expressed their serious concern as soon as they were made aware of them,and when
U.ESCO's official representative attending th Congress confirmed them clearly.

In this regard, the Bureau feels that some d legatLs are not yet fully aware of
what difference exists between exclusiv ly international Governmental bodies, like U10,
representing the Governments of sorne 130 countries all over the world, and op0r~ting at
international Governmental level through several Agencies, U.~ESCO ( Jnited Nations Edu
cational,Scientific and Cultural Organization ) being one of them , FAO ( Food and Agri
culture) another, etc., and such ~on-GovLrhmental organizations ( NGO) like l FLA,
IUC and many othero, com osed of prof soionals, unions or fe erations of associations,
private members etc. The UNO uses, directly and through its Agencies ( tnvironmental
Agency,recently crcated af er the U:10 Conference in 3tockholm,is another of them ) the
special competence of specifie ·on-Governmental (:.GO ) organizations, like IFLA and IuCN
classified in 3 categories - IFLA prcsen ly in Band applying for ~dmission to A ~,giving

them special tasks under contracts, and v ntu~l subsidies - see photostat copy of the
regulRtions on duties and advantages of NGOs in ur ESCO, circul t~d by the 3ecretary
General in 1970 -

Clearly, ther is no possibl~ comparison bet~ en liNO ~nd its Agencies, aIl opera
ting exclusively at intern~tional Gov rnment~l lcvel, nd th Non-Governmental bodies

/
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that are eventually assoc~~ted to their work. Some 4.000 such oreanizations xist in
every field of human activity, only 31 were admitted in category A and 150 in category
3, according to UN1SCO's list dq~8d ~uly 1970.
As pointed out in the Sccre~ai'Y General's circular, only an international Governmental
body can enforce the prof~~si0nal and educational standards th profession l; fightîng
for.

~lection of mer.bers of the 2xecu~ive Committee

Laws had started and ~he nor1ination forms Viere

The Secretary General informed that the
voting procedure indicat d by the Bye

~ent out to aIl members with voting righ~

ta the dollar pari
greement of Decem

be l vied in 1973,

~r~nd ~~~~cil~eti~~_~E-~~Z~ ~h~ Bureau appr c~ates great1y the important work don~

by Prof.Harper to establish COlE. fowever,the Bureau
regrets that Prof.Harper took the initiative of decisive action to obtain the withdrawal
of the invitation by the Danisn Association,& ~inst a formaI ecision by the Grand
Council,unanimously appro\ __g the programme prepareci by said ssociation \nd presented
by ~r.Dormling in Caracas, 1971; -vi~hout even informing the Ex cutiv Committee of such
~nitiative~ DOl' sending copies of further correspondence with the South African Associa-
tion - his letter of ",~ril 17th, replied on May 17th 1972,to which he only referred on
September 6th, at the third meeting of the Grand Coun il.

Under the circumstances,che Pl' sident consulted the Executive Committee, five
members of which approved the referendum on t~e 1973 venue. Therefore, said referendum
will take place immediately,and aIl m mbers of the Grand Couhcil arL requested to answer
it urgentlyo The voting in writing will be secret,and carried out according ta th Bye
Laws.

The Bureau examined the programm~ present cd by Prof. R.Botha: President of the
Institute of LRnds~ape Architects of Southern Africa, in his open lett l' of ovemb l' 3d
~nd found it very j.nteresting. It is howcver ~o be pointed out that the meeting in 1973
id not a congress, but a egional-Technical meeting, that COME proposud, at its first
meeting September 5th, ta label " Synpos~_um".

Treasurer's. new budge~ made out in Swiss Francs as pel' tte decision of the Grand Coun-
cil in ~russels v~s ap roved by the ureau.

The US dollar was convertcd by the Bank into Swiss Francs accordin
ty bofore the devalu2tion 1970-71,~hich result~d in the Smlthsonian
ber 20th, 1971: L·,3728 Si'J.LSS FrallCS to Ghc US $. The IFLA ù:cs to
~ccording to the standinb arrangément :

US~ 2,8c pel' c~pital, minimum pel' Association US$ 56,
US$56,00 per individua mcmb l'
US$ lump sum 1.250,00 for A S L A

become therefore Swiss Francs
Swiss Fral1G
Swiss Frar:cs

12,50 p~r capita,minimum pel' Association SF.250,OO
250,00 pel' individual member

5.500,00 lump sum for ASLA

Invoices for delayed fees 197L - 1972 will be sent out in Swiss Francs. AlI members
are kindly requ~sted ta remit the l' spective amount urgçnt1y.

The rreasurer,tliss Steners n,kindly accepted to act in this Quality unti1 th Gr~nd

Council of 1973~ to ~ssist 1 r.F.G.Breman as long as he offici.lly cumulat s the charge
vith that of Secretary Gener~L. There or 1 hll _ayments to be made to ergens Kredit
Bank's IFLA account n Q 2517, as nrtviously.

The Treasurer p~opose~ to place th following motion on the agenda of next Grand Coun
cil meeting : add~d Bye-La"'" Il AlI members who hav not paid their fees for two years
lose their ~emb~I'ship - aIl memb rs who hare not paid their iees up to the date of the
Grrtnd Council meeting 10s(O thcir voting riehts. Il

Ç~~ress ~~e~ The organizers of the l' st congress raised the question of IFLA's 20%
O~ students' fees. rhe ur~ u informed th8 organiz~rs thqt students arc

~ssimilated to aIl othc~ p rticipqnts, and IFLA dues are therefore calcul tùd on their
fees ~s weIl, Even tllOUgh thes fces may b : d ced consi erably to promot- largel'
youth .ttcndance ta thv congr~sses.

financial struc!ure ~~~_~~=~~ra~~~~nt_~fee~ AccordinE to the d cision made by the
Council in Brussels - sec page 3 of

minutes,-thc Executive Conmlt~ee wi l prepare concrete rccommendations.The m~tter will
bu on the agenda of ~h~ Ex~cutive Committce's ncxt me ting, in ~arch 1973.

see minutes page 8 th~

Bureau u=gcs aIl memoers
tee to handle th8 mactcr

Re_erring GO the proposaI of Prof.Owens,
approved by the Council on Sept.6th 

eer ~ary en l'al circulated the request on October 28th.The
~o ~nSN~r as oon a possible, ta permit thç Executive Commi~

a~ its ne~~t nb~ting.darch 1973.

~S~?_~~~~ion~~_~c~~~me~dat~~ns regarding re-arrangement of fees and structure
to be eppreciated by the ~xtcutive Committee,as

Der Grand Coullc~l dccision Se~t. 2nd._he Presiden~ exposed his views to the members
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of the 1xecutive Com~itté , ta pel' fit them ôtu y the problems be ore th~ir mG ting •

.ŒSCO The Bureau met in Paris m:ESCO 1 s Dir(;ctor of Dept. for the Prt::servéltion of the--- Cultural Heritage, l'Ir.G. Bolla, and tir .DRifuku ,and discussed future co-operation.
l. Sontract : The Secretary G~neréll rèm~nds all memb~rs of his rcqu~st for infornlation,

circulated j~ovember 23d,1972, and requests their assistancç as soon as possible.
2. Thé President asked the t\'lO UI"r,oCO officials about th consequences of an eventual

Grand Council meeting of lFLA in South Africa.They confirmed formally that sueh mee
ting in South Africa, Rhodesia or the Portuguese territories in AfricR would rcsult
in eradication of lFLA from cat gory B,subsidies and any furth l' co-op.r~tion,proba

bly on motions moveà by a l the other African co ntries.
3. UNESCO expects IFLA's co-operation to incrcasc rapidly, considering thu value of the

contributions made in the recent past- contracts and suhsidies ta follov up.
4. The President askea abcut the possibility of having U~BSCO sponsor new educ~tional

centres , namely in Latin American countries, and granting scholarship to students
who hélve to study abroad, beca se th re is no Landsc~pç Architecture centre in their
country. UNLùCO advj.sed that in the former instance, the Univer ity intér sted in
organizing such a c~ntre should apply to its own Govcr~m~nt, to obtain U~'LSCO funds,
in the latter instance, IFLA could recommend studénts for schoolin broad to their
own Government, wro can apply for the respectivt:: funds from 1SCO. The Bureau ct ci
ded to refer the matt~r to the Committee on Education, for follow up.

ICOMOS Led by UNESCO officer, the Bureau visited the m:\, headquarters of 1COIlOS, in the
restorcd Hotel St.Aignan, in the arais, functionally remodelled to house the

ibliography Ccntr ta which IFLA has beën invited to co-opLratc. The Bureau is investi
gating the possibility of obtaining one room in the buil ing, to store its archives nd
possibly a future bibliography nucleus and library.
rhe BurEau reminds all memb rs of the decision carri d in Br'ssels, and rçquests all
mernbers to contribute to the first list of bibliography on historical gard ns and sites.

~__I_~ The Prczident attended the ~orld congress of UIA in Varna, in Septemb r. 1t was
the first time that IFL had been offici~lly invited to participate in sueh con

grcss, Rnd the President mad~ several interesting contacts on the occasion,n mely Y'ith
Secretary General Ir. weil,examining posvibilitiEs of co-op~ration b~tween the two bo
dies of allied professions. 1t is hoped tha+ future co-oper~tion will favourably deve
lop.

The theme of the cOLlgress vIas "LRndscapl.:: for Leisure 11_ daily, weé.kly, yt:.arly.
A great at~endanc cle~rly recognized the importanc of Landscqp~ Architecture. 1t also
app€ared once morc:: that " Leisure " is h ndled by many disciplines, and that the viels
and skills of the Landocapc Architect are incre.sin ly adopt by the Architects. It
clearly shows thE need for 1FLA to Establish urgently the stand~rds and a concrete ou 
line of the profession.

xtension of memb(;.rship As proposud by Prof.Hqrper at Grand Council Jneeting Sept. 2nd,
-see minutES pag~ 2 J2,President's report - The Bureau will

contact sev6ral Associations of Landscapt- .'\rchitects, nam ly AlLA in the USR. and BDLf,
in East Germany. All d~lcgates ~r( req esttd to inform on other 'lssociations that should
be contacted.

~ducation ASLA t bulletin LA; D ;ovëmber 72,vol.X1I1 n Q 11 contains 2. f 11 page informa-
tion on the 1970 Report on 1ducation,availablc from ASLA's Secret~riat at the

pricE of US$ 5,00. The B l' au bulieves that such inform tion is very us ful, but that
any 1FLA reports should be primarily avai1abl€ from IFLA's ~~cr tariat. The mattl.::r ~ill

be on the genda of th~ nex meetin~ of the Executi'c. Committee.

Bullttln on ducation: l'he funds h~ving been tl.')}Jropri~ltc.ù for ouch publication,
the Bureau request(G Prof~ \ Eddle to kindly sub.it : dra1t or outline 101' samt-, and
awaits his news on the matter.

Employment of stuàents abroad The Bur 'lU reminds the de egates th'lt they were
requested to s nd a list of memb-rs of their associa

tion prepRr~d to acccpt 3cua nts- see m~nutes of Cr~nd olncil,~ ucation,page 4 -
~he Bureau requested AJTHOS to cventually publ~s:l such lists.whicl was 'lccept\.::d •

Overseas g~~~fications The matter being o~ .. igh intcrest to '111 associations, the
BurtJl.U rE.qu sts Prof.. "II ddlc to kindly inform on any progress made in this field,as
r\.;sult of his note EW/SS/Sheffield of lU ust 1972.

Professor ïeddlE, c'airmRn, is also kindly ~çqu0stcd to inform on any progress on
competitions between-Students, ~nd whether the planned m~~ting of his Comrnittee: nt
York University, toot plact in .ovcmb l' 1972.

~OM~ The Secr~t~ry General presénùrlth~ l' port by CO~E on its first me0ting Sépt 5,in
Brussels, atGd Sept. 25th. and. lettcr by the President of the Belgi~n Associa

tion, d~téd lovembcr 21st: informing th~t Mr.Bcck was appointed delegate ad interim,
~hereas the ~ormal appointmen of Ml'. PEch&re to the ch~ir of COME was to be confirmed
J.t the Associ3.tion:s l.1ecting on Decemb€r 4th. rhe Pl' sident of IFLA decided to wait for
this,b~fore notifying the m rnoers of th Co~mittee,Rs p~r Prof.ri'lrp~rrs report •
.:.he Bureau will r",quést CO;~E 1 ~ chqirm'î. to i forr:: on th" progr'i. mè of his comrr.i ~ tee, und
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the I3ureau r minds 1.11 mem
President \/ill cont"tct for

rûcommend that special ,tte~tion be given to coordinqtion of dates, n~mely ICOMOS '
symposium in Grenada, S~ptember 1973.

Roads Furth-r ~o the decision of the Coun il in 3russels,-- bers of thL mqtter - see minutes page 5,Roads - th
th~ purpose Mr. Dormling and Dr.' ~r~leistcr.

Technical terms "'he Bureau ','ish s to ~ncourage dr. S hmitt, Pre idunt 0 BDLA, in his
task, an' requ0sts thç co-oper\tion of 11 mumbers,who should reply

dircoctly to ,lr. Schmitt.

l U C N The Bureau hopes that ProLHarper, who 0 ficially re};r,-scntt;d IFLA at IUC "s
---- congré.ss in C::mad , -,"ill kindly ré.port on the proj l;Cts of L.L;;rest to IFLA.
IUCNls secretariat inform ct that the meetings pl~nned to takL pl~ce this year in Italy
~nd Fr~nce, on 1editerrancqn CORStS, erc postponed to next spring.

~_!-! As statcd in the minutes of the Grand Council meeting in Brussels - see p~gu 6-
IFLA WqS invited for the first time to pqrticipat in the preparation of AIT's

world congress in 1974 and the Sec.General attundud a m eting in the Hague 3ept. lst.
A second me~ting took pl~ct; in the Hague,Decemb~r 5th,Qnd the Dutch dLleg~te,Hr.Hosper

repres8nteù IFL4.Prior to this m eting,the 0ecret~ry Gan r"tl had cont"t ts with IT,and
on their requl;st pr~sLntl;d them with a list of speakers for thù congress, all mcmbers
of IFLA.

Membership ~he President regretfully announced the d~ath of dr.G.Boyle on October 29th
a member of IFIJ. th'1.t m ny members of IFL.':" have l no\"n '"lS 1. friend '1.nd a

dedicated member of IFLA ~nd the prof ssion.

The Secr8tary Gencr'll recEoived an applic tion for individ '1.1 membership fro ..
Prolo D.T. Sougaruv, from Bulgaria. ~hc 3ure'1.u xamin d his curriculum,and dccidud to
------------- --- recom,Tl nd his admission to the t,xecutivl;: Committee.
~~_~.N.~kah, from ~igcria, whom th~ Secrtt~\ry G~ner~l requ st~d to s bmit dct~ils

on qUëlific~tions, curriculum qnd r~ferences, to p~rnit thL Council ta
~ppreciate the ~pplicition.

!~~~~_conf0E~ce~Thl;: Bur~au dccided to try and organis~ IFLA confer~nces for youth.
ro ~ hievc this,the Bureau ~ill contqct COME înd ruquest th~t the

committue use young dlleg,tes ~o prepqrc 1. set-up for the che~pEst possible congrEss
contacts should '"llso be M~d \lith Univcrsities,which may be int r st d in co-oplrating
for the project. As an qltcrnqtive, COA1 could study th possibility of combining such
youth confcrE:nces wi t1 the Regional- t chnic:l.}_ symposiums.

Q.~~ress 197~ On Tovember 12th, thE organi ZE rs submi t tcd a program:!le 0 tlining th
simultaneous IFLA - IFPRA congrEss in Vic na, on the theme Il Design and

human Environment ll for the IFL.\ l cturo:..s, 3.nd " Re'llisation :'tnd ~dministration ôI for
the IFPR~ lectures ••• ttcndants jll be ablE to move from one congress to the oth~r,

attending any lLcturEo frorJeither. rhe Bure~u d cided to requ~st Prof.Filipski to suo
mit a detailcd progr3.mme i~cluding rrqngen nt of feLs.

Fondation V~n Cl[ - B~lcium invitud IFL~ to ttend its 1973 congrl;:SS, and approach d
----------------- -- the 0ccrEtariat in vi v.. of l.vE:ntual co--opLr'ltion. The Bu-
reau r qucsted thL SecrEt ry Gpn~r'll to ~stablish p cont1.ct.

~OTB from the S1CR TARIAT

The Hon.Treasurer is sending enclosed the invoices relative ta the 1973 fees.

Prof.K.F~_li_sky informed that a mistake 'as made when he stated the dates relati' e to
Grand Council and cong ess 1974.The correct dates are as follows
Executi'8 Co~m-tte me ing Friday June 14th, 1974
Grand Council meetings 0aturday/Sunday June 17th-16th, 1974
Congress 16th-23d June - Congrcss post tour June 24th-29th, 1974

B.D.L.A.requested th'" E'ecrete..I'ia to circulat to all me" oers a brochure, 'Iihich pleB.se
find enclosed, "·i th the :::ollo'.üng note :

" The German Association BDLA ( und ,)eutscher Landschaftsarchi tekten) is pn,senting
you the pinciples for land dev lapment and landscape maintenance,which have been set
up by the \',orking group of the Land~chaftsanwalte . (Landscape advisers)."

Secretariat to circulate the enclosedPast-President ,1r.S.,shurcliff
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Proc&s-verbal de la réunion du BUrt~AU de l' l FLA.

·jembres présents

Par!s, le 16 !-lars 1973

Le Président, ProfessLur O.Aspesaeter
Le Sécrétaire Gén~rRl, l'ionsieur ?G. Breman
Le Tr~sorier en fonction, Melle. l.0tencrsen
L~ Sécrét,ire ~xécutive

Les membres du Bureau p~rcourent rapidement l'ordre du jour de la réunion du Comitf 1xG
cutif et ~êcident de s'en tenir aux autres questions •

.iinistère des Affaires ~tran~ères, Paris Section O.N.G.- ~ demandé des informations sur
l'lFLA.Le Bureau décide de faire p~rvenir tous

les documents utiles d ~r.Perrin,en le priqnt de les remettre au .Jinistire et d'établir
~insi un contact.

~cole Supérieul~d'Horticulturede Vilvorde,Belgique cé18bre son 125e anniversaire et ~

sollicité le pqtronage d'Honneur
du P~ésident de l'IFLA, qui a accepté et envoyé un mess~ge de félicitations.

Danske Selskhh organise un séminaire sur" Architecture Paysagiste en Scandinavie",en
-------------ëollaboration avec les associations scandinaves, cui aura lieu du 13 au .27
Juin 1973 à Helsinki,Stockholm,au Danemark et en Norvège. Participation au séminaire,
frais de séjour compris: par personne DKr. 2.700,- Inscription au "Danske Selskab IL

Cultorvet , 2 - 1175 Cope~hagen.

Ordre du Jour de l'Assemblée Gén6rale est préparé pour être soumis au Comité ~xécutif,

et comprend notamment la proposition du Prof.Ogrin
de créér deux nouveaux groupes de travail.Le Bureau demander~ au Prof.Ogrin de bien vou
loir préciser ses objectifs, ainsi que le lui a demandé l'AssemblGe Générale ~ Bruxelles

UlCN a organisé à Rome, sous les auspices d'Italia Nostra,un séminaire sur le statut des
---- Côtes de la ;iéditerrannée,où le Prof.Porcinai représentait l'IFLA.Le Président prie
le Prof.Porcinai d'en faire rapport à l'Assemblée Générale.
L'UICN a demandÉ à l'IFLA son patronage pour un nouveau projet concernant la protection
et le développement des Alpes,Héritage buropéen,en exposant brèvement son objectif.Le
Bureau étudiera ce projet et en fera rapport au Comité 1xécutif.

Le Bureau prie de Prof.Harper de bien vouloir faire un rapport à l'Assembl~e Générale
sur le congrès de l'UICN au Canada en 1972,où il représent~it officiellement l'IFLA.

raduction des termes techniques Le Bureau r~p]911e aux délégués le travail effectué
--- par J·lr.Schmitt et sa lettre,qui a été distribuée en

Novembre 1972,demandant à tous les délégués leurs conmentaires et corrections.Le Bureau
informera rlr.Scrunitt de la publication du dictionnaire en plusieurs langues,édition pro
visoire, publiée par l'UICN,qui n'a pu en fournir qu'une seule copie malheureusement.

~ciation I;exicaine d' Archi t ect es P ysagiste~ Hr .Arredondo ayant demandé une décision
définitive quant à l'~dmission de cette

nouvelle association,le Bureau écrira à Mr.Lovelace pour le prier de fournir son raJport
à ce sujet.Il a en effet été décidé lors de l'Assemblée Générale à Bruxelles,que l'asso
ciation serait adulise en qualité de membre de l' IFL!-\. à condition qUt les documents remis
par Mr.Arredondo soient jugés satisf~is~nts për le Bureau,a1nsi que le rapport de Mr.
Lovelace après son enquête sur place, lors d'un voyage au riexique en JÂnvier 1973.

Liste des membres Le Sécrétariat prépare une liste de tous les membres des sociétés af
---. filiées qui lui ont fourni une liste ~ jour 1973: Australie,Autriche,
Belgique,Danemark,France,Finlande,Grande 3retacne,Italie,Portugal,Rep.Fédérale llemand~,

Afrique du ~ud,Suisse, Ltats-Unis (dont le délégué a été prié de fournir des informations
1. cet effet). Les autres sociétés sont priées de bien vouloir envoyer une liste de rl1el11bres
1973, en 4 exemplaires, dès que possible au Sécrétariat.

AIT a envoyé un prog~a ne provisoire pour son 5e conBrès,qui ~ura lieu au Portugal en
Février 1974,sur le thème 11 Loisirs et Tourisme - L8 pl'lnification des Loisirs",en

collaboration avec l'IFL\, UICi,ICOriOS etc. Plusieurs membres de l'IFL\ sont invités à
prendre l~ perole en qunlit~ de Happorteurs sur les 5 thèmes traités.

ICm-IOS org'mise P. Lausanne - 17-22 Juin 1973 -un symposieum sur 11 L'aspect de la rue dans
------ les villes historiques" et y invite l'IFLA.Le Bureau priera ~r.P.~binden d'y par
ticiper en qualité de d81é~u€ de l'IFLA.

Union Internationale d'Lducîtion pour la Santé orcanise sa 8e conférence internationale
---------------. à Paris et Versailles -8-14 Juillet 1973-
et y invite l'IFLA. Le Bureau priera -lr.J.B.Perrin d'y p~rticiper en qualité de délégu0
de l'IFLA.

~ciation Belge d~s ,i.rchitectes de Jardins et P:tysagistes ~ envoyé un télégr''1.lJlme au
Cmmité Lxécutif à l'occasion

de sa réunion à Paris, com,ue suit:
" Vous souhaitons bonne et fructueuse réunion et MOcontlcterons

pour mettre nocre délégation en pl'lce. üiCné D G YSL."

Lisbonne, 26 Avril 1973 ~~-- -- --~----.
très prochainement



Minutes of the Meeting of the BUR~AU of l FLA

Paris, Harch l6th, 1973

The President, Professor O.Aspesater
The Secretary General, Mr.F.G.Breman
Assistant Treasurer, Miss l.Stenersen
Lxecutive Secretary

The Members of the Bureau went briefly over the agenda prepared for the meeting of the
xecutive Committee and decided to handle aIl other matters •

. ~ni~tè~~~Af!~~Fes Etr~~resl_Par~~ Section NGO - enquired about IFLA.The Lxecuti
ve Secretary to send aIl available documents

ta Mr. J.B.Perrin, and request him to hand them over and establish the contact.

~cole~Ho~~ult~de~~!~~E~~Be!~iu~ celebrates irs l25th anniversary and asked the
President of lFLA to sit on the Patronage Com

mittee. The President accepted and sent a message of congratulations.

Danske Selskab organizes a seminar on "Scandinavian Landscape Architecture",iLn co-opera-
------ tion with the associations in Norway,Sweden and Denmark, to take place
June 13-27, 1973 in Helsinki, Stockholm,Denmark and Norway. Cost of the seminar is
D.Kr. 2.700,00 including accomodation and full board. Registration with Det Danske Sels
kab - Kultorvet, 2 - 1175 COPENHAG1N.

genda for next Grand Council was prepared ta be submitt d to the Lxecutive Committee,for
-------- approval.ltems to include proposaI by Prof. Ogrin to esta

01ish two new working parties. The Bureau decided to remind Prof.Ogrin of the request
made at Grand Council in Brussels, to outline clearly his proposaI.

~~!.C.~~ organised through ltalia Nostra a meeting in Rome,where IFLA was represented
by Prof.P~Porcinai, on the theme of the status of ~he Mediterranean coasts,

joint lFLA-IUCN project. The President will request Prof.Porcinai to report on this mee
ting.

IUCN invited lFLA to join in sponsoring a meeting,planned for April 1974, on the
future of the Alps - Conservation and Development of a ~uropean Heritage, and briefly
outline this project.The Bureau will study the matter and r port to the Lxecutive Commit
tee.

The Bureau will request Prof.D.Harper to report on IUCN's congress 1972 in Canada,
which he attended as IFLA's representative.

Translation of technical terms The Bureau remins aIl delegates of Ilr.A.Schmitt's work on
this task and his letter, circulated November 1972,reques

ting aIl d~legates to send him comments and am~ndm~nts.The Bureau will inform .1r.Schmitt
of the multilingual dictionary, provisional edition, published by IUCN, of which lUCN
can unfortunately provide no copies.

~~xican Association of Land~~~_Architect~ Hr.1.Arredondo requested a final decision on
the admission of the newly formed association

as per decision made by the Gr~nd Council in Brussels,according to which the society
would be admitted to membership if the documents, handed over by Lr.Arredondo,were found
satisfactory by the Bureau, and if 1r.1.Lov~lace's report, after his trip to rl€xico in
January 1973,proved favourable. The Bureau decided to request Mr.Lovelace to send his
report as soon as possible,so as to permit to s ttle the matter.

List of membership The Secretariat started preparing a stenciled list of aIl members of
each society having d livered an up-to-date 1973 list.The following

are now ready: Australia, Austria, Belgium, Denmark, France, Finland, Great Britain,
Italy, Portugal, Germany, South Africa, Switzerland. USA is being under execution,and
awaiting information from the ASLA delegate. AlI other associations, that have not yet
sent any list of members this year, are urgently requestcd to send an up-to-date list in
q~adruplicate, as saon as possible to the Secretariat.

A.l.T. sent the provisional programme for th~ 5th congrcss, Portugal February 1974, on
---II Leisure and Tourism - PlanninG for Leisure" in co-opt.ra tian wi th lFLA, lCOI"IOS, lUCN,
etc.Seceral lFLA members will lecture at this congress and qct as Gen raI rteporters on
the 5 chas en subjects.

~~~~OS organises in Lausanne,June 17-22,1973 a symposium on "The asp~ct of the Street
in Historie Ci ties" and lFLA ia invi ted to send a delega te ..rhe Bureau decided ta

t'EOquest r1r.P.~binden to participate in representation of lFLA.

International Union for Health bducation organises its 8th intern~tional conference in
-- Versailles ~nd Paris,July 8-14,1973,and invited
IFLA ta send a delegate. The Bureau decided ta request Ir.J.B.Perrin to contact the or
ganisation and attend the meeting, in representation of lFLA.

~lgian Association of Landscqpe Architects sent a cable ta the LXt.cutive Committee on the
occasion of the meeting in Paris,reading :

Il Vous souhaitons bonne et fructueuse reunioneous contacterons tres prochainement
pour mettre notre delegati.a:n plélce.Signed D G~ se."

Lisbon,March 26,1973 ~~---. ~---
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Procès-verbal de l~ réunion du COMITE EXECUTIF de l'IFL

P~~ , 16 - 17 M~rs 1973

Le Présid8nt : Professeur O.~spesaeter

Le Présid8nt-Sortant : Prof8sseur F.C.Cabral
~es Vice-Présidents: Dr.F.G.Werkmeister

Mr.D.Lovejoy,représentant le Professeur H.Owens
Le Sécrét~ire Génér~l : Mr. F.G.Brem~n

Le Co-Trésorier, Mademoiselle I.8tenersen
La Sécrétaire Exécutive

Procès~verbal de la dern~~E~Eéu~io~~~_~omi!~_~~éc~!if: lu et approuvé.

Procès-verbal des dernières r6unions de l'~ssemblée Génér~le,Bruxelles 1972 - revu et
------------------------------------------------------------ approuvé.Deux points ont

été examin~s: - La proposition de Mr.E.Lovelace ( sous Rapport du Trésorier,page 3)
d'adopter la proposition du Trésorier de transférer le compte de l'IFL~ en Francs Suis
ses et de calcu18r toutes les cotisations en cette monnaie au cours du change en vigueur
avant la dévaluation du dollar et la révaluation du FrÂnc suissë-.-Le Comit~ ExécutI-f---
se rappelle parfaitement la proposition du délégué Américain,supportée par le Président,
traduite en Français et expliquée clairement avant d'être votée, .insi que le prouvent
les enregistrements. Le rapport du Trésorier, circulé avant la réunion,exposait claire
ment cette proposition que Mr.Lovelace-a proposé d'adopter.
- Mr.E.~rredondo,lors de la derni&re réunion de l'~ssemblée le 6 Septembre,présenta la
candidature de la nouvelle ~ssoci.tion Mexicaine,et remit au Président un dossier cons
titué à cet effet. Le Sécrétaire Général lui explica la décision prise par l'Assemblée
lors de sa réunion du 2 Septembre, que, sur proposition du Prof. D.Harper, l'Assemblée
Générale lui confirma: L'issociation Mexicaine serait ~dmise en qualité de membre 0
condition que le dossier,remis au Bure u,soit déclaré par ce dernier comme satisfaisant
aux normes de l'IFLA, et que le rqpport de Mr.E.Lovelace, après une enquête sur place
; l'occasion de son voy.ge au riexique n Janvier 1973,soit ég.lement favorable.

ACTION: Le Comité Exécutif demandera 0 Mr.E.Lovelace de lui remettre son rapport à
ce sujet dès que possible, afin~pouvoir-prendreune décision définitive, en
accord avec 1. décision de l'Assemblée Générale au 2 Septembre 1972.

Elections du Sécrétaire Général et des Vice-Présidents Les env810ppes furent comptées,
-- l'une d'elles etant irrecevable,
puis les bulletins de vote furent examinés et comptés.Trois bulletins furent déclarés
irrecevables.Les autres donnent les résultats suivants:
- Sécrétaire Général : Professeur E.Fontes
- Vice -Presidents: Région orientale Monsieur J.Oldham

Région Centrale : Dr.H.G.Werkmeister
Région Occidentale: Professeur H.Owens

Les résultats complets de ces élections ont déja été distribués aux membres.

Referendum sur le lieu de l' ssemblée Générale 1973 L'Assemblée Générale décida par
33 votes contre 4 de tenir sa

prochaine réunion a PARIS en 1973. Le Comité Exécutif prie le Bureau d'en informer Mr.
J.B.Perrin et de lui recommander une coordination des dates,en vue du Symposium a réa
liser q Pretoria et de celui de Ljubljana, tous deux en Septembre.La réunion da PDRIS
devrait permettre au moins trois jounrées de travail et quelques excursions à courte
distance aux environs de Paris,afin de visiter des lieux d'intérêt professionnel.
Le Comité Exécutif prie Mr.D.Lovejoy,d'informer l'association Sud-Africaine de la déci
sion de l'Assemblée Générale.

Demande d'admission de membres individuels Le Bur~.u soumet la;candidature de:
Prof.D.Sougarev, Bulgarie
lir.E.N .J\kah, Nigérie

Le Comité bxécutif décide de les recommander à ll~ssemblée Générale.

Congrès de Vienne 1974 Le Comité Exécutif examine le programm8 provisJire,et décide de
faire lUX organisateurs les recommandations suivantes:

- donner une meilleure présentation au programme définitif,pour en faire ressortir
davantage 1'1 F L h.

- bien que les participants soitnt libres d'assister aux conférences des deux organisa
tions, IFL1 et IFPRA, les recomm~ndations deux deux congr~s doivent être ind~pendantes.

- L'IFLA a droit à 20% du montant total de toutes les inscriptions, y compris celles
des étudiants et des dames qui accompagnent les participants.

~pport Education - Bulletin Rapport 1970 - Le Comité Exécutif regrette que le Prof.
Weddle ait r mis ~ l'llssociation Américaine presque tous

les exemplaires de ce Rapport,s~ns même en inf0rmer le Comité Exécutif.Le Trésorier
n'aurait p~s manqué d'acquérir au prix de revi8nt ~u moins 50 exmplaires destinés à
satisf~ire les dem~ndes des membres et d'organismes intéressés qui s'adressent au Sécré
tariat.

Bulletin 1973 Le Comité ~xécutif estime qu'il est important d8 publier une nouvelle
édition,complète et revue,tous les cinq ans ,comme il a été décidé en 1968
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Dans ces conditions,le Comité Education devrait se consacrer à l'élaboration de cette
nouvelle édition dès que possible,tandis qu'un Bulletin serRit imprimé,suivant propo
sition du Prof.Weddle, si possible en 500 exemplaires au lieu de 200,et envoyé à :
- chaque membre de l'Assemblée Générale et chaque association,en duplicata
- les Bcoles et Universités indiquées dans le Rapport
- la presse professionnelle et les organismes intcrnation~ux intéressés.

Le Comité Exécutif approuve les
recommand.tions du Bureau: L'IFLA

l'encour.ger ~ s'étendre ~ d'autres
~ collaborer peur l'organisation des

p:üron:1ge et
être appelée
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gecommandations Eour un s~stè~~~coti~~tion~Sui~ant décision de l'Assemblée GénCra-
le,le Comité Exécutif a étudié les pro

positions de l'JSU, et discuté la situation fin.ncière de l'IFLA.Le Comité décide n
l'unanimité que: a) l'IFU ~oit rester totalement indépendante se tout subside ou aide
obtenue d'une fondation ou organisation internationale - insi qu l'Assemblée Généra
le en avait d'ailleurs déjo décidé 0 Bruxelles en 1972;

b) que les cotisations doivent être proportionnelles au nombre de
membres de chaque association affiliée.

L'objectif essentiel de l'IFLA étant de promouvoir l'architectur paysagiste,les
associations groupant peu de membres,soit récemment formées,soit dans des pays où il
existe peu de professionnels,sont celles qui nécessitent le plus d'assistance, mais qui
disposent des moyens les plus faibles.Dans ces conditions, et suivqnt le principe dé
mocratique de défendre les minorités,il est admis que lorsque des associations puiss~n

tes et riches s'associent pour f0rmer une organis.tion internation,le,elles sont dis
posées à mettre leurs connaissances et leur capit~l à la disposition de l'org,nisAtion~

pour la défense des intérêts de la profession dqns les p,ys plus petits et moins dév~

lopés, où le besoin s'en f,it le plus sentir. D~ns ces conditions, le Comité Exécutif
recommande que les cotisations soient, en principe, calculées proportionnellement au
nombre de-membres de chaque associqtion, per capita, au tarif actuel de Frs.Suisses
12,50, les membres individuels et les associations ayant moins de 20 membres pqYlnt le
minimum de Frs.S.250,00.

Tous les oeobresju Cobité Exécutif - excepté le Prof.Owens, représenté par Mr.
Lovejoy - estiment qu'il n'y a p~s lieu d'adpoter aucun compromis en faveur de l'asso
ciation américaine ASL~. Toutefois, ~fin de satisfaire en partie la demande èe cette
association, f1r.D.Lov~joy propose une mesure temporqire, pour le~~né~s 191~ et 1975
seulement, ét~blissant des cotisations dégressives comme suit:

per capita Frs.S. 12,50 pour les 500 premiers membres de chaque association
" " " Il.,00 " " 500 membres suivants
" " " 9,00" chaque membre au-delà de 1.000

Le Comité Exécutif vote sur cette proposition et l'adopte, contre les votes de
la Co-Trésorière et du Prof.H.Owens ( représenté par Mr.Lovejoy) ,pour des raisons
opposées. Le Comité Exécutif décmde de formuler cette proposition à l':,ssemblée Géné
rale et de la m~ttre à l'Ordre du Jour, et demande au Sécrétaire Général-Trésorier
de préparer son budget en ce sens,compte tenu des obj~ctifs à court terme et de sub
sides éventuels pour 18 structure régionale .• Le Comité Exécutif propose qu'un nouveau
tarif de cotisations soit adopté ~ p~rtir de 1975, per capita,en qccord avec la situa
tion financièr~ de l'IFLl, les circonstqnces générales, et le programme à long terme.

APPROUVE

Propositions de l'AS~ distibuées diretcment pRr l'associ.tion à tous les délégués.Le
Comi té Exécutif étudie ces propositions point par point., et

formule les rem.rques suivqnts:
Objectifs de l'IFL\ Le Comité estime inutile d'~j0uter quoi que ce soit aux buts de

devrait accorder 0 l'!llinnce son
pays. Cette org~nisation pourrait
congrès de jeunesse.

Pub~ication de la liste des membres de l'IFLA Le Sécrétari~t a préparé la liste des
membres de toutes les qssociations affi

liées qui lui ont fourni une liste ' jour 1972/73 de leurs membres ; manquent encore
les listes des associations suivqntes: Canada,Espagne,Hongrie, Israel,Japon,Norvège,
Pays-B~s ,Suède, Tchécoslovaquie,Venezuela.
ACTION Le Comité Exécutif prie ces associations d'envoyer une liste à jour de leurs

membres, en 4 exemplaires, au Sécrétariat de l'IFLA, avant le 1er Juillet 1973
afin de permettre leur insertion dqns la liste complète.

Information de presse Le Comité ~xécutif approuve la proposition du Bureau de publier
--------------------- des bulletins de presse régulièrement.Le prochqin bulletin devra
contenir des informations sur le congrès de 1972, sur celui de 1974,et sur l s objectifs
à court et long terme de l'IFU{.

Recommandations pour les ob~ctif~_~_~rt_~lo~~-!~Le Comité ~xécutif a dem.n~é

au Sécrét.ire Général de rc
sumer les propositions reçues de divers délégu8s,et d'élaborer la liste des objéctifs
; court et long terme,qui sera soumise n l'appréciation de l'Assemblée Gén'r~le.Cette

liste se trouve en annexe.
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l'IFL\, tels que décrits à l'~rticlè 2 des Statuts,qui expriment les buts de la F~dé

r:3.tion au sens le '-plus vast e, au présent et a. l'.'lvenir.
Activités Le Comité approuve les qu:tre aspeete,et fait remarquer que telles ont ,en fait

été les activités de l'IFL depuis sa fond~tion, seul le m~nque de capital
emp&chant de les développer davantage. Le Comité ~xfcutif souhaite y ajouter:

1- Les réunions techniqu~s et les congr~~ doivent avoir pour objectif principal un
échange d'informations techniques, scientifiques et esthétigues.

- à court-terme :l'ASu\ a renversé sa position quant n la réunion en Afrique du Sud
en 1973,ainsi que l'exprime ;ir.E.Lovelace dans s~ lettre du 15 Janvier au S~cr8tai

re Générale : 11 L' ASLA estime qu'en tant que membré: de l' UN1SCO, l' ASLA doit hmir
ses réunions dans des lieux approuvés p~r l'UNESCO. Tel n'est malheureusement pas
le cas del'Afriqu8 du Sud. De ce fait, nous estimons qu'il y a lieu d'annuler tout
projet de réunion en hfrique du Sud. lI

2- Liste de membres.La liste est actuellement en préparation. Le Sécrétaire Général
;appelle que-sa circul~ire du 10 ~oût 1968 aux membres de l'Assemblée Générale n'a
pr~tiquement reçu aucune réponse.Le Comité 1xécutif estime qu'une 11 analyse Aocio
économique des caractéristiques des membres de Ch~qUE; 'lssociation" soulèverait Cer
tains problènes qu'il convient d'étudiër très ~ttentivement.

- Education - ces obj8ctifs correspondent exactement à ceux du Comité Education dû l'
IFLA tels que son président le Prof.Weddle les a exposés ~ Bruxelles en 1972.

- ~tique professionnelle - cet objectif est recolJmnndé par le Comité ~xécutif.

- Relqtions inter-professionnelles - c'est l'un des objectifs permanents de l'IFL
depuis des 'lnnées.Des contacts ont été établis avec l'UliI., l'ICONOS,etc et des re
présentants des professions alliées ont été invités 'lUX congrès.Ces relations inter
professionnelles ont fait l'object de l'un des thèmes du dernier congrès de l'IFL
à Bruxelles.

- J ffaires des associations - cet objectif est recoûmandé par le Comité Lxécutif.
3- Q2teniE_le s~ort des autorités est un objectif que le ComitG approuve totalement,

que l'IFL~ n'a d'ailleurs jamais oessé de poursuivre d'lns la mesure de ses pDssibi
lités financières.On peut rappeler ici le tr,vail très import~nt réalisé prIe grou
pe de tr'lvail Jardins Historiques sous ln dir~ction de Mr.R.Pechère, celui de tlr.D.
Lovejoy en qualité de Conseiller du National Trust, les projets de l'IFL\ " Corridors
Verts" soumis au Conseil de l'Europe et " Côtes dl:; la Méditerrannée","Protection dé:s
Alpes" en coll.'lboration aVtC l'UICN, .ainsi que de nombreux r'lpports de l'IFLA à l'
UN1!;SCO et l'ONU.

4- ReI,Jrésenter 13. I,Jrofession est It souci constant des délÉgués de l' IFL/. qui ont p~r·

ticipé aux réunions orgqnisées par d'autres organisations intern'ltionales,notamment
l'ONU,dont la conférence de Stockholm,à l'lquelle particip~it le Bureau, apres avoir
contribué ~ sa préparation depuis 1968,lors de l, conf~renct de l'UNESCO sur la
Biosphbre.Les conclusions de la conférence de Stockhol~ sont en annexe.

- ~~~~~ssionnel : ln rtconnaissance de l~ profession a étf l'objectif constant
de l'IFLA a travers las activités de son Bureau,et le sujet de presqu tous les rap
ports du Présid~nt et du Sécr~tqir~ Génér~l. A ce propos, le Sécrétaire Général dé
sire rappeler que c'est grâce ~ux efforts uu Buré:au, sous l'impulsion du président
R.Schreiner, que le BIT (Buru,u Inter.du Travail) a accepté de modifier la classifi
cation de la profession,et l'a transférée, depuis 1968,au même niveau que l'architec
te et l'urbaniste. Ce résultat, pourtant très significatif et important,est passé
presque inaperçu. Ses conséquences sont considérables.

- ~~sitions Le Comité bxécutif recommande aux organisateurs des futues congrès d'
organiser des expositions,avec l'aide de toutes les sociétés ~ffiliées,mais fait
remarquer qu'ils auront à surmonter nombre dé diffi.cultés.

- Moyens d'action: Lt Comité Exécutif estime qu'un sécrétariat associé avec n'impor
te qu~lle autre organisation priverait l'IFLA de son ~utonomie totale, et que cette
proposition doit être rejetée, en VUé: de préserver l'identité de l'IFLA en tant qu'
organisation professionnelle intern~tionale.

Le Bureau essaye d'obtenir une salle destinée à rtcevoir les qrchives de l'
IFLA,un début de collection bibliographique et un embryon de b1bliothèque,~insi

qu'un lieu éventuel de réunions,avec adresse postale, à Paris,soit au quartier géné
rn.l de l'ICOiOS, gr5ce aux efforts de Mr.Perrin ~upr~s de Mr.P.Gazzola, soit ~ l'
UIA.

BUDGET Lt Comité 1xécutif reco~mnnde un budget ~nnuel,distribué 'lUX membres six nois
à l'av~nce, une période de 2 ans lui p~raiss'lnt ex~gérée. Le montant du budget

recommandé p~r l'ASLA lui semble également utopique, pour les r'lisons suiv~ntes:

Financement: Le Comité 1xécutif a déj~ exprimé son opinion très ferme; ce sujet: les
finances dt l'IFil, doivent lui permettre de faire f'lct ~ ses dépenses d''ldministr'ltion
sans ~ucun recours ~ unt 3id~ ltr,ng~re ni subsides d'3ucune org,nis,tion, ~&me pour

un quart de son budgtt, ,insi qUL le propos~ l'~S~l.Les cotisations doivent être pro
portionnelles au nanbre de membres de ch'lqu~ 'lssoci~tion. L, proposition de l'ASLh
couperait toute possibilité d',ffiliation 3UX -ssoci~tions réduites,qui constituent,en
fait,la majorit' des ~embres de l'IFL , puisqu'en 1971/72 :

5 associations payaient le tarif minimum ( moins de 20 membres)
16 " "pour moins de 300 membres

3 " " " plus :e 300 membres, plus da. US$ 400,-
Par ailleurs, les iJrévisions ct' .~S1J'l. semblent utopiques, en CE: sens:
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Si le nombre de membrés de ch,que association augmenté chaque qnné8 de 10%,soit pour
l~ totalité des membres de l'IFLA : par an 400 membres environ

en 7 ans ( 1973-1980 )augmt=nt-J.tion de 2800 Il Il

plus 2 nouvelles associations par an x 7 ans 280 Il Il

Augmentation du nombre total en 1980 -30EO- Il Il

,u niveau actuel déS cotisations, même au cas où tout~s les ~ssociations y cOl~pris l'
ASLA Am~ric~ine p~yaient, en fait, pêr capita, cétte augm8ntation ne donner3.it jam~is

qu'environ US$ 9.000 par an en plus,et nous sommes loin du budget proposé de $ 59.000,··
Il est difficile èe voir comment l'IFLt pourr~it rassembler le solde d'environ $38.000,
Administration Ayant étudié l~ proposition de l'ASL~,le Comité Exécutif fait remarquer

qu'aux termes de l'article 12 des Statuts:
" Chaque pays ne peut donc être représenté à l'Assemblée Générale que par un seul délé

gué" .
et de l'article 19 :
" Toutefois les représentants ne peuvent disposer de plus de cinq vois, y compris la

~E.."
Il apparait clairement que ch~que délégué ne dispose que d'UNE SEULE VOIX ( sau~ par
procuréttion), ainsi que le souhaite l' ,\SLü.
D3.ns ces conditions, toutefois, le Comité Exécutif regrette de constater que le vote
réalisé à Lisbonn~ en 1970 par l'Jssemblée Générale,accord~nt aux associations un nom
bre de vote proportionnel au nombre de leurs membres, est inconstitutionnel, et doit
donc être aboli. Ce vote accordait, en effet:

l vote aux associations ayant jusqu'à 100 membres
2 votes à celles ~yant de 101 n 300 membres
3 votes àcelles ,yant plus de 300 mcmbr&s.

NOTE Compte tenu du fait que l'Assemblée Générale a m3.nifesté son désir d'accord0r un
droit de vote proportionnel, le Comité Exécutif recommande ~lts Statuts soi&nt
modifiés comme suit :

" Chaque association peut être représentée nu sein de l'lssemblée Générale par un ou
plusieurs délégués,en proportion avec le nombre de membres de cette association,soit:
- l délégué représentant chaque association ayant moins de 100 membres
- 2 délégués" " " "de 101 à 300 membres
- 3 délégués" " " "plus de 300 membres.
Ces délégués pourront se faire accompagner par des conseillers techniques,qui n'ont
évidemment pas le droit de vote, et dont le nombre ser~, pour des raisons d'ordre
pratique,soumis dans chaque cas a. l'approbation préalable du Comité Lxécutif."

Il est inutile d'altérer l'article 19,chaque délégué continuant à ne disposer ~~~~~
seul vote, le sien, sauf p,r procur,tion.

Revenant aux propositions de l'ASL!, le Comité Exécutif remarque que:
2- est hors de propos d3.ns les circonst nces ci-dessus.

- Le Comité Exécutif refuse ~ l'unanimité d'abolir les droits des membres Fondateurs,
estimant qu'une telle mesure privertit la Fédér,tion de l'expérience qu'ils mettent
à son service et qui est fort importante,cette mesure étant p,r ailleurs anti-démo
cratique et inhumaine.

~RE~ Le Clmité Exécutif rappelle que le Bureau a été créé au Japon en 1964 - voir
procès-verbal de l':,ssembl~e Générale de Tokyo - et s'est révélé être un outil

de grande valeur pour l'IFLA, au cours des neuf dernières ,nnées. Son efficacité avait
Jéjà été reconnue en 1967, lors de la révision ùe la Constitution,l'Assemblée ayant
voté sa création à l'unanimité. Le Comitf Exécutif estime que même avec un Sécrétariat
permanent, le Bureau reste indispensable pour matérialiser les décisions par une action
quotidienne effective,et ub controle constant, sous la direction du Comité Exécutif.Le
Bureau doit être maintenu et, si la situ3.tion fin,ncière le permet, ses réunions sont
ouvertes à tous l~s membres du Comité Exécutif qui acceptent de s'y associer, et dont
l'expérience est toujours appréciée et bienvenue.

NOTE Le Comité Exécutif recommande que le BUREAU soit m~intenu, et qu'à l'avenir, lors-
que Sq ~ituation financière le lui permettra, l'

IFLA examine la possibilité d'utiliser les services d'un Sécrét,ire Général sllarié,
en permanence ou part-time, assisté d'un personnel adéquat, lU lieu d'un Sécrétaire
Exécutif salarié.

Les Vice-PrésidEnts élus pour promouvoir une structure régionale, doivent être
chargés de poursuivre dans leur région les directives générlles dE l'tss8mblée Généra
le,sous la direction du Comité Exécutif.
MOQif~a1ions des Statuts dt du Règlement Intérieur : suiv~nt propositions de l'. SL; :
1. Le Comité Exécutif estime quau stade ,ctuel il est inutilt= et irrntionnel d'intro-

duire l~ structure région~le, qui est encore expérimentale, dnns les Statuts.
2. Comme il est dit plus haut, le Comité Exécutif ~pporte son soutien total au Bureau.
3.4.5.6.7. - voir les recomm,nd~tions du Comité Exécutif ci-dessus.
8. Le Comité Exécutif recoom,nde qUE l'hS~, soit priée de remettre un &xemplaire de l'

ouvrage Rules of Order, d'Henry pi.Robert - ou son équiv~l~nt en Frlnçais - i ch3.que
~ssociation, et ch~que délégu' et membre de l'"ssemblée Génér,le.

st~ ~ture Régionale Le Comité Lxécutif demande lUX trois Vice-Presidents élus d 1 étqblir
un programme d'action pour leur région ainsi que l~ composition
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de leur Comité Conseil, et d'en f~ire rapport ~u Comité Exécutif ~vant le 15 Juin 1973,
~fin d'en permettre la distribution ~ux membres de l', ssemblée Gén~rale. Le Vice-Prési
~nt fir.Werkoeister estime qu~ l~ structure région~le en est ~u stade purement ~xpéri

mental,et doit en tout c~s poursuive un double objectif:
~) maintenir le pouvoir administr~tif centr~l e l'IFL
b) promouvoir les .ctivités et les intérêts régionaux.

Group~s de trqvail CO~E (Org2nis~tion des congrès) n'Q toujours pas de présidence.Le
Comité Exécutif décide que le Président doit nommer ~ ce poste 1r.

R.Pechère,suivant l~ décision de l'_tsse~blée Générale a C2r~cas.

- ~uction des termes techniques Le Prof.C.br~l reconnait que l~ t~che est iI1portant~,

l~ définition des termes de la profession ~YÂnt un
intérêt p'lrticulier lors des conférences, et promet de tenter rassembler un comité
-l cet effet, en collaboration avec 1r.l .Schmitt, qui a déj-l. entamé ce tr3.vail.

- Routes Le Prof.Cabral promet d'essayer de composer c~ comité également,et Mr.Lovej y
------- promet de lui envoyer des documents qui s'y rapportent.

- Education Le Comité Exécutif estime qu'il est import'lnt de concentrer les efforts du
Comité Education sur la mise a jour des informations contenues d,ns le Rap

port. Le Comité devra ~ussi se consacrer ; d'~utres t~ches:emploi des stagiaires,
bourses d'études,concours entre étudiants,étude des progrRmmes détudes dans les diver
ses universités,leur norm~lisation et leur équivalence internation,le.

- Jardins historiques Un symposium qur'l lieu, en collboration avec l'ICOMOS, -l. Gr~

nade, Espagne, du 28 Octobre ~u 3 Novembre 1973.Tous les membres
intéressés y sont invités,et pourront obtenir des informations de Hr. R.Pechèré.

1975- Année Européenne du P3.trimoine ~rchitecturD.l sous l~s ~uspices du Conseil d~ l'
Europe dr.Lovejoy explique que c(.t

te clmpagne a pour but l~ conscrv'ltion des grandes villes historiques européennes.L'
IFLA a été invitée à y participer.Une réunion préliminaire 'lurl lieu ~ Bruxell~s IL 17
Avril,et Mr.Lovejoy souh~itc y renc0ntrer Mr.R.Pechère et l~ Prof.Cabr'll,afin d'ét2blir
un programme d'action. Unu réunion gén[r21e ~url lieu -l. ~ürich,les 3/7 Juillet,1973,
Les membres de l'IFL~ seront priés de p~rticiper en fournissant une document'ltion.

Concours internation,ux Mr.Lovejoy présente ~u Comité Exécutif une V'lste étude et un
règlement dét'lillé pour ces concours, dont il propose d'envoyer

un exempl'lire aux trois Vice-Présidents élus,en leur demand~nt leurs comment,irLs ou
leur approbation,nvant de le distribuer ~ tous les membres de l'hssemblée Génér,le.

Dr.Werkmeister annonce que l':,ssvci~tion tllem~nde BDLA a réuni une vaste collection de
documents, de photographies et d'ouvrages sur les cimetières,et sollici

te le pntron~ge Ge l'IFLA pour cette tâche. Le Comité 1xécutif recommnnde de le lui
accorder, ; condition toutefois su'elle n'entrlîne aucune obLi~ation fin,ncière.

Règlement Intérieur Le Comité Exécutif recommande d'inclure 3.U Règlement les articlts
suiv'lnts :

- Tout délégué Qont l'~ssociation qu'il représente n'lur, p~s versé i l'IFU. les coti
sations régulières, y compris celles de l',nnée en cours,perdra son droit de vote ~

l'assemblée Génér,le.Ce droit de vote serl suspendu jusqu'au m ment où l'association
aura payé ses cotisntions arrièrfes.

- Chaque délégué doit remettre chaque ~nnée, ~u 1er Janvier, une listt ; jour des men
bres de l'~ssoci~tion qu'il reprLStnte, en quatre exempl~ires lU Sécrétarint d l'
IF~. F.ute de r cev ir cette liste en t mps opportun, le Trésorier ~urG le droit
de facturer à l'associ3.tion qui n'~ ptS remis de liste pour l'année en cours, au
tarif correspondlnt l l'année pour laquelle une liste ~ été remise, Gugmenté de 30%
pour ch,que 3.nnée supplfment'ire, en vue de compenser l'augment3tion du nombre de
membres de l'~ssoci,tion en question.

Le Président remercia ch~leurcusement les membres du Comité Exécutif de leur
collnbor'ltion.
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des OBJECTIFS A COURT ET A LONG T~RME

Se basant sur les propositions reçues de plusieurs membres,déjn distribuées ou ~

distribuer avant la proch~ine ~ssemblée Générale, le Comité Ex~cutif de l'IFLA recom
mande le progrnmme suivant :

à COURT TERi'-lE

- IFLA organiser~it un congrès mondi~l tous les deux ans, comme jusqu'à présent.
- IFLA organiserait en outre un symposium region~l ch.que année, soit à l'occ~sion de

son Assemblée Général~ 3nnuelle, soit indépendamment.
- IFLA org~niserait des conférences de jeunesse,chaque ~nnée, soit à l'occasion de son

symposium région~l, soit indépendamment, en coll~bor~tion avec une Université ou
une organisation internationale qui lui accorderait son patronage ~ cet ~ffet.

- IFLA tenterait d'organiser une exposition à l'occasion de ses congrès,comme ci-des
sus ,éventuellement itinérante par 1. suite.

- Publication d'une liste complète et mise à jour de tous les membres.
- Publication de Bulletins d'Inform.tion de Presse, au moins deux fois par an.

Publication d'un Rapport sur l'Education Professionnelle, complet et à jour, tous
les cinq ans.

- Publication d'une liste de tous les membres des diverses associations affiliées,sui
soient disposés à accepter des étudi~nts stagiaires.

- Publication du rêglement des concours internationaux en .rchitecture paysagiste.
- Publication des documents résultant des activités des groupes de travail de l'IFLA

par exemple: liste des jardins historiques, etc.

- IFLA encouragerait les activités de ses groupes de tr~vail: 1ducation
Jardins et Sites Histori

ques
Routes
Tr~ductions des termes

techniques
Org.nis~tion des congrès

afin de matérialiser les objectifs ci-dessus, et Il création éventu Ile d'autres
groupes de travail, en organisant des réunions de ces groupes ~u moins une fois par
an,et en publiant leurs recommandations.

- IFLA encouragerait l'lctivité des Conseils Régionaux,créés sur propositi n du rap
port Oldham approuvé à Bruxelles. Les trois Vice-Présidents responsables devraient
établir un programme d~ction détaillé pour leur région,aved le budget approprié,et
le soumettre ch~que .nnée ~ l'approbation de l'~ssemblée Générale, qui déciderait
des priorités à .ccorder qUX .ctivitée proposées par ch.que Conseil et les coordon
ner"tit.

- IFLA solliciter.it le soutien des autorités compét~ntes pour obtenir des mesures de
protection et d'amélior~tion des pays~ges, en participant activement aux gr.nds
programmes d'études, notamment en collaboration .vec d'autres organismes internatio
naux, tels l'UNESCO, l'UICN,l'ONU, l'ICOMOS, l'UIA, l'AIT, etc.

- IFLA représenterait activement la profession et contribuerait à obtenir un meilleur
statut professionnel,en pqrticipant à tJutes les conférences et réunions s'y rappor

t::lnt.
à LONG TERME

IFLA publierait le proc8s-verbql complet de tous ses congres et symposium, ainsi
que des conclusions et recommandations formulées.

- Publication d'un Rapport sur l'Education Profesionnelle tous les 3 ans.

- Elévation du niveau générql d'éducqti0n professionnelle et normalisation des pro-
grammes d'études, ainsi que l'équivalence des diplômes, etc;

orgqnisation d'échanges d'étudiants
- organisation de concours entre étudiants
- publication des thèses de licence et de doctorat des étudiants, qinsi

que des résult~ts d~études et de recherches réllisés p.r des architectes p~ysagistes

- IFU{ encour.ger::lit les activités de ses groupes de travail en finqnçant régulière
ment leurs réunions ~u moins deux fois par ~n, et tn publiant les recommnnd~tions

et les conclusions de c&s rfuntns.
- IFLA encouragerait les ~ctivités des Constils Régionaux en finqnçant regulièrement

leurs réunions .u moins une fois par ~n, et en publiant leurs recommand~tions.

- IFU, se consacrer::lit à des études d'intérêt général, avec ou sans collaboration d'
autres organismes, p.r exemple pour des projets tels que" les Corridors Verts"
" Protection des Côtes de 1. Méditerrannée",etc.et publierait ces études et les
recommandations qui en découlent.

- IFLA organiser~it une bibliothèque professionnelle,r<ssemblant des ouvrages de tout
genre, en un lieu central, p~r exemple à P~ris,i l~ disposition de tous se8 membres,
éventuellement moyennant une petite c)tisation.
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IFLA collaborer~it activement avec l'ICOMOS en vue de promouvoir son centre Biblio
graphique, et plus tard envisager~it ln creation d'un centre indépend~nt.

- IFLA fonderait un Conseil Général d'Etudes, destiné à étudier et formuler des recom
mandations pertinentes sur toute question relevant de sa compétence, n la demande
de tout orgnnisme, gouvernemental, local, universitaire ou ~utre , en particulier
dans les pays en voie de Géveloppement, où une telle ~ssistance se fait nettement
sentir à tous les niveaux: académique, professionnel et pratique.

Le Comité Exécutif rec~11mande que ses propositions ci-dessus soient examinées
par les membres de l'~ssembl&e Gén~rale lors de leur prochaine réunion à Paris en
Septembre 1973, et les mettra à l'ordre du jour.

Toutefois, le Comité Exécutif fait rem~rquer qu'il ne sera possible de mettre
en vigueur aucun programme, ni dans un proche qvenir ni à long terme, sans avoir
résolu en premie~ lieu les problèmes financiers de l~ ?édération, èont tout programme
dépend essentiellement, et prie donc tous les membres de s'en référer à ses recomman
dations pour la structure financière de l~~ •

Lisbnnne, le 26 Avril 1973

/\
-----~-----------------

l ~



iinutés of the m~tting of the Lxecutivl Committee of IFL~ ~Il -100

Hinutes of last

~r~si~~nt Prof. O., Spéslbter
Past President Prof. F.C.C.bral
Vice-.t'ri..siL ents : Dr.F.H. H;rkrJeister

I.r.D.Lovejoy - c'lrrying Prof.H.Owens' vote 
Secr~t3ry General ~r.F.G.Brem~n

Assistant 'l' re:l.surt::r Jliss I.,stt::nerscn
1xecutivt Secret2ry

meeti!:~_~!..the l:,xecutive Co,nmittee were taken for ré"1.d 3.nd .pproved.

Professor b.Fontes
Ori~nt~l qrea : Mr. J.Oldham
Centrql "treR : Dr.H.F.~erkmeister

Occidental ~re~ : Prof. H.Owens
these ~lections are circulqted separately.

found invglid.Th8
results:
Secretary General elected
Vice-Presidents elected :

The detailed results of

iinut€~~Gr~~~o~~c~!~etings,Brusstls1972 wer· revit::w~d ,nd ~:proved.Two points
h"td been r,üsl.d:

- Mr.E.Lovel'lce's proposal - under Tre~surer's report ,nd budget, plgl 3 - to 'ldopt the
Theasurer's proposal to tr,nsfer the IFu ~ccount into Swiss ir,ncs .nd figure out ,11
fees in this currency, 2!-!g~ r~t~~~ail~~_~~for~!he_fi!~!~~~~lu~!~9.~of_~~~~~!
~~~~valu~tio~~f-!È~!fi~~F~~nc. The Lxecutive Co~mittee rcc'llled clearly tht pro
posal m,de by ~SLA's delegate, secondbd by the Pr sidbnt,qnd tr'lnslatbd into French,
before voting, as prov€d by· the tape record of the session. The rr~qsurer's report
circulated before the m~eting,clearly stated this proposal which r1r.Lovelace proposed
to adopte

- Mr.1.Arredondo,"tt the l st meeting of the ur,nd Council September 6,referred to the
application of the J1exic'ln Society,'lnd prl.sented the President with "t set of documi..nts
to support same.The Secretary uener"tl informed him of the decision mqde by the ~r3nd

Council on this ,pplic'ltion on September 2nd,which the Council confirmed, on proposal
of Prof.D.Harper : the dexican Society would be admitted to membérship,after the Bu-
reau had examincd the documents .nd found them satisf~ctory, .nd ~fter .1r.L.Lovel3.cc
would htve reported on his investieation in !c.xico,on the occasion of his trip to
that country in J~nu'lry 1973.

~Q.TIO~ The bxecutive COï'lmittee decidE::d to réquest dr.1.Lovelace to send his report as
soon as possible,to permit the Bureau to m~ke-rhe-rin~ï-decision,accordingto the
decision of the Gr~nd Council in Brussels, September 1972.

Elections of Secretary Géncral and Vice-rresidents The voting p"1.pers were examined and
----------------------- thL lnvelopes counted,one being

bulletins were count~d, thrE::~ being found invalid,giving the following

Referendum on the 1973 venue of_GrAnd~~~~! The Grand Council decided to hqve the
1973 Gr~nd Council in Paris br 33 votes

against 4. The Executive Committe~ asked the Bureau to inform Mr.J.B.Perrin ~nd IJ~k8

nec&ssary arrangements with him to ensure coordination of dates,in vic~ of other mee
tings scheduled in September: symposium in Pretori~, ICOliOS meeting in Sp~in Rnd confe
rence in Llubliana. The meeting in Paris should allow 3 full days for working sessions
~nd eventuqlly short dist~nce excursions to the surroundings of Paris,new developm~nts

and restoration of ~ncient sites,chQte~ux,etc. Thé ~xecutivc Committee ~sked Vice
~rûsident Nr.D.Lov~joy to inform th South 'Lfric"tn Associ3tion of the Gr3nd ~ouncil's

decision.

Applic'ltions for-E€.mb~~t:~E. submitted by the Bureau w(;r~ eX:l.lnined.The l,xecutivé ::::oi11r:lit
tee decided to r~commend the ,dmission of individual m~m

bers: Professor D.Sou~~~, from Bulgaria
Mr. E.N. hkah, from Nigeria

to the ~r~nd Council, Rt its next session.

Congress in Vie n~ 1974 The EXEcutive Committee examincd the provision~l programme,
---------------------- and decided to m,kt the following r8commend~tions to the orga-
nizers: - provide better opticql presentation,on thE final prograrnme,for IFLft.

- though p~rti~ip~nts will bc free to qttend th~ conferences of both-IFLt and
IFPRA, the recommendations of the congress must be kept separate for voth org~nisations.

- IF1A is entitled to 20% of all r~istr~tion fees,including ladies',students,
etc.
Report and Bulletin on Lduc,tion - Heport on Lducation 1970 : ~he xecutivc Co1nmittce

regret tE- d thqt Pro LA.B ... eddle had sent prqctically
"1.11 availabl~ copies of his r~port to ASLA,without informine the ~xecutivl Committee,as
the Treasurer would certainly have wanttd to purchqse at ~~ast 50 copies, at printing
cost,to satisfy the requests of its members and thosc r~ceived by th~ Secr~tqriat.

Bulletin 1973 The i:xecutive C'1111mittee fo=lt that it 'llould b8 lilore import"tnt for IFLA to
print a new edition,compl~ted and reviewed,of the ~eport on ~duc'ltion,

every five ye~rs,~s û€.cided upon in 1968. Th Committee on 1ducation should therefore
concentrate on prcp\ring such new edit ion as soon as possible,with up-to-date inforhlation
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i1eantime,a Bulletin should bb printed as per Prof.Weddle's proposed list of items,
if possible 500 copies instead of 200,to be scnt to :
- each member of the Grand Council and each Association in duplic~te

- the Universities listed in the Reports
- the technical press and intern~tional organisations interested in IFL 's work.

Students Alliance The bxecutive Committee ~pproved the recommendation of the Bure~u:

IFL", should sponsor the .'\.lliance and promote it in other cour.tries.
The org~nisation might be c~lled upon to co-operate for the organisation of Youth
Conferences • For the purpose, contacts should be m~de with aIl Universities.

Publication of ~2~plet~~emb~~shiE-listof IFL" The Secret4riat started pvinting the
liet,baBGd on 1972/73 lista provided

by the associations.The following lists are still missing: Canada, Spain, Hungary,
Israel,Japan,Norway,Netherlands,Poland,Sweden,Czechoslovakia,Venezuela.

ACTION : The Lxecutive Comnittee decided that aIl member-societies be requested to send
an up-to-date membership list ( 4 copies of complete list) not late~-!han J~!y

!et,1973 , to be included in IFUI'S general roster.

Press Information The ~xecutive Committee approved the recommendation of the Bureau
to have regular press bulletins released.The next bulletin should

contain information on : 1972 conGress, 1974 programme, IFLA's short and long range
programme of action. Prof.Cabral agreed ta assist th Secretariat to prepare it.

RQc~mmendations !?:_~~o~!-~~~ lon~~:nge_~bj~~ti~The Exeoutive Committee requested
the Secretary Generql to gather

aIl proposaIs received from various mewbers, and to establish a list of short and
long range objectives, to be attached to IFUl's budget. This programme is circulat d
separately.

gecommendations for re-arra~ement of f~~ According tb the decision of the Grand
Council,the Lxenutive Cornmittee studied ASLA's proposaI and discussed IFLA's general
financial situation.The ~xecutive Committee was unanimous in deciding that the finan
cing of IFL~ a) should be totally independent of any grants or subsidies that might

be obtained from Foundations or other organisations - as already
stated by the Grand Council in Brussels, 1972;

b) that the fees must be collected in proportion with the number of
members of each association.

The aim of IFL~ being to promote l~ndscape ~rchitecture,the small associations
in small countries, or recently formed associations in countries where there is but
a reduced number of professionals,are those who need most assistance and support,bnt
can pay laes'~ it is a democratic principle to de fend minorities,and it is assumed
that,when the largest and most powerful associations join an international org~nisa

tion,they are prep~red to contribute thir knowledge and their capital to promote the
interests of the profession in the smaller ~nd less developed countries,where the
need for sound l~ndscape planning is urgently felt.
Therefore, the bxecutive Committee recommends th~t, as D. basic principle,the fees be
levied proportionally to the number of members of eac:. association, per capita, at
the present level of Swiss Francs 12,50.Individu~1 members and associations with less
than 20 members ta pay the minimum rate of Swiss Frs. 250,00.

The majority of the members of the .xecutive Committee - aIl members except 1r.
D.Lovejoy acting in the name and by proxy of Prof.H.Owehs, but not in his own - felt
that there should be no compromise in favour of the /merican ssociation. However, in
order to meet ASLA's requests up to a limit, llr.D.Lovejoy proposed to recommend"1
temporary measure, for the yeD.~~2Z~_~~d 1975 onll, establishing a degr ssive system
of fees ~s follows:

per capita: Swiss Frs. 12,50
" " " "11,00
" 11 " " 9,00

for the first 500 members of each society
for the next 500 members of each society
for every member above 1.000

The Executive Committee voted upon this proposal,qnd carried it, against two votes;
the, ssistant Treqsurer's and Prof.H.Owens'( flr.D.Lovejoy, by proxy) for opposite
reasons. The 1xecutive Committee decid~d to recommend the ,qbove to the Grnnd Council
and place it on the agenda, ~sking the Secret,ry.General-Tre~surerelect to prepare
the draft budget qccordingly,taking into account the short range programme and Even.
tuaI subsidies to regional structure. The ~xecutive Cornmittee propos s that, ,5 froo
1975, a ne, levol of fees per c~pit, be adopted, according to the circumstances ,nd
gener~l fin,ncitl situ~tion of IFLA,to adnpt ,s f~r ,s possible to the long range
progr"l.mme.

CrdRIED
ASLA's proposaI circul,ted to ,Il members of the Grqnd Council directly,was studied

point by point ~s follows:
Objectives The ~xecutivL Commit tee felt th,t there was no need to ~dd anything to

art.2 of the Sonstitution,which includes indeed IF~ 's bro,dest objectiv~s

in the present "1.S "el1 tS in tht; future.
~ctivitie~ The ~x~cutive ~ommittee ~greed to aIl four asp cts,rec~lling th,t IFL,

h,s b~tn devoting its activity to them ever since its found~tion.Only the



members in all
mer,lbers
me:nbers

The ~xecutive Committee strongly f~els th,t q joint secretariqt
with ~ny other intcrn~tionql ore,nization should be avoided,in

order to preserve lFL, 's own identity 'lS ,n intern'1.tionql and professional body.
The Bure'l.u h'l.S b~en trying to obt,in a room, for the archiVës of-ÏFrJ::"-;:nd eventual
ly a nucleus of library and bioliogr~phy centre,with possibility of m,il box and
also meetings, in Paris, at lCONOS he~dqu,rters. Mr.J.B.Perrin will r port on his
cont~cts with Hr.P.G~zzol, on this mqtter. Ul~ hqs ,lso been ~pproached.

- Budget The Lxecutive Committee recommands ~ ye'l.rly budget,circul~tcd 6 months in
-------- adv~nce, ,s a 2 yeqr period seems unrealistic.The amount of the budget recom-

mended by rlSLJ does not seam rE:,listic either, for thé followin6 reqsons
- Fin:mcing of the Budget .,s st~ted beforl;, the 1xecutive COI'1L ittee feels tInt the fees

------------.----- should permit to run lFLit' s ,ffairs wi thout ,ny subsidic.:s
from any other body, even for one fourth of its budget, ,nd that these fees should be
proportion~l to the numbtr of l"1embers of each,ssocLltion. ;,S1.\' s propos ..... l would de
finitely rul~ out the Sl"1'1.11 societies of lFlà,which constitute, in f"l.ct, the m,jority
of lFL.,'s ,1emo8rship,since in 1971/1972 :

5 societies pay the minimum fees ( under 20 membcrs )
16 " " "fees for less than 300 mf;;mbers

only 3 " "fees above US$ 400,-
Besides, ~S~\'s estimqt~ for future is not realistic either, sinc~

10% increase of MLrnbership of each society per ~nnum = qbout 400
over 7 ye,rs ( 1973 - 1980) = tot,l increase to be about 2.800
2 new socicties e~ch ~ear,minim~m 20 members = increqse 280
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lack of funds prevented dEvelopment of bro~der ~ction.The Executive Committee wishes
to add the following :
l - ~nicRl oeetings qnd congre~~~ should consist pril~qrily in exchqnge of technic,l

scientific and aesthetic inform~tion.

- short-range-:-ASL\-r8Versed its short-r~nge proposaI for 1973 meeting in South
Africa,in q letter dqted January 15,1973 from Mr.~.Lovelqce to the SecrEtary G~ne

r~l, rei'l.ding: Il The J1.SLA feels th']. t, "l.S "l. UN1SCO r.1ember ,ABLA should hold meetings
only in locations approved by UNESCO.Unfàrtunately South Ifricn is not one of the~

se.Becquse of this,we believe that any South ~frican m eting should be cancelled,"
2 - ~~~ershiE-l~~i~ - will be published by the Secretariat,as , first step. Th~ SEC

cretary General referred to his circular dated JiUgUSt 10,1968 to the members of
the Grand Cauncil,nnd reported that it h~d prqcticl11y no response.The ~xecutive

Committee feels th'J.t an "analysis of socio-economic char,ctE:ristics of members"
raises m"l.ny problems,which should be clrefully studicd.

- ~du~ation - corr~sponds exactly to the objectives of the Committee on ~ducqtion,as

recently defined by its Chlirman,Prof.f,.Weddle, in Brussels, 1972.
- Professional-E~~ti~~ - objective recommended by the Executive Committee.
- 19ter-pr~fession~l__rel~ti~~ - is the permanent objective of lFL, sinct many ye,rs

Contacts hqv~ therefore been est~blished with UII"lCOMOS,etc, lnd representatives
of ~llied professions have becn invitcd to 11.11 congresses, this being namely the
theme of one of the workinf, groups in Brussels congress 1972.

- ;"s§.2.~iat~2.!L3..ff'1.i~§. - objective reco"1mended by thç Lxecutive Committee.
3 - QbtainigiLl2ub;)j·Lê.!!.l22.2.rt - fully approved by the 1xecutive Commi tt ee. lFL,"l h"l.S qlways

had such aims and c~rried them out lS well as fintncial possibilities permitted.
Reference is made to the Committee on Historic Gardens,chaired by Ilr.R.Pechère,and
his comprehensive workj to i1r.D.Lov joy's '1.ction ~s consultant to the National Trust
to lFLA's projects related to" Green corridors" sub,nitted to thE Council of .wuropc,
as well :lS lFL:, , s reports to UNL.sCû and UNO on thes€: s.ubj cts, and joint lUC pro-
j ec ts for thE status of l1editerr~ne'J.n CO'1.sts, illpine are" etc.

4- Repr~~gti~~i~~_p~9.!e~~ - has bE:en the const,nt C"l.re of IFL 's delegates to
conferences org,nized by int(;rnation~l bodies - UNO's conference in Stockholm w~s

attended by the Bureau,whose members contributed to the prep,ration of this confe
rence since 1968 when they attended the UN1SCO conference on the Biosphere. The
recommendations of the Stockholm conference are circullted to '1.11 delegates with
the present minutes.
Se~~rig~recognition - is the const,nt objectiVé of lFLA through the Bure~u's ~cti

vity,~nd thé subject of Qlmost Qll reports by the President and the Secrct,ry Gene-
ral. The ~xecutiv€ Committee wishes to recqll that,as q reward for the Bureau's
efforts under the presidence of Mr.R.Schrein r, the BIT ( lntern~tional Lqbour
Organization ) decided to change the classific~tion of-rhe prof~ssion, ~nd has pla
ced i t, sinc e 1968, the L.qndscape ;,rchit ect ~nd~!:_the~,qm::'-È~qd.:!:.:::fi as the Ilrchi t ect
and Town-Pl'lnner. This consider~ble achievement went by quite unnoticcd, but bears
the most signific~nt results.

- Exhibits - have been org~niz d sever,l times,and wid ly circu1qted.The uXLcutive
COmmltt8€ recoD~ends th~t the orgnnizers of future conferences prep~re exhibits
wi th the ,ssist,nce of qll u811ber-societies, but points out the difficulties of such
task.

- M8"l.nS to be used -

tot,l incre'lse expected by 1980 3.080 members
.. t the pr~sent r te of fces per capita, this would amount to ,bout US$ 9.000,- ,ud it
is difficult to see where the bql,nce of ~bout US$ 38.000,- is to be found,even ,ssu
ming th,t ~ll socicties, inc1uding J SLh, pay pcr c,pit, ,t the present r'lte. The



- 4 -
Treasurer pointed out that ;SLJ ~lre~dy paid the 1973 fees, a lump sum of US$ 1250,
without complying with the Council's decision to pay in Swiss Francs,at the parity
prev~iling bûfore the first US$ dev~luation.

- Organization of IFL:.. H~ving studÜ,d 1.SL.-l 1 S proposaI, the t.xecu ti Vc Commit tee points
out thqt, according to art. 12 of the Constitution

" ~9.ch country can, thtore fore, be represented at the Gr~nd Council by only one Lleltogate"
and art. 19 of th~ Constitution:
"No representative m:.lY c~st more than five votes including his own " - ~Ihich, in the
french text rules out :lny qrgument as to the eventu31 plural of the word 1 his own 1

stating 1 y compris Ln leur 1 -

it is ~bsolutely clear that, as st~ted by ~S~. under l :
- e3ch vote IS reprvsented by :.1 delég~te, and th~t d~l~gates HAVE OT multiple votes

( except by proxy ).
NOTE The ~xecutive Committee r~grets to :ldvise forQ~lly th~t the vote t:.1ken by the
----Gr:lnd Council in LISBON, Septembcr 6, 1970, giving proportional rights to vote ~s

follows :
l vote to ~ssociations up ta 100 members
2 votes to associqtions h~ving 101 to 300 members
3 votes ta qssociations hRving more than 300 members

is absolutely unconstitution:ll, and should therefore be <bolished. How ver, conside~·

ring that proportion<l representation ~nd voting rights seem dLsir~ble,the ~~ti~

Committee recnnmends th~ foll~win~2~ndments to the Const~~ution :

" Each association can be represented qt the Gr~nd Council by one or more delegates,
in proportion to the number of members of said 3ssociation,~s follows:
- l delef:lte for e:.lch qssoci:ltion with a numblr of membLrs up to 100
- l deleg3t~ for e~ch qssociation with a number of ~embcrs from 101 to 300
- 3 delegates for e~ch qssociation with more than 300 .members.
The deleg~tes m:lY be qccompanied by ~ eroup of technic:ll advisers ,whosc number will
be,for pr~ctic~l reasons,submitted in e~ch c~se to the previous ~pproval of the
bxecutive Committee."

It is not necess:.lry to change ~rt. 19 "No representative may cast more th~n 5 votes
including his owh (singular). This mqkes it clear th<t each delegqte carried only
one si~~le vote, except by proxy.

Reverting to ~SL,"'S propos~ls, the bxecutivc Committee comments as follows:
2- irrelevqnt, und~r the above circumst~nces.

The t.xecutive Committee WqS unanimous in rcfusing to consider the nbolishment of
Found~tion members'rights, ~hich would be an irresponsible move,due ta the inv~lu~ble

Experience of roundqtion m~mbers,qs weIl ~s un-democratic and inhuman.
~EAU - The ~xecutive Committee points out that the Burcau, established in J~pan in

1964 - see minutes of Grand Council Tokyo - proved by the experience of the
last 9 years, to be ~n inv~luable tool for IFLA. Its value was ~lre~dy recognized qnd
~ppreci~~ed in 1967,when it w~s formqlly introduced into the revised Constitution,qnd
voted upon unanimously. The ~xecutive Conmittce feels thqt even with q full-tiLE se
cretariat,the Bur~au is indisp~ns~bl to mqteri~lize thL ct~cisions by effectivG day
to dqy ~ction and control,und r the direction of the LX8cutive COQmittee. The Bureau
should bç m~int~incd ~nd, if fin<nccs permit, thE Bure u meetings qre open to ~ny m
member of the Lxecutive Cammittee who wishes to joint <nd whos~ experience is ~lw~ys

welcomc .nd ~~prcci~ted.

NOTE The ~xecutive Committee recommends that the Bureau be m~intqined, ~nd that IFL~

----consider the possibility,-i~futür;-wh;nthe fin~nci~l situqtion permits,to h"v~ ~
paid Secret~ry General, pqrt or full-time, with ~ppropri~te staff, instc~d of n pnid
~xecutive Secret:ry.

The Vice-1 resi(lents elected to promote rcgional structure should be responsible
for carrying out the policy of the Gr'~nd Council within their r~gion,under the direc
tion of the Dxecutive Committee's m~nqg0ment.

:.mendnents to Constitution & Bye-Lqws : Referring ~g3.in to "SI... 's proposaIs :
1. It is, qt th~ pr~scnt st<Ce, unnecess~ry qnd impossible to introduce th region~l

structure into th~ Constitution,since this org~nizqtion system is still experimen
tal.

2. \s stated ~bove, the Lxecutive Committee voices its total ~nd strong support to
the Bure'm.

3.4.5.6.7. - see ~bove ~xccutive Committee's recommendqtions and co ments.
8. The Lxecutive Comr'littee recommends that _.SL;, be requested ta provide a copy of thE.

Rules of Order, by Henry M.Robert, for e~ch <ssoci~tion, duleg~te ~nd member of
the Gr~nd Council.

Regional struct~~ The xecutive Cammittee requests the 3 Vice-~residents elccted
ta progr,n the action they pl~n tn carry out in their region qnd

the composition ( f thcir " •.dvisory COQ[llittee", qnd to report on sqme to the '!:'xecuti
ve Committee prior to June 15th, to p~r~it circul~tion ta the Gr~n Council nc~bcrs.

Vice-rresident Dro\crkneistcr wishes to point out th~t thE regionql structure ms pu
rely experim~nt~l,~nd should in any c~s be b~std on the dual objective of :
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a) maintain l FLA 1s central power
b) pronwte regional activities and interests.

Worki~grou~:~ (congress organisation committee) still h~s no chairman.The Exe.
cutive Committee decided that the President should appoint Mr.R.Pechère

to chair COME,according to the Grand Council's decision in Caracas.
- Tr~nslation of technical terms Prof.Cabral ngreed that the task was importnnt,thc

definitions of professional terms being of p~rticul

ar interest for conferences and congresses,and promised to try and set up the commit
te, in co-operation with Mr.A.Schmitt,to continue the work started by the latter.

- Roads Prof.Cabral promised to try and compose a committee,and Mr.Lovejoy promised
to send him sorne relevant material.

- ~cation : The Executive Commit tee felt it important to keep information on schools
up-to-date,and recommends that the Committee on ~ducation concentrate

on this task.Other tasks for this committee include: overse~s employment for students,
shcolnrship possibilities,students'competitions,and study of international standards
of education and approval of qualifications.

- Historical garde~ : a symposium is scheduled, in co-openation with ICOMOS, to take
place in Grenada,Spain,October 28-November 3,1973.All membûrs

interested are welcome,and may apply to Mr.R.Pechère for additional information.

1975 European Architectural Heritage Ye~r- Council of Europ~ Mr.Lovejoy reported on the
progr mme for this euro

pean campaign for the conservation of the great historie cities of Europe,to which
IFLA was invited to participate.A preliminary meeting will t~ke place in Brussels,17th
April,where Mr.Lovejoy will meet Mr.R.Pechère and Prof.Cabral to plan joint action.
A gener~l meeting to take place July 3-7,1973 in Zürich.! request will be sent to aIl
members of IFLA to contribute documentation.

International comEetition~ Hr.Lovejoy presented the Executive Committee with a very
comprehensive study and the resulting set of regulations.He

proposed to send a copy of this document to each of the newly elected Vice-Presidents,
asking for their comments and approval,then to circulate it to aIl members of the Grand
Council.

Dr.~erkmeister advised that the GermancAssociation BDL' is gathering a vast collection
--- of documents,photogr~phsand bibliography on cemiteries,and asked IFL~

to sponsor it.The Executive Committee reco~mends to accept, provided no financial con
tribution is rcquired.

~e-L~ The Executive Committee recommends the following Bye-Laws to be added :

- The delegate of any qssociation thqt has not pnid its dues to IFLA regularly every
year, including the current ye~r, is deprived of his voting right at the Grand
Council.The delegate's voting right will be suspended until his association has
paid the fees due up-to-date.

- The delegate of ony association must provide a complete up-to-d~te list of all
members of the association he represents, every year, by January lst, in quadrupli~

cate. If such list has not been supplied in time, the Treasurer will charge the
association that fniled ta supply it for the current year, ~t the rate of the year
corresponding to the last list supplieà, plus 30% for each qdditional year, to com
pensate for the increased membership.

The President closed the session and th~nked the members of the Cammittee for
their invaluable co-operation.

Lisbon, April 26th, 1973



!: ~""r- ...r·- ", C'1C tOr- .>PC ,':" "..nù LONG R NGE OBJ1C'riVES

r. :1ck b. thE: EXECUTIVE COflMITTEE of IFL\

/105

:g~sed on seyel",l ~.ccros"ï. S sn'.;
ted .priol' ·co n ~t '1:;';:11' CO'.'~ci·',

:,ecommend the follv"inb SHJR'l R

by the de1eg:1te~,alre:.dy circul:.ted or to be circula
n~et.;.ng,the '':;xecut i ve Commit tee of IF'Li\. wishes to
,GE O::JECTIVbS :

..' IE'LA ·~o or;'"'.lü,zC :Jo_1'1 conf t;scec- eueTY t"IO yer)Ts, 'lS has been done until now.
lE'hl t;) 0::5: r,::,7.C ad' .b.:: cn~J .!.'ee;~.onD.J. cymposiurns, evel'y ye3.r, in connection wi th th\.!
Grand Co~nc:l rnGet~~~~ o~ ind pend~ntly.

igL~ ta 0~g'lP~7d .ouct con~ rcncec,every YP'lr,together with th symposium or indepen
dentl~l in ~o·cp~ :.tio. wi~·. ~ Ul iv~rsjty or an international orgnnis'ltion prepared
ta S)O.lSO:' .' .';.,
IFLJt to pro~,lOt..~ 1;]: O:'(;3.l1.;. ',3.tiOll oÎ 0xh:i bj. ts for mê&tings 'lS per above schedule, to
be eventu~117 ci~c~latcu 'l:tcr:'~~ :c.

- l 'bl:i :.n~:~.ù::1 of co r ,_:. te ::.~~ r' ··to-do."~e memhership list.
- Puhlication of ~~eJA !nfnrmatioil Bulletins, :1t lC'lst twice ~ ye r •
.' Public='.t:ion of F._P),'t on :;~>:ur.·\t:;"on, complE..te :lnd up-to-date,every 5 years •
. Publicati~l )f ~ l~," ci ne m8m~ers oÎ each nssoci'l'Cion th~t are prep'lred to accept

stl'.c1ents on 1;I'é'. ',.LoHg.
-- Public'1t:i.o:-j· '1 '1i:;(,;:;:·n~tl. io~ 'lI ::omp( titions; regulations for landsc:.pe î.rchi tects.
- Publico.-:;ioll OL' l~0 . ', __ 'cs :.'l.'sult:i.pg L:on the :.ct-:'v:i ty of the working parties : list

o.' I:~.stc:·~, -::. C,a:,d:"'.3, '.

\·Jo:.'k:i,ng po.rties.... ~
_ ',ùof' Education

Historical Gardens o.nù Sit82
Ro:tds
Technico.l terms transl~tion

Congress Orgo.niso.tion
i.e 'I r ':~ - - ..;':::s ~- (: ,-~o'e objec1~ives, Clnd eventually cre te other working

,~":" 'c;, _ ï.' 1 tpo;, . ',- nrG<'1.nic:;~n...., rer.ul..?, ....' l"leetings of t;he members of thcse
'\" ],,".. '.'.':"; 'l ~"_:1.l', 'lüd I.Jublishing their recomm8ndations.

j n 01'r.e:::'

ii '::1:' tic: '"
~"';"'OLl'G J

=~:;;'::'I\ .~.: D:·a .... -':' u .... î.{'+j'" '~::. of +hC' Id i&ory Committees for Region l Structure,:ts
se;~ n l DY -":,' :1.C.O.1',- :._T1f)::'~ 'lr'.,l'o:E,;d :'.n Brussels.The three responsib18 Vice-.t'resi-
è t":'l-c:: 'Co Ct;:: '. \.oC:'.'- '. C :;:-'-0. ,:-unmp fOi' theil- region 7wi th budget requirements, to be
,:'-L -)m-·.~tr,d >(~-, ~',.. ' ri r .•'C __ 'c pfl'oval 'ver' ycar. The Grand Council to dccidE:;
o·.~~.' :-.:i r

,-" v, JI) ['. L. the ".ctivi' i~s p:'opof>ed ':Jy each Id:z-isory Committee 1

-. : l tu er .... L'~-è ~llCj.~ -:'v J_ ~ ~ Q-~-~. n.

n,'LA ",0 O'J-(;- ~r. '. ,',::'; r; .. "'T"::;':"''; 01 nc".."ure r · r..eedr.:d to protect élnd enh~nce the lands-
c'lpe j :)] "ci .1 .... ;:J:.1.":~._'·.i"::i,u. :: :!njCT pro~(;c'GS and studies:in co-op ro.tion with oth '
:'r.~:c_Tl:1i:;ion}. ')o'~ co ";..e l..:r.; Cu:uNO,ICO,O',.'.UCN1uIJ;", IT, etc.

':1;'LA 'Lo :;:ep. cs
all .' , e--,1'1. J r: :,:. j Î ('r-;,

r-n~ussi n onJ ~=omote

'11-1 ::OL-L' :,C':co<

its recognition by active attendancc at

- -,'FLA -['0 p,:b',"sh cc p'._-:r> p!'oC ... i.;'l-j.ll~3 0: alJ. its -:ol1gresses "nd symposiums,with the
1 esp.::r..;t ". ';r,; \:~c .dl.l ' J t ',0 1

T -::p )~ ~~~'~t~o~ cc~plete and up-tO-d'lt8 every 3 yeRrs.

l 'l[, ta 1:1' ,':1 J ,~( _ .':'~f' ,-ti.on'),'!.. lev l :1i1d intern,:uional st'lndards of education,
''3 \':I:'.,~, .::; ::.:: d'{';-i \1 j _::1·t:.•PIJrClvî.1 oÎ qu L'.fj ca~~ions

-.l1'ô"m ~c 1 'cs iU?' ~ .:ndrnts 1 i~t rcho.n::;e;
r.'"" i:l)e'ci-'~i L~ L (> ,~" 'en st1:c1A:lts;

- In: ~::~aGi .- 0.1:' co. i~~ 0f ~'.c ter and DoctorGte theses prepared by stud~nts

"nd :'e~j'L';; ;"' :'E;",:>arc cf)nùucted '-:Jy 1:1 .dsCJ.p' 'J.rchitLctS.

TTAI. to Dl'(;~,ote ~ 'e -:..t:.':; t;.o~ o~ it.::; ':Iorking g:'oups by finî.ncing their regular mee-·
~in~G 3t Lv'~-: ~.'i:c a YC~~7 anl publishing their r commGnd~tions 3nd proceedings of
Guch Gy,r~ 0...1' p .~~ ~

:;.~:\ ?:' -'0:"8 ·~r.c 't.t",:~...: c-: the J\dvi.sr:..-y Commi.ttees on Regional Structure by
,'in rc~ng c~e~~ :'esul ~ ~L8ti~Gs at lcast once a year, ~nd publishing their recom·
ri(;:lC~'1t:2-0r:3 ~

.. :-:1J,;'o pl-r "il,cl. l-tt·.'-':",-:'i':::c ["î.':;Ol' stûd::'",s of general interest, with or without co
ü!,C!''lbO;1 C': :..,:..' e:' LJC,.l'8-:;. :.'c:' i~s'Canc(;: fi Green cOl'ridors", "Status of the IVleditcr
:-:--:,e,\l r.o ;,;':'''.e'c- n ):,int :ne p __·oceed~.n5L ',:'ld recommendations •

.. llT,. 1;0 orz !,,"',(> ~ !',...·eC'3ü)'1~1 J.ibl'aTy,grl.;hpring copies of books,m:.g'"l.zines and 011
S(.'~·'.t·J..Li,~ '''i'l.te_··.•.'. ~:/3 'l')ln jn:l central location, Paris for example,to be ::tt the
tlicpos" of "lI 1.1~::,l C.~'J~ e'l"L;,.n ..... ' l.~ly "G"insc p'lyment of relevant fees.

~fLf\. 'rc r,o-n""er v a~ 'l "&!.~. ':0 ICOHO .... 1 Bibl i.ogr:lphy Centre, later eventu.'l.lly crente
;_"CJ 0 III t'l

:=/LA .' 0 ~t. t 11

":->P:~";:'L-C

~isory Com~i~tEe~ to st·,y 'lnd ~dvise on ~ny professional matt~2'

Gr '8- ""l p,;,lo(':1::' o:.gî.p..'.'3Cltion;educ·"tional institution,etc- in p:.r-



- 2 -

ticul~r in thç De elo;ing Countries, vhere such ~ssist~nce is b~dly n~edeù ~t

eVérJ l€-vel: i?ca. '1ic, scientific :tn-1 pr'1ctic::t1.

The Executive Conmi ee reCOMP.1Cn s th:tt th8 qbove pr os~ls b appreci~te2

by the menbers of thb Gr~n,l Council ~t t ùir next meeting in Paris, September 19~

and will place them on the ~gend~.

The Ex~cutive Com~itt e however, wishes ta point out strongly thqt any i[-·
plement~tion of any of the above proposaIs, short qn~ long r~nge, depends esse 
tiqlly on the financi~l situation of the Feder~tion, ~n~ therefore refers the
members of the G=·nd Council to its reconrnendations on finqncial arr~ngern~nt~

Lisbon, ~pril 26, 1973



Mernbers present

up this matter with 0 A S.

Minutes of the meeting of the BUREAU of IFLA

Brussels , June 15 - 16th, 1272

The President, Prof. O.Aspesaeter
The Secretary General - Treasurer, Mr. F.G.Breman
~xecutive Secretary

The Bureau examined the agenda for the Grand Council meeting, and studied it
thoroughly point by point. Amendments and additions were introduced, and the final agen
da prepared for circulation ta aIl members. The Bureau requests the attention of aIl
members ta this agenda; if they wish ta have some matter discussed under " Any other
matters", they should send a concrete proposaI ta the President before September lst,
1973. The President will examine the proposaI and decide whether the matter can be put
on the agenda of the next meeting, or needs previous preparation and study.

~5th anniversary of IFLA Ta celebrate the 25th anniversary of IFLA's foundation, this
year, the Bureau proposed ta have some 500 special stickers

printed, for use on IFLA's correspondence. The President volunteered ta have these made.
Should the members wish ta acquire these stickers, they may contact the President who
will inform on price and quantity available.

Leaflet IFLA Ta satisfy many requests, the leaflet on IFLA's aims and objectives should
be reprinted. The Bureau proposes ta have a special reprint,referring ta

IFLA's 25th anniversay. This matter ta be studied by the Grand Council.

Mexican Association On receipt of the recommendation of Mr.E.Lovelace, the Bureau de
cided that the Grand Council's requirements being fulfilled, the

Association was admitted as member of IFLA.

~orking parties Education: The Bureau decided ta request Chairman Prof. Weddle ta
submit a report on his Committee's activ~ties, and ta

inform on the printing of the Bulletin, scheduled ta be released in May.
Historie Gardens Mr. Pechère sent a report, ta be circulated.
COME Due ta a regrettable confusion created at last Grand Council meeting, the Commit-

tee on Congress Organization ( COME ) has been unable ta operate during aIl this
year, for lack of Chairman. The Bureau recommends that at next Council a chairman for
COME be appointed and that he accepts formally the appointment,to promote the Committeels
activities in the next year.
21~~orting parties Past-President Prof.Cabral ta be requested ta report.

UNESCO 2d contrat ta be completed UNESCO required ~dditionRl information and the Secre-
tary General has ta apply ta members in South America and Australia ta obtain

the necessary m2terial.
New contract has been circulnted with Secretary General's report, requesting aIl members'
------------ co-oper~tion. The President promised ta send the information he received
from some members, in reply ta his circular in 1970.
The Secretary Gener~l reported on his person~l cont~ct with UNESCO officiaIs; during the
discussion of this matter, it appe~red that the study should be restricted ta the his
torie aspects of lands~apL protection, that is landscapes rel~tcd ta historic~l monumente
and sites, whether n~tur~l or man-made. The abject of the study is ta learn :
a) where protective leg~islation exists
b) what such legislation actually protects and how
c) reco~mendations for cre~ting such legislation wh re it does not existe
~Q!12~ AlI members qre kindly réquested ta send ~ll 2vailable inform~tion soon~st.

Without their co-operation, it will be impossible to fulfill this contract.

~~ The future of the Alps project: IFLA has been invited by IUCN to participaté in
the symposium which will be held in April 1974, ~nd sent a report on the prepara

tions for said conference, at the meeting held in Trente, April 1973 • The Bureau recom
mends that Professor P.Porcin~i ~nd Mr. Zbinden bé requcsted to attend said symposium.

Fédération Mondiale des Villes Jumelées promoted an intern~tion~l conference on on pro-
blems of pollution of the Mediterranean, in

Beyrouth, June 4-6th,attended by 250 deleg~tes from ~ll Mediterrane~n countries,except
Sp~in, Israel and AlbanY.I\n intern~tional chart was made out, ,nd a new conference will
be orgnnized to promote this chart in Palermo in 1974. The Bure~u recomm~nds that IFL\
offers its co-opvr~tion, and contacted the org~niz~tion for the purpose.

2rganization of Afric~n Unity After a first unsuccessfull direct contact, the Secretary
Gener~l m~de a new ,ppro~ch via the Division of Relations

with International Org~niz~tions of UNESCO. The 0 A U replied ta UNESCO as follows :
" in connection with the establishment of relations between the 0 ~ U ,nd the Interna
tional Feder~tion of Landscape Architects, l wish ta inform you th,t it is not considered
th~t the establishment of rel,tions between the OAU ~nd the IFLA, in the present context,
would serve any useful purpose. "

2rganization of American States no news receiv~d to d~t • Thé President proposed to
request the Vice-President in lmerican Region ta follow

Pl)
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Intersovernmental Conference on CulturGl Policies in ASIA organised by UNESCO,to be
held in Jogjakarta,lO-20

December 1973. IFLA has been offici~lly invitêd to particip~te, by the Director Gener~l.

of UNESCO. The Bureau recommends that Mr. J.Oldham, elected Vice-President for the
Oriental Region, be requcsted to represent IFL •

Inter.Federation for Housing & Planning invited th8 Presid~nt to represent IFL ~t

the congress to be held in Copenhagen September
9-14th, 1973. The President promised to p~rticipQte in this conference.

Council of Europe's EuroEean Architectural Heritag~ Ycar 1972 Conference in Zürich
4-7 July 1973.

IFLA will be represented at said Conference by Past President Prof.Cabral, Mr.D.Love
joy Vice-President of IFLA,who will report on the matter to the Grand Council, 1r. R.
Pechire ~nd Mr.P.Zbinden.

National ~lptuEe Cent~ applied to UNESCO to establish internGtional twards for thu
creation of locations specifically conceived for the benefit

and enjoyment of the public.UNESCO referred the m~tt~r to IFLA. The Bureau decided to
ask eventually the ASLA delegate to follow up the matter with the National Sculpture
Center, loc~ted at the University of Kansas, USA.

~r~Eosal by the Dutch Association -(enclosed letter circulated ) The Bureau draws the
attention of the members to :

- lett~r dated 20-3-73 proposing the ~dmission of more than one association per coun
try,would require amendment of art. 12 of Constitution.

- letter dated 10-3-73 proposing that IFUl be open also to non-professionals.

Membership lists The Bureau decided to h~ve 100 copies printed, to pro vide each asso-
ciation and each member of the Grand Council with one ~opy fre8 of

charge. Additional ~opies on request, paid Sw.Frs. 20,00 per copy Lists are being
printed now, the following still not received ,t the Secretariat : Spain, Hungary,
Poland, Canada, Netherkands, Sweden, Israel, Japan.

Congress in Vienna
ACTION : Professor K.Filipsky is kindly requested to report concretely on th~ prepa

rations of the congress, especially as reg,rds the points raised by the Exe
cutive Committee in Paris, and financial aspects.

Grand Council meetin~19Z2 The Bureau recommends that eventual invitations be exami-
ned by the Grand Council and a firm decision made at the

meeting. The Bure~u suggests that the Grand Council 1975 take pltce in the Oriental
Region or the Americas.

Professor Ogrin's propo~ : Committ8s on Reasearch ~nd Editorial.
ACTION : Professor Ogrin is kindly rcquested to circulate to all members a concrete

outline of his proposal, so as to permit the Grand Council to discuss it.

Hon. TREASURER Mr. F.G.Breman informed the Bureau of his decision to resign from his
post of Hon.Treasurer of IFLA, for personal reasons, as from December

31, 1973. The President requests all members to consider the fact, in view of the
elections for Treasurer, to take place after the Grand Council meeting 1973.

Lisbon, July 8th, 1973
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Procès-verbal de la r[union du BUREAU de l'IFLA

Bruxelles, 15 ~t 16 Juin 1973

Aembres présents Lü Prési lent, Prof. O.~spesaeter

Le S'cr~taire Gén~ral - Tr6sorier, ~r. F.G.Breman
Sécrétaire Exécutive

Le Bureau examine point par point l'or,~re du jour ~e la prochaine Assembl~e G~ntrale

et l'étudie soigneus~ment. Après amendement et additions, l'ordre du jour définitif est
mis au point, afin d'être distribué ~ux membres. Le Bure~u 'em~nd~ à tous les membres
Je bien vouloir accorder leur meilleure ~ttention à cet orùr~ du jour; s'ils Jésirent
voir une question particulière dé1.Jattue sous 11 tout autre question ", ils sont priés
d'envoyer une proposition concrète au Président, au plus tard le 1er Septembre 1973.
Le Président examinera ces propositions et décidera si elles pourront être inscrites
a l'ordre du jour de la prochaine Assemblée, ou si elles nécessitent une étude et une
mise au point préliminaires.

25~nniversaire de l'IFLA Pour célébrer le 25e ~nniversaire de la fond~tion de l'IFLA
cette année, le Bureau propose de faire imprimer environ

500 étiquettes adhésives spéciales, dbstin€es à la correspondnnce. Le Président se
charg2 de les faire imprimer, et les mem1.Jres qui souhaitent acquérir des étiquettes,
pourront s'a~resser au Président qui leur fera savoir quelle quantité est disponi)le
et à quel prix.

Brochure IFLA La brochure de l'IFLA,destinée à faire connaître ses objectifs et activi
------------- tés,devrnit être rééditée, pour satisfaire de nombr~uses demandes.
Le Bureau suggère d'en tirer une édition sp'ciale,n l'occ~sion du 25e anniversaire dû
la fondation de l'IFL~, et soumettr~ l, question à l'~ssemblée Générale.

;,ssociation r-1exicaine iLyant reçu une r(;;commandation de "Ir. E. Lovelac e en ce sens, J,.e
Bureau estime que les exigE:'1.nces de l' 'Issem~lée Générale, fofrilu

lées en 1972, se trouvant remplies, l'Hssoci~tion est admise en qualité de membre.

~r mpes de travail Education: Le Bureau priera le Prof./I.Weddle Je soumettrE:. Ct l',\s-
------ semblée Générale son rapport sur les activit s de son

Comité,et de l'informer de l'impression du Bulletin,prévue en N~i 1972.
Jardins historiques Le r~pport fourni p~r Mr. R.P~chère aerQ Jistribué
ëOME-=-org;ni~;tIO~des Congrès En r~ison de l~ confusion qui a rèGné lors de la der-

nière réunion de l'~ssem~lée Générale,ce groupe de tra
vail n'a pas pu opérer pendant toute cette année faute de président. Le Bureau pro~ose

que l',\ssemblée Générale élise un présidE:nt à ce Comité pour l'exercice 1973/74,afin
j'inciter le Comité à entamer ses travaux s~ns délai,et s'~ssure lors de sa prochaine
réunion de l'accord de la personne âésie;née.
~utres Comités Le Président-Sortnnt,Prof.Cabral,sera prié d'en faire rapport.
UNESë5-------_._----

L'UNESCO a ~emanèé un supplément d'information pour complétùr le è~uxi8m~ contrat
en cours d'exécution.Le Sécrétaire Général d0vra s'adresser à cet effet aux membres de
l'IFL,\ en Lmérique du Sud (;;t en :.ustr~lie.

Nouve'3.u contrat: ce document a été envoyé à t us les menbres en même temps que le
.--------------- rai port lu S~crétaire Gfnéral, en leur dcr.1an~~nt leur ai e. Le Prési~

dent promet de h4i fournir tous les documents qu 1 il a reçus (;;n réponse ,;. une circulai
re qu'il a envoyée en 1970.
Le Sécrétairc Général expose les résultats de ses conversations récentes avec les mem
bres de l'UNESCO;il sem')le en résulter qU0 l'objet de l'étude ~ 1~qu011e se rapporte
le dernier contr~t soit limité aux paysages historiques, s~it naturels,soit créés par
l'homme. L'objectif est ~~ Jlterminer :
a) dans quels pays existe une lée;islation d stinée ~ protée;0r ces p~ysae;es

b) ce qu'une telle l[gisl~tion prot8ge et c1~ns quelle ME:SUre
c) des suggestions destinées 0 établir une législation efficace là où elle n'existe pas

ÂQTIO~ T)us les membres sont instaml1ent priés de fournir toute la mati~re dont ils
disposent en vue de remplir les éxiGe~nces de ce contrat. Sans leur collabora

tion, il sera im?ossi~le ie compléter cette étude.

UICN L'~venir des :lpes L'IFL~ a été invitée par l'UICN ,;. p'3.rticiper ~ ce proe;ramme,
en prën~n~part~symposiumqui ~ura lieu en ~vril 1974, e a reçu copie du rap

port concern'3.nt la ccnf~rence prépar~toire, qui s'est tenue';' Trente en j vril 1973.Le
Bureau propose que le Professeur P.Porcinai et Monsieur Zbinùen soient pri~s de par
ticiper au symposiun ùe l'UICN pour y représenter l'IFLA.

FéJération ilonùi'3.1e des Villes Jumelées a orcanisé les 4 et 6 Juin 1973 à Beyrouth
une conférence intern,tionale pour sauver la

·lédi terranée de 1 ... j)ollution. 250 délée;ués de tous les pays river,ins, excepté 11 Espa
cne, Israel et l'~lbanie y p~rticipaient.UnE: charte anti-ollution fut établie, et les
~oyens de la mettre en oeuvre seront discutés lors de la prochaine confér~nce, qui aura
~ieu à Palermo en 1974. Le Bureau sue;cère que l'IFù offre 6'3. collaboration à l'organi
~ation reponsa~le,et que des cont'3.cts soient 6ta~lis ~ cet effet.

~~:'r.'lnisation Je l 'Unité :lfric~line ,lprès une première tE:.nt~tivc infructueuse
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au 7 Juillet 1973, par le Pr~sident-Sortant

qui en fer~ rapport ~ l'Assenhlfe Génér~le,

J~nnée~~~en!!~_~~_P~!E~~oin~_~Ech~tect~Eal_~972 L'IFL~ sera
relJrésc.:ntée ' la
Prof.Co.bral,le
l'lessieurs R.Pe-

Conférence de Zürich,du 4
Vice-Président Mr.Lovejoy
ch~re et P.Zbinden.
National Sculpture Center Cette ()rc;anis~tion,app'1.rtennntà l'Uni"crsité du K~ns'\s,U.oh,

~ïëSr-;drëssée n l'UNESCO pour obtenir ùes subsides en vue d'~ttribucr des prix pour la
création de lieux spéci~lement conçus pour le pu~lic.L'UNESCO en a fait part ~ l'IFL".
Le BurvlU pr'Jpose de charger le ùélégué de lII.SLf. de tr:Jiter de cette question.

Pr2.positions de l'"ssoci:::J.tion Néerl~nd~ise ( voir ùeux lettres en 'l.nnexe-traùuction)
Le Bureau ~ttire l'attention Jes mem')res sur les points suiv~nts :
- lettre du 20 M~rs: propose l'~ùmission de plus d'une association d,ns chnqu~ pays,

ce qui exiGerait éventuellement l'amen<2ement <.1<:: l'art. 12 des st"..
tuts.

- lettre Ju 10 Mars :propose que l'IFL~ admette comme membre des orbanis~tions non
professionnelles.

- 2 -
un dialogue direct, 1& S~cr~taire G~n6ral ~ tenté J6t~~lir un cont~ct p~r l'intero~

di~ire de la Division des gel~tions ~vec les UrGnnis~tions Internntion~les de l'UNESCO.
L'O U ~ y ~ r~pondu comme suit :
'1 quant ; l'~tablissment de r~l~tions entre l'Org~nis~tion Je l'Unit~ Afric~ine et l'

IFL~,je me permets de vous faire s~voir que, d~ns les circonst~nc~s ~ctucllGs,nous

estimons que l'ét~blissement de telles rel~tions n'aurait ~ucune utilité If.

Org~nisation des ~tats hméric~ins Sans nouvelles ~ ce jour. Le Prési lent propose de
charger l~ ViBe~Pfééident élu pour la R(Cion Am~ri

caine de poursuivre les négociations.

Con.fér~~-2~r~ouvernementale pour une ,E21i t!gue-9-ul!urelle~!! .'.si~-=.JUŒSCO ,orcani
sée à Jogjakarta, Indonésie, du 10 ~u 20 Déc ~ml)re 1973. L' IFLft Y a étf officiellement
invitée par le Directeur Général ùe l'UNESCO. Le Bureau propose que Nr.J.Oldham,Vice
Président élu pour la Région Orient~le, soit prié d'y représ~nter l'IFLn.

Fédération Inter. pour l'Urbanisme ct l'Ha~it~! a invité le PrésidLnt ùe l'IFL!. ~ as
sister i sa conférence qui aura lieu n

Copenhagen en Septembre 1973 (9-14).Le PrGsiJent promet Je s'y rendre.

Co~~~il de~~~~E~

Li~~~~~~bres Le Bure2u (l~cide ùe faire imprimer 100 exenpl~ires,afin d'en fournir
gratuitement un -1 chnque association et ch'l.quc: membre dt.; l'Hsst;m ILe

GCn~r'11e.Des exenpl'1ires suppl~ment~ir~s pourront ~tre obtenus sur '~oan,e, nu prix 'E;

Frs.S. 20,00.Les listes sont bn cours l'iopression, mnis les associations des p~ys sui
v~nts n'ont p~s fourni de liste ~ jour: Espacne, HonGrie, Pologn~,C~nada, Pays-Bns,
Su~de, Isr~el et Japon.

Conr,rès de Vienne
AC~I0!i LE:: Professeur K.Filipsky est prié I.:e ~üen vouloir f':lir(, -) l'J~sse,J')lée G[nCr'lle

un ra~Jort complet et lét'lillé,notaoment en ce qui conCerne les points rGlevés
p,r le Cooité Exécutif ~ Paris et le pro~18me financier.

assemblée Génér:lc_1972 Le Bure':lu proJose que les invit ... tions éventuellement f)roul&c3
soient étu:i~es p~r l' ssern~lé Générale,et qu'une d~cision .

ferue soit prise lors de s~ prochaine réunion. Le Bure,u sugeère qu~ l':.ssemblée G~n[r~le

de 1975 Git lieu 'ans l~ réGion hoérique ou lans 1 ration Orit;nt~le.

Pr0positions du PDof.Ogrin Cré'ltion le Comités de Recherche et Ellitorial
~TION : Le Prof. 0erin est prit de ')ien v~uloir envoyer -1 tJUS l~s nemores unt; pro' osi

tion concrète, '"tfin lE permettre ~ l'~sseobléc Générale d'en l~li~~rer.

Le_TR~~QRIE~ 110nsieur F.G.BrE.:oan f.:lit inforl!le Je Bure.'1.u Je sa décision de quitter son
poste de Trésorier le l'IFL~, pour Ùes r~is)ns personnelles, à partir ~u

31.12.1973. Le PrGsiJent prie leS membres de tenir com~te le cette J€cision, en vue
:e l'élbction d'un nouveau Trésorier, qui ,urn lieu ...pr~s l'/sscmblée Génér,le Je
1973.

Lisbonne, le 8 Juillet 1973
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Procès-verb~l de l~ réunion du Comité Exécutif de l'IFLA

P~ris, le 24 Septembre 1973

lembres présents Le Président
Le Président-Sortant
Les Vice-Présidents

Le Sécrétaire-Général/Trésorier

Professeur O.Aspts~eter

Professeur F.C~ldeira Cabral
Professeur H.Owens
Dr. H.F.Werkmeister
Mr. D.Lovejoy
Mr. F.G.Breman

Egalement présents étaient le Sécrétaire-Général élu, Professeur E.Fontes, et le Vice
Président élu pour lq Région Orientale, Ï1r. J.Oldham. Mr. E.Lovelaèe, délégué de l'
ASLA et Mr. C.Rodg8rs, membre du Conseil d'Administration de l'ASLA, ~vaient été
invités à participer en qualité d'observateurs, R titre exceptionnel, pour la pqrtie
de la réunion se rapportant à l~ position de l'ASL\ vis-~-vis de l~ structure fin,nci
ère de l'IFLA.

Structure financière Ayant invité les observateurs délégués ptr l'ASLA à assister à
la partie de l~ réunion se r,pportant aux problèmes financiers,

le Président demanda au Comité d'examiner ces problèmes en premier lieu,se référ~nt

à l'article 12 de l'agenda de l'Assemblée Général et aux recommandations déjà formu
lées par le Comité Exécutif.
- Mr. E.Lovelace expose le point de vue de l'ASLA : les cotisations des membres ne doi

vent pas être proportionnelles au nombre de membres de chaque associ~tion, en raison
notamment des différences qui existent entre les qualific,tions professionnelles des
membres des diverses associations. De ce fait, l'ASLA n',ccepterait pas les recom
m~ndations faites par le Comité Exécutif.

- Mr. C.Rodgers ct le Prof.H.Owens décl,rent toutefois que l'ASLA n'av~i·t, ri aucun
moment, envisagé de quitter l'IFLA.

- Le Prof.F.C~bral fait rem~rquer qu'au moment où l'ASLA a été ,dmise à l'IFLA, lle
avait par là-même accepté de se conformer aux règlements de la Fédération, et devait
donc s'y soumettre à tout moment, ainsi que tous les autres membres de l'IFLA.

- Mr. D.Lovejoy propose un compromis rel~tif au plafond des cotisations.
Après une longue discussion,Mr. E.Loveltce décl~re que l'ASLA n'acceptera pas

de payer plus de 15% du mont,nt total des cotisations versées à l'IFLA par ses membres.
Le Président remercie les observtteurs de lIASLA, qui se retirent.

Procès-verbal de la dernière réunion : lu et approuvé

Le rapport du Président est présenté et approuvé.

Le rapport du Trésorier, les budgets 1973 et les comE!es 1972 sont examinés et approu
vés. Les budgets 1974

sont examinés et l~issés en suspens, ét,nt donné qu'ils dépendent des décisions que
prendra l'Assemblée Générale quant ~ la structure financière future de l'IFU,.

Le Trésorier rapporte que plusieurs m8mbres individuels ne paient pas régulièrû.
ment leur cotisation, certains n'ayant même ; m~is payé depuis leur admission. Mr.J.
Oldham promet de soulever ln question avec les membres qui habitent sa Région et d'
en fqire rapport tU Trsorier.

~ucture Régionale Le Prof.Owens et Mr. J.Oldham présent leurs rapports,déjà distri-
bués. Le Prof. H.Owens demande que des fonds soient tt~ribués aux

Vice-Présidents pour couvrir leurs frais de bureau ( d~ctylo-sténogr,phie, courrier
postal, téléphone, m~tériel de bureau etc.) et souhaite pour s, part F.S. 150,
ttndis que Mr.Oldhqm et Dr.V'erkmeister demnndent chacun F.S. 600,- Le Trésorier pro
met d'essayer de trauver ces fonds d'une mani8re ou d l'autre.

Le problème des frais de déplacement est soulevé, et le Comité estime que 11
IFLA devrait couvrir les frais de voyage dt ses membres qui tr~vaillent pour elle,
d~s que so situ~tion fin,ncière le lui permettr,.

Listes de membres Le Sécrétaire Génér,l prés€nte les listes des membres de toutes
les ~ssociations qui les ont fournies ~u SécrétariRt, et regrette

celles qui m~nqu~nt. Le Trésorier décl,re qu'un exempl~ire de ces listes a déjà été
envoyé n chaque êssociqtion-membre de lIIFL~, et qu'un exemplaire en sert remis ~ux

délégués; l'Assemblée Génér,le. Des copies supplémentqires pourront être obtenues
au Sécrétariat, RU prix de F.S. 20,-.

Qroupes de travail - Proposition du Prof.Ogrin : créttion de deux nouveaux comités,
Comité de Recherches et Comité

Editorial,approuvée p~r le Comité Exécutif,qui propose de confier ~u Prof.Ogrin l'
organis,tion de ces groupes;en le priRnt d'en f,irE ensuite r,pport ; l'Assemblée
Générale.
- Le Prof.Cabral expliqu~ que tous ses efforts pour orgRniser les groupes Routes et
Trqduction des Termes Techniques ont été v,ins. Le Comité souligne l'importance du
groupe Routes, et prie le Prof.Cabr~l de tenter un nouvel effort pour le mettre en
oeuvre. Mr.D.Lovjoy promet de lui envoy~r une documentation sur ces questions,prove
nant des procès-verbaux de trois groupes auxquels il colltbor~ en Grancle Bretagne,

/
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et d'un symposium.

UNESCO Le Sécrétqire Général expose l~ situ~tion des contrats en cours,et annonce
que l'UNESCO a invité l'IF~t ~ se faire représenter à une conf~rencG sur les

politiques culturelles en J\sie, qui ,ur, lieu a. Jogjakarta du 10 1.U 20 D8C mbre 73,
et à laquelle il n prié }1r.J.Oldham de participer, et à une tqble ronde sur le dé
veloppement des musées, à Lagos, ligérie, où Mr. N.Jlkah, c1.ndid,lt à 13. qualité de mem
bre individuel de l'IFLA représentera l'IFUl.

AIT Le Sécrétaire Général annonce qu'un congrès 1.ura lieu ,u Portugal, en AlgarVe, en
--- Février 1974, et qUe plusieurs conférenciers p,rmi ceux qu'il R recomm1.ndés ;
cette occasion, tous parlJi les ~embres de l'IFLA, ont ét~ choisis: Prof. Cnbr1.~,

Prof. Owens, Prof. Porcinai, Mme. st~nsson, etc.

UIA Le Sécrétaire Gén€ral 1.nnonce que Mme. Scholtzownn, dél[guée Polon,ise, de~andc

--- qu'une collaboration plus étroite se développe entre l'IFL\ et l'Union Interna
tionale des ~rchitectes, ce qu~ le Comité Exécute 'ppr0uve.

,rte 12 et 14 de l'Urdre du Jour de l'Assemblée Génér~le : Structure financi8re et
Administrative - tmende

ments 1.U Règlement Intérieur. ~près une discussion des rnati~res, le Comité Exécutif
décide de maintenir ses recommandations telles qu'elles ont été formulées dans le
procès-verbal de sa réunion de Mars 1973 à Paris, et reprises d~ns l'Ordre du Jour de
l'~ssemblée GGnérnle.

Proposition de l'association des p,ys-Bas , déjA trqduite ct distribuée. Le Sécrétai-
re Génér1.1 expos~ l, situ1.tion, et après

examen de la question, le Comité Exécutif décide; l'unanimité de recomm,nder a l'
Assemblée Générale d'informer le délégué de l'association néerlnnd1.ise de l'impossi
bilité d'admettre plus d'une seule association par pays - 1.ÙX termes des Statuts,
la seule association affiliée ét~nt celle qui groupe exclusivement les architectes
paysagistes professionnels.

Alliance des Etudiants Le Sécrétaire Général rppporte que cette orgqnis,tion a écrit
~ l'IFLA, sur papier à entête de l'ASLA, pour proposer une

collabor,tion et demander de l'aide. L'organis\tion demandait que s, lettre soit
distribuée à t,us les membres de l'IFU~. AV:lnt de sRtisf,irc cette demande, le SÉ:cré
tariat demanda l'avis de l'ASLA et de son délégué Mr. LovelRce, mRis n'obtint Rucunc
réponse. L'organis,tion envoya entretemps une lettre de rappel; l'IFL • Le Prof.H.
Owens promet d'examiner la question et d'en faire r~pport.

Assemblée Génér,le 1975 Le Comité eXa~ine les deux invitations reçues, l'une de
l'ASLA, l'autre d'Israel.Suite à l'approbation des proposi

tions de Mr. Harper qu~nt ~ l'org,nisation des futurs congrès, la proch~ine réunion
devrait ~vair lieu dans l'hémisphère occid~ntal, r1.ison pour l,quelle le Comité
Exécutif décide de recommander que soit acceptGe l'invit~tion des US •

Réunions futures et organisation du Comité COME Le Comité Exécutif recomm,nde que
ce groupe de tr,vail COME soit

composé et mis au travail dès que possible, afin qu'il puisse orgïniser les réunions
futures de l'IFLA et Rssister les organisateurs.

Le Président remercie les olembres du Comité et lève l, sé,nce.



Minutes of the meeting of the Executive Committee

of IFLA- Paris Sept. 24th, 1973

President
Past-President
Vice-Presidents

Members present

Secretary
Executive

Professor O.Aspesaeter
Professor F.Caldeira Cabral
Professor H.Owens
Dr. H.F.Werkmeister
Mr. D.Lovejoy

General/Treasurer : Mr. F.G.Breman
Secretary

Also present were the Secretary General elected, Professor E.Fontes and the Vice
President elected for the Eastern Region, Mr.J.Oldham. As special observers, invi~ed

to attend only the portion of the meeting related ta the position of ASLA regarding
the structure of fees~ were ASLA's delegate Mr.E.Lovelace and Member of the Boapd of
Trustees, Mr. C.Rodgerso

Financial structure Having invited ASLA's delegates-observers ta attend the part of
the meeting related ta the structure of fees,the President asked

the Executive Committee to consider first item 12 of the agenda for the Grand Counci"
and the recommendations already made by the Executive Commit tee.
- Mr. Lovelace exposed ASLA's standpoint : fees should not be proportional to the

membership of each association, namely in view of the disparity of professional
qualifications.Therefore ASLA was not prepared to accept the recommendations for
mulated by the Executive Committee.

- Mr. C.Rodgers and Prof. H.Owens nevertheless declared that ASLA had never considc-·
red to quit IFLA.

- Prof. F.Cabral pointed out that ASLA had accepted the rules set up by the Federa..
tion's members, when ASLA entered the Federation, and shou~d abide with the same
rules as aIl other members, 3t aIl times.

- Mr. D.Lovejoy proposed ta reach a compromise regarding the top ceiling fees.
Afetr a broad discussion, Mr.E.Lovelace declared that ASLA would not be prepa··

red ta pay more than 15% of the total fees paid ta IFLA by its members.
The President thanked the delegates of ASLA' who retired.

Minutes of the last meeting : were taken for read and accepted.

The Presdient's report was presented and approved.

The Treasurer's report and budgets 1973,as weIl as accounts 1972 were examined and
approved. The bud

gets1974 were examin~d and left pending for the approval of the Grand Council,ac~o~~

ding to the decision to be made on financial structure.
The Treasurer referred ta the fact that sorne individual members did not pay the

fees regularly,some of them h~ving never paid since their admission. Mr.J.Odlham p~~

posed to take up the matter with those mtmbers living in his area,and ta report to
the Treasurer.

Regional structure Prof. H.Owens and Hr.J.Uldham presented their reports,both cir-
culated already. Prof.H.Owens requested that some funds be made

available ta the Vice-Presidents for operational expenses( stenographie services:
office supplies, postage~ telephone etc.) and stated th~t his requirements would
amount to about Sw.F. 150,-, whereas Kr. J.Oldham requested Sw.F.600,- and Dr. H.
Werkmeister also SWoF.600,- The Treasurer promised to try and squeeze such amounts
into the budget in sorne or other way.

The problem of travel expenses was raised,and the Committee agreed that IFLA
should coyer the expenses of such officers who workfor the Federation,as saon as
financial possibilities permit.

Membership lists The Secretary General presented the list of members of aIl affilia-
ted societies that had sent their membership list ta the Secretar:~

and regretted that sorne associations were sbill missing.The Treasurer informed tha~

one copy had alre~dy been sent ta each association,and one copy would be handed ove~~

ta each delegate qt the Grand Council meeting. Addition~l copies were availabme fro.1
the Secretariat at the cost of Sw.F. 20,-

Working groups -Prof. D.Ogrin's proposaI to create two new committees, Editorial nn~

Research,was approved by the Committee,who
proposed that Prof.Ogrin be requested to compose such groups and ta report to the
Grand Council on their programme and activities.
- Prof. F.C.Cabral reported on his unsuccessful approach for the committess on Roada

and Translation of Technical Terms. The Committee agreed that Roads was most im
portant,and requested Prof.Cabral to endeavour ta compose it and set it ta work. Mr"
D.Lovejoy promised ta send him publications from England related to the problems
of roads , namely proceeding from three committees on which he worked,and one sym
posium.



The President closed the session and thanked the members.
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UNESCO The Secretary General report~d on the pending contracts,and informed that
UNESCO had invited IFLA to send representatives to two conferences, one on

cultural policies in Asia, to be held in Jogjakarta, December lO-20th,1973, which he
had requested Mr. J.Oldham to attend, and the other in Lagos, Nigeris, a round-table
onthe development of museums, which would be attended by Mr. N.Akah, candidate indi
vidual member of IFLA in Nigeria.

AIT The Secretary General reported on the congress that said organization will
hold in the Algarve, Portugal, in February 1974 , and informed that several

speakers had been chosen among IFLA members that he had recommended : Prof. F.Cabral~

Mrs. J.Stensson, Prof. H.Owens, Prof. P.Porcinai, etc.

UIA The Secretary General informed that Mrs.Scholtzowna, delegate of the Polish As
sociation, had requested to develop a clos~r co-operation betwean IFLA and the

International Union of Architects. The Committee approved this proposaI.

Items 12 and 14 of the agenda for the Grand Council : Fin~ncial and Administrative
Structure ~nd Amendments to

the Bye-Laws. After a broad discussion, the E«ecutive Committee decided to maintain
its recommendations as formulated in the minutes of its meeting in Paris, March 1973
and in the agenda for the Grand Council meeting.

Dutch proposaI as circulated, was exposed by the Secretary General. After discussing
the matter,the Committee unanimously decided to recommend to the Grand

Council to inform the Dutch delegate that, according to the Constitution, only one
association could be a member of IFLA, and only the one association composed exclusi
vely of qualified professional landscape architects.

Students Alliance The Secretary General reported that this association had approache~

IFLA in view of co-operation and ~ssistence. The letter had been
written on ASLA stationery, requesting IFLA's Secretariat to circulate it to aIl its
members. Before doing so, the Secretariat requested comments on the matter, from
ASLA as weIl as from Mr. E.Lovelace, but received no reply. Prof. H.Owens promised
to examine the matter and to report on it.

Grand Council 1975 The Committee examined the two invitations that had been recei-
ved, from Israel and from the USA. According to the resolution

passed by the Council on proposaI of Mr. Harper's report on congress or6~nisation,

the 1975 meeting should take place in the Western Area. Therefore, the Committee
decided to recommend that ASLA's invitation be accepted.

Future venues - reorganization of COME The Committee recommended that COME - working
group - be composed and become operational

as soon as possible, in order to handle the future meetings of IFLA and assist the
organizers.
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